
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 1437
2. 'Αδεια απουσίας των Βουλευτών Ζ. Τζηκαλάγια, Β. Πα-

πανδρέου και ∆. Αβραµόπουλου, σελ. 1403, 1407
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Γυµνάσιο Μαυροχωρίου Καστοριάς, το 23ο ∆η-
µοτικό Σχολείο Νίκαιας, την Επαγγελµατική Σχολή Βοηθών
Νοσηλευτών του Κρατικού Νοσοκοµείου Νικαίας, το Γυµνά-
σιο και Λυκειακές Τάξεις Λεχαίου Κορινθίας, το Λύκειο Πλα-
τυκάµπου Λαρίσης, το 2ο Γυµνάσιο Ηγουµενίτσας και
φοιτητές από το Σύλλογο Φοιτητών του Πολιτικού Τµήµατος
της Νοµικής Σχολής Αθηνών, σελ. 1409, 1411, 1419, 1422,
1428, 1436, 1437

4. Ανακοινώνεται ότι την προσεχή Πέµπτη 25 Νοεµβρίου,
µετά τη συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων, θα ακολουθή-
σει οµιλία µε θέµα τη βία κατά των γυναικών, µε αφορµή τη
διεθνή ηµέρα για την πάταξη της βίας των γυναικών, σελ.
1422

5. Ανακοινώνεται ότι ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας
και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων διεβίβασε στη Βουλή, περί
"Ποινικής ευθύνης των Υπουργών", πέντε δικογραφίες:

1. ∆ικογραφία κατά του πρώην Υπουργού Εθνικής Παι-
δείας και Θρησκευµάτων Ευριπίδη Στυλιανίδη.

2. ∆ικογραφία κατά των πρώην Υπουργών Μεταφορών και
Επικοινωνιών Κωνσταντίνου Χατζηδάκη και Ευριπίδη Στυλια-
νίδη.

3. ∆ικογραφία κατά του πρώην Υπουργού Εµπορικής Ναυ-
τιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής, Αναστασίου Παπα-
ληγούρα.

4. ∆ικογραφία κατά του τέως Υφυπουργού Εθνικής Άµυ-
νας, Κωνσταντίνου Τασούλα.

5. ∆ικογραφία κατά του τέως Πρωθυπουργού Κωνσταντί-
νου Καραµανλή, σελ. 1425

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 1389 - 1390
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

1390 - 1400
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευ-

τέρας 22 Νοεµβρίου 2010, σελ. 1401
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-

κτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τη µεταφορά καίριων
υπηρεσιών για την Περιφέρεια Ανατολικής και ∆υτικής Αττι-
κής, σελ. 1402

β) Προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας σχετικά µε τις αυξήσεις στις τιµές των ζωοτροφών,
λιπασµάτων και καυσίµων για τους αγρότες, σελ. 1403

γ) Προς τον Υπουργό Περιφερειακής Ανάπτυξης και Αντα-
γωνιστικότητας, σχετικά µε τον αναπτυξιακό νόµο, την πο-
ρεία του ΕΣΠΑ κ.λπ., σελ. 1405

δ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη θωρά-
κιση της κινητής και ακίνητης δηµόσιας περιουσίας κ.λπ.,
σελ. 1407

ε) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:
i) σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων λει-

τουργίας στο νοσοκοµείο "Αγία Όλγα" κ.λπ., σελ. 1409
ii) σχετικά µε την αναγκαιότητα επαρκούς ενηµέρωσης και

επαρκών µέτρων προφύλαξης για τον ιό του HIV/AIDS στη
χώρα µας κ.λπ., σελ. 1411

5. Συζήτηση επερώτησης Βουλευτών του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη,
σχετικά µε την εγκληµατικότητα, σελ. 1414 - 1437

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ι-

καιωµάτων, Οικονοµικών, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας και Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "∆ιαµεσολάβηση σε αστικές
και εµπορικές υποθέσεις", σελ. 1407

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΚΟΥΣΕΛΑΣ ∆. , σελ. 1407, 1408, 1409
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α. , σελ. 1412, 1413
ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 1402
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 1403, 1404
ΝΤΟΛΙΟΣ Γ. , σελ. 1402, 1403
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Π. , σελ. 1407, 1408
ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ ∆. , σελ. 1405, 1406
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Ν. , σελ. 1409, 1410, 1411
ΡΗΓΑΣ Π. , σελ. 1405, 1406, 1407
ΡΟΒΛΙΑΣ Κ. , σελ. 1404, 1405
ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ Μ. , σελ. 1410, 1411, 1412,

1413

Β. Επί της επερώτησης:
ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ. , σελ. 1415
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Σ. , σελ. 1418
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π. , σελ. 1427, 1434
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ. , σελ. 1421, 1422
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ Α. , σελ. 1419, 1431
ΚΟΡΑΝΤΗΣ Ι. , σελ. 1418, 1432
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π. , σελ. 1420
ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ ∆. , σελ. 1430
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ. 1422, 1423, 1424,

1425, 1434, 1435,
1436

ΠΛΕΥΡΗΣ Α. , σελ. 1414, 1415, 1432,
1433

ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ Β. , σελ. 1429
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 1426, 1427, 1436
ΤΖΑΒΑΡΑΣ Κ. , σελ. 1428
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 1429, 1430
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 1417, 1433

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
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Αθήνα, σήµερα στις 19 Νοεµβρίου 2010, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.07’ συνήλθε στην Αίθουσα συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Νικόλαο Μωραΐτη,
Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ, Μαγνη-
σίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩ-
ΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων
και Κηδεµόνων ∆ηµοτικού Σχολείου Σκύρου αιτείται να καλυ-
φθούν τα κενά δασκάλων στη γυµναστική και στη δεύτερη ξένη
γλώσ-σα, τα γαλλικά.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ιδιοκτητών Κέντρων
Ξένων Γλωσσών «PALSO» Νοµού Ηρακλείου αιτείται να διατη-
ρηθεί η απαγόρευση συστέγασης των ΕΕΣ και ΚΞΓ.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Σαρρής Νώντας, Αντιδήµαρ-
χος Ηρακλείου Κρήτης, αρχιτέκτονας-πολεοδόµος διαµαρτύ-
ρεται για την καθυστέρηση της πορείας των οικοδοµικών συνε-
ταιρισµών της περιοχής.

4) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Ξενοδόχων Νοµού Μαγνησίας
αιτείται την άµεση κάλυψη της κενής θέσης µηχανικού στον Ελ-
ληνικό Οργανισµό Τουρισµού στην Περιφέρεια Θεσσαλίας.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο προϊστάµενος της Α’ ∆ΟΥ Ηρα-
κλείου αιτείται να επιλυθούν τα προβλήµατα λειτουργίας της
υπηρεσίας τα οποία οφείλονται στη µεγάλη έλλειψη προσωπι-
κού.

6) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Ιδιοκτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών αιτείται να δια-
τηρηθεί το καθεστώς της απαγόρευσης συστέγασης των ΚΞΓ µε

τα ΕΕΣ.

7) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ενωτική Κίνηση Γυ-
µναστών αιτείται την άµεση περάτωση εντός της τρέχουσας
εβδοµάδας των διαδικασιών για την πρόσληψη των Γυµναστών
και ανάληψη εργασίας τους στα ΤΑ∆-ΕΤΑ∆.

8) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ποπετσίδης Γιώρ-
γος αιτείται να καλυφθούν όλα τα κενά των καθηγητών ιταλικής
γλώσσας στα σχολεία.

9) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί να ενηµερωθεί
σχετικά µε τις εξελίξεις στο εργασιακό καθεστώς και τα δικαιώ-
µατα των αναπληρωτών εκπαιδευτικών.

10) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι εναποµείναντες
διοριστέοι του ΑΣΕΠ των εκπαιδευτικών αιτούνται να γίνουν
άµεσα όλες οι αναγκαίες ενέργειες για την έκδοση των πράξεων
διορισµού τους.

11) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επι-
τροπή ∆ιοριστέων όλων των κλάδων διαµαρτύρεται για την
αναστολή του διορισµού των µονίµων εκπαιδευτικών και την κά-
λυψη των κενών στην εκπαίδευση από αναπληρωτές κανονικού
και µειωµένου ωραρίου.

12) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρε-
ται στην ανάγκη να γίνει υποχρεωτικό µάθηµα στο Λύκειο η
«Πολιτειακή Παιδεία».

13) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι σύλλογοι καθηγη-
τών ισπανικής γλώσσας αιτούνται την άµεση πρόσληψη
αναπληρωτών ισπανικής πλήρους και µειωµένου ωραρίου για τα
κενά του κλάδου ΠΕ 40 Ισπανικής.

14) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι σπουδαστές και
απόφοιτοι της Β’ ΕΠΑΣ ΣΙΒΙΤΑΝΙ∆ΕΙΟΥ ειδικότητας Τεχνίτες Ηλε-
κτρολογικών Εργασιών αιτούνται την κατοχύρωση των επαγγελ-

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ
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µατικών τους δικαιωµάτων.

15) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Ωροµίσθιων Εκπαιδευτικών ΟΑΕ∆ αιτείται την
αναγνώριση της εκπαιδευτικής προϋπηρεσίας τους.

16) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας αιτείται την εξασφάλιση του αναγκαίου
προσωπικού, ώστε να παραµείνει η Σπιναλόγκα ανοικτή και το
χειµώνα.

17) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αλέξανδρος Καρ-
βούνης διαµαρτύρεται για τη µείωση του ποσοστού της
διδακτέας ύλης των µαθηµάτων στα ελληνικά-σε σχέση µε τα αλ-
βανικά-σχολεία της ελληνικής µειονότητας της Αλβανίας.

18) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεολό-
γων Μακεδονίας - Θράκης αιτείται να παραµείνει υποχρεωτικό
το µάθηµα των θρησκευτικών σε όλες τις τάξεις του λυκείου.

19) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλ-
λογος Καθηγητών Ιταλικής Γλώσσας αιτείται την άµεση

πρόσληψη αναπληρωτών καθηγητών ιταλικής πλήρους ωραρίου
για τα εναποµείναντα κενά του κλάδου ΠΕ 34 ιταλικής.

20) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. ∆ούσπης Αρι-
στοτέλης αιτείται την απόσπαση της αδελφής του από το
ΠΥΣΠΕ Κυκλάδων στο ΠΥΣΠΕ Α’ Αθηνών λόγω αναπηρίας µε πο-
σοστό 67%.

21) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Κίνηση Αδιόριστων
Εκπαιδευτικών Κλάδου ΠΕ13 διαµαρτύρονται για την απουσία
διορισµών Αναπληρωτών Καθηγητών Μέσης Εκπαίδευσης του
κλάδου τους στα δηµόσια σχολεία της χώρας.

22) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος του ∆ήµου Μακρύ Γιαλού Ν.
Λασιθίου αιτείται τη δηµιουργία πολυδύναµου περιφερειακού
ιατρείου στην περιοχή.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 3274/23-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-2274/3-11-2010
έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:

1390 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1392 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 4611/06-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κολοκοτρώνη Άγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ2/23051/3-

11-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρω-
σης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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1394 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 4914/13-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου, δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/8150/

11309/3-11-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 4971/14-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Χατζηδάκη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/48/3-11-

2010 έγγραφο από τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων
και Αλιείας η ακόλουθη απάντηση:

1396 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 5027/15-10-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος, Πλεύρη Αθανασίου

δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/11978/3-11-2010 έγγραφο από
τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:
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1398 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην µε αριθµό 5031/15-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Α.Π. 21/618/ ΑΣ

112803δις/3-11-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
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1400 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαί-
ρων ερωτήσεων της ∆ευτέρας 22 Νοεµβρίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής):

1. Η µε αριθµό 187/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίου
Παπαγεωργίου προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβλη-
µάτων στέγασης σχολικών µονάδων της Πιερίας κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 190/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννη προς
τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης και Οικονοµικών, σχετικά µε τις προεκλογικές
δαπάνες συνδυασµών και υποψηφίων στις περιφερειακές και δη-
µοτικές εκλογές κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 205/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυ-
ρίκου προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τους συµβασιούχους αναπληρωτές
εκπαιδευτικούς που πληρώνονται µε το ΕΣΠΑ κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 199/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελου Κολοκο-
τρώνη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την αξιοποίηση του Β’ Νοσοκοµείου «Άγιος Παύλος»
της Θεσσαλονίκης ως Κέντρου Υγείας Αστικού Τύπου κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 195/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεόδωρου
∆ρίτσα προς τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και

Αλιείας, σχετικά µε την κατοχύρωση από την «ΟΛΠ Α.Ε.» των δι-
καιωµάτων των ναυτικών στην προκήρυξη διαγωνισµού για τον
πλειστηριασµό της εταιρείας G.A. FERRIES κ.λπ.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 197/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παντελή Οι-
κονόµου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις
προθέσεις της Κυβέρνησης για την αύξηση του ιδιωτικού χρέ-
ους της χώρας µας για την αναθέρµανση της αγοράς κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 191/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κυριάκου Μητσοτάκη προς τον
Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας, σχετικά µε
τη λήψη µέτρων για την προστασία του ερυθρού τόνου κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 204/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα
προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την πρό-
σθετη περικοπή αµοιβών στους υπαλλήλους του Πυροσβεστικού
Σώµατος κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 200/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη
προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την εγ-
γραφή των κονδυλίων για τους Μεσογειακούς Αγώνες στον προ-
ϋπολογισµό του 2011 κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 194/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασίλειου
Μουλόπουλου προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την µετεγκατάσταση του 1ου
ΕΠΑΛ Κορίνθου λόγω ακαταλληλότητας του κτηρίου κ.λπ..
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 193/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος, κ. Ιωάννη
Βούρου, προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των προπονητών και του
προπονητηρίου της Εθνικής οµάδας στίβου κ.λπ. δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

Τώρα θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 188/16-11-2010 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανα-
σίου Μπούρα προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τη µεταφορά καίριων
υπηρεσιών για την Περιφέρεια Ανατολικής και ∆υτικής Αττικής,
κ.λπ..

Στον κ. Μπούρα θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, κ. Ντόλιος.

Κύριε Μπούρα, έχετε το λόγο για δύο λεπτά να αναπτύξετε
την ερώτησή σας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µελετώντας το σχέδιο προεδρικού διατάγµα-

τος που είναι ανηρτηµένο στο διαδίκτυο προς διαβούλευση «Ορ-
γανισµός της Περιφέρειας Αττικής», ιδιαίτερα τώρα µάλιστα που
έχουµε εκλεγµένη περιφερειακή αυτοδιοίκηση, µε έκπληξη –γιατί
γνωρίζω παρά πολύ καλά την περιοχή, γιατί την υπηρέτησα και
από τη θέση του διορισµένου τότε Νοµάρχη- διαπιστώνω ότι κα-
ταστρατηγείται η έννοια της αποκέντρωσης και της αναπτυξια-
κής δυναµικής, όσον αφορά τουλάχιστον τις Περιφερειακές
Ενότητες ∆υτικής και Ανατολικής Αττικής. ∆εν το κάνω αυτό από
τοπικισµό.

Σηµαντικές υπηρεσίες, όπως η Γενική ∆ιεύθυνση Ανάπτυξης
καρατοµείται σε Περιφερειακή Ενότητα Βορείου Τοµέα Αθηνών
–το τονίζω- µε αρµοδιότητα τις Περιφερειακές Ενότητες Βορείου
Τοµέα και Ανατολικής Αττικής και Περιφερειακής Ενότητας Πει-
ραιώς, µε αρµοδιότητα τις Περιφερειακές Ενότητες Πειραιώς,
Νήσων και ∆υτικής Αττικής. Για µια ακόµη φορά –ανοίγω παρέν-
θεση- η Περιφέρεια Αττικής είναι η πίσω αυλή της Αθήνας και
µόνο µ’ αυτό µπορείτε να το δείτε.

Επίσης, η Γενική ∆ιεύθυνση ∆ηµόσιας Υγείας χωρίζεται σε
τρεις διευθύνσεις: Υγειονοµικού Ελέγχου και Περιβαλλοντικής
Υγείας, πρώτον, Κεντρικού Τοµέα και Πειραιώς, µε αρµοδιότητα
και πάλι και στη δυτική και στην ανατολική Αττική. Βλέπουµε, δη-
λαδή, δυο πολύ σηµαντικούς τοµείς της ανάπτυξης και του υγει-
ονοµικού ελέγχου να επικεντρώνονται αντί να αποκεντρώνονται,
σε αντίθεση µε το νοµοσχέδιο του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», που κυρίως
είναι νοµοσχέδιο αποκέντρωσης. ∆ιαπιστώνεται ότι όλο αυτό
είναι αντίθετο σε κάθε έννοια ανάπτυξης και γρήγορης αντιµε-
τώπισης των θεµάτων.

Στις Περιφερειακές Ενότητες Ανατολικής και ∆υτικής Αττικής
είναι συσσωρευµένες οι πιο σηµαντικές βιοµηχανικές και εµπο-
ρικές δραστηριότητες, όπως θα σας τα αναφέρω στη δευτερο-
λογία µου.

Μετά από αυτά, κύριε Υπουργέ, ανεξάρτητα από το αν και πού
έχει προχωρήσει –όπως και προφορικά έχουµε πει, µε πολύ καλό
τρόπο το επισηµαίνω- τι σας βιάζει αν καθυστερήσει και ένα µήνα
ακόµα, τώρα που έχετε και αιρετές αυτοδιοικήσεις;

Μετά από διάλογο µε όλους αυτούς και τους νέους αιρετούς,
να πάτε σε µια καλύτερη τακτοποίηση αυτού του σηµαντικού ερ-
γαλείου, γιατί αν αυτό το κάνετε προεδρικό διάταγµα, µετά από
πόσα χρόνια, κύριε Υπουργέ, θα αλλάξει; Μετά από πάρα πολλά.
Η ζωή όµως προχωρά. Σε µια τέτοια οικονοµική συγκυρία η Πε-
ριφέρεια Ανατολικής και ∆υτικής Αττικής είναι κυρίαρχος µοχλός
ανάπτυξης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Μπούρα.
Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Ντόλιος για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όπως είπατε,
κύριε συνάδελφε, τις εύστοχες επισηµάνσεις τις κάνατε στο σχέ-
διο που αναρτήθηκε στο διαδίκτυο προς διαβούλευση.

Θέλω λοιπόν να σας πω, επειδή είπα ήδη ότι κάνατε εύστοχες
επισηµάνσεις, ότι έχουµε πολύ σηµαντικές αλλαγές προς την κα-
τεύθυνση την οποία επισηµαίνετε. Οι Οργανισµοί των Περιφε-
ρειακών Αυτοδιοικήσεων είναι οργανισµοί οι οποίοι βασίστηκαν
σε κάποιες παραµέτρους πάνω στις οποίες διαµορφώθηκαν, πα-
ραδείγµατος χάριν, να διατηρηθεί το ενιαίο του προγραµµατι-
σµού και της ανάπτυξης, να εξυπηρετηθούν οι πολίτες και οι
επιχειρήσεις στο κοντινότερο δυνατό επίπεδο.

Έτσι, λοιπόν, έχουµε ήδη τις εξής αλλαγές: Υπάρχει µια Γε-
νική ∆ιεύθυνση Ανάπτυξης στην έδρα της Περιφέρειας και υπάρ-
χουν δύο επιτελικές ∆ιευθύνσεις επίσης στην έδρα της
Περιφέρειας. Αυτές οι επιτελικές ∆ιευθύνσεις εµφανίζονται σε
όλες τις περιφέρειες της χώρας, ακριβώς για να διασφαλιστεί το
ενιαίο του προγραµµατισµού και η ενιαία πολιτική σε κάθε τοµέα
χωριστά, ενώ στην Περιφέρεια Αττικής, επειδή είναι µια µεγάλη
περιφέρεια, όπως είπατε, έχουµε ∆ιευθύνσεις Ανάπτυξης στις
επτά από τις οκτώ Περιφερειακές Ενότητες, σε όλες -και Ανατο-
λική και ∆υτική κ.λπ.-, πλην της Περιφέρειας Νήσων, η οποία Πε-
ριφέρεια εξυπηρετείται από την Περιφερειακή Ενότητα Πειραιά.
Αντιλαµβάνεστε τους λόγους. Είναι λόγοι καθαρά πρακτικοί. ∆εν
είναι δυνατόν να υπάρχουν υπηρεσίες σ’ ένα νησί στο οποίο θα
πρέπει να προστρέχουν επιχειρήσεις και κάτοικοι απ’ όλα τα
άλλα νησιά.

Υπάρχουν, λοιπόν –ανταποκρινόµαστε και στο περιεχόµενο
της ερώτησής σας- ∆ιευθύνσεις Ανάπτυξης σε όλες τις Περιφε-
ρειακές Ενότητες.

Όσον αφορά στα θέµατα της υγείας, για τα οποία είπατε, θέλω
να σας πω ότι επίσης η Γενική ∆ιεύθυνση ∆ηµόσιας Υγείας και
Κοινωνικής Μέριµνας έχει δύο επιτελικές ∆ιευθύνσεις στην έδρα,
έχει επτά ∆ιευθύνσεις ∆ηµόσιας Υγείας και Κοινωνικής Μέριµνας
-αυτό συµβαίνει µόνο στην Αττική λόγω του µεγάλου πληθυσµού-
και υπάρχουν -επίσης µόνον στην Αττική συµβαίνει αυτό- και ∆ι-
ευθύνσεις Υγειονοµικού Ελέγχου και Περιβαλλοντικής Υγιεινής
σε τέσσερις Περιφερειακές Ενότητες και εξυπηρετούνται ανά
δύο.

Στο δεύτερο θέµα, λοιπόν, το οποίο θέτετε, υπάρχει ανταπό-
κριση από την πλευρά της Κυβέρνησης, γιατί τα θέµατα τα οποία
εσείς θέσατε ετέθησαν και από υπηρεσιακούς παράγοντες, αλλά
και από αιρετούς κατά τη διάρκεια της διαβούλευσης και υιοθε-
τώντας αυτές τις απόψεις διαµορφώσαµε το τελικό σχέδιο προ-
εδρικού διατάγµατος, το οποίο βρίσκεται ήδη στο Συµβούλιο
Επικρατείας για έγκριση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Κύριε Μπούρα, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Χαίροµαι ιδιαίτερα -το τόνισα εξάλλου ότι αυτή η επίκαιρη

ερώτηση είχε ξαναγίνει, αλλά εξαιτίας της διακοπής των εργα-
σιών της Βουλής λόγω των εκλογών δεν είχε συζητηθεί κι έχει
περάσει ένα σηµαντικό χρονικό διάστηµα- και πιστεύω πράγµατι
κι εµπιστεύοµαι κιόλας τον κύριο Υπουργό γι’ αυτές τις πολύ θε-
τικές πρωτοβουλίες. Θα περιµένω, βέβαια, να δω την λεπτοµέ-
ρεια. Όµως σας είπα, ότι η παρέµβασή µου είναι για να βοηθήσω
και σε καµµία περίπτωση για να σταθώ αντιπολιτευτικά. Είναι
κρίµα για µια τέτοια διαδικασία να µιλάµε µε στενά κοµµατικά
κριτήρια.

Κύριε Υπουργέ, πράγµατι η αποκέντρωση -κατά γενική οµο-
λογία και του όρου- ήταν, είναι και θα είναι από τις προτεραιό-
τητες όλων των κυβερνήσεων σε επίπεδο κράτους αλλά και των
µικρότερων διοικητικών µονάδων. Πράγµατι η αλλαγή διοικητι-
κής διάρθρωσης της χώρας έχει σαν σκοπό αυτήν την αποκέ-
ντρωση για να βοηθήσουµε την ανάπτυξη.

Πρέπει να σας πω, ότι πριν περάσει ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» υπήρ-
χαν δηµοσιεύµατα -δεν ξέρω πόσο συζητούντο- ακόµα ακόµα και
για δυο και τρεις Περιφέρειες σε επίπεδο Αττικής. Γιατί ας µην
ξεχνάµε ότι η Περιφέρεια Αττικής είναι όσο είναι όλες οι άλλες
µαζί.

Εποµένως κάθε ανάλυση των υπηρεσιών στην αποκέντρωση
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βοηθάει και στην ανάπτυξη, κύριε Υπουργέ. ∆εν συντηρεί τη γρα-
φειοκρατία. Και για την ∆υτική Αττική ιδιαίτερα, στην οποία υπη-
ρέτησα για τέσσερα χρόνια και ως Νοµάρχης, πρέπει να σας πω
ότι εκεί παράγεται το 40% του εθνικού πλούτου.

Υπενθυµίζω, εκεί είναι όλα τα διυλιστήρια, η «ΠΕΤΡΟΛΑ», η
«ΕΛΠΕ», η «AVIN», εκεί είναι όλες οι τσιµεντοβιοµηχανίες, εκεί
είναι οι χαλυβουργίες, εκεί είναι οι επιπλοβιοµηχανίες, εκεί είναι
οι εταιρείες χρωµάτων, εκεί είναι η Ρεβυθούσα, εκεί προϋποτί-
θεται θα γίνει µία µεγάλη επένδυση, αυτή του Θριασίου Πεδίου,
όπως λέµε του εµπορευµατικού κέντρου.

Είναι δυνατόν αυτοί οι άνθρωποι, αυτή η ανάπτυξη να µην έχει
κέντρο επίλυσης των προβληµάτων την περιοχή και οι επενδυ-
τές ή εν πάση περιπτώσει, οι επιχειρηµατίες να τρέχουν και να
υφίστανται ακόµα και το φόρτο της κυκλοφορίας, προκειµένου
να επιλύσουν τα θέµατά τους;

Το ίδιο συµβαίνει, κύριε Υπουργέ και στην Ανατολική Αττική, η
οποία αναπτύσσεται ραγδαία. Κι εδώ θα πρέπει να υπάρχει και
προσοχή για να µην έχουµε άναρχη ανάπτυξη. Και στην Κερα-
τέα και στο Κορωπί αναπτύσσονται ΒΙΟΠΑ, βιοµηχανικά και βιο-
τεχνικά πάρκα, εκεί είναι το αεροδρόµιο. Στην περιοχή της
Αττικής είναι τα µεγαλύτερα λιµάνια, του Λαυρίου, της Ραφήνας
και της Ελευσίνας.

Γι’ αυτό, λοιπόν, σας παρακαλώ πολύ -δεν το ξέρω, γιατί αυτήν
τη στιγµή εσείς µιλάτε µε δεδοµένα, ότι έχετε προχωρήσει κά-
ποια πράγµατα, εγώ δεν µιλώ µε δεδοµένα, µιλώ µε το αναρτη-
µένο στο διαδίκτυο σχέδιο που είχατε βάλει- εάν από τη δική µου
παρέµβαση κρίνετε σκόπιµο ότι µπορεί να γίνουν και άλλες διορ-
θώσεις στο σκοπό που κι εσείς είπατε ότι και εγώ κάνω αυτήν
την παρέµβαση, θα σας παρακαλέσω τώρα που είναι στη διαδι-
κασία της προώθησης στο προεδρικό διάταγµα, αν µπορείτε
ακόµα και να το συµπληρώσετε ή να το διορθώσετε, γιατί όλοι
µαζί γι’ αυτήν την περιοχή, για την περιφέρεια Αττικής, πρέπει
να δώσουµε ιδιαίτερο βάρος.

Να µη θυµίσω, επίσης, το µεγάλο πρόβληµα της διαχείρισης
των απορριµµάτων. Πού γίνεται, κύριε Υπουργέ; Καταλαβαίνετε
τώρα όλοι αυτοί να απευθύνονται στον Πειραιά ή στο Κέντρο των
Αθηνών, που δεν υπάρχει τίποτα;

Γι’ αυτό λοιπόν εγώ σας ευχαριστώ για όποιες βελτιώσεις
έχετε κάνει και θα σας παρακαλέσω να προχωρήσετε ακόµη πε-
ρισσότερο, γιατί αυτό δεν είναι για το καλό τοπικών παραγόντων,
αλλά είναι για το καλό της ανάπτυξης, για το καλό του περιβάλ-
λοντος, για το καλό της περιοχής.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Μπούρα.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς να πω ότι παρ’ όλο που έχει χάσει την επικαιρό-
τητά της η ερώτηση υπό την έννοια της άσκησης του ελέγχου
και της κριτικής, γιατί υπάρχει πλήρης ανταπόκριση από την
πλευρά του Υπουργείου πλήρης όσον αφορά τα θέµατα που
θέτει η ερώτηση, θέλω να επαναλάβω το εξής:

Πρώτον, στις Περιφερειακές Αυτοδιοικήσεις αυτό το οποίο
φροντίσαµε µε ευλάβεια να κάνουµε, είναι να διατηρήσουµε το
ενιαίο του προγραµµατισµού και την ενιαία πολιτική σε όλους
τους τοµείς. Αυτός είναι ο ένας κανόνας.

Ο δεύτερος κανόνας και η δεύτερη παράµετρος είναι η εξυ-
πηρέτηση πολιτών και επιχειρήσεων όσο πιο κοντά γίνεται στο
σπίτι τους.

Με βάση αυτούς τους κανόνες αποφασίσαµε στην Περιφέρεια
Αττικής να κάνουµε εκτός από τις έξι Γενικές ∆ιευθύνσεις που
υπάρχουν σε όλες τις περιφέρειες της χώρας, κατ’ εξαίρεση
λόγω του πληθυσµιακού µεγέθους σειρά διευθύνσεων στις επτά
από τις οκτώ περιφερειακές ενότητες.

Να σηµειώσω και να πω, ότι παρά αυτές τις εξαιρέσεις που για
ευνόητους λόγους έγιναν στην Αττική, έχουµε µία µείωση των δι-
ευθυντών, των οργανικών µονάδων δηλαδή, σε όλες τις περιφέ-
ρειες της χώρας της τάξης του 51,7%. Γιατί το πετύχαµε αυτό;
Γιατί διαπιστώσαµε ότι για κάθε 2,6 υπαλλήλους οι νοµαρχιακές

αυτοδιοικήσεις είχαν µία οργανική µονάδα, έναν προϊστάµενο,
έναν τµηµατάρχη, έναν διευθυντή. Αυτό δεν είναι δυνατόν να
υπάρξει. Κι έχουµε µία µείωση των οργανικών µονάδων, των
προϊσταµένων δηλαδή, στις αποκεντρωµένες κρατικές διοική-
σεις της τάξης του 12%.

Κύριε συνάδελφε, θα έχετε στα χέρια σας σύντοµα ολοκλη-
ρωµένο το σχέδιο του προεδρικού διατάγµατος για την Περιφέ-
ρεια Αττικής και µε βάση αυτά τα οποία είπατε εκτιµώ ότι θα σας
βρει απόλυτα σύµφωνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Εσωτερικών κ. Ντόλιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σας ανακοινώσω
ότι ο Βουλευτής κ. Ζήσης Τζηκαλάγιας µε επιστολή του στον
Πρόεδρο της Βουλής ζητά να του χορηγηθεί άδεια απουσίας
από τις εργασίες της Βουλής από 23-11-2010 έως 29-11-2010,
προκειµένου να παραστεί στις εορταστικές εκδηλώσεις του Συλ-
λόγου Καστοριανών, που θα λάβουν χώρα στη Νέα Υόρκη, για
την συµπλήρωση εκατό ετών από την ίδρυσή του.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το Σώµα ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Επίσης, µε επιστολή προς τον Πρόεδρο της Βουλής η Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Βάσω Παπανδρέου ζητεί να της εγκριθεί
άδεια απουσίας από τις εργασίες της Βουλής για το διάστηµα
από 22-11-2010 µέχρι και 26-11-2010 λόγω µετάβασής της στο
εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το Σώµα ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 202/16-11-2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Νικολάου Μωραΐτη προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας, σχετικά µε τις αυξήσεις στις τιµές ζωοτροφών, λιπασµά-
των και καυσίµων για τους αγρότες κ.λπ..

Στην ερώτηση του κ. Μωραΐτη θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Ρόβλιας.

Παρακαλώ, κύριε Μωραΐτη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, για
να παρουσιάσετε την ερώτησή σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: ∆εν κατανοώ, κυρία Πρόεδρε, σε µία
ερώτηση που αφορά αποκλειστικά τους αγρότες, την απουσία
της ηγεσίας του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων. Βέβαια, δεν είναι µοµφή προς τον κ. Ρόβλια. Εξάλλου, την
ίδια πολιτική υπηρετούν.

Το τελευταίο διάστηµα έχουµε µεγάλες αυξήσεις στα καύσιµα
στις ζωοτροφές και στα λιπάσµατα. Αυτή η πολιτική εξασφαλίζει
τεράστια κέρδη στους επιχειρηµατικούς οµίλους, στα µονοπώ-
λια, στους µεγαλοεισαγωγείς αγροτικών προϊόντων.

Από την άλλη µεριά, αυτή η πολιτική σκορπά τη φτώχεια, την
εξαθλίωση στους φτωχούς αγρότες και κτηνοτρόφους που βλέ-
πουν τις τιµές στα προϊόντα τους να παραµένουν για χρόνια σε
εξευτελιστικά επίπεδα, µη µπορώντας να καλύψουν το κόστος
παραγωγής που έχει εκτοξευθεί στα ύψη, πράγµα για το οποίο
ευθύνεται η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ σήµερα, η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας χτες.

Βέβαια, όλα αυτά γίνονται κάτω από τις κατευθύνσεις της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής, των αναθε-
ωρήσεών της. Προωθούν αυτήν την αντιαγροτική πολιτική γιατί
πρεσβεύουν στην ελεύθερη αγορά, στον υγιή –όπως λέτε- αντα-
γωνισµό, που έχει θεό του το κέρδος, την καπιταλιστική βαρβα-
ρότητα και όχι τις σύγχρονες ανάγκες των λαϊκών οικογενειών.

Η Κυβέρνηση εµπαίζοντας τη φτωχή αγροτιά, µπροστά στις
εκλογές της τοπικής διοίκησης πριν λίγες ηµέρες, ανακοίνωσε
τη δηµιουργία παρατηρητηρίου τιµών για τον έλεγχο στα αγρο-
τικά µέσα και εφόδια. Είναι δοκιµασµένη η συνταγή. Χωρίς το πα-
ραµικρό αποτέλεσµα, στοχεύει καθαρά στον αποπροσανα-
τολισµό και στη νοµιµοποίηση των κερδών του µεγάλου κεφα-
λαίου. Αν η Κυβέρνηση είχε την πρόθεση να σταµατήσει τις αυ-
θαίρετες αυξήσεις, θα το έκανε.
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Ας µας απαντήσετε, κύριε Υπουργέ, στο εξής. Υπήρξε παρό-
µοιο µέτρο, παρατηρητήριο στα καύσιµα. Είχαµε µείωση των
τιµών; Απεναντίας, είχαµε µεγάλη αύξηση. Το ίδιο συµβαίνει και
σήµερα. Στα λιπάσµατα, στις ζωοτροφές, στα καύσιµα έχουµε
τιµές που καλπάζουν, ενώ –όπως ανέφερα- οι τιµές στα προϊόντα
είναι καθηλωµένες.

Ειδικότερα, αυτά συµβαίνουν στην κτηνοτροφία –όπου θα ανα-
φερθώ στη δευτερολογία µου- και πιο συγκεκριµένα στις τιµές
κρέατος και γάλακτος. Και οι ελληνοποιήσεις καλά κρατούν. Κι
εσείς παρατηρείτε την όλη κατάσταση µέσα από το παρατηρη-
τήριο τιµών, το οποίο θα δηµιουργήσετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Μω-
ραΐτη.

Παρακαλώ τον Υφυπουργό κ. Ρόβλια να δώσει τις απαντήσεις.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, προεκλογικά, σε σχέση µε τους αγρότες,

υποσχεθήκαµε δυο πράγµατα, τα οποία θα προσπαθήσουµε να
τηρήσουµε: Πρώτον, να τιθασεύσουµε το κόστος παραγωγής
και, δεύτερον, να αντιµετωπίσουµε την κερδοσκοπία σε βάρος
του αγρότη, η οποία οδηγεί σε διπλασιασµό, τριπλασιασµό και
πενταπλασιασµό της τιµής του προϊόντος από το χωράφι στο
ράφι.

Σε σχέση µε το πρώτο κοµµάτι, στο οποίο αναφέρεται η
ερώτησή σας, σε σχέση µε το κόστος παραγωγής, πρόσφατα –
και συγκεκριµένα στις 5 Νοεµβρίου 2010- υπέγραψα υπουργική
απόφαση-αγορανοµική διάταξη, µε την οποία υπάγεται σε
καθεστώς ελέγχου η τιµή των αγροτικών εφοδίων: Λιπάσµατα,
σπόροι και φυτοφάρµακα ήδη υπήρχαν.

Καταθέτω την συγκεκριµένη υπουργική απόφαση για τα
Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας, κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας, καταθέτει για τα
Πρακτικά την προαναφερθείσα υπουργική απόφαση, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό σηµαίνει ότι οποιαδήποτε αύξηση της τιµής εκ µέρους
των παραγωγών ή των εισαγωγέων των αγροτικών εφοδίων θα
πρέπει να αιτιολογείται, να κατατίθενται τα στοιχεία στις υπηρε-
σίες του Υπουργείου µας και να τους εγκρίνονται οι αυξήσεις ή
να µην τους εγκρίνονται. Εάν δεν τους εγκρίνονται, δεν επιτρέ-
πεται να προβούν σε αυτές.

Περαιτέρω δε, η αγορανοµική διάταξη, την οποία σας κατέ-
θεσα µόλις στα Πρακτικά, προβλέπει πέραν αυτού που σας είπα,
ότι το Υπουργείο έχει το δικαίωµα να ζητήσει εγγράφως την υπο-
βολή όλων εκείνων των παραστατικών που συνθέτουν το κόστος
κάθε είδους από τα αγροτικά εφόδια.

Κύριε συνάδελφε, αντιλαµβάνεστε ότι όταν έχουµε αγροτικά
εφόδια τα οποία παράγονται στη χώρα µας και αγροτικά εφόδια
τα οποία εισάγονται, τα σηµεία αναφοράς τους είναι διαφορε-
τικά. Και αν θέλετε, παράλληλα µε την προσπάθεια που κάνουµε
για την τιθάσευση του κόστους παραγωγής, έχουµε στο νου µας
και τη µέριµνα και την πρόνοια για τις ελληνικές επιχειρήσεις
αγροτικών εφοδίων. Κινούµαστε σε αυτήν την ισορροπία και προ-
σπαθούµε να κάνουµε το καλύτερο. Ακούµε µε προσοχή και τις
δικές σας παρατηρήσεις και επιφυλάξεις εν πολλοίς.

Περαιτέρω, την επόµενη ηµέρα εστάλη εγκύκλιος στις Νο-
µαρχιακές Αυτοδιοικήσεις από το Υπουργείο µας για την αυ-
στηρή τήρηση της υποχρέωσης αναγραφής των τιµών των
αγροτικών εφοδίων στους τόπους πώλησης -διότι καταγγέλθηκε
ότι δεν υπήρχαν ούτε οι τιµές- κι έτσι τουλάχιστον ο αγρότης
αφενός µε την προσπάθεια που κάνουµε για την τιθάσευση των
αυξήσεων και αφετέρου µε τη διαφάνεια στο ράφι να µπορεί να
προµηθεύεται τα κατά το δυνατόν φθηνότερα αγροτικά εφόδια.

Καταθέτω για τα Πρακτικά και την εγκύκλιο, που εστάλη στις
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας, κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας, καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τέλος, επιτρέψτε µου να σας ενηµερώσω ότι σε περίπτωση
που οι εταιρείες παραγωγής και εµπορίας αγροτικών εφοδίων
παραβούν τις υποχρεώσεις από την υπουργική απόφαση την
οποία υπέγραψα στις 5 Νοεµβρίου, εκτός από τις ποινικές κυ-
ρώσεις του Αγορανοµικού Κώδικα, απειλούνται σε βάρος τους
και διοικητικά πρόστιµα µέχρι 30.000 ευρώ, ανάλογα µε την πα-
ράβαση στην οποία τυχόν υποπίπτουν.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υφυπουργό.
Το λόγο έχει ο κ. Μωραΐτης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Μπορεί να καταθέτει ο κ. Ρόβλιας στα

Πρακτικά εγκυκλίους, αλλά οι αγρότες καταθέτουν παραπάνω
χρήµατα για την αγορά εφοδίων στον αγροτικό τοµέα. Αυτό είναι
σίγουρο, κύριε Υπουργέ.

Πράγµατι, αυτή η πολιτική έχει οδηγήσει στην απόγνωση, στην
απελπισία στην κυριολεξία τους φτωχοµεσαίους κτηνοτρόφους,
που καθηµερινά τους σπρώχνει σε µία κατάσταση να µην µπο-
ρούν να επιβιώσουν. Αυτή η πολιτική εφαρµόζεται µε ευλάβεια
χρόνια τώρα από όλες τις ελληνικές κυβερνήσεις και όπως ανέ-
φερα, είναι µια πολιτική που εκπορεύεται µέσα από την Ευρω-
παϊκή Ένωση, από την ΚΑΠ, από το λεγόµενο έλεγχο υγείας, από
τον Παγκόσµιο Οργανισµό Εµπορίου.

Αυτή η πολιτική, κύριε Υπουργέ, έχει τους χαµένους, που είναι
πράγµατι οι φτωχοί αγρότες, οι κτηνοτρόφοι της χώρας, που
βλέπουν το εισόδηµά τους να κατρακυλάει χρόνο µε το χρόνο,
γιατί οι τιµές -όπως ανέφερα- στα αγροτικά προϊόντα έχουν κα-
θηλωθεί εδώ και χρόνια σε πολύ χαµηλά επίπεδα.

Αυτή η κατάσταση είναι πιο δραµατική, κύριε Υπουργέ, σε ό,τι
αφορά τους κτηνοτρόφους της χώρας. Θα αναφέρω ότι οι κτη-
νοτρόφοι της χώρας µας πουλάνε σε τιµές του 1995. Πουλάνε
κρέας, αρνιά, κατσίκια σε τιµές του ’95. Θα αναφέρω ενδεικτικά
τιµές: Πουλάνε για παράδειγµα το γάλα σε τιµές του ’92, τότε
περίπου 300 δραχµές και τώρα περίπου 1 ευρώ. Πουλούσαν επί-
σης κρέας το ’95 1.500 δραχµές και σήµερα 4,5 ευρώ.

Αφήστε αυτά, κύριε Υπουργέ, «τιµές στο χωράφι και στο
ράφι». Οι κτηνοτρόφοι είτε πουλάνε 4 είτε 4,5 ευρώ στην επαρ-
χία, στη Βαρβάκειο και στα συνοικιακά κρεοπωλεία οι τιµές εκτο-
ξεύονται στα 11 και στα 12 ευρώ. Εποµένως, όλα αυτά περί
παρατηρητηρίου τιµών δεν έχουν καµµία ισχύ.

Βέβαια, δεν είναι µόνο οι τιµές στα µέσα και στα εφόδια που
πραγµατικά έχουν φτάσει στα ύψη. Έχετε πετσοκόψει και τις επι-
δοτήσεις των αγροτών, που είναι σε τιµές του 2000 και του 2002.

Από αυτήν την κατάσταση, όπως είπα, υπάρχουν οι χαµένοι,
που είναι οι αγρότες, αλλά από την άλλη µεριά υπάρχουν και οι
κερδισµένοι και µάλιστα µε προκλητικό τρόπο που είναι οι πο-
λυεθνικές τροφίµων, οι εισαγωγείς ζωοτροφών, σπόρων. Αυτό
συµβαίνει σήµερα.

Έχουµε αυξήσεις, κύριε Υπουργέ, στα λιπάσµατα που αγγί-
ζουν το 40%. Αυτό το µεταφέρω, µε επίγνωση των όσων λέω, από
την περιοχή της Αιτωλοακαρνανίας, όπου πραγµατικά οι τιµές
έχουν πάρει την ανηφόρα.

Αυτά έρχονται πραγµατικά να διαλύσουν κάποιες µικρές τιµές
που υπήρχαν στο βαµβάκι -µπορεί να φαίνεται η τιµή ότι υπήρχε
στο βαµβάκι, βέβαια, έχουµε και µείωση της παραγωγής από
άλλες συνθήκες- και κάποιες τιµές στα κηπευτικά.

Βέβαια, σ’ αυτή, την ασυδοσία των εµπόρων έρχονται να προ-
στεθούν και άλλες αυξήσεις, κύριε Υπουργέ, οι αυξήσεις του ει-
δικού φόρου στο πετρέλαιο, η αύξηση του ΦΠΑ, η αύξηση στο
αγροτικό ρεύµα. ∆εν είναι µόνο αυτά. Με δικά σας στοιχεία, µε
στοιχεία της Στατιστικής Αρχής, το δωδεκάµηνο Ιούλιος 2009-
Ιούλιος 2010 έχουµε αυξήσεις στα καύσιµα 31%, έχουµε αυξή-
σεις στο ρεύµα 6,5%, έχουµε αυξήσεις στα αγαθά και στις
υπηρεσίες 6%.

Μπροστά σ’ αυτήν την κατάσταση η Κυβέρνηση µε περισσή
υποκρισία –όπως ανέφερα- ανακοίνωσε ακριβώς προεκλογικά,
κύριε Υπουργέ -δυο µέρες πριν τις εκλογές, 5 Νοεµβρίου, 7 Νο-
εµβρίου είχαµε εκλογές- το παρατηρητήριο τιµών.

Εµείς θεωρούµε ότι αυτό δεν θα έχει κανένα αποτέλεσµα.
Είναι µία πολιτική που λανσάρει η Ευρωπαϊκή Ένωση. Είναι στά-
χτη στα µάτια των αγροτών και θα δείτε ότι δεν θα έχει το πα-
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ραµικρό αποτέλεσµα. Εµείς θεωρούµε ότι η φτωχοµεσαία αγρο-
τιά της χώρας πρέπει να κλείσει τ’ αυτιά της σε όλα αυτά που
σήµερα είπατε και πρέπει να οργανώσει τον αγώνα της για µία
άλλη ανάπτυξη στον αγροτικό τοµέα, µία ανάπτυξη, η οποία θα
παίρνει υπ’ όψιν της τις διατροφικές ανάγκες του λαού µας, µία
γεωργία, στην οποία θα δίνεται η δυνατότητα να παράγει σύµ-
φωνα µε τις δυνατότητες της χώρας µε µία άλλη πολιτική. Γι’
αυτό ένα πράγµα που µένει µόνο στους αγρότες είναι να οργα-
νώσουν την πάλη τους σ’ αυτήν την πολιτική, που πραγµατικά θα
µπορέσει να δώσει τα περιθώρια να παραµείνουν στα χωριά τους
και στα χωράφια τους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Ρόβλια, έχετε το

λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε συνάδελφε, σέβοµαι τις
απόψεις σας και τους αγώνες σας. Αλλά, θα παρακαλούσα να
αναγνωρίσετε κι εσείς τις προσπάθειες, τις οποίες κάνουµε.
Μπορεί να µην ταυτίζονται απολύτως οι απόψεις µας, αλλά ο
σκοπός µας είναι κοινός. Κι εγώ σ’ αγροτική περιοχή εκλέγοµαι
και γνωρίζω αυτά τα προβλήµατα, τα οποία εκτενώς αναλύσατε
και προσπαθώ, όσο γίνεται, αυτήν την κακή οικονοµική κατά-
σταση στην οποία βρίσκονται οι αγρότες, να τη βελτιώσουµε.
Προσπαθούµε να τη βελτιώσουµε.

Όπως σας είπα προηγουµένως, οποιαδήποτε πλέον αύξηση
στα αγροτικά εφόδια θα πρέπει να αιτιολογείται. Υπάρχει, δη-
λαδή, ουσιαστικός έλεγχος στα στοιχεία, τα οποία υποχρεούνται
να φέρουν στο Υπουργείο, για να µας πείσουν ότι αιτιολογείται
η αύξηση ενδεχοµένως γιατί αυξηθήκαν οι τιµές πρώτης ύλης
που εισάγονται από το εξωτερικό, που εκεί αντιλαµβάνεστε ότι
δεν µπορούµε να παρέµβουµε.

Όσες αυξήσεις δεν αιτιολογούνται, απαγορεύονται. ∆εν θα γί-
νονται δεκτές από εδώ και στο εξής. Αυτό κάνουµε για να µπει
µία τάξη στην αγορά των αγροτικών εφοδίων. Και πιστέψτε µε
ότι όσο περνάει από το χέρι µου, θα τη βάλω αυτήν την τάξη.

Είχαµε µία συνάντηση πράγµατι µε ορισµένους εκ των διακι-
νητών ή παραγωγών αγροτικών εφοδίων κι όταν ρωτήσαµε «γιατί
αυξήσατε τις τιµές;» µας είπαν ότι αυξήθηκαν κι οι τιµές του βαµ-
βακιού, αυτό που είπατε. Μα, δεν είναι δικαιολογία να αυξηθούν
οι τιµές των αγροτικών εφοδίων επειδή αυξήθηκαν οι τιµές του
βαµβακιού, δηλαδή, επειδή φέτος ο αγρότης, ενδεχοµένως, θα
κερδίσει κάποια περισσότερα χρήµατα.

Την προσπάθεια τη συνεχίζουµε, κύριε συνάδελφε και θα
έχουµε και τα αποτελέσµατα, τα οποία θα τα δείτε σε λίγο καιρό.

Όπως, επίσης, σε λίγες µέρες θα έχουµε και άλλη µία υπουρ-
γική απόφαση που έχει να κάνει µε την πορεία «από το χωράφι
στο ράφι» µε δύο παραµέτρους: Η µία παράµετρος αφορά τις
τιµές και η άλλη παράµετρος αφορά τις παράνοµες ελληνοποι-
ήσεις. Κι αυτό θα επιτευχθεί µέσω µιας διαδικασίας, όπως λέµε
ιχνηλασιµότητας των νωπών οπωροκηπευτικών, τα οποία από
εκεί που θα ξεκινούν µέχρι εκεί που θα πωλούνται θα ακολου-
θούνται από ένα σύστηµα, το οποίο θα πιστοποιεί ότι στο δρόµο
δεν έχουν γίνει αλλαγές, ούτε έχουν αλλάξει οι τιµές.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε κι εµείς

τον Υφυπουργό Οικονοµίας, τον κ. Ρόβλια.
Η τέταρτη µε αριθµό 198/16-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Ανα-
τολάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε το Ολυµπιακό Αθλητικό Κέντρο Αθηνών κ.λπ. δεν θα συζητη-
θεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Ακολουθεί η πέµπτη µε αριθµό 201/16-11-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. ∆ηµητρίου Παπαδηµούλη προς τους Υπουργούς Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, και Οικονοµικών, σχετικά µε
τον αναπτυξιακό νόµο, την πορεία του ΕΣΠΑ κ.λπ..

Κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο για να παρουσιάσετε την
ερώτησή σας.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, χθες η Κυβέρνηση παρουσίασε έναν Προ-

ϋπολογισµό βαθιά υφεσιακό και αντικοινωνικό. Παίρνετε 6,1 δι-

σεκατοµµύρια παραπάνω µέτρα από αυτά που προέβλεπε το
σχέδιο προϋπολογισµού που µας εµφανίσατε πριν από τις δη-
µοτικές εκλογές, κοροϊδεύοντας τον κόσµο και διαβεβαιώνοντας
ότι δεν θα ληφθούν άλλα µέτρα και οδηγείτε τη χώρα σε ύφεση
για το 2011 µεγαλύτερη από αυτήν που προβλεπόταν, εκτινάσ-
σοντας την ανεργία στα ύψη. Σας ερωτώ, λοιπόν: Γιατί, ενώ η πο-
λιτική σας παράγει ύφεση και ανεργία, αρνείστε και
αποτυγχάνετε να αξιοποιήσετε το βασικό εργαλείο, που λέγεται
«κοινοτικά προγράµµατα», «αξιοποίηση των κοινοτικών πόρων»;

Τα επίσηµα στοιχεία δείχνουν ότι η απορρόφηση του ΕΣΠΑ,
στο τέλος του 2010 πια, είναι 12%. Έχουν αξιοποιηθεί και απορ-
ροφηθεί µόνο 3,2 δισεκατοµµύρια από τα 26,2 δισεκατοµµύρια,
που είναι το σύνολο του προγράµµατος, ενώ βρισκόµαστε στη
µέση της εφαρµογής του προγράµµατος. Στα επιχειρησιακά
προγράµµατα η απορρόφηση είναι ακόµη χαµηλότερη µεσο-
σταθµικά: 9%. Και η Κυβέρνηση των µεγάλων µεταρρυθµίσεων
και αλλαγών, όπως αυτοεπαινείται, έχει τις χειρότερες επιδόσεις
στους τοµείς που ισχυρίζεται ότι κάνει και την περισσότερη δου-
λειά.

∆ιοικητική µεταρρύθµιση: απορρόφηση 1,8% από το Υπουρ-
γείο του κ. Ραγκούση. Ψηφιακή σύγκλιση: απορρόφηση 3% από
το Υπουργείο του κ. Χρυσοχοΐδη. Περιβάλλον: απορρόφηση
4,3% από το Υπουργείο της κ. Μπιρµπίλη. Εκπαίδευση και διά
βίου µάθηση: απορρόφηση 4% από το Υπουργείο της κ. ∆ιαµα-
ντοπούλου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πριν από ένα χρόνο, κύριε Υπουργέ –και τελειώνω σε τριάντα
δευτερόλεπτα, κυρία Πρόεδρε- µας είπατε ότι για τη χαµηλή
απορρόφηση έφταιγε η Νέα ∆ηµοκρατία, που την άφησε στο 3%.
Τότε η Ελλάδα µε τη χαµηλή αυτή απορρόφηση ήταν πέµπτη
στους είκοσι επτά. Μετά από ένα χρόνο βελτιώσεων και αλλα-
γών από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ η Ελλάδα είναι εικοστή
τρίτη σε ρυθµό απορρόφησης. Πέρσι φέρατε ένα νόµο, ο οποίος
υποσχεθήκατε ότι θα βελτιώσει τα πράγµατα, ότι θα επιταχύνει
την απορρόφηση. Τη φέρατε εδώ που τη φέρατε, αυξάνοντας
την ύφεση και την ανεργία. Και τώρα µας λέτε: «Θα φέρω έναν
άλλο νόµο για να ξαναπλουστεύσω τα πράγµατα και να επιτα-
χύνω την απορρόφηση».

Επιτέλους, δουλειά πρέπει να κάνετε, επενδύσεις πρέπει να
δηµιουργήσετε, τους πόρους πρέπει να αξιοποιήσετε. Γιατί αν
χαθούν αυτοί οι πόροι, θα πάνε σε λίγο σε άλλες χώρες -στην
Πολωνία, τη Βουλγαρία, τη Ρουµανία- και θα αφήσουν στην Ελ-
λάδα ύφεση και ανεργία.

Περιµένω τις απαντήσεις σας, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο Υφυπουργός Οικονο-

µίας, κ. Ρήγας, θα απαντήσει στην ερώτηση του κ. Παπαδη-
µούλη.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ (Υφυπουργός Περιφερειακής Ανά-

πτυξης και Ανταγωνιστικότητας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, η Κυβέρνησή µας δεν κορόιδεψε κανέναν

προεκλογικά. Απλώς εσείς µάλλον έχετε ασθενή µνήµη και προ-
σπαθείτε να αποκρύψετε την πραγµατικότητα.

∆εν ξεκινούσαµε από την ίδια αφετηρία όταν παρουσιάσαµε
το σχέδιο του προϋπολογισµού, διότι ήρθε και προστέθηκε η δια-
φορά του ελλείµµατος του 2009, που µας εξανάγκασε, ενώ ο
στόχος ήταν να περιορίσουµε 0,5% το έλλειµµα επιπλέον, να το
περιορίσουµε 2%. Και από τα 18 δισεκατοµµύρια, που έπρεπε να
έχουµε ως αφετηρία το 2011, πήγαµε στα 22 δισεκατοµµύρια µε
την αύξηση του ελλείµµατος του 2009. Ήταν, λοιπόν, εντελώς
διαφορετικά τα δεδοµένα, τα οποία µας υποχρέωσαν να αναθε-
ωρήσουµε το σχέδιο προϋπολογισµού, το οποίο και κατέθεσε ο
Υπουργός Οικονοµικών χθες στη Βουλή.

Όσον αφορά τώρα το θέµα του ΕΣΠΑ: Εξακολουθείτε να χρη-
σιµοποιείτε τα ίδια επιχειρήµατα, υπονοώντας ότι δεν γίνονται
προσπάθειες, ότι χρειάζεται δουλειά. Είναι γεγονός ότι θαύµατα
δεν έγιναν. Έγιναν όµως πολύ σηµαντικά βήµατα. Και έγιναν µε
πολύ σκληρή δουλειά, την οποία -προφανώς για λόγους δικούς
σας- αγνοείτε.

Θα σας πω ποια δουλειά έγινε, γιατί και οι αριθµοί το δείχνουν.
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Εσείς είπατε ότι ήταν στο 3,14% η απορροφητικότητα το 2009
και είχαν περάσει τρία χρόνια από την έναρξη υλοποίησης του
ΕΣΠΑ. Σήµερα, µε στοιχεία της 16ης Νοεµβρίου 2011, είναι στο
13,4%. Σήµερα είναι στο 14% και µέχρι τέλος του χρόνου θα
είναι, όπως και ο στόχος µας υποχρεώνει, στο 16%. Είναι µικρή
η αύξηση; Θα έλεγα ότι είναι αρκετά σηµαντική. Είναι αυτή που
θα θέλαµε; Προφανώς, όχι. Όµως, έχουν γίνει και µε την πρώτη
διαδικασία των απλοποιήσεων σηµαντικά βήµατα και γίνονται
ακόµη πιο σηµαντικά σήµερα.

Η δηµιουργία -που τώρα είναι σε πιλοτικό στάδιο και από τις
3.1.2011 θα λειτουργήσει- ενός κεντρικού λογαριασµού του
ΕΣΠΑ, ώστε να υπάρχουν γρήγορα πληρωµές, να υπάρχει ένας
συντονισµός ανάµεσα στους φορείς υλοποίησης, στους διαχει-
ριστές και στις χρηµατοδοτικές αρχές, θα αυξήσει την ταχύτητα
των εκταµιεύσεων όσον αφορά τις πληρωµές του ΕΣΠΑ.

∆εύτερον, όσον αφορά τα επιµέρους επιχειρησιακά προ-
γράµµατα στα οποία αναφερθήκατε και το θέµα της διοικητικής
µεταρρύθµισης και η ψηφιακή σύγκλιση έχουν αρχίσει και δηµι-
ουργούν σηµαντικές δαπάνες. Επίσης, σηµαντικές δαπάνες δη-
µιουργεί και το επιχειρησιακό πρόγραµµα που έχει σχέση µε την
επιχειρηµατικότητα. Είναι το πρόγραµµα εκείνο που παρουσιάζει
απορρόφηση 33% σήµερα. Είναι το πρόγραµµα εκείνο που έχει
συντελέσει ουσιαστικά σε περίοδο κρίσης, να υπάρχει ρευστό-
τητα όσον αφορά και τον αναπτυξιακό νόµο και τις δράσεις του
ΕΣΠΑ.

∆ύο νούµερα θα σας αναφέρω -και στη δευτερολογία µου θα
είµαι ακόµη πιο συγκεκριµένος- από τους προηγούµενους ανα-
πτυξιακούς νόµους: Μέσα στο 2010, µέχρι τις 16.11.2010, έχουν
εκταµιευθεί 629 εκατοµµύρια ευρώ, ποσό το οποίο δεν είχε εκτα-
µιευθεί σε κανένα από τα προηγούµενα χρόνια. Το ίδιο, ισχύει
και µε τις δράσεις του ΕΣΠΑ. Για τη στήριξη υπηρεσιών και εµπο-
ρίου έχουν εκταµιευθεί σηµαντικά ποσά της τάξης των 460 και
620 εκατοµµυρίων αντίστοιχα.

Τέλος -στη δευτερολογία µου θα αναφερθώ σε περισσότερες
λεπτοµέρειες- υπάρχει µια σηµαντική επίσπευση των διαδικασιών
για την περαιτέρω απλοποίηση της υλοποίησης των έργων και
των δράσεων του ΕΣΠΑ. Ξέρετε πολύ καλά ότι έχει ολοκληρωθεί
η διαδικασία και από πλευράς του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης για
τις απαλλοτριώσεις και από πλευράς του Υπουργείου Περιβάλ-
λοντος για τη διευκόλυνση και την επιτάχυνση των περιβαλλο-
ντικών εγκρίσεων και από το Υπουργείο Πολιτισµού για τις
εγκρίσεις που δίνει το συγκεκριµένο Υπουργείο, προκειµένου να
προχωρήσουν τα µεγάλα έργα.

Αυτή, λοιπόν, η επιτάχυνση που θα επιτευχθεί µέσα από την
περαιτέρω απλοποίηση των διαδικασιών πιστεύω ότι για το 2011
θα δηµιουργήσει ακόµη πιο ευνοϊκές συνθήκες για την επί-
σπευση και την επιτάχυνση υλοποίησης των διαδικασιών του
ΕΣΠΑ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θέλω να πω ορισµένα πράγµατα για τον προϋπο-

λογισµό, γιατί δεν είναι έτσι και δεν λέτε αλήθεια.
Πρώτον, όταν κατέθεσε η Κυβέρνηση το προσχέδιο του προ-

ϋπολογισµού, γνώριζε ότι το έλλειµµα για το 2009 θα είναι 15,5%.
Μάλιστα είχε προαναγγελθεί ότι θα ανακοινωθεί το αυξηµένο έλ-
λειµµα στις 22 Οκτωβρίου. Χέρι-χέρι µε την τρόικα το µεταθέ-
σατε για τις 15 Νοεµβρίου, για να έχουν περάσει και ο πρώτος
και ο δεύτερος γύρος των δηµοτικών για λόγους προφανούς
σκοπιµότητας.

Παρ’ ότι γνωρίζατε, όταν καταθέσατε το προσχέδιο του προ-
ϋπολογισµού, κρύψατε τα πρόσθετα νέα µέτρα ύψους 6 δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ. Και διαβεβαιώνατε ότι δεν θα ληφθούν νέα
µέτρα πέρα απ’ αυτά που προβλέπει το µνηµόνιο και το αναθε-
ωρηµένο µνηµόνιο. Ο δε κ. Παπακωνσταντίνου έλεγε σε όλους
τους τόνους: «∆εν θα υπάρξουν νέα µέτρα και αν µε δείτε να
φέρνω νέα µέτρα σηµαίνει ότι έχω αποτύχει και πως δεν έχω
δουλειά στο Υπουργείο Οικονοµικών». Χθες τον είδα να καµα-
ρώνει στο ίδιο πόστο –φυσικά, µε την εµπιστοσύνη του Πρωθυ-

πουργού- παρ’ ότι εισηγήθηκε επιπλέον µέτρα ύψους 6 δισεκα-
τοµµυρίων, που αυξάνουν την ύφεση και την ανεργία.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα του ΕΣΠΑ:
Σας βλέπω µακάριο και επαναπαυµένο, κύριε Υπουργέ, ενώ οι

αριθµοί λένε ότι για να µη χαθούν χρήµατα, χρειάζεται να τρέ-
ξετε µε διπλάσια ταχύτητα, ενώ λένε ότι θα έπρεπε ήδη να τρέ-
χετε µε πολλαπλάσια ταχύτητα εµπροσθοβαρώς, γιατί η χώρα
βουλιάζει στην ύφεση και στην ανεργία.

Μας µένουν άλλα τρία χρόνια µέχρι το τέλος του 2013 και πρέ-
πει να απορροφηθεί πάνω από το 85% των πόρων. Πώς θα γίνει
αυτό από µια Κυβέρνηση που ευαγγελίζεται τις µεταρρυθµίσεις,
όταν –τα επαναλαµβάνω- έχουµε τα παρακάτω ποσοστά; ∆ιοι-
κητική µεταρρύθµιση: Ποσοστό απορρόφησης 1,8%. Τι σας λέει
ο κ. Ραγκούσης γι’ αυτό; Ψηφιακή σύγκλιση: Απορρόφηση 3%. Τι
σας λέει ο Υπουργός σας ο κ. Χρυσοχοΐδης γι’ αυτό; Περιβάλλον:
4%. Ευθύνη της κ. Μπιρµπίλη. Εκπαίδευση και διά βίου µάθηση:
Απορρόφηση 4% από το Υπουργείο της κ. ∆ιαµαντοπούλου.

Και κάτι ακόµα, επειδή το είδα την ώρα που απαντούσατε για
τον αναπτυξιακό νόµο. Εσείς ο ίδιος, κύριε Ρήγα, είκοσι µέρες
µετά τη δική σας ορκωµοσία, υποσχεθήκατε ότι στα τέλη Οκτω-
βρίου θα έχει έρθει και ψηφιστεί νέος αναπτυξιακός νόµος, γιατί
ο κ. Χρυσοχοΐδης ξαναέβλεπε και έκανε αλλαγές στο έτοιµο, εδώ
και µήνες, νοµοσχέδιο της κ. Κατσέλη. ∆εν άλλαξε καθεστώς.
Υπουργός άλλαξε. Είµαστε στα µέσα Νοεµβρίου και ο νέος ανα-
πτυξιακός νόµος δεν έχει έρθει ούτε καν για διαβούλευση ως
σχέδιο στη Βουλή. Πότε θα τον φέρετε;

Και επειδή λέτε, «δεν θα επιβαρύνουµε τα λαϊκά στρώµατα»
κ.λπ., να σας πω τα εξής: Σε λίγους µήνες η Κυβέρνησή σας αύ-
ξησε τον ΦΠΑ, το φόρο δηλαδή, στο καλάθι της νοικοκυράς και
στα είδη πρώτης ανάγκης από 9% στο 13%, τροφοδοτώντας τον
πληθωρισµό. Πείτε στον Υπουργό, τον κ. Χρυσοχοΐδη, ότι αντί να
εξαγγέλλει εικονικές µειώσεις τιµών και αντί να δηλώνει έκπλη-
κτος χθες στην συνέντευξη Τύπου µη γνωρίζοντας ότι δεν υπάρ-
χουν αυξήσεις του ΦΠΑ στα τρόφιµα, θα έπρεπε στο Υπουργικό
Συµβούλιο να διαφωνήσει µε αυτή την πολιτική που αυξάνει στο
καλάθι της νοικοκυράς τη λαϊκή επιβάρυνση. Αλλιώς θα συνεχί-
σει η χώρα να έχει πληθωρισµό 3 φορές παραπάνω από την Ευ-
ρωζώνη, πάνω από 5%, όταν, κυρία Πρόεδρε, ο στόχος της
τρόικα και του µνηµονίου ήταν 1,9% ετήσιος πληθωρισµός.

Γιατί το σηµειώνω αυτό; ∆ιότι ο πληθωρισµός είναι η πιο άγρια
µορφή λεηλασίας εισοδήµατος των φτωχών ανθρώπων, των µι-
σθωτών, των συνταξιούχων, των ανέργων. Και είναι ψέµα να λέει
ο Πρωθυπουργός ότι δεν θα µειωθούν µισθοί και συντάξεις, γιατί
όταν µένουν παγωµένοι οι µισθοί και οι συντάξεις και ο πληθω-
ρισµός τρέχει µε πάνω από 5%, κλέβει από το εισόδηµα των πο-
λιτών.

Περιµένω απαντήσεις και σε αυτό στη δευτερολογία σας,
κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε Πα-
παδηµούλη.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Θα ήθελα να αναφερθώ, κάνοντας
ένα πολύ σύντοµο σχόλιο στα θέµατα των µέτρων.

Προφανώς και πριν τις αυτοδιοικητικές εκλογές είπαµε την
αλήθεια. Και, βεβαίως, δεν υπάρχει καµµία διαφοροποίηση, γιατί
όλα αυτά τα µέτρα τα οποία ανακοινώθηκαν, άσχετα από τον
τρόπο που θέλετε να τα παρουσιάζετε, είναι µέτρα που είχαν ήδη
ανακοινωθεί.

Όσον αφορά τη µετάπτωση στους συντελεστές του ΦΠΑ σας
θυµίζω ότι υπήρχε σαν πρόθεση και είχε ανακοινωθεί η µετά-
πτωση από το 11% στο 23% ενός πολύ µεγάλου αριθµού προϊό-
ντων και υπηρεσιών. Αυτό δεν έγινε σε εκτεταµένη κλίµακα.
Έγινε από το 11% στο 13%. Παράλληλα, όµως, έγινε µείωση του
συντελεστή ΦΠΑ στο 6% για τον τουρισµό και για τα φάρµακα.
Επίσης, για την τόνωση της οικοδοµικής δραστηριότητας υπήρξε
η λήψη του µέτρου για την απάλειψη του «πόθεν έσχες» όσον
αφορά την πρώτη κατοικία για τα επόµενα δυο χρόνια.

Καταβλήθηκε µια πολύ - πολύ µεγάλη προσπάθεια ώστε να
µην υπάρξουν µέτρα που θα έθιγαν ευθέως τα εισοδήµατα, τους
µισθούς, τις συντάξεις. Εµµέσως προφανώς -και αυτό κανένας
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δεν προσπαθεί ούτε να το αποκρύψει ούτε να το ωραιοποιήσει-
ο υψηλός πληθωρισµός δηµιουργεί πρόβληµα και ροκανίζει το
εισόδηµα. Και γι’ αυτό καταβάλλονται προσπάθειες να υπάρξει
µείωση του πληθωρισµού.

∆εν υπήρξε, όµως, κανένα µέτρο και δεν θα υπάρξει κανένα
µέτρο, όπως έχει δεσµευτεί η Κυβέρνηση, που να αφορά περι-
κοπές µέσα στο 2011 µισθών και συντάξεων ή περιορισµού του
εισοδήµατος, µε αυτόν τον τρόπο, των εργαζοµένων.

∆εν είµαστε ούτε εφησυχασµένοι, ούτε ευχαριστηµένοι -σας
επαναλαµβάνω για µια ακόµη φορά- µε τους ρυθµούς που πα-
ρουσιάζει η απορροφητικότητα στο ΕΣΠΑ. Επαναλαµβάνω,
όµως, και πάλι ότι έχουν γίνει -και γίνονται- πολύ σηµαντικές προ-
σπάθειες για να αλλάξει ένα καθεστώς ακινησίας, έντονης γρα-
φειοκρατίας και αναποτελεσµατικότητας. Και έχει αλλάξει
σηµαντικά.

Είµαστε σε καθηµερινή -κυριολεκτώ- επικοινωνία µε όλους
τους φορείς που έχουν την ευθύνη υλοποίησης των επιχειρη-
σιακών προγραµµάτων. Και τα τοµεακά προγράµµατα ελέγχουµε
-κυριολεκτικά σε καθηµερινή βάση- και τα περιφερειακά προ-
γράµµατα, µέσα από συγκεκριµένες οµάδες κρούσης, οι οποίες
επιτόπου προσπαθούν να συντονίσουν τους φορείς υλοποίησης,
οι οποίοι, όπως γνωρίζετε, είναι και πολλοί και διασκορπισµένοι
σε όλη την επικράτεια και δεν έχουν όλοι τον ίδιο βαθµό ετοιµό-
τητας, ωριµότητας και αποτελεσµατικότητας που θα επιθυµού-
σαµε.

Τα επιχειρησιακά Προγράµµατα στα οποία αναφερθήκατε,
«ΨΗΦΙΑΚΗ ΣΥΓΚΛΙΣΗ», «∆ΙΟΙΚΗΤΙΚΗ ΜΕΤΑΡΡΥΘΜΙΣΗ», είναι γε-
γονός -επειδή πρόκειται για ενέργειες οι οποίες έχουν σηµαντι-
κές δυσκολίες στο ξεκίνηµά τους- ότι δεν παρουσίασαν -σωστά
το επισηµαίνετε- µεγάλες δαπάνες το 2010, αν και η «ΨΗΦΙΑΚΗ
ΣΥΓΚΛΙΣΗ» είναι στο 8% και όχι στο 3%, όπως ανακοινώσατε. Εν
πάση περιπτώσει, δεν είναι σηµαντική η διαφορά.

Μέσα στο 2011 όµως -ήδη έχουν γίνει όλες οι απαραίτητες
ενέργειες- θα δηµιουργηθούν δαπάνες στη «ΨΗΦΙΑΚΗ ΣΥ-
ΓΚΛΙΣΗ». Έχει γίνει για την «ΨΗΦΙΑΚΗ ΣΥΓΚΛΙΣΗ» ανάληψη νο-
µικών δεσµεύσεων ύψους 82%. Είναι ένα σηµαντικό ποσοστό,
που θα δώσει δαπάνες µέσα στο 2011.

Όσον αφορά στον αναπτυξιακό νόµο: Την επόµενη εβδοµάδα
το σχέδιο του αναπτυξιακού νόµου θα συζητηθεί στο Υπουργικό
Συµβούλιο, έτσι ώστε να βγει σε δηµόσια διαβούλευση.

∆εν υπήρξε προφανώς αλλαγή Κυβέρνησης. Υπήρξε, όµως,
µια ουσιαστική, ριζική αλλαγή της φιλοσοφίας, του σχεδίου
νόµου που κατατίθεται τώρα σε σχέση µε τους προηγούµενους
αναπτυξιακούς νόµους. Εγκαθιδρύει ένα εντελώς διαφορετικό
καθεστώς ενισχύσεων µε έµφαση στις φοροαπαλλαγές, στην
άµεση επιδότηση του επιτοκίου αλλά και µε επιχορηγήσεις. Ενι-
σχύει πολύ συγκεκριµένους τοµείς και κυρίως την εξωστρέφεια
και τη νεανική επιχειρηµατικότητα και κατοχυρώνει διαδικασίες
απόλυτης διαφάνειας, έτσι ώστε να µην έχουµε τα αρνητικά απο-
τελέσµατα, που όλοι τα έχουµε επισηµάνει, της προηγούµενης
περιόδου.

Παρ’ όλα αυτά, επαναλαµβάνω για µια ακόµη φορά: Ο ανα-
πτυξιακός νόµος δεν είναι η πανάκεια στο µεγάλο πρόβληµα της
ύφεσης που έχουµε σήµερα. Υπάρχουν, παράλληλα, πάρα πολ-
λές ενέργειες οι οποίες γίνονται όσον αφορά τα νέα χρηµατο-
δοτικά εργαλεία. Κυρίως, όµως, είναι και µια µεγάλη αλλαγή,
κύριε Παπαδηµούλη, την οποία όλοι τη γνωρίζουµε, που αφορά
το επενδυτικό περιβάλλον. Αυτό έχει να κάνει µε τις µεταρρυθ-
µίσεις και τις διαρθρωτικές αλλαγές που προχωρούν.

Ο επενδυτικός νόµος είναι ένα εργαλείο. Μην το ανάγουµε σε
κυρίαρχο ζήτηµα και στον λύτη του προβλήµατος. Σας επανέ-
λαβα και πάλι ότι µε τον ισχύοντα αναπτυξιακό νόµο, µόνο για το
2010, εκταµιεύτηκαν για πρώτη φορά 630.000.000 ευρώ. Είναι
ένα σηµαντικό ποσό. Πήγε στην αγορά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ, σας παρακαλώ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Πήγε στην πραγµατική οικονοµία.
Γι’ αυτό, λοιπόν, και ενίσχυσε δεκατεσσερισήµισι χιλιάδες επεν-

δύσεις.
Τελειώνω µε το εξής: Ο αναπτυξιακός νόµος - σας το επανα-

λαµβάνω και πάλι- µέχρι τέλους του έτους, µετά την εισαγωγή
του στο Υπουργικό Συµβούλιο, θα είναι νόµος του κράτους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Υφυ-
πουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, τον κ.
Ρήγα.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω προς το Σώµα ότι οι Υπουργοί
∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, Οικονο-
µικών, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Παι-
δείας ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «∆ιαµεσολάβηση σε αστικές και εµπορικές υποθέσεις».

(Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή)
Ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. ∆ηµήτριος Αβραµό-

πουλος ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. Η
Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 192/16-11-2010 επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κι-
νήµατος κ. Παντελή Οικονόµου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε τη θωράκιση της κινητής και ακίνητης δηµόσιας πε-
ριουσίας κ.λπ..

Στον Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ κ. Παντελή Οικονόµου θα απαντή-
σει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Κουσελάς.

Παρακαλώ, κύριε Οικονόµου, έχετε το λόγο για την παρου-
σίαση της ερώτησής σας.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Επειδή η ερώτηση είναι σύντοµη και δεν θα καταναλωθεί το

σύνολο του χρόνου για τη διατύπωσή της, να προσυπογράψω
και την αποστροφή του προλαλήσαντος Υπουργού. ∆εν είναι πα-
νάκεια ο αναπτυξιακός νόµος. Προφανώς! Και θα έλεγα ότι αν
προλαβαίναµε µέχρι το τέλος του χρόνου να περάσουµε κι ένα
νόµο πλαίσιο για την κοινωνική οικονοµία, κύριε Υπουργέ, πιθα-
νόν να ήταν και σηµαντικότερο από την αλλαγή του νόµου περί
κινήτρων για τις ιδιωτικές επενδύσεις.

Τώρα, να έρθω στην ερώτηση: Η ερώτηση είναι διατυπωµένη
και γραπτά. Είναι γνωστό ότι ενώ παραµένει η αύξηση των δη-
µοσίων εσόδων ένα πρόβληµα άλυτο, ουσιαστικά τα παραδο-
σιακά µέσα, δηλαδή η αύξηση της φορολογίας, έχει εξαντλήσει
τα όρια της. Νοµίζω ότι µε τον κατατεθέντα προϋπολογισµό τα
εξαντλεί απολύτως. ∆εν υπάρχει άλλο περιθώριο.

Κατά συνέπεια, θα πρέπει κατά την εκτέλεση του προϋπολο-
γισµού, που είναι σηµαντικότερη από το κείµενο το ίδιο, να µε-
λετήσουµε εναλλακτικά µέτρα για τον προσπορισµό εσόδων είτε
για να αναπληρώσουµε έσοδα τα οποία δεν θα πραγµατοποιη-
θούν, αν κι έχουν προϋπολογιστεί, είτε για να καταφέρουµε να
πετύχουµε καλύτερα αποτελέσµατα.

Νοµίζω ότι ένα θέµα στο οποίο πρέπει να ρίξουµε µία µατιά
παραπάνω είναι η θωράκιση της δηµόσιας περιουσίας, κινητής
και ακίνητης και η επιµελής αξιοποίησή της, ώστε να αυξηθεί η
πρόσοδος απ’ αυτήν.

Η ερώτηση είναι πολύ συγκεκριµένη: Ποιοι είναι οι σχετικοί
στόχοι για το 2011; ∆εύτερον, πώς σκέπτεται η Κυβέρνηση να
οργανώσει το κράτος, τα αρµόδια κρατικά όργανα, ώστε να πε-
τύχει τη µέγιστη διατηρήσιµη αύξηση των αποδόσεων της δη-
µόσιας περιουσίας;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Οι-
κονόµου και για την τήρηση του χρόνου.

Παρακαλώ τον Υφυπουργό Οικονοµικών κ. Κουσελά να λάβει
το λόγο.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-
χαριστώ κυρία Πρόεδρε.

Θέλω, κατ’ αρχάς, να συγχαρώ τον κ. Οικονόµου για την πρω-
τοβουλία που πήρε να καταθέσει αυτήν την ερώτηση, γιατί είναι
γεγονός ότι το ζήτηµα το οποίο πραγµατεύεται είναι πολύ ευρύ,
πάρα πολύ σοβαρό και σηµαντικό. Και, όντως, µπορεί και πρέπει
να συµβάλλει στην τόνωση των δηµοσίων εσόδων και στην πε-
ραιτέρω αύξηση τους.
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Όπως είπα, είναι ένα θέµα το οποίο είναι ευρύτερο. Για το
σκοπό αυτό, αγαπητέ συνάδελφε, έχει συσταθεί µία ειδική διϋ-
πουργική επιτροπή που ασχολείται ακριβώς µε αυτό το αντικεί-
µενο.

Σε ό,τι αφορά το πρώτο ερώτηµά σας, που έχει σχέση µε τον
προϋπολογισµό, επειδή ο χρόνος είναι λίγος και δεν µου δίνεται
η δυνατότητα να κάνω εκτενή ανάπτυξη, θέλω να σας ενηµε-
ρώσω ότι από τη σελίδα 149 µέχρι και την 157 υπάρχει ένα ολό-
κληρο τµήµα στο οποίο αναλύονται σαφέστατα και η φιλοσοφία
και οι επιλογές και οι προτεραιότητες της Κυβέρνησης σε ό,τι
αφορά το ζήτηµα αυτό.

Θέλω ταυτόχρονα να τονίσω ότι η Κυβέρνηση, από τον Ιούλιο
που πέρασε, πήρε ειδική νοµοθετική πρωτοβουλία προκειµένου
να αντιµετωπίσει το θέµα της αξιοποίησης της ακίνητης και κι-
νητής περιουσίας. Προχώρησε, παραπέρα, στην ψήφιση του
νόµου για την εξυγίανση του ΟΣΕ, που είναι ένας νόµος πλαίσιο
σε ό,τι αφορά την αξιοποίηση της περιουσίας και για τις υπόλοι-
πες ∆ΕΚΟ. Και ήδη προχθές ψηφίστηκε, όπως γνωρίζετε, στη
Βουλή το λεγόµενο fast track.

Αυτές οι νοµοθετικές πρωτοβουλίες που ανέφερα, δίνουν το
πλαίσιο των αναγκαίων οργανωτικών, αν θέλετε, παρεµβάσεων
που πρέπει να υπάρξουν για την αξιοποίηση της κινητής και της
ακίνητης περιουσίας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Μέχρι σήµερα, όπως γνωρίζετε, πολλά λέγονται και πολλά
γράφονται για το ζήτηµα αυτό. Τα περισσότερα όµως, θα έλεγα,
αγνοούν την πραγµατικότητα και θέλουν να καλλιεργήσουν µία
ψευδαίσθηση ότι δήθεν θα µπορούσαµε µε µία µαζική εκποίηση
της δηµόσιας περιουσίας και µάλιστα «σε χρόνο dt», είτε να µει-
ώσουµε κατακόρυφα το δηµόσιο χρέος, είτε να αντιµετωπίσουµε
τα υπόλοιπα δηµοσιονοµικά προβλήµατα.

Θέλω, λοιπόν, εδώ να σας διαβεβαιώσω ότι εµείς σε ό,τι
αφορά αυτό το ζήτηµα προχωρούµε µε συστηµατικό τρόπο και
µε προσεκτικά βήµατα, γιατί δεν έχουµε ως στόχο ούτε να βλά-
ψουµε το δηµόσιο συµφέρον ούτε να ξεπουλήσουµε και µάλιστα
αδιαφανώς και όσο-όσο τη δηµόσια περιουσία, δηµιουργώντας
νέα Βατοπέδια σαν και αυτά που δηµιούργησε η προηγούµενη
κυβέρνηση, αλλά θέλουµε µε τον καλύτερο τρόπο, όπως είπα,
να αξιοποιήσουµε αυτήν τη δηµόσια περιουσία και προς όφελος
του δηµοσίου και προς όφελος των Ελλήνων πολιτών.

Ταυτόχρονα, ο Υπουργός Οικονοµικών έχει τονίσει ότι µας εν-
διαφέρει πάρα πολύ η διασφάλιση των συµµετοχών του δηµο-
σίου όσον αφορά τα δηµόσια αγαθά, σε επιχειρήσεις στρατη-
γικής σηµασίας και σε επιχειρήσεις που αφορούν την εθνική µας
ασφάλεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω λίγο χρόνο από τη δευτερολογία
µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μα, δεν µπορούµε να
κάνουµε κατανοµή του χρόνου µεταξύ πρωτολογίας και δευτε-
ρολογίας. Σας παρακαλώ να ολοκληρώσετε. Τα υπόλοιπα θα τα
πείτε στη δευτερολογία σας.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Στον
ένα χρόνο που πέρασε, δεν υπήρξαν όροι και προϋποθέσεις είτε
στις χρηµαταγορές είτε στην κτηµαταγορά είτε στο τραπεζικό
σύστηµα, για να πάρουµε τις πρωτοβουλίες που έπρεπε να πά-
ρουµε. Ταυτόχρονα, είχαµε να αντιµετωπίσουµε µία σειρά από
χρόνια διαρθρωτικά προβλήµατα, όπως ήταν οι διεκδικήσεις των
ΟΤΑ, αλλά και ιδιωτών σε βάρος της δηµόσιας περιουσίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Υπουργέ, να πά-
ρετε τα µέτρα, να πάρετε τις πρωτοβουλίες, αλλά να ολοκληρώ-
σετε τώρα για να ακούσουµε τον κ. Οικονόµου και στη
δευτερολογία σας θα πείτε τα υπόλοιπα.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ολο-
κληρώνω, κύριε Πρόεδρε.

Έχουµε τη συχνή απόρριψη σχετικών νοµοθετικών πρωτο-
βουλιών που είχαµε πάρει από το Συµβούλιο της Επικρατείας,
αφού κρίθηκαν ως αντισυνταγµατικές, την πολυδιάσπαση αρµο-
διοτήτων και µία σειρά από άλλα προβλήµατα. Αυτήν τη στιγµή,

αυτά τα προβλήµατα, τα οποία δεν τα αναφέρω ως πρόσχηµα,
είναι προβλήµατα τα οποία θέλουµε να αναιρέσουµε. Έχουµε
µπει σε ένα συγκεκριµένο δρόµο, διαµορφώνουµε τους όρους
και τις προϋποθέσεις και να είστε σίγουρος ότι µέσα στο χρόνο
που τρέχει θα µπορέσουµε να αξιοποιήσουµε µε τον καλύτερο
δυνατό τρόπο και την κινητή και την ακίνητη περιουσία.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο κ. Παντελής Οικονόµου για τη δευτερολογία
του.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ευχαριστώ για την απάντηση,
κύριε Υπουργέ. Σκεφθείτε ότι δεν σας έφθασε ο χρόνος και µι-
λάµε µόνο για την υλική περιουσία, κινητή και ακίνητη. Φαντα-
σθείτε να κάναµε µία συζήτηση και για την αξιοποίηση της άυλης
περιουσίας, δηλαδή του εκπαιδευτικού αποθέµατος, της δηµό-
σιας υγείας…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μα, και εσείς καταθέ-
σατε την ερώτηση εφ’ όλης της ύλης, εφ’ όλης της περιουσίας.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Μα, πάντοτε είναι οι ερωτήσεις
µου έτσι, κύριε Πρόεδρε. Το ξέρετε. Βρίσκω µία αφορµή, για να
µιλήσω εφ’ όλης της ύλης.

Πάντως, το θέµα τίθεται στην πραγµατικότητα για τον εξής
λόγο, διότι αυτή η λογική των ονοµαστικών στόχων, µε τους οποί-
ους έχουν συνταχθεί προϋπολογισµοί εδώ και πολλά πολλά χρό-
νια, πάνω από δέκα χρόνια, αποδεικνύονται ψευδεπίγραφοι για
τον πολύ απλό λόγο: Εάν παρουσιαζόταν ένας προϋπολογισµός
σαν τον κρατικό προϋπολογισµό σε µία επιχείρηση, ο οικονοµι-
κός διευθυντής που θα τον είχε συντάξει θα είχε απολυθεί. ∆εν
είναι δυνατόν, δηλαδή, να µην παρουσιάζεται το κεφάλαιο της
εταιρείας, να µην παρουσιάζονται τα αποθεµατικά. Υπάρχουν βα-
σικά πράγµατα τα οποία λείπουν. Για ποιο λόγο λείπουν; Και πριν
ήταν έτσι βέβαια, αλλά ιδίως από τη στιγµή που επικράτησε αυτή
η λογική των ονοµαστικών στόχων του Συµφώνου Σταθερότητας
κ.λπ., το µόνο που εµφανίζεται είναι η πρόβλεψη για την επόµενη
χρήση και κυρίως των υποχρεώσεων, δηλαδή να µην ξοδέψετε
παραπάνω.

Είναι και τραγελαφικά πράγµατα. Παραδείγµατος χάρη, η
σπατάλη η οποία γίνεται σε διάφορα πεδία του δηµόσιου βίου
είναι το ίδιο µε µία δηµόσια επένδυση. Καταγράφεται το ίδιο.
Γιατί; ∆ιότι κάποιος απεφάσισε ότι το έλλειµµα πρέπει να είναι
µέχρι 3%. Εάν είναι 3,1%, έχουµε πρόβληµα, ενώ αν είναι 2,9%,
δεν υπάρχει πρόβληµα.

Η λογική, µε την οποία έχω κάνει την ερώτηση, είναι η εξής: Μι-
κρές αυξήσεις στη δηµόσια περιουσία –και υπονοώ ακριβώς το
αντίθετο από αποκρατικοποίηση, από εκποίηση δηµόσιας περι-
ουσίας, δηλαδή λελογισµένη αύξηση από τους φόρους που ει-
σπράττει το δηµόσιο, αν είχε µία λελογισµένη αύξηση της
δηµόσιας περιουσίας- και µία λελογισµένη αύξηση των αποδό-
σεων -δεν ζητώ θαύµατα- και θα βλέπατε ότι πολλά µέτρα από
αυτά τα οποία ανακοινώθηκαν δεν χρειάζονταν. Παραδείγµατος
χάριν, δεν θα χρειαζόταν η αύξηση του ΦΠΑ. Επίσης, θα είχαµε
τη δυνατότητα να εξοµοιώσουµε το φόρο στο πετρέλαιο, αλλά
όχι προς τα πάνω, προς τα κάτω. Θα µπορούσαµε να κατεβά-
σουµε το πετρέλαιο κίνησης στο ύψος του πετρελαίου θέρµαν-
σης. Τέτοια µέτρα θα µπορούσαν να έχουν αντικατασταθεί, εάν
εγκαίρως είχε προβλεφθεί εδώ και πολλά χρόνια αυτό το θέµα το
οποίο λέγεται. Όµως, για να γίνει αυτό, κατά τη γνώµη µου, χρει-
άζονται τρία συγκεκριµένα πράγµατα.

Το πρώτο, είναι να υπάρξει µία οργάνωση της διαχείρισης, η
οποία δεν υπάρχει σήµερα. Εάν σας πω εγώ ποια αρχή διαχειρί-
ζεται τη δηµόσια περιουσία, δεν ξέρετε. Και δεν ξέρετε για τον
πολύ απλό λόγο, διότι είναι πάρα πολλοί που ασχολούνται, ενώ
υπάρχει και δηµόσια περιουσία, η οποία ανήκει σε ∆ΕΚΟ, από
τις οποίες ∆ΕΚΟ µπορεί να εκποιηθεί ένα κοµµάτι τους. Για πα-
ράδειγµα, πουλάς µαζί µε τον ΟΤΕ και διάφορα οικόπεδα στην
Καρδίτσα ή στον Έβρο ή κάπου αλλού, που δεν τα θέλει αυτός
που αγοράζει και δεν τυγχάνουν και αξιοποίησης. Νοµίζω, λοι-
πόν, ότι πρέπει να υπάρξει µια ενιαία αρχή.

Το δεύτερο είναι αυτή η ενιαία αρχή, αφού υπάρξει, να κάνει
µια πραγµατική απογραφή. Η απογραφή δεν είναι µονάχα για το
έλλειµµα. Καλό είναι αυτό, αλλά το έλλειµµα είναι ένα κατάστιχο
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λογιστικό. Εδώ µιλάµε για πραγµατικά περιουσιακά στοιχεία.
Το τρίτο, είναι να προβλεφθούν δράσεις για την επίτευξη των

στόχων, να τεθούν στόχοι, να πεις ότι θέλω να αυξήσω τη πρό-
σοδο από τη δηµόσια περιουσία κατά 3% για το επόµενο έτος -
σας λέω κάτι τελείως ρεαλιστικό. Εάν συνέβαινε αυτό, θα
µπορούσαµε να αποφύγουµε άλλα µέτρα και κυρίως να σταµα-
τήσει και µια συζήτηση που γίνεται περί µέτρων, την οποία την
κάνουµε όλοι εδώ και εκτός Αιθούσης, ωσάν να µην έχουµε καµ-
µία ευθύνη για τα όσα έχουν συµβεί εις το παρελθόν και να µην
ξέρουµε πώς προέκυψαν τα προβλήµατα και τι έγινε και να µην
υπάρχει καµµία εφευρετικότητα.

Μνηµόνιο υπάρχει, αλλά όρος του µνηµονίου που λέει ότι πρέ-
πει να παραιτηθούµε από την εφευρετικότητα και την δηµιουρ-
γικότητα στη σκέψη δεν υπάρχει και σας παρακαλώ να το
αξιοποιήσουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε τον κ.

Οικονόµου.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. ∆ηµήτριος Κου-

σελάς .
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς σε ό,τι αφορά τους στόχους, µέσα από τον προϋ-

πολογισµό του 2011 ο στόχος ο οποίος τίθεται είναι η αύξηση
των εσόδων κατά 1.000.000.000 ευρώ από την αξιοποίηση της
περιουσίας.

Πέραν τούτου, θέλω να πω ότι χαίροµαι, γιατί υπάρχει συνα-
ντίληψη σε ό,τι αφορά µια σειρά από ζητήµατα που ήδη ανα-
φέρθηκαν. Θέλω να σας ενηµερώσω ότι η διυπουργική επιτροπή
που ανέφερα, η οποία ασχολείται µε το θέµα της αξιοποίησης
της περιουσίας, κατέληξε σε τέσσερις πολύ συγκεκριµένες απο-
φάσεις.

Η πρώτη, αφορά στην ταχεία επιλογή των ακινήτων του δηµο-
σίου, που είναι ώριµα για αξιοποίηση και την έναρξη των διαδι-
κασιών αξιοποίησης, πάντα κάτω από τον έλεγχο και την
εποπτεία της διυπουργικής επιτροπής.

Η δεύτερη, είναι ο αποτελεσµατικός συντονισµός των αρµό-
διων υπηρεσιών και φορέων και η δηµιουργία σχηµάτων, προ-
κειµένου να βοηθήσουν στην κατεύθυνση αυτή. Το τι θα επιλέξει
η Κυβέρνηση για το ζήτηµα αυτό, είναι θέµα δικής της απόφασης
-θα είναι γενική γραµµατεία, θα είναι Υφυπουργείο- και πιστεύω
ότι θα ληφθεί σύντοµα. Πάντως όντως έχει διαπιστωθεί ότι υπάρ-
χει έλλειψη συντονισµού και αυτό θα αντιµετωπιστεί και µάλιστα
πολύ σύντοµα.

Η τρίτη, είναι η αντιµετώπιση της σηµαντικής ανασφάλειας δι-
καίου που υπάρχει σε θέµατα δηµόσιας περιουσίας και η τέ-
ταρτη, είναι αυτό που και εσείς αναφέρατε, η στελέχωση και η
µηχανογράφηση των κτηµατικών υπηρεσιών του δηµοσίου, γιατί
δυστυχώς µέχρι σήµερα η δηµόσια περιουσία δεν έχει καταγρα-
φεί και µάλιστα ψηφιακά µε τον τρόπο που θα έπρεπε να κατα-
γραφεί.

Για τα ζητήµατα αυτά, όπως ήδη ανέφερα, δεν υπάρχουν απλά
επεξεργασίες. Έχει ασχοληθεί ειδική οµάδα έργου και έχει κα-
ταλήξει σε συγκεκριµένα συµπεράσµατα, για τα οποία θα λη-
φθούν στο αµέσως επόµενο διάστηµα πολύ συγκεκριµένες
αποφάσεις.

Όπως ήδη τόνισα, η αξιοποίηση του δηµόσιου πλούτου της
χώρας πρέπει να γίνει προσεκτικά, συστηµατικά, µε διαφάνεια
και µε γνώµονα την αναγκαία οικονοµική αναδιάρθρωση, αλλά
και την ανάπτυξη της χώρας. Αυτό που µας ενδιαφέρει, η λο-
γική που µας ενδιαφέρει, δεν είναι απλά και µόνο να αντιµετωπί-
σουµε τα όποια δηµοσιονοµικά ελλείµµατα, αλλά να
διαµορφώσουµε µια διατηρήσιµη ανάπτυξη για το επόµενο χρο-
νικό διάστηµα µέσα από την αξιοποίηση της δηµόσιας περιου-
σίας.

Αυτή θα γίνει µε καθαρούς κανόνες, µε κινητοποίηση και των
ιδιωτικών πόρων -ο ιδιωτικός τοµέας µπορεί και πρέπει να συµ-
βάλει αποφασιστικά σε αυτή την κατεύθυνση, σε συνεργασία,
δηλαδή, µε ιδιωτικά κεφάλαια, είτε βρίσκονται στο εσωτερικό
είτε στο εξωτερικό και µε επενδυτές- αλλά και µε τη διασφάλιση,
όπως είπα, των συµµετοχών του δηµοσίου σε τοµείς που είναι

στρατηγικής σηµασίας για την ανάπτυξη, αλλά και για την ασφά-
λεια της χώρας µας.

∆ιαµορφώνουµε, δηλαδή, τους όρους και τις προϋποθέσεις
για ένα ολοκληρωµένο πλαίσιο, που θα µας δώσει τη δυνατότητα
στα επόµενα χρόνια να προχωρήσουµε πολύ πιο αποτελεσµα-
τικά σε αυτήν την κατεύθυνση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα τρεις µαθήτριες και µαθητές και τρεις εκ-
παιδευτικοί από το Γυµνάσιο Μαυροχωρίου Καστοριάς.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Είναι το γυµνάσιο του χωριού µου και είναι τα παιδιά από το
Μαυροχώρι και από τα γύρω χωριά της ιδιαίτερης πατρίδας µου.

Βρέθηκα µπροστά σε ένα αίτηµα πιεστικό που δεν µπορούσα
να το αρνηθώ. Μου ζήτησαν όταν θα είναι εδώ, να είµαι και εγώ,
για να δουν τη διαδικασία και πρωτοστατούσε στο αίτηµα αυτό
και η µικρή µου κόρη που είναι ανάµεσά τους, µαζί µε τους συµ-
µαθητές και τις συµµαθήτριές της.

Για να γνωρίζουν, εξηγώ ότι αυτήν τη στιγµή έχουµε µια δια-
δικασία απαντήσεων σε επίκαιρες ερωτήσεις. Στην Αίθουσα της
Βουλής είναι παρόντες οι συνάδελφοι Βουλευτές οι οποίοι έχουν
καταθέσει την ερώτηση και οι αρµόδιοι Υπουργοί που απαντούν.

Μετά από τις επίκαιρες ερωτήσεις, θα ακολουθήσει η συζή-
τηση επερώτησης, όπου θα είναι πολύ περισσότεροι Βουλευτές.

Την Παρασκευή δεν έχουµε νοµοσχέδια. Είναι ο λεγόµενος
«κοινοβουλευτικός έλεγχος». Συνάδελφοι Βουλευτές «ζορίζουν»
την εκάστοτε κυβέρνηση, την ελέγχουν, γιατί έτσι ακριβώς θα
πρέπει να λειτουργεί η δηµοκρατία. Με έλεγχο της εξουσίας, µε
ερωτήσεις που αφορούν τους πολίτες, τη ζωή των πολιτών και
την πορεία της χώρας. Και η Κυβέρνηση η σηµερινή, αλλά και
όλες οι κυβερνήσεις, θα πρέπει να απαντούν και να παίρνουν
θέση, να επιλύουν προβλήµατα και θέµατα.

Συνεχίζουµε µε τη συζήτηση της τρίτης µε αριθµό 203/16-11-
2010 επίκαιρης ερώτησης του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικολάου Παπακωνσταντίνου προς τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
αντιµετώπιση των προβληµάτων λειτουργίας στο Νοσοκοµείο
«Αγία Όλγα» κ.λπ..

Ο κ. Παπακωνσταντίνου έχει το λόγο για δύο λεπτά για να πα-
ρουσιάσει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Το Νοσοκοµείο «Αγία Όλγα» βρίσκεται σε µια εργατική πε-
ριοχή που προσπαθεί να εξυπηρετήσει, µαζί µε τους κατοίκους
των γύρω περιοχών, κοντά στο ένα εκατοµµύριο κατοίκους. Φω-
τογραφίσαµε στην ερώτησή µας, µε ήπια περιγραφή, µια δρα-
µατική, απίστευτη κατάσταση όπου παραπαίουν τα κρατικά
νοσοκοµεία –φωτογραφίζοντας και την κατάσταση του συγκε-
κριµένου νοσοκοµείου- ακριβώς γιατί µεταλλάσσονται σε κερ-
δοσκοπικά, επιχειρηµατικά µαγαζιά.

Από τα έγκατα των υγειονοµικών αναγκών του λαού, τους ίδι-
ους τους πραγµατοποιούµενους όρους λειτουργίας των κρατι-
κών νοσοκοµείων, αναβλύζει η ζωτική ανάγκη και απαίτηση να
ακυρωθεί η αυτονόµηση των κρατικών νοσοκοµείων από τον
κρατικό προϋπολογισµό, να σταµατήσει η ανθυγιεινή και βάρ-
βαρη πολιτική στόχευση για ανακατεύθυνση των οικονοµικών
πόρων από τη δηµόσια υγεία προς τους κρατικοδίαιτους «µπέ-
µπηδες» της ιδιωτικής κερδοσκοπίας και τους άλλους ιππότες
του κέρδους.

Και στο συγκεκριµένο νοσοκοµείο οι δαπάνες µισθοδοσίας
είναι στραγγισµένες και στραγγαλισµένες. Επιπρόσθετα, οφεί-
λονται στο προσωπικό υπερωρίες, εφηµερίες, νυχτερινά και εξαι-
ρέσιµα ήδη δεδουλευµένα. Για το λόγο αυτό απαιτούµε την
άµεση εξόφλησή τους. ∆ιευρύνονται ραγδαία τα κενά και οι ελ-
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λείψεις του στοιχειώδους ιατρικού, νοσηλευτικού, διοικητικού και
βοηθητικού προσωπικού.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Είναι απίστευτη και δραµατική η υποχρηµατοδότηση και αυτού
του κρατικού νοσοκοµείου από τον κρατικό προϋπολογισµό. Ση-
µειώνουµε ότι µόνο το 9% των λειτουργικών δαπανών του είναι
από τον κρατικό προϋπολογισµό, ενώ το 85% είναι πληρωµές,
υποχρεώσεις των ασφαλιστικών ταµείων µε βάση τη θεσµοθετη-
µένη από το 2001 πολιτική σας για αυτονόµηση των κρατικών νο-
σοκοµείων από τον κρατικό προϋπολογισµό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Υπογραµµίζουµε ότι οι πληρωµές των ασφαλιστικών ταµείων
είναι κατά κύριο λόγο τα κονδύλια από τις κρατήσεις µισθών των
εργαζοµένων για τον κλάδο Υγείας.

Βάζουµε το θέµα να καταργηθούν τα εισιτήρια και τα διόδια
των 3 ευρώ των ασθενών για την προσέλευση στα τακτικά εξω-
τερικά ιατρεία.

∆ιεκδικούµε να γίνονται δωρεάν όλες οι διαγνωστικές, νοση-
λευτικές, θεραπευτικές και χειρουργικές πράξεις µε κριτήρια πα-
ροχής αµιγώς επιστηµονικά και ιατρικά και όχι χρηµατολο-
γιστικά. ∆ιεκδικούµε να υπάρχει ισοτιµία µπροστά στην αρρώ-
στια, γιατί είναι απάνθρωπο να προσανατολίζεστε στην παροχή
αντιγράφων φαρµάκων σε άπορους και ανασφάλιστους. Και αν
είναι ισοδύναµα, βάλτε τα αντίγραφα φάρµακα στους Υπουρ-
γούς, στους Βουλευτές, στον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας και
στην Κυβέρνηση.

Θέτουµε το ζήτηµα ότι χρειάζεται να αυξηθεί, για να γίνει
επαρκής, η χρηµατοδότηση από τον κρατικό προϋπολογισµό. Να
σταµατήσει ουσιαστικά η επικήρυξη και η δίωξη της δηµόσιας
υγείας που έχει φτάσει στα όρια της κοµψής κτηνωδίας. Να
εµποδιστεί η µετάλλαξη των κρατικών νοσοκοµείων σε κερδο-
σκοπικά επιχειρηµατικά µαγαζιά που αρµέγουν το εισόδηµα των
ασθενών.

Αυτά ήθελα να πω στη πρωτολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-

πακωνσταντίνου.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης κ. Τιµοσίδης.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, ξεκινήσατε και είπατε ότι θα κάνετε µία ήπια

περιγραφή. Αυτό το σύστηµα που περιγράψατε, µε συγχωρείτε
πάρα πολύ, δεν είναι το σύστηµα που έχουµε στη χώρα µας. ∆εν
ισχυριστήκαµε ποτέ ότι δεν υπάρχουν προβλήµατα στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας. Εγώ από τη θέση αυτή, αλλά και από τη θέση
του Βουλευτού του κόµµατός µου, πάντοτε ήµουν αυτοκριτικός
γι’ αυτά που έπρεπε να κάνουµε και δεν τα κάναµε. Όµως, σας
παρακαλώ πάρα πολύ, αντιστρέφετε γεγονότα, συγκεκριµένα
πράγµατα. Υπάρχουν προβλήµατα στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας
και παλεύουµε γι’ αυτά.

Θέλετε να σας πω και κάτι; Παραλάβαµε, πράγµατι, µία κατά-
σταση όπου τα πράγµατα είχαν φθάσει το µη παρέκει και κά-
νουµε προσπάθειες. Ξεκινούµε ακριβώς να συµµαζέψουµε
σπατάλες που δεν πηγαίνουν στον ασθενή. Προσπαθούµε να µα-
ζέψουµε υπερκέρδη που δεν πηγαίνουν για το καλό του Έλληνα
ασθενή, που πάνε σε τσέπες επιτηδείων σε όλο το φάσµα που
ασχολείται γύρω από το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και κάνουµε
προσπάθειες. Έχουµε πετύχει αποτελέσµατα και συνεχίζουµε
αυτήν την προσπάθεια. ∆εν δέχοµαι όµως ότι το σύστηµα αυτό
γίνεται ένα σύστηµα, ούτε λίγο ούτε πολύ, ιδιωτικού χαρακτήρα.
Από πού προκύπτει αυτό;

Εµείς τονίζουµε ότι το Εθνικό Σύστηµα Υγείας παραµένει στις
πρώτες µας προτεραιότητες και προσπαθούµε να ελέγξουµε τη
σπατάλη που όλα αυτά τα χρόνια πήγανε αλλού και όχι για το
καλό του λαού. ∆εν είναι, λοιπόν, τα πράγµατα όπως τα λέτε.
Περνάµε µία δύσκολη οικονοµική περίοδο και σε οικονοµική
κρίση πολύ µεγαλύτερο κοµµάτι του ελληνικού λαού δυσκολεύ-
εται να τα φέρει εις πέρας.

Αποτέλεσµα αυτού που σας λέω είναι ακριβώς και το γεγονός

ότι έχει αυξηθεί η προσέλευση πάνω από 20% µε 22% τους τε-
λευταίους µήνες στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Καταβάλλουµε
προσπάθεια να αντιµετωπίσουµε αυτά τα προβλήµατα. Από την
άλλη, όµως, κύριε συνάδελφε, πρέπει να σας πω ότι και τα κενά
συµπληρώνονται, έστω και αν δεν επιτρέπεται σε πολλά άλλα
Υπουργεία να γίνουν προσλήψεις. Συνεχίζονται οι προσλήψεις
και σας διαβεβαιώ ότι αυτό το χρονικό διάστηµα κλείνουµε και
προς το τέλος του χρόνου θα ολοκληρωθεί η πρόσληψη των
τριών χιλιάδων –είµαι βέβαιος- συν τους επτακόσιους που έγιναν
στη διάρκεια της χρονιάς εκτάκτως, για µονάδες εντατικής θε-
ραπείας και άλλες ιδιαίτερες περιπτώσεις. Μάλιστα, ο αριθµός
των προσλήψεων έχει σπάσει κάθε ρεκόρ γραφειοκρατικής πε-
ριόδου της χώρας.

Θα σας έλεγα επίσης, ότι υπάρχει όντως µία καθυστέρηση
στην πρόσληψη και των γιατρών που έτσι και αλλιώς είναι προ-
γραµµατισµένη να γίνει και αυτό δεν οφείλεται στη γραφειοκρα-
τία µόνο, την κρατική ή του Υπουργείου. Πολλοί συνάδελφοί µου
γιατροί –γιατί κατέχω και το επάγγελµα του γιατρού- δεν αντα-
ποκρίθηκαν σε µία ηθική τους, αν θέλετε, υποχρέωση να κάνουν
τις κρίσεις, ως εισηγητές να τις παραπέµψουν στην επιτροπή κρί-
σεων και να έχουµε προσλήψεις.

Άρα, λοιπόν, προς αυτόν τον τοµέα έχουµε καταθέσει τροπο-
λογία και στη τροπολογία αυτή περιορίζουµε αυτόν το χρόνο. Σε
πέντε µέρες πρέπει να απαντήσει ο εισηγητής που δεν έχει ολο-
κληρώσει την κρίση, να µας πει αν θα την κάνει σύντοµα ή όχι
και να µπορεί ο διοικητής του νοσοκοµείου να αναθέσει σε άλλο
γιατρό, συγκεκριµένα στο διευθυντή της κλινικής που έχει το
πρόβληµα και να προσλάβει πολύ γρήγορα γιατρούς.

Γίνονται προσπάθειες. ∆εν ισχυρίζοµαι ότι όλα µπορούν να λυ-
θούν σύντοµα, αλλά δεν µπορώ να δεχθώ και αυτό που λέτε,
γιατί ούτε λίγο ούτε πολύ µιλήσατε για µηδενισµό, µιλήσατε για
εισιτήρια για να µπει ο ασθενής. Θα απαντήσω στη δευτερολο-
γία µου πολύ συγκεκριµένα και για το Νοσοκοµείο «Αγία Όλγα»
της Νέας Ιωνίας, που πράγµατι είναι ένα νοσοκοµείο που εξυπη-
ρετεί λαϊκά στρώµατα.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο κ. Παπακωνσταντίνου

έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Αντιλαµβανόµαστε την

προσπάθεια που κάνατε να διαχέεται χρυσόσκονη για να καλυ-
φθεί µία απαράδεκτη και παραπαίουσα κατάσταση, όµως πέρα
από τις προσπάθειες που κάνετε, εµείς επισηµάναµε ότι η κα-
τεύθυνση των προσπαθειών σας είναι στην επιδείνωση των όρων
παροχής υγειονοµικών υπηρεσιών.

Είναι ψέµατα ή αλήθεια ότι έχουν εκµηδενιστεί οι επιχορηγή-
σεις του κρατικού προϋπολογισµού για την κάλυψη λειτουργι-
κών δαπανών προς τα κρατικά νοσοκοµεία; Είναι ψέµατα ή
αλήθεια ότι το 85% των λειτουργικών δαπανών των νοσοκοµείων
καλύπτονται από τις πληρωµές ασφαλιστικών ταµείων; Είναι ψέ-
µατα ή αλήθεια ότι για τους άπορους και για τους ανασφάλι-
στους κατευθύνεται η παροχή αντιγράφων φαρµάκων; Είναι
ψέµατα ή αλήθεια ότι είναι στραγγισµένες και στραγγαλισµένες
οι µισθολογικές δαπάνες; Είναι ψέµατα ή αλήθεια ότι ο ρυθµός
κάλυψης των κενών οργανικών θέσεων αναπτύσσονται µε ρυθµό
λόξυγκα και ολοένα και αυξάνονται, ακριβώς γιατί πηγαίνει ση-
µειωτόν η κάλυψη των κενών οργανικών θέσεων µε τους ρυθ-
µούς των διορισµών;

Είναι ψέµατα ή αλήθεια, ότι επιβλήθηκε 3 ευρώ εισιτήριο για
την επίσκεψη στα τακτικά εξωτερικά ιατρεία, ως µέθοδος εσό-
δων για τα κρατικά νοσοκοµεία, ακριβώς γιατί στραγγαλίζεται η
κρατική χρηµατοδότηση προς τα κρατικά νοσοκοµεία; Είναι ψέ-
µατα ή αλήθεια ότι έχουν εκχωρηθεί υπηρεσίες φύλαξης, σιδε-
ρωτήρια και µια σειρά τέτοιες υπηρεσίες σε επιχειρηµατίες
εξωτερικά, µε αποτέλεσµα να πολλαπλασιάζονται οι δαπάνες
πληρωµής από τα ασφαλιστικά ταµεία για την παροχή αυτών των
υπηρεσιών;

Άρα, η αθώα και αληθοφανής επίκληση ότι κάνετε προσπά-
θεια, αποκρύπτει ότι ουσιαστικά υποστηρίζετε το πέρασµα από
τη σηµερινή κατάσταση που υλοποιήθηκε µε την πολιτική του
ΠΑΣΟΚ από το 2001 για αυτονόµηση των κρατικών νοσοκοµείων
από τον κρατικό προϋπολογισµό σε αµιγή τους λειτουργία και
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σε ζεύξη βεβαίως, µε τα µεγάλα επιχειρηµατικά συµφέροντα στο
χώρο της υγείας, µε αντίστοιχη επιβάρυνση των ασθενών και των
ασφαλισµένων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-
πακωνσταντίνου.

Παρακαλώ τον Υφυπουργό, κ. Τιµοσίδη, να λάβει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, επιµένετε να θέτετε τα ερωτήµατα και θα

απαντήσω ένα-ένα. Από πού προκύπτει ότι τα αντίγραφα φαρ-
µάκων γράφονται µόνο για την κατηγορία των απόρων; ∆εν
έχουµε κάνει υπουργική απόφαση και επιβάλλουµε και στα νο-
σοκοµεία να µειώσουν το κόστος στη φαρµακευτική δαπάνη σε
πρώτη φάση και το 20% και 30% από αυτά να είναι γενόσηµα
αντίγραφα φάρµακα; Ποιος κάνει τα αντίγραφα φάρµακα; Τι
είναι τα αντίγραφα; Είναι φάρµακα κατώτερης ποιότητας; Από
πού προκύπτει, κύριε συνάδελφε; ∆ηµιουργείτε σύγχυση και
ερωτηµατικά στον κόσµο. Σας παρακαλώ πολύ, δεν πρέπει να
λέτε τέτοια πράγµατα στη Βουλή.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Υπάρχουν κριτήρια βιοϊ-
σοδυναµίας.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Σας παρακαλώ, κύριε συνάδελφε, σας άκουσα
µε προσοχή. Υπάρχει ο ΕΟΦ και ελέγχει. Εάν έχετε κάτι συγκε-
κριµένο να καταγγείλετε, εδώ είµαστε. Να είστε βέβαιος ότι µαζί
µε εσάς θα καταθέσουµε όποια ποινή χρειάζεται. ∆εν µπορείτε,
όµως, να δηµιουργείτε τέτοια εντύπωση και να αµφισβητείτε,
όταν η ελληνική βιοµηχανία απασχολεί τόσους ανθρώπους, πα-
ράγει φάρµακα υψηλής ποιότητας και µάλιστα, όχι µόνο στη
χώρα µας, αλλά κάνει και εξαγωγές. Είναι λάθος, κύριε συνά-
δελφε. Σας παρακαλώ να αλλάξετε αυτήν την αίσθηση και την
εντύπωση που έχετε. Μπορείτε να πείτε όποια κριτική θέλετε…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Στους Υπουργούς, στους
Βουλευτές και στο Υπουργικό Συµβούλιο και όχι στους άπορους
και τους ανασφάλιστους.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Σας παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ, κύριε Πα-
πακωνσταντίνου, δεν σας διέκοψε ο κύριος Υφυπουργός.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Σας έχω ακούσει µε προσοχή, µη λαϊκίζετε στους
Υπουργούς και στους Υφυπουργούς. Και εγώ έχω πάρει τέτοια
φάρµακα. Είµαι γιατρός και τα έχω συνταγογραφήσει και ως για-
τρός. ∆εν µπορείτε να µου λέτε τέτοια πράγµατα. Αυτό είναι λαϊ-
κισµός και εσάς δεν έχω συνηθίσει να κάνετε τέτοια πράγµατα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κάνατε κριτήρια βιοϊσο-
δυναµίας, δεν κάνατε;

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Σας παρακαλώ πάρα πολύ.

Κι εγώ θα στηλιτεύσω, εάν κάποιος κυβερνητικός παράγοντας
δεν εµπιστεύεται το δηµόσιο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Μαζί σας.
Μη λαϊκίζουµε, όµως. Εδώ µου θέσατε σοβαρά ερωτήµατα και
είναι πολύ σοβαρά, διότι δηµιουργούν ανησυχία και µπορεί να
τροµοκρατήσουν τον κόσµο. Τι θα πει, δηλαδή, ότι τα αντίγραφα
είναι κατώτερης ποιότητας; Έχουν πάρει την έγκριση από θε-
σµοθετηµένα όργανα, κύριοι συνάδελφοι και εάν έχετε κάτι συ-
γκεκριµένο να το πείτε. ∆εν πουλάµε χρυσόσκονη. Ποια
χρυσόσκονη; Εγώ πρώτος είπα ότι υπάρχουν προβλήµατα και
πρέπει να τα αντιµετωπίσουµε. Θέλω να σας πω ότι πράγµατι
µε το φιλότιµο και µε την προσπάθεια των εργαζοµένων που τα-
λαιπωρούνται πάρα πολύ, ιδιαίτερα το νοσηλευτικό προσωπικό,
παρέχονται ασφαλείς ιατρικές υπηρεσίες. Υπάρχουν, όµως,
πράγµατι τα όρια αυτών των ανθρώπων, τα οποία τα αναγνωρί-
ζουµε.

Θέλετε να σας πω για το Νοσοκοµείο «Αγία Όλγα»; Είπατε ότι
µένουν απλήρωτοι. Πράγµατι, είχαν µείνει απλήρωτες οι εφηµε-
ρίες του Αυγούστου. Σε µία εβδοµάδα, δέκα µέρες –θα το δια-
πιστώσετε και εσείς- θα πάρουν τα χρήµατά τους. Πράγµατι, δεν
είχε πληρωθεί ο Μάιος στους επικουρικούς γιατρούς των εφη-
µεριών από λάθη γραφειοκρατικά και έγιναν οι δικές µας παρα-
τηρήσεις. Θα αποπληρωθούν και αυτά. Παραµένει πράγµατι, η

υπερωριακή απασχόληση του παραϊατρικού και νοσηλευτικού
προσωπικού, αλλά θέλω να ξέρετε ότι η πληρωµή γίνεται ανά τρί-
µηνο και στο τέλος του Νοεµβρίου θα αποπληρωθούν και αυτά.
Κάνουµε προσπάθεια και ζητούµε την κατανόηση των εργαζο-
µένων. ∆εν πρέπει να καθυστερεί ούτε µέρα να µην πληρώνεται
ο εργαζόµενος. Είµαι µαζί σας. Μη νοµίζετε, όµως, ότι είναι πά-
ντοτε τόσο εύκολα, όταν βρίσκεις µία κατάσταση που ήταν
κοντά στα όρια της διάλυσης.

Σας λέγω, λοιπόν, ότι καταβάλλουµε την προσπάθεια για το
2011. ∆εσµευτήκαµε ότι θα αποπληρώνονται όπως πρέπει το ια-
τρικό, το νοσηλευτικό και το παραϊατρικό προσωπικό. ∆εν θα
υπάρχουν κενά και δεν θα υπάρχουν µεγάλες αποστάσεις.

Αυτό προσπαθούµε να κάνουµε και είµαστε πολύ κοντά στο
να είµαστε µε βεβαιότητα εδώ για να το κάνουµε πράξη.

Επίσης, το ίδιο προσπαθούµε να κάνουµε και µε τις προµή-
θειες στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, έτσι ώστε να µπορούµε να πε-
τύχουµε και καλύτερες τιµές και να µπορούµε να διαπραγµα-
τευτούµε καλύτερα και έτσι τα χρήµατα να πηγαίνουν εκεί που
πρέπει να πάνε, για το καλό του Έλληνα ασθενή και της Ελληνί-
δας ασθενούς.

Αυτήν την προσπάθεια κάνουµε. Προσπαθούµε και είµαι βέ-
βαιος ότι θα αλλάξουµε πολλά από αυτά που και εµείς δεν είµα-
στε περήφανοι που συµβαίνουν. Ένα τελευταίο, για να µη
δηµιουργούνται εντυπώσεις. Ξέρετε πολύ καλά ότι για την κατη-
γορία των οικονοµικά αδυνάτων η πολιτεία έχει θεσπίσει διατά-
ξεις, µε τις οποίες παρέχεται η δυνατότητα δωρεάν ιατροφαρµα-
κευτικής και νοσοκοµειακής τους περίθαλψης.

Όσο δε, για το «τρίευρω» που δεν το θεσµοθετήσαµε εµείς
τώρα, υπάρχει πάρα πολλά χρόνια. Ξέρετε πολύ καλά ότι αυτό
ήταν και το κόστος του ασθενούς. Το «τρίευρω» θέλω να σας πω,
κύριε συνάδελφε, και από την εµπειρία µου στην ιατρική είναι
ένας ηθµός, ένας φραγµός. Ακόµα και σε αυτούς που έχουν τη
λογική «περνούσα απέξω, είδα φως, ας πάω να κάνω µια εξέ-
ταση», µπορεί να λάβει έναν ηθµό, ένα φραγµό και να ελέγξει τη
ροή των πραγµατικά εχόντων ανάγκη και όχι αυτών που έτσι, θε-
ωρώντας ότι είναι µια ευκαιρία να κάνουν κάτι, να το κάνουν.

∆εν είναι έτσι τα πράγµατα, κύριε συνάδελφε. Εγώ δέχοµαι
οποιαδήποτε παρατήρηση, οποιαδήποτε κριτική που δεν προλά-
βαµε ή δεν την πήραµε υπ’ όψιν µας να τη διορθώσουµε. Έτσι,
λοιπόν, δέχοµαι και την ερώτησή σας, παρ’ ότι αδικεί πάρα πολύ
τα πράγµατα και ήταν πέρα από κάθε πραγµατικότητα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. Πιστεύουµε ότι αυτές οι δεσµεύσεις, οι δικές σας, στην
απάντησή σας, θα τηρηθούν για τη µείζονα προσπάθεια.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Θα τις υλοποιήσουµε, κυρία Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προη-
γουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
είκοσι οκτώ µαθητές και µαθήτριες και δυο εκπαιδευτικοί-συνο-
δοί από το 23ο ∆ηµοτικό Σχολείο Νίκαιας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η δεύτερη µε αριθµό 189/16.11.2010 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς
την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την απλοποίηση και την επιτάχυνση εγκρίσεων αδει-
οδότησης των οικοδοµικών συνεταιρισµών της χώρας κ.λπ., δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Συζητούµε τώρα την τέταρτη µε αριθµό 196/16/11/2010 επί-
καιρη ερώτηση του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Αθανασίου Λεβέ-
ντη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την αναγκαιότητα επαρκούς ενηµέρωσης και επαρ-
κών µέτρων προφύλαξης για τον ιό του HIV/AIDS στη χώρα µας
κ.λπ..

Στον κ. Λεβέντη θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
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νωνικής Αλληλεγγύης κ. Τιµοσίδης.
Παρακαλώ, κύριε Λεβέντη, έχετε δυο λεπτά για να παρουσιά-

σετε την επίκαιρη ερώτησή σας.
Παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι, να τηρηθούν οι χρόνοι.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, αναρωτιέται κανείς αν µια τέτοια ερώτηση

είναι επίκαιρη. ∆υστυχώς είναι επίκαιρη κάθε µέρα. Τριάντα χρό-
νια τώρα που µαστίζει την ανθρωπότητα το AIDS το πρόβληµα γί-
νεται όλο και πιο επίκαιρο. ∆υστυχώς, κύριε Υπουργέ, κάθε
χρόνο έχουµε αύξηση των κρουσµάτων του AIDS στη χώρα µας
κατά 20%. Εδώ, λοιπόν, υπάρχει µια σοβαρότατη ευθύνη της πο-
λιτείας γιατί δεν παίρνει τα κατάλληλα µέτρα.

Ο κύριος τρόπος που µπορούµε να αντιµετωπίσουµε τον ιό
του AIDS είναι η πρόληψη και για να γίνει σωστή πρόληψη πρέ-
πει να γίνει σωστή ενηµέρωση, κάτι που απουσιάζει σχεδόν πα-
ντελώς από τις προσπάθειες του Υπουργείου και της ελληνικής
πολιτείας. Αυτό είναι λυπηρό και υπάρχουν και διάφορα άλλα
προβλήµατα που ανακύπτουν. Παραδείγµατος χάριν, αυτήν τη
στιγµή έχουµε επτά χιλιάδες οκτακόσιους καταγεγραµµένους
φορείς του AIDS στη χώρα µας και είναι υπερδιπλάσιοι αυτοί που
είναι οροθετικοί. Αυτοί είναι δυνητικώς άρρωστοι, που θα πα-
ρουσιάσουν τη νόσο σ’ ένα σύντοµο ή έστω σε ένα απώτερο διά-
στηµα.

Τι κάνουµε εµείς; ∆εν ενηµερώνουµε τον πληθυσµό. ∆εν ενη-
µερώνουµε τα σχολεία. ∆εν έχουµε βάλει τη σεξουαλική αγωγή
στα σχολεία για να ξέρουν πώς θα προφυλάσσονται τα παιδιά.
Έχουµε απορρίψει την αντιµετώπιση των µεταναστών που δεν
έχουν νοµιµοποιητικά έγγραφα.

Από την εποχή του κ. Παπαδόπουλου υπάρχουν απαγορευτι-
κές εγκύκλιοι για την αντιµετώπιση ασθενών αλλοδαπών χωρίς
νοµιµοποιητικά έγγραφα στα σχολεία. Το κακό όµως, κύριε
Υπουργέ, είναι ότι το AIDS δεν ζητά ούτε νοµιµοποιητικά έγ-
γραφα ούτε κοιτά έγγραφα. Περνά ελεύθερα από τον ένα στον
άλλον. Και εδώ υπάρχουν χιλιάδες µετανάστες αλλά και οι Έλ-
ληνες πολίτες οι οποίοι είναι εντελώς ανενηµέρωτοι, υπάρχουν
σχολεία, νοσοκοµεία, φυλακές, οµάδες υψηλού κινδύνου και δεν
κάνουµε τίποτα προς αυτήν την κατεύθυνση.

Η θεραπεία είναι ένα άλλο κεφάλαιο το οποίο πληρώνουµε πα-
νάκριβα. Γιατί η αντιµετώπιση ενός ασθενούς σήµερα µπορεί
έως ένα σηµαντικό βαθµό να αντιµετωπιστεί µε θεραπευτικές µε-
θόδους και µέσα αλλά στοιχίζει πανάκριβα, τουλάχιστον µερικές
χιλιάδες ευρώ µηνιαίως. Προτιµάµε δηλαδή να ξοδεύουµε αυτά
που δεν έχουµε και προπαντός να έχουµε αρρώστους µε όλα τα
προβλήµατα που συνεπάγεται µια τόσο σοβαρή νόσος;

Θα ήθελα την τοποθέτησή σας για το τι πρόκειται να κάνετε,
γιατί τα άλλα είναι θέµατα που µπορεί να τα συζητάει ο καθένας.
Τι θα κάνει το Υπουργείο άµεσα και απώτερα στο µέλλον;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Λε-
βέντη.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης κ. Τιµοσίδης.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Θέλω να ευχαριστήσω τον κ. Λεβέντη. Σας ευχα-
ριστώ, κύριε συνάδελφε, γιατί θίγετε ένα πολύ σοβαρό ζήτηµα
και σας ευχαριστώ επίσης, γιατί ο τρόπος µε τον οποίο εισάγετε
την επίκαιρη ερώτησή σας ακουµπά ακριβώς την καρδιά του
προβλήµατος.

Ξέρουµε όλοι µας ότι το πρόβληµα σε ένα σοβαρότατο θέµα
υγείας που αφορά το γενικό πληθυσµό έχει δύο επίπεδα:

Το πρώτο επίπεδο είναι όταν εµφανιστεί αυτή η νόσος, της
οποίας δυστυχώς ο τρόπος µετάδοσης έχει να κάνει µε την πιο
ζεστή, την πιο ανθρώπινη σχέση που µπορεί να δηµιουργηθεί µε-
ταξύ ανθρώπων και τα αποτελέσµατα αυτής της επαφής µπορεί
να είναι ολέθρια. Είναι πράγµατι τραγικό για την ίδια την ανθρω-
πότητα. Άρα, λοιπόν, το πρώτο επίπεδο είναι η πρώτη γνωριµία
και η αναγνώριση του αιτίου. Σε αυτό έχουν γίνει πάρα πολλά,
κύριε Λεβέντη, και το ξέρετε και εσείς.

Το δεύτερο, όµως, σηµαντικό κοµµάτι είναι πώς µπορείς να
διατηρείς τον πληθυσµό σε εγρήγορση, ώστε να µπορεί να το
θυµάται κάθε στιγµή του εικοσιτετραώρου. Γιατί δεν είναι να το
θυµηθεί το πρωί, το µεσηµέρι, το βράδυ ή µια φορά την εβδο-

µάδα ή µια φορά το µήνα. Πρέπει να είναι ευαισθητοποιηµένος,
έτσι ώστε να µπορεί να αντιµετωπίσει ένα πρόβληµα που ακόµα
η επιστήµη δεν κατάφερε να το λύσει οριστικά. Άρα, λοιπόν,
έχετε δίκιο όταν λέτε ότι υπάρχει πρόβληµα µε την ενηµέρωση.

Εγώ θα συνυπογράψω την αγωνία που καταθέσατε και θα σας
πω και ως υπεύθυνος σήµερα από τη θέση της πολιτείας ότι δεν
φτάνει µόνο αυτό. Γι αυτό, λοιπόν, θα αναφερθώ σε συγκεκρι-
µένα πράγµατα πώς σχεδιάζουµε να συνεχίσουµε µια προσπά-
θεια που έγινε όλα τα χρόνια και που πρέπει να συνεχιστεί µε πιο
έντονο ρυθµό, ίσως και µε έναν πιο εύληπτο τρόπο από τον πλη-
θυσµό.

Είναι αλήθεια ότι όλα τα προηγούµενα χρόνια έγιναν προσπά-
θειες. Κάποιες από αυτές ήταν περισσότερο πετυχηµένες από
άλλες. Και πράγµατι υπήρξαν περίοδοι, κύριε Λεβέντη, που
όντως έβλεπε καθηµερινά ο νέος, ο µεγάλος, ο µεσήλικας και
άκουγε κάτι από αυτό το µεγάλο θέµα, της προφύλαξης δηλαδή
από τον ιό HIV/AIDS. Κατά καιρούς, όµως, ατονούν αυτά τα
µέτρα και είναι το µεγαλύτερο πρόβληµα στη δηµόσια υγεία,
όπως ξέρετε.

Εκεί είναι και το µεγάλο στοίχηµα που πρέπει κάθε κυβέρνηση
να πετύχει, να κερδίσει δηλαδή τη δυνατότητα εκείνη σε καθη-
µερινή βάση να είναι παρούσα η υπόµνηση, να είναι παρούσα η
πολιτεία και να θυµίζει µε έναν πολύ επιτυχηµένο τρόπο, όσο γί-
νεται πιο επιτυχηµένο επιτέλους, ότι υπάρχει αυτό το πρόβληµα.
Γιατί µε το να µην το αναφέρει καθηµερινά, φοβούµαι –και δυ-
στυχώς έτσι συµβαίνει- ότι υπάρχει αίσθηση ότι έχει περάσει το
κακό και ότι δεν υπάρχει πρόβληµα.

Και εσείς αναφέρατε πράγµατι συγκλονιστικά στοιχεία. Το
τραγικό στη ιστορία δεν είναι µόνο οι οροθετικοί οι οποίοι µπο-
ρεί και να αντιµετωπιστούν µε τα φάρµακα που µπορούν να πα-
ρατείνουν µε καλή ποιότητα τη ζωή τους και ελπίζουµε να βρεθεί
σύντοµα οριστική λύση.

Το µεγαλύτερο πρόβληµα όχι µόνο στο HIV/AIDS, αλλά σε όλα
τα λοιµώδη και µεταδιδόµενα νοσήµατα, ποιο είναι; Ότι δεν το
γνωρίζει ο ίδιος που φέρει το πρόβληµα και άρα το να το µετα-
φέρει και στην υπόλοιπη κοινότητα είναι πάρα πολύ εύκολο. Αυτό
αποκτά τραγικές διαστάσεις, αν σκεφτεί κανείς τους αριθµούς
όπως τους αναφέρατε. Θα πω στη δευτερολογία µου συγκεκρι-
µένα πράγµατα που οργανώνουµε και ξεκινούµε από το Υπουρ-
γείο για το επόµενο διάστηµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Λεβέντης, για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αναγνωρίζετε και εσείς, όπως όλοι µας, τη σο-

βαρότητα του προβλήµατος. Εγώ όµως ζήτησα συγκεκριµένα
µέτρα και δεν τα άκουσα. Θα ήθελα κατ’ αρχάς να παραθέσω
δύο στοιχεία.

Πρώτον, η Σουηδική Προεδρία έκανε µια µελέτη σε είκοσι
εννέα ευρωπαϊκές χώρες όσον αφορά την αντιµετώπιση του
HIV/AIDS, τα προληπτικά και άλλα µέτρα που λαµβάνονται και η
χώρα µας είναι προτελευταία. ∆εν µπορεί να κολακευόµαστε και
να είµαστε περήφανοι. Τι θα κάνουµε για να βελτιωθεί αυτή η
θέση, να έρθουµε στην πρώτη θέση όσον αφορά την αντιµετώ-
πιση;

∆εύτερον, έχω εδώ µια καταγγελία που δεν γίνεται από κά-
ποιον τυχαίο, αλλά από τον Πρόεδρο της Ελληνικής Εταιρείας
Μελέτης και Αντιµετώπισης του AIDS, που λέει ότι στέλνουν πε-
ριστατικά για να εξεταστεί αίµα αλλοδαπών στα νοσοκοµεία και
δεν τα δέχονται, γιατί δεν έχουν νοµιµοποιητικά έγγραφα. Συµ-
φέρει αυτό τη χώρα µας, να µην εξετάζουµε, να µην ξέρουµε αν
κάποιος έχει το AIDS;

Εσείς ο ίδιος είπατε ότι πρέπει να προφυλάξουµε και τον
εαυτό µας αλλά και τους άλλους. Αν λοιπόν αρνούνται τα νοσο-
κοµεία να εξετάσουν έναν ορό για να δουν αν έχει ή δεν έχει
AIDS ο όποιος κατοικεί σ’ αυτήν τη χώρα, αυτό είναι εις βάρος
όλων µας. Αυτό το καταλαβαίνει η ελληνική πολιτεία;

Τρίτον, σεξουαλική αγωγή στα σχολεία, για να µάθουν τα παι-
διά και στο στρατό, γιατί πρέπει να ξέρουν. Από κει και πέρα πρέ-
πει να γίνουν καµπάνιες από την τηλεόραση, από τις εφηµερίδες,
το ραδιόφωνο µε εύληπτο τρόπο, µε παραστατικό τρόπο. Υπάρ-
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χουν πάρα πολλοί τέτοιοι τρόποι. Και διεθνώς αλλά και στη χώρα
µας είχαν γίνει επιτυχηµένες καµπάνιες.

Το αναγνωρίσατε και εσείς, ότι γίνονται κάποιες εκπυρσοκρο-
τήσεις και µετά ατονούν τα µέτρα. Εδώ, όµως, δεν µπορούν να
ατονούν. Μέρα, νύχτα, πρωί, µεσηµέρι, βράδυ αυτό δεν πρέπει
να φεύγει από το µυαλό µας. Πρέπει, εποµένως, να το λαµβά-
νουµε σοβαρά υπ’ όψιν µας.

Να µη γίνονται διακρίσεις σε κανένα. Στην αρρώστια δεν υπάρ-
χει διάκριση. Άκουσα µε λύπη προηγουµένως ένα συνάδελφο να
λέει «να κοπούν τα φάρµακα από τους Υπουργούς και τους Βου-
λευτές και να δοθούν στους άπορους». Όλοι ανεξαιρέτως δικαι-
ούνται να έχουν περίθαλψη, όταν έχουν ανάγκη και να παίρνουν
τα φάρµακα ή οποιαδήποτε άλλη αγωγή. ∆εν µπορεί να υπάρχει
καµµία εξαίρεση για κανέναν.

Ειδικότερα θα ήθελα να επισηµάνω έναν ευαίσθητο χώρο,
αυτό των φυλακών, όπου εκεί γίνεται το αδιαχώρητο πολλές
φορές, δεν λαµβάνονται καθόλου µέτρα και η ιατρική εποπτεία
είναι πάρα πολύ επισφαλής, πάρα πολύ µικρή, γιατί λείπουν και
γιατροί και ο τρόπος που λειτουργούν γενικά οι φυλακές δεν
είναι ό,τι το καλύτερο. Εποµένως αυτά τα συγκεκριµένα µέτρα η
ελληνική πολιτεία µπορεί να τα πάρει; Είναι και άλλα πάρα πολλά
και µέσα σε δύο λεπτά δεν µπορεί κανείς να τα αναπτύξει όλα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε Λε-

βέντη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Έχετε δίκιο, κύριε συνάδελφε. Τι να πρωτοπεί κανείς σε τρία

λεπτά για ένα τόσο σοβαρό, τόσο µεγάλο θέµα. Όµως, θα συµ-
φωνήσω ότι είναι µια λίστα ντροπής, το να είµαστε προτελευ-
ταίοι, γιατί τα προηγούµενα χρόνια είχαµε καλύτερη θέση σ’
αυτήν την αξιολόγηση. Είχαν γίνει πράγµατα. Το ανέφερα και χαί-
ροµαι που το δέχεστε και εσείς.

Όντως, το θέµα του να διατηρηθεί το ίδιο επίπεδο ευαισθη-
σίας είναι ένα ζητούµενο της ελληνικής πολιτείας και αυτό σε
πάρα πολλές περιπτώσεις δεν το καταφέρνουµε. Θα σας πω συ-
γκεκριµένα τι σχεδιάζουµε.

Για να µην αδικήσουµε όµως και τις προσπάθειες που έγιναν
το προηγούµενο χρονικό διάστηµα, θα πω τα εξής. Από το 2000
µέχρι σήµερα κατά καιρούς το Υπουργείο Υγείας, µέσω του ΚΕ-
ΕΛΠΝΟ, από τη στιγµή που δηµιουργήθηκε, κάνει προγράµµατα.
Επισκέπτεται χώρους της νεολαίας, χώρους φυλακών, αλλοδα-
πών.

Καταβάλλει προσπάθειες, πηγαίνει σε σχολεία. Μπορώ να σας
αναφέρω έναν κατάλογο και θα σας τα στείλω, κύριε Λεβέντη,
στο γραφείο σας για να τα δείτε µε προσοχή. Έγιναν πράγµατι
σωστά.

Θα σας θυµίσω ότι το διάστηµα 2009-2010 το µότο και το σύν-
θηµα, όπως ξέρετε, ήταν: «σωστή χρήση προφυλακτικού». Κι έγι-
ναν αρκετά µεγάλες προσπάθειες. Έγιναν εργασίες δρόµου µε
ειδικευµένους επιστήµονες που επισκέφθηκαν χώρους και µοί-
ρασαν προφυλακτικά, µπρελόκ, συνθηµατικά, κάρτες, αλλά έγινε
ενηµέρωση και στην τηλεόραση και στο ραδιόφωνο. Εγώ εκτιµώ

ότι χρειάζεται µεγαλύτερη ένταση και συχνότητα αυτής της κα-
µπάνιας κι αυτή θα ξεκινήσουµε από εδώ και πέρα.

Για φέτος, το µότο, το σύνθηµα θα είναι: «Ενηµέρωση, προ-
φύλαξη, εξέταση: το δικό µας µότο ζωής». Πάνω σ’ αυτόν τον
καµβά θα στηθεί µια µεγάλη προσπάθεια. Ο σχεδιασµός αυτός
ξεκίνησε από το καλοκαίρι, θα συνεχιστεί όλο το χειµώνα µέχρι
τον Ιούνιο και θα λαµβάνει υπ’ όψιν του κάποιες συγκεκριµένες
παραµέτρους. ∆ιότι έχουµε αύξηση της εµφάνισης της νόσου
στα νεαρά άτοµα. Έχουµε τους άνδρες που έχουν επαφές µε
οµόφυλους, µετανάστες, σεξουαλικά ενεργό ετερόφυλο πληθυ-
σµό, που έχουν ενηµερωθεί και εποµένως καταβάλλουµε προ-
σπάθεια για την αύξηση των συµπεριφορών πρόληψής τους, τη
µείωση των νέων κρουσµάτων, την παρότρυνση για σωστή
χρήση προφυλακτικού και για τα σεξουαλικώς µεταδιδόµενα νο-
σήµατα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Να εξετάζεται το αίµα στα νοσοκο-
µεία, κύριε Υπουργέ. Μία απόφαση χρειάζεται.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Θα σας απαντήσω γι’ αυτό, κύριε συνάδελφε.

Εποµένως, υπάρχει ένα ολόκληρο πρόγραµµα, το οποίο θα
παρουσιάσουµε και στη Βουλή. Αυτό αποφασίσαµε. Προσωπικά
θεωρώ ότι πρέπει να ενηµερωθούν και οι συνάδελφοι για να
γνωρίζουν, να ακούσουµε και ιδέες.

Να απαντήσω τώρα για τα τρία ζητήµατα που θέσατε.
Κύριε συνάδελφε, δεν υπάρχει καµµία εντολή ώστε ο οποιοσ-

δήποτε βρίσκεται στη χώρα µας µε οποιονδήποτε τρόπο να µην
εξετάζεται για λοιµώδη νοσήµατα και να µην περιθάλπεται. Αν
έχει συµβεί –και όντως έγινε σε µερικές περιπτώσεις- είναι επειδή
δόθηκαν οδηγίες να εξορθολογιστούν τα έξοδα και οι δαπάνες
του συστήµατος, που δεν πήγαιναν προς τον ασθενή και υπήρξε
µια τέτοια παρανόηση. Πάντως σας βεβαιώνω, ότι η εξέταση για
οποιοδήποτε λοιµώδες νόσηµα γίνεται, διότι είναι για το καλό
της δηµόσιας υγείας της χώρας. ∆εν είναι µόνο για το ίδιο το
άτοµο. Συµφωνούµε. Και αυτά έχουν διορθωθεί. Σας βεβαιώνω,
λοιπόν, γι’ αυτό το θέµα.

Για την αγωγή στην υγεία έχουµε ξεκινήσει από πολλούς
µήνες, αλλά τώρα εντείνεται ακόµη περισσότερο η προσπάθεια
-γιατί στο Υπουργείο Υγείας την ευθύνη την είχε η κ. Φώφη Γεν-
νηµατά, πέρασε και από το Υπουργείο, από τη αντίστοιχη δική
µου θέση και έχουµε µια πάρα πολύ καλή συνεργασία- έτσι ώστε
να προετοιµάσουµε επιτέλους την εισαγωγή µέσα στο σχολείο
πια της σεξουαλικής αγωγής, ένα ταµπού που η ελληνική κοινω-
νία δεν µπόρεσε να το ξεπεράσει.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Είµαι βέβαιος ότι είµαστε πολύ κοντά στο να το κάνουµε
πράξη. Αυτά έχω να πω. Νοµίζω ότι δεν επαρκεί ο χρόνος. Θα
σας στείλω τα στοιχεία και θα τα συζητήσουµε σε µια πιο οργα-
νωµένη συζήτηση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εισερχόµαστε στην
ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 6/14-10-2010 επερώτηση των Βου-
λευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κ.κ. Κωνσταντίνου
Αϊβαλιώτη, Γεωργίου Ανατολάκη, Βαΐτση Αποστολάτου, Κυριά-
κου Βελόπουλου, Μαυρουδή Βορίδη, Σπυρίδωνος-Αδώνιδος Γε-
ωργιάδη, Άγγελου Κολοκοτρώνη, Ιωάννη Κοραντή, Παύλου Μαρ-
κάκη, Ουρανίας Παπανδρέου-Παπαδάκη, Αθανάσιου Πλεύρη,
Ηλία Πολατίδη, Αστέριου Ροντούλη, Αλέξανδρου Χρυσανθακό-
πουλου προς τους Υπουργούς Προστασίας του Πολίτη και Εσω-
τερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης,
σχετικά µε την εγκληµατικότητα.

Θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι από το ΣΥΡΙΖΑ µας ενηµε-
ρώνουν ότι Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος για τη συζήτηση της
σηµερινής επερωτήσεως θα είναι ο Βουλευτής κ. ∆ηµήτριος Πα-
παδηµούλης.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών, Βουλευτής Α’ Αθήνας του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κ. Αθανάσιος Πλεύρης για
δέκα λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Βουλευτές, επαναφέρουµε για µια ακόµη φορά το θέµα

της εγκληµατικότητας, σε συνδυασµό µε άλλες πτυχές που πα-
ρουσιάζονται σ’ αυτό το φαινόµενο, όπως είναι το παρεµπόριο
και η γκετοποίηση των περιοχών, ιδιαιτέρως η γκετοποίηση του
ιστορικού κέντρου της Αθήνας και άλλων περιοχών του ∆ήµου
Αθηναίων, όπως είναι ο Άγιος Παντελεήµονας, το Μεταξουργείο
και µέρος της Κυψέλης.

∆υστυχώς ενώ έχουµε ακούσει σε όλο αυτό το διάστηµα πολ-
λές ευχές ουσιαστικά από τους Υπουργούς ότι θα αντιµετωπι-
στούν αυτά τα θέµατα και ότι θα πάµε σε µια καλύτερη
κατάσταση, µέχρι σήµερα δεν έχει γίνει τίποτα, επειδή ακριβώς
κατά την άποψή µας, ουδέποτε θελήσαµε να δούµε τις πραγµα-
τικές αιτίες του προβλήµατος. Το να καθόµαστε εδώ πέρα και να
λέµε λόγου χάρη, ότι επειδή η Τουρκία έχει ανοιχτά τα σύνορα
και έχουµε αύξηση της λαθροµετανάστευσης, αποδεχόµαστε ότι
θα έχουµε και αύξηση της εγκληµατικότητας, είναι κάτι που εµάς
δεν µας βρίσκει σύµφωνους. Πιστεύουµε, ότι αυτήν την στιγµή
δεν έχουν γίνει πολλές πράξεις από τις κυβερνήσεις, προκειµέ-
νου να περιοριστεί στο µέτρο του εφικτού αυτό το φαινόµενο.

Αναφερόµαστε σε µια περιγραφή της κατάστασης.
Κύριε Υπουργέ, τα ξέρετε πολύ καλύτερα από εµένα, γιατί το

Υπουργείο σας δίνει τα στοιχεία µε τη δραµατική αύξηση της
εγκληµατικότητας που δεν είναι µόνο ποσοτική, δεν µας απα-
σχολεί µόνο µια ποσοτική αύξηση. Γιατί ακούµε πάρα πολλές
φορές να λένε ότι σε συνθήκες οικονοµικής κρίσης, θα έχουµε
αύξηση της εγκληµατικότητας. Ναι, η αύξηση εκεί θα είναι σε
ένα επίπεδο κλοπών, θα είναι σε ένα επίπεδο εγκληµάτων που
σχετίζονται µε την επιβίωση του ανθρώπου. ∆εν δικαιολογεί
όµως την αύξηση σε ανθρωποκτονίες, δεν δικαιολογεί την αύ-
ξηση σε βιασµούς, δεν δικαιολογεί την αύξηση σε ναρκωτικά. Συ-
νεπώς πέρα από την ποσοτική αύξηση που έχει να κάνει και µε
συνθήκες οικονοµικής κρίσης, έχουµε και µια επικίνδυνη ποιο-
τική αύξηση, ποιοτική µετάλλαξη του εγκλήµατος και παρου-
σίαση φαινοµένων εγκληµατικότητας τα οποία δεν ήταν µέσα στο
πλαίσιο της ελληνικής κοινωνίας. Ήταν µια ξένη εγκληµατικότητα
στη λογική ότι η ποιοτική αυτή αναβάθµιση του οργανωµένου
εγκλήµατος, αλλά και εν γένει της εγκληµατικότητας που έχει να
κάνει κυρίως σε σχέση µε τη ζωή και µε τη σεξουαλική ελευθε-
ρία του ανθρώπου, ήταν φαινόµενα που δεν γνώριζε η ελληνική
κοινωνία.

Εµείς λέµε ξεκάθαρα, κύριε Υπουργέ, ότι ο βασικός λόγος αύ-
ξησης της εγκληµατικότητας είναι η λαθροµετανάστευση. Και να
ξεκαθαρίσουµε κάτι: Όταν λέµε λαθροµετανάστευση αναφερό-
µαστε σε δύο επίπεδα. Το ένα είναι στην ποσοτική αύξηση, ότι
δηλαδή όσο έρχεται πάρα πολύς κόσµος είναι σχεδόν βέβαιο ότι
µέσα στην ανωνυµία θα έρχεται σε µια χώρα µε την οποία δεν
έχει σχέσεις και θα αναπτύσσει εύκολα εγκληµατικότητα όχι
µόνο για λόγους επιβίωσης. Υπάρχει όµως και ένα ποιοτικό στοι-

χείο. Θα ήθελα όµως να ξεκαθαρίσω κάτι γιατί πολλοί θα πάνε
και θα παρεξηγήσουν αυτό το οποίο θα πω. Το ποιοτικό στοιχείο
δεν έχει σχέση µε βιολογικά χαρακτηριστικά, έχει σχέση µε
αξιακά χαρακτηριστικά. Όταν η λαθροµετανάστευση προέρχε-
ται, κυρίως, από χώρες που τα αξιακά κριτήρια είναι παντελώς
διαφορετικά µε τα αξιακά κριτήρια της χώρας µας και του ευ-
ρωπαϊκού πολιτισµού, αντιλαµβάνεστε ότι η ροπή σε µια µορφή
εγκληµατικότητας είναι πιο εύκολη. Παραδείγµατος χάρη όταν
έχουµε λαθροµετανάστες από χώρες που θεωρούν τη γυναίκα
πράγµα, που θεωρούν τη γυναίκα ζώο και πρέπει να κυκλοφορεί
µε µπούργκες, αντιλαµβάνεστε ότι δεν σέβονται καθόλου την
ελεύθερη Ελληνίδα και οποιαδήποτε άλλη γυναίκα πολίτη που
κυκλοφορεί ελεύθερα σε αυτόν εδώ τον τόπο και δεν θεωρούν
ουσιαστικά πράξη απαξίας να προβούν σε βιασµούς. Όταν
έχουµε ανθρώπους που τα αξιακά τους κριτήρια είναι η ανθρώ-
πινη ζωή να στοιχίζει 30 και 40 ευρώ, πολύ πιο εύκολα θα έχουµε
ροπή προς την εγκληµατικότητα.

Και αυτό το λέµε, κύριε Υπουργέ, γιατί βιώσαµε το τελευταίο
διάστηµα πράγµατα που γίνονται στην Αθήνα, που µας ανησύ-
χησαν. ∆εν θα πω ότι η ευθύνη ανήκει σε εσάς. Είναι µια γενικό-
τερη περιγραφή του φαινοµένου. Ούτε από εµένα θα ακούσετε
λόγια ότι ένας Υπουργός µπορεί να αντιµετωπίσει ένα φαινόµενο
που έχει µια παγκόσµια διάσταση. Υπάρχουν όµως, κάποια πε-
ριστατικά τα οποία θα πρέπει να τους δώσουµε την ανάλογη
αξία.

Προχθές είχαµε την προσευχή των µουσουλµάνων στην
Αθήνα. Εύλογα θα πει κάποιος, «δεν έχει το δικαίωµα της ανεξι-
θρησκίας κάποιος να προσεύχεται»;

Κοιτάξτε τι γίνεται. Αυτό που βιώσαµε, κύριε Υπουργέ -και σας
το λέµε τώρα χωρίς ίχνος φοβίας- είναι µια πραγµατικότητα, ότι
προχθές στην Αθήνα είχαµε µια επίδειξη ισχύος. ∆ιότι στις µου-
σουλµανικές κοινότητες -επικαλούµαι τον κ. Κολοµπανί που είναι
µουσουλµάνος, ο οποίος βρίσκεται νόµιµα στη χώρα- παραχω-
ρήθηκε χώρος γηπέδου, το Στάδιο Ειρήνης και Φιλίας και πήγαν
να προσευχηθούν.

Και ο ίδιος αυτός έλεγε προχθές δηµοσίως σε τηλεοπτικές εκ-
ποµπές ότι οι σκληροπυρηνικές οργανώσεις –και ονοµάτισε- από
Αφγανιστάν και από Μπαγκλαντές, λένε «όχι, εµείς δεν θα πάµε
να προσευχηθούµε στα γήπεδα, εµείς θέλουµε να προσευχη-
θούµε σε πλατείες».

Χθες ακούσαµε από τις τηλεοράσεις για ένα περιστατικό –το
γνωρίζετε και θα θέλαµε µία ενηµέρωση από εσάς- που έχει να
κάνει µε δηµοτικό αστυνοµικό που έπιασε Ιρακινό αλλοδαπό που
πουλούσε παράνοµα προϊόντα –παρεµπόριο- και παράλληλα είχε
λήξει και η άδειά του και επικαλέστηκε πως όταν έγινε η κατά-
σχεση των προϊόντων, κατασχέθηκε και το Κοράνι. ∆ηλαδή,
µέσα στην κουρελού υποτίθεται ότι υπήρχε και το Κοράνι.

Το αποτέλεσµα ήταν ότι σε δέκα λεπτά, µέχρι να πάει στο
αστυνοµικό τµήµα, κύριε Υπουργέ, είχαν µαζευτεί µουσουλµά-
νοι απ’ έξω και φώναζαν συνθήµατα «θα σας πάρουµε τα κεφά-
λια!». Θέλουµε µία απάντηση γι’ αυτό το περιστατικό.

Όλα αυτά τα λέµε, διότι βλέπουµε από την πλευρά της πολι-
τείας µία προσπάθεια υποβαθµίσεως του φαινοµένου στη λογική
µιας πολυπολιτισµικής κοινωνίας. Η πολυπολιτισµική κοινωνία
είναι κάτι που βέβαια θα το επιλέξει ο κυρίαρχος ελληνικός λαός
και δεν θα του επιβληθεί.

Βλέπω εδώ το πόρισµα που έχει γίνει για την Αθήνα, κύριοι συ-
νάδελφοι, στο οποίο µεταξύ άλλων –άγνωστο για ποιο λόγο- συµ-
µετείχε η κ. Αλ Σαλέχ και ο κ. Γρηγόρης Βαλιανάτος. Αυτοί
δηλαδή µας είπαν τι πρέπει να γίνει στην Αθήνα, µέσα σε όλους
τους θεσµικούς φορείς –νοµαρχία, δήµος, υπουργείο- και δεν
ξέρω πώς επιλέγονται συγκεκριµένα άτοµα.

Τι µας λέει τώρα για το παρεµπόριο; Οφείλω να πω ότι µέσα σε
αυτό το πόρισµα υπάρχουν πολύ σοβαρές θέσεις. Υπάρχουν,
όµως, κάποιες θέσεις που µας προβληµατίζουν. Ακούστε, λοι-
πόν, κύριοι συνάδελφοι τι λέει για το παρεµπόριο. «Το ζήτηµα
βέβαια του παρεµπορίου δεν είναι µόνο ζήτηµα καταστολής,
καθώς το παρεµπόριο αποτελεί µέσο επιβίωσης πολλών αλλο-
δαπών, οι οποίοι στην περίπτωση της αποτελεσµατικής αντιµε-
τώπισής του θα στραφούν προς άλλες παράνοµες δραστη-
ριότητες».
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Επειδή, δηλαδή, φοβούµαστε µη στραφούν σε άλλες δραστη-
ριότητες, δεν πρέπει να καταπολεµήσουµε το παρεµπόριο -αυτό
λέει ουσιαστικά εδώ- και να πληρώνει ο Έλληνας έµπορος ΤΕΒΕ,
ΙΚΑ, να αποδίδει ΦΠΑ 23%...

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Και την περαίωση τώρα!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: …να του ζητάνε έκτακτη εισφορά, αν

είναι κερδοφόρος, προκειµένου ο αλλοδαπός να µπορεί ελεύ-
θερα να πουλάει τα προϊόντα!

Τι προτείνει τώρα µεταξύ άλλων; Και εδώ πια θεωρούµε ότι
είναι ανησυχητικό. Προτείνει την τροποποίηση του π.δ. 189/1999,
ώστε οι κάτοχοι της κάρτας του αιτούντος ασύλου, να µπορούν
να εργάζονται νόµιµα ως αυτοαπασχολούµενοι.

Αυτό, κύριε Υπουργέ, σηµαίνει ότι όσοι έχουν πάρει άσυλο θα
µπορούν ελεύθερα να πουλάνε τα προϊόντα τους και όχι βέβαια
µόνο αυτό αλλά –πιστέψτε µε- µε ερµηνεία θα περάσει και σε
όσους έχουν αιτηθεί ασύλου και για κάποιο λόγο µέχρι σήµερα
δεν έχει εξεταστεί η αίτησή τους, µε αποτέλεσµα ουσιαστικά να
έχουµε την πλήρη νοµιµοποίηση του παρεµπορίου!

Αυτή πώς θα γίνει; Θα γίνει µε την εξής πρόταση που έχετε
εδώ, κύριε Υπουργέ: «Καθορισµός και χωροθέτηση πολυπολιτι-
σµικών αγορών στην Αθήνα και σε άλλες περιοχές της επικρά-
τειας. Η αγορά αυτή θα λειτουργεί σε καθηµερινή βάση και θα
πρέπει να µην είναι µακριά από το εµπορικό κέντρο» –να δηµι-
ουργεί δηλαδή πρόβληµα και στο εµπορικό κέντρο- «στις αγο-
ρές αυτές δεν θα πωλούνται παράνοµα προϊόντα» –µάλιστα-
«αλλά νόµιµα καθώς και αυτοπαραγόµενα προϊόντα».

Καταλαβαίνετε τι έχει να γίνει. Σε περιοχές που δεν θα τολµά
να πάει αστυνοµικός, θα διασφαλίσουµε εµείς ότι τα προϊόντα
θα είναι νόµιµα. Το να είναι νόµιµα δεν µου λέει τίποτε. Μπορεί
να είναι ένα προϊόν, το οποίο είναι πάµφθηνο, αλλά θα αποδίδε-
ται ΦΠΑ, θα αποδίδεται ΤΕΒΕ;

Ποιοι θα τα πουλάνε; ∆εν υπάρχει µνεία εδώ πέρα. Θα τα που-
λάει οποιοσδήποτε, ο αιτών ασύλου, ο λαθροµετανάστης, ο οι-
κονοµικός µετανάστης, οποιοσδήποτε εις βάρος της ελληνικής
παραγωγής. Και αυτοί οι χώροι θα είναι οπωσδήποτε χώροι,
στους οποίους θα µπορεί να αναπτυχθεί η εγκληµατικότητα,
όπως και το τζαµί, το οποίο λέµε στο Βοτανικό, κύριε Υπουργέ,
ή το οποιοδήποτε τέµενος.

Κοιτάξτε τι γίνεται σε όλη την Ευρώπη! Κανείς δεν λέει να µην
προσεύχονται κάπου αυτοί οι άνθρωποι. ∆εν είναι όµως δυνατόν
να φτιαχτεί ένα τεράστιο τέµενος µε µουφτήδες, µε µιναρέδες –
νόµο που έχετε ψηφίσει εσείς και η Νέα ∆ηµοκρατία, το νόµο
του κ. Παυλόπουλου- να δηµιουργήσετε στο Βοτανικό ένα χώρο
νέας γκετοποίησης, που εκεί πέρα δεν θα µιλάει κανείς ελληνικά!
Και το γνωρίζετε, γιατί έχετε εµπειρία από το εξωτερικό και έχετε
δει σε τι αδιέξοδα έχουν έρθει εκεί που δηµιουργούνται τα µε-
γάλα µουσουλµανικά τεµένη.

Σας ξεκαθαρίζω ότι µπορούν να βρεθούν εναλλακτικές, χωρίς,
όµως, να υπάρχουν τα τεράστια οικοδοµήµατα τα όποια θα γί-
νονται πόλος έλξης, ειδικά σε µία περίοδο φονταµενταλισµού.

Κύριε Υπουργέ, για να µην κάνω κατάχρηση του χρόνου, θα
ήθελα να πω ακόµη δύο πράγµατα. Η θρησκευτική ελευθερία
είναι σεβαστή. Θέλω απάντηση από εσάς. Υπάρχει επιλεκτική
µνήµη στο θέµα της θρησκευτικής ελευθερίας; Αναφέροµαι στο
εξής. Επιβάλατε κάρτα στους αστυνοµικούς. Υπάρχουν χριστια-
νοί συµπολίτες µας αστυνοµικοί, οι οποίοι δεν θέλουν να πάρουν
την κάρτα, που τους δίνεται και τιµωρούνται από εσάς µε από-
ταξη.

Ερώτηση: Ο µουσουλµάνος που µπορεί να κάνει ότι θέλει, έχει
το δικαίωµα της θρησκευτικής ελευθερίας, ο Έλληνας αστυνο-
µικός που έχει συγκεκριµένα θρησκευτικά πιστεύω και για τη δική
του θρησκευτική ελευθερία δεν θέλει να πάρει αυτήν την ταυτό-
τητα, γιατί τιµωρείται µε απόταξη; Γιατί, δύο µέτρα και δύο
σταθµά, κύριε Υπουργέ, σε ένα τέτοιο θέµα;

Στη δευτερολογία µου θα αναπτύξω περισσότερο τους αριθ-
µούς, που έχουν να κάνουν µε την εγκληµατικότητα. Ενδεικτικά,
όµως, αναφέρω –και αυτά που σας λέµε, τα λέµε µε στοιχεία,
δεν τα λέµε θεωρητικά- το εξής: Το κυρίαρχο στοιχείο της εγκλη-
µατικότητας είναι οι φυλακές, κύριοι συνάδελφοι.

Τι έχουµε αυτήν τη στιγµή στις φυλακές; Έχουµε πέντε χιλιά-
δες εκατόν εβδοµήντα έξι Έλληνες, έξι χιλιάδες διακόσιους πε-

νήντα έξι αλλοδαπούς. Το ποσοστό των αλλοδαπών είναι 60%. Τι
έχουµε στις φυλακές ανηλίκων, που λέµε ότι είναι το µεγάλο
πρόβληµα χωρητικότητας; Στις φυλακές ανηλίκων σε σύνολο πε-
ντακοσίων είκοσι εννέα κρατουµένων, οι τετρακόσιοι τριάντα
τέσσερις είναι αλλοδαποί. Το ποσοστό είναι 82%.

Πιστέψτε µε ότι οι συνθήκες των ελληνικών φυλακών είναι ικα-
νοποιητικές για τους Έλληνες πολίτες. Αναφέροµαι για τον πλη-
θυσµό που υπάρχει. Το γεγονός ότι ένα 10% του πληθυσµού των
αλλοδαπών έχει εγκληµατικότητα που της αναλογεί σε 50% και
60%, είναι κάτι που δεν είναι ούτε ρατσισµός, ούτε ξενοφοβία,
είναι τα αµείλικτα νούµερα που δεν µπορείτε να αντιµετωπίσετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Αθανάσιο Πλεύρη.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Β’ Αθήνας του ΛΑΟΣ κ. Κωνσταντί-

νος Αϊβαλιώτης, για πέντε λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆υστυχώς, µπροστά σε άδεια έδρανα η οµάδα του ΛΑΟΣ βρί-

σκεται σύσσωµη εδώ, αλλά όχι των άλλων κοµµάτων. Συζητάµε
το ζήτηµα της εγκληµατικότητας.

Και τι δεν ακούγαµε πριν λίγα χρόνια, εµείς του ΛΑΟΣ, όταν
επιχειρηµατολογούσαµε για τη λαθροµετανάστευση και την
εγκληµατικότητα, στην οποία βυθιζόταν η άλλοτε ήσυχη Ελλάδα.
Και τι δεν ακούγαµε! Ρατσιστές, ακραίοι, ναζιστές και ένα σωρό
άλλες χυδαίες βρισιές δεχόταν ο πολιτικός αυτός χώρος, ο
οποίος προειδοποιούσε επίµονα και δυστυχώς δικαιώθηκε.

Είναι ακόµη πιο κραυγαλέα η αποτυχία των δύο φθαρµένων
κοµµάτων, τα οποία αφού επώασαν τα αυγά του φιδιού και θέ-
ριεψαν έτσι τους χυδαίους και τους ακραίους κάθε χρώµατος,
βλέπουν σήµερα τα αποτελέσµατα των πράξεών τους. Είχαµε
προειδοποιήσει για τα αυγά του φιδιού και να τώρα που εµφανί-
ζονται.

Η εφηµερίδα «ΒΗΜΑ» στις 24/10 έγραφε: «Μας σπρώχνουν σε
εµφύλιο». ∆εν είναι η «Α1», η εφηµερίδα του Καρατζαφέρη, είναι
το «ΒΗΜΑ». Μιλούν εκεί όχι στελέχη του ΛΑΟΣ, αλλά η ∆ήµητρα
Γαλάνη, η Λίνα Νικολακοπούλου, η ηθοποιός Άννα Βαγενά, ο δη-
µοσιογράφος της ΕΡΤ κ. Προκόπης ∆ούκας και ο πολύ ταλα-
ντούχος νέος ηθοποιός, Γιώργος Καραµίχος, οι οποίοι µόνο
ΛΑΟΣ δεν είναι. Όλοι που σας ανέφερα, δεν έχουν καµµία σχέση
µε το ΛΑΟΣ.

Ακούστε, λοιπόν, τι λέει η διακεκριµένη στιχουργός η κ. Λίνα
Νικολακοπούλου: «Νιώθω διαρκώς ότι βρίσκοµαι υπό απειλή.
Έχω πέσει δύο φορές θύµα ληστείας στη Σοφοκλέους και από
τον τρόµο που βίωσα, έχω να περάσω έξι µήνες από εκεί».

Άννα Βαγενά : «Το πατρικό µου βρίσκεται στον Άγιο Παντελε-
ήµονα. Βαίνει από το κακό στο χειρότερο η κατάσταση, διότι η
πολιτεία µας έχει εγκαταλείψει. Το κέντρο έχει µετατραπεί σε ένα
χωνευτήρι που υποδέχεται παράνοµους µετανάστες και τοξικο-
µανείς και τους µετατρέπει σε λεία για κάθε είδους κυκλώµατα
που δρουν στα σοκάκια του».

∆ήµητρα Γαλάνη: «Πού να φανταζόµουν ότι θα µετατρεπόταν
λόγω της αδιαφορίας των αρχών, σε δηµόσιο ουρητήριο, άντρο
τοξικοµανών και εγκληµατιών το κέντρο; Το χειρότερο είναι ότι η
απαξία της πολιτείας έχει οδηγήσει στην έξαρση του ρατσισµού
και το ίδιο το κράτος θα οδηγήσει το κέντρο στις εµφυλιακές κα-
ταστάσεις του Αγίου Παντελεήµονα».

Προκόπης ∆ούκας, δηµοσιογράφος της ΕΡΤ: «Το κέντρο αφέ-
θηκε ενσυνείδητα να µετατραπεί σε γήπεδο για τα κυκλώµατα
που βγάζουν εκατοµµύρια ευρώ µέσα από τα ναρκωτικά, την
πορνεία, το παρεµπόριο».

Γιώργος Καραµίχος, ηθοποιός: « Η ζωή µας µετατράπηκε σε
λίγα χρόνια σε πεδίο πολέµου. Έχω πέσει τέσσερις φορές θύµα
κλοπής. Πρόσφατα αντιλήφθηκα ότι αν θέλω η κόρη µου να µε-
γαλώσει ως φυσιολογικό παιδί, έπρεπε να την βγάλω από αυτήν
την κόλαση. Νοίκιασα ένα νέο διαµέρισµα στα προάστια, για να
προστατέψω το παιδί µου».

Θα καταθέσω στα Πρακτικά το δηµοσίευµα της εφηµερίδας
το «ΒΗΜΑ» µε τις δηλώσεις της Άννας Βαγενά, της Λίνας Νικο-
λακοπούλου και όλων των άλλων αξιόλογων ανθρώπων, οι οποίοι
ανήκουν στην Αριστερά, ως γνωστόν.

Οι Αλβανοί έδεσαν και ξυλοκόπησαν αλύπητα τον κορυφαίο
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σκηνοθέτη Νίκο Κούνδουρο, ιστορικό στέλεχος της Αριστεράς,
ογδόντα τεσσάρων χρονών, ο οποίος µεταφέρθηκε στη συνέχεια
στη Μονάδα Εµφραγµάτων του Γενικού Κρατικού.

Θα καταθέσω, επίσης, δηµοσίευµα από την εφηµερίδα
«ESPRESSO» για την περιπέτεια τού ιστορικού στελέχους της
Αριστεράς, του Νίκου Κούνδουρου.

Μία χώρα, λοιπόν, µε δύο εκατοµµύρια Έλληνες νεόφτωχους
και άλλο ενάµισι εκατοµµύριο λαθροµετανάστες που έχει υπο-
στεί. Και απορεί πραγµατικά κανείς πού βρήκαν αυτοί οι άνθρω-
ποι τα 5.000 δολάρια για να έρθουν στην Ελλάδα. Κάθε ένας από
αυτούς πληρώνει στους Τούρκους δουλεµπόρους 5.000 δολά-
ρια το κεφάλι. Σωστά; Πού βρήκαν αυτά τα 5.000 δολάρια και
ήρθαν στην Ελλάδα; Απορεί ο γνωστός τραγουδιστής Νότης
Σφακιανάκης. Μιλάει στον «ALPHA» και ρωτάει: Αυτοί οι άνθρω-
ποι αν έχουν 5.000 δολάρια, µπορούν να ανοίξουν τρία µαγαζιά
στο Πακιστάν και στην Ινδία. Πού τα βρήκαν; Ποιος τους τα δίνει
για να έρθουν στην Ελλάδα; Γιατί άραγε χαρτζιλικώνονται για να
έρθουν εδώ;

Ενώ, λοιπόν, η χώρα αυτή, η φτωχή χώρα, η Ελλάδα, κατά-
φερε να εξαφανίσει εδώ και χρόνια τη φυµατίωση και την ηπατί-
τιδα, φτάσαµε στο 2010 για να βλέπουµε ότι µε ενεργό φυµα-
τίωση βρίσκεται ένας στους τρεις µετανάστες. Και πληρώνει η
Ελλάδα, η οποία δανείζεται µε 6,2%, για να εξαφανίσει εκ νέου τη
φυµατίωση και την ηπατίτιδα. Και κατά τα άλλα όλοι οι Έλληνες
είναι ρατσιστές και ακροδεξιοί και φασίστες και δεν ξέρω τι άλλο.

Θα καταθέτω για τα Πρακτικά το δηµοσίευµα της εφηµερίδας
«Α∆ΕΣΜΕΥΤΟΣ».

Για τη συµµετοχή των λαθροµεταναστών στην εγκληµατικό-
τητα, ακούγαµε µέχρι πρόσφατα ότι ήταν περίπου στην αρρω-
στηµένη φαντασία των Ελλήνων. Κι ας τράβαγαν όλοι οι
µεροκαµατιάρηδες αυτού του τόπου όσα τράβαγαν από τους λη-
στές, τους δολοφόνους κι όλα αυτά.

Οι Αλβανοί, γράφει η εφηµερίδα «REAL NEWS», έχουν την
πρωτοκαθεδρία στη διακίνηση των ναρκωτικών. Αντίπαλοί τους
είναι οι Ρουµάνοι και οι Βούλγαροι. Τα πρωτεία από τους Αλβα-
νούς στη διακίνηση ναρκωτικών προσπαθούν να τα πάρουν οι Νι-
γηριανοί, ενώ εντύπωση προκαλεί και το ότι έχουν αρχίσει να
δραστηριοποιούνται και οι Παλαιστίνιοι. Στην πορνεία γυναικών
επιδίδονται Νιγηριανοί, Ρουµάνοι και Βούλγαροι.

Θα καταθέσω για τα Πρακτικά το δηµοσίευµα της «REAL
NEWS».

Συµµετοχή, λοιπόν, αλλοδαπών και ηµεδαπών: Στις ληστείες
62%. Στις διαρρήξεις 53,65%. Στους βιασµούς 48,5%. Σεξουα-
λική εκµετάλλευση σχεδόν 70%. Εφηµερίδα «ΕΘΝΟΣ», 16 Οκτω-
βρίου.

Θα καταθέσω για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα.
Μέσα, λοιπόν, σε όλο αυτό το χάλι, που ζουν οι Έλληνες µε

την εγκληµατικότητα και την ξεσαλωµένη λαθροµετανάστευση,
µοιάζει πραγµατικά ως παρωνυχίδα να ασχοληθεί κανείς µε το
ότι έχουµε και παράλληλες απώλειες, παράλληλες καταστροφές.

Το ιστορικό αρχείο της δισκογραφικής εταιρείας «COLUMBIA»
χρησιµοποιείται πλέον ως προσάναµµα. Εφηµερίδα «ΚΑΘΗΜΕ-
ΡΙΝΗ», 17 Οκτωβρίου: «Ο Σεφέρης σχοινί για… µπουγάδα µετα-
ναστών». Σπάνιες µαγνητοταινίες µε ηχογραφήσεις του Μίκη
Θεοδωράκη σε στίχους του Γιώργου Σεφέρη, του Σταύρου Ξαρ-
χάκου, του Μάνου Χατζηδάκη. Καταθέτω το χάλι της δισκογρα-
φικής εταιρείας «COLUMBIA». ∆ιαµάντια του πολιτισµού µας,
σπάνιες ηχογραφήσεις του Τσιτσάνη, του Μάνου Λοΐζου, του Ζα-
µπέτα χρησιµοποιούνται ως σχοινιά για µπουγάδα και ούτε το
Υπουργείο Πολιτισµού του κ. Σαµαρά ούτε το Υπουργείο Πολιτι-
σµού του κ. Γερουλάνου δίνει δεκάρα. ∆εν ενδιαφέρονται. Κα-
ταστράφηκε η «COLUMBIA». Έχει «µπουκάρει» αυτός που ήθελε,
επειδή έτσι ήθελε, µέσα στο ιστορικό αρχείο της «COLUMBIA».
Καταστράφηκαν τα πάντα. Γίνονται σχοινιά για µπουγάδες σπά-
νιες µαγνητοταινίες µε ηχογραφήσεις. Και «δεν καίγεται καρ-
φάκι» σε κανένα Υπουργείο Πολιτισµού είτε είναι πράσινοι στην
εξουσία είτε είναι γαλάζιοι!

Θα καταθέσω για τα Πρακτικά το δηµοσίευµα από την «ΚΑ-
ΘΗΜΕΡΙΝΗ».

Όλα αυτά από αυτούς που ήρθαν παράνοµα στην Ελλάδα,
βγάζουν αφειδώς χρήµα από τη χώρα µας και κανείς δεν τους

ζητεί φορολογική ή ασφαλιστική ενηµερότητα.
Ο κ. Παπουτσής είναι διακεκριµένος -εκτός από πολιτικός στην

Ελλάδα- Ευρωβουλευτής και Επίτροπος. Θυµάται ότι όταν ήµα-
σταν στο Βέλγιο δεν µπορούσαµε να στείλουµε λεφτά στην Ελ-
λάδα, αν δεν προσκοµίζαµε χαρτί από τις βελγικές αρχές. Εδώ
ζητάει κανείς φορολογική ή ασφαλιστική ενηµερότητα από οποι-
ονδήποτε γουστάρει να στείλει στις τέσσερις άκρες του πλανήτη
χρήµατα; Φεύγουν τα λεφτά από την Ελλάδα αφειδώς. Κάθε
µέρα και τώρα που µιλάµε, φεύγουν λεφτά από την Ελλάδα. Ζη-
τάει κανείς από όλους αυτούς τους περίεργους που έχουν µα-
ζευτεί στην Ελλάδα, χαρτιά για το πώς έβγαλαν αυτά τα χρήµατα
που τα στέλνουν εκτός Ελλάδας; Ζητάει κανείς λεπτοµέρειες;

Τζίρος παρεµπορίου. ∆ισεκατοµµύρια ευρώ χάνονται, από το
ΦΠΑ, για το κράτος. Γνωστό το θέαµα µε τις κουρελούδες, τους
µπόγους, την κακοµοιριά και τη µιζέρια, η οποία οδηγεί και στην
εγκληµατικότητα και σε όλα τα περίεργα φαινόµενα που βλέ-
πουµε.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα δηµοσιεύµατα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ξένα τηλεοπτικά συνεργεία διασύρουν την τουριστική Αθήνα.
Αυτές είναι οι εικόνες που φθάνουν σε κάθε τηλεόραση των

λαών της Ευρώπης, που θα µπορούσαν ενδεχοµένως να έρθουν
στην Ελλάδα και δεν έρχονται, γιατί βλέπουν την µιζέρια και την
κακοµοιριά, η οποία επικρατεί. Κι όλα αυτά σε µία χώρα η οποία
βρήκε να δίνει επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης σε κάθε απίθανο
σκηνίτη ή δενδρίτη –δικοί σας είναι οι όροι, όροι του Υπουργείου
Οικονοµικών- ο οποίος ήρθε στην Ελλάδα. Έπαιρνε και επίδοµα
κοινωνικής αλληλεγγύης, γιατί έτσι ήθελε το Υπουργείο Οικονο-
µικών. Φέραµε το θέµα δέκα φορές στη Βουλή και επιτέλους
αποφασίσατε να το καταργήσετε.

Εδώ βλέπουµε, όµως, ότι πλέον µετατρέπουµε την Ελλάδα σε
σαλόνι φιλοξενίας λαθροµεταναστών, αφού δηµιουργούνται κέ-
ντρα υποδοχής µεταναστών στον Έβρο, στη Σάµο, στη Μυτιλήνη
και στα ∆ωδεκάνησα, δηλαδή σε τουριστικές περιοχές. Το κα-
θένα απ’ αυτά θα έχει τριακόσια πενήντα άτοµα χωρητικότητα.
Εκεί θα τρώνε και θα πίνουν οι λαθροµετανάστες, θα έχουµε κοι-
νωνικούς λειτουργούς, ψυχολόγους και -προσέξτε- διερµηνείς
για αραβικά, σοµαλικά, σουαχίλι, κουρδικά αλλά και για διαλέ-
κτους όπως φαρσί, παστού και ουρντού. Το φτωχό ελληνικό κρά-
τος θα διαθέσει διερµηνείς για φαρσί, παστού και ουρντού στην
τουριστική Ρόδο. Και δίπλα, θα πρέπει να προσελκύσεις τον υψη-
λού εισοδήµατος τουρίστα.

Καταθέτω το ρεπορτάζ της Εφηµερίδας «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ», γιατί
αυτά δεν είναι δικά µου, τα αναφέρουν οι δηµοσιογράφοι.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν ρεπορτάζ, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έπρεπε να περάσουν εννέα µήνες απραξίας για να µπουν χι-
λιάδες λαθροµετανάστες στην Ελλάδα µέσω Έβρου για να πάνε
τα σκυλιά και τα γερµανικά περιπολικά της FRONTEX και να συλ-
λάβουν τους λαθροµετανάστες.

Εµείς, όµως, διερωτόµαστε -και κύριε Υπουργέ εσείς το κλη-
ρονοµήσατε αυτό που θα δείξω και θα το καταθέσω στα Πρα-
κτικά- για το εξής: Τετρακόσιοι εβδοµήντα οκτώ συνοριοφύλακες
στο Κολωνάκι, στο Σύνταγµα και στην Αθήνα. Τι δουλειά κάνουν
αυτοί οι τετρακόσιοι εβδοµήντα οκτώ συνοριοφύλακες που διο-
ρίστηκαν επί Νέας ∆ηµοκρατίας; Γιατί υπηρετούν στο Κολωνάκι
και στο Σύνταγµα; Τι κάνουν αυτοί εδώ; Ποιά σύνορα φυλάνε;
Γιατί έχει µόνο επτά συνοριοφύλακες στην Ήπειρο, τρεις µόνο
στον Έβρο και κανέναν στο βόρειο και στο νότιο Αιγαίο; Όλο το
βόρειο και νότιο Αιγαίο δεν έχει κανέναν συνοριοφύλακα. Έχει
τετρακόσιους εβδοµήντα οκτώ, όµως, στο Κολωνάκι.

Το κληρονοµήσατε. Είστε σοβαρός πολιτικός. Πάρτε µέτρα για
να φύγουν αυτοί οι συνοριοφύλακες και να πάνε να φυλάξουν
σύνορα και όχι την Πλατεία Συντάγµατος ή δεν ξέρω τι άλλο.

Το καταθέτω επίσης. Είναι απάντηση του κ. Παπουτσή σε ερώ-
τηση που έκανα στη Βουλή.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
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ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτή, λοιπόν, είναι η κατάντια της Ελλάδας. Χρεοκόπησε.
Μένει φορτωµένη και µε ενάµισι εκατοµµύριο λαθροµετανάστες
και µε τα εξαπτέρυγα της λαθροµετανάστευσης, τα οποία τη δε-
καετία του ’90 καλούσαν και άνοιγαν τα σύνορα, για να µπουν
κάποιοι από την Αλβανία; Τα θυµόµαστε τα εξαπτέρυγα της λα-
θροµετανάστευσης -δείχνω προς τα εδώ- και κάποια άλλα εξα-
πτέρυγα της λαθροµετανάστευσης, τα οποία κάθισαν στις θέσεις
της εξουσίας και δεν έκαναν τίποτα ούτε σφράγισαν τα σύνορα
και γέµισε η Ελλάδα, η φτωχή Ελλάδα από ενάµισι εκατοµµύριο
εξαθλιωµένους ανθρώπους; Και να η εγκληµατικότητα και όλα
αυτά που σήµερα αυτοί που τα δηµιούργησαν µπορούν να τα
απολαύσουν ως σύγχρονοι Νέρωνες, τις φλόγες από την πυρ-
καγιά που έβαλαν.

Μπορούν, λοιπόν, αυτά τα εξαπτέρυγα να αισθάνονται
ασφαλή στις υψηλές θέσεις εξουσίας που βρίσκονται. Γιατί, ως
γίνεται συνήθως σε αυτόν το δύσµοιρο τόπο, την πληρώνουν οι
φουκαράδες και οι µεροκαµατιάρηδες, οι µη προνοµιούχοι, οι
οποίοι, όµως, δυστυχώς µε την ψήφο τους οδήγησαν σε αυτήν
την κατάσταση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Κωνσταντίνο Αϊβαλιώτη.

Ο Βουλευτής του ΛΑΟΣ κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος
έχει το λόγο για πέντε λεπτά.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, αγα-
πητοί κύριοι συνάδελφοι, η εγκληµατικότητα είναι δεδοµένη. Η
περιγραφή της είναι περιττή. Τη βιώνει καθηµερινά ο γέροντας
τον οποίο ξυλοκοπούν, για να του πάρουν τη σύνταξή του στο
σπίτι του µέσα, ο κόσµος ο οποίος ληστεύεται κατά χιλιάδες και
πλέον τα φαινόµενα αυτά έχουν γενικευθεί.

Η ανασφάλεια είναι δεδοµένη. Η πολιτεία διαπράττει το δικό
της µεγάλο έγκληµα, την αδιαφορία. Και η αδιαφορία είναι ακρι-
βώς, διότι το θεωρεί φυσιολογικό φαινόµενο. Μάλιστα, το επι-
χείρηµα είναι ότι υπάρχει οικονοµική ένδεια και υπάρχει
οικονοµική κρίση. Άρα, κάνουν ληστεία.

Κοιτάξτε, είναι θέµα πολιτισµού. Όσοι ζούν ακόµα στην τρο-
φοσυλλεκτική περίοδο, περιπλανώνται. Ό,τι αρπάξουν, ό,τι κλέ-
ψουν. Και ένα µεγάλο µέρος απ’ αυτούς είναι εισαγόµενοι. Αυτοί
λειτουργούν µε αυτή τη νοοτροπία. Αν είχαµε περισσότερο
πλούτο, θα έκλεβαν περισσότερο.

∆εν είναι, λοιπόν, το επιχείρηµα της οικονοµικής κρίσης, το
οποίο µπορεί να χρησιµοποιηθεί απλά για να δικαιολογήσουµε ή
για να αποδεχτούµε ως τετελεσµένο ένα φαινόµενο, το οποίο συ-
νεχίζει γιατί κινείται από µόνο του σαν νοµοτέλεια.

∆εν είναι έτσι, κύριε Υπουργέ. Η αντιµετώπιση του ζητήµατος
απαιτεί γενναιότητα. Οι κατά χιλιάδες Ροµ, από τη Ρουµανία και
τη Βουλγαρία, έχουν οργανωµένη επαιτεία. Αυτά τα παιδάκια,
αντί να είναι στα σχολεία, είναι στους δρόµους. Το βράδυ µας
κλέβουν από τα αυτοκίνητα τα τσέρκια από αλουµίνιο, για να τα
πουλήσουν. Γυρνούν και σπάνε τζαµαρίες. Χθες µπροστά µου,
στην οδό Μητροπόλεως είδα ένα αλλόκοτο ζευγάρι να δίνει µια
γροθιά, για να σπάσει τζαµαρία. Είχε συναγερµό και έφυγε.

Τα φαινόµενα αυτά αντιµετωπίζονται µε δραστικά µέτρα. ∆εν
υπάρχει άλλο κράτος στην Ευρώπη, όπου να κυκλοφορεί οιοσ-
δήποτε άνευ πιστοποιητικών. Στις 10 η ώρα το βράδυ σε οποια-
δήποτε πόλη της Ιταλίας, της Γερµανίας και της Γαλλίας σε
ρωτούν: «Κύριε, ποιος είστε; Πού πάτε;». ∆εν είναι ενόχληση
αυτό. Είναι απλώς µια ερώτηση λόγω της τάξης, που ισχύει σε
αυτές τις χώρες.

Εδώ, εφαρµοζόµενο το σχέδιο ανοικτής κοινωνίας, µε πολλές
µη κυβερνητικές οργανώσεις, που αυτοαποκαλούνται «προστά-
τες των ανθρωπίνων δικαιωµάτων», µε βαθιά υποστήριξη από
οµάδες της Βαβυλωνίας, όπως αυτοαποκαλούνται, θέλουν να µε-
ταφέρουν το λεγόµενο «πολυπολιτισµό», ώστε να κατασκευα-
στούν µειονότητες και να εγγραφούν στην κοινωνία µας, στη
χώρα µας. Πλήττονται θεµελιώδη ζητήµατα.

Εµείς, πράγµατι είµαστε ανεκτική κοινωνία, αλλά ως εδώ και

µη παρέκει! Το φαινόµενο πλέον γενικεύτηκε. ∆εν είναι ότι αυτές
οι δυνάµεις λειτουργούν φυσιολογικά. Λειτουργούν προστατευ-
όµενες ακόµη και από τον ΟΗΕ στο πλαίσιο του πολυπολιτισµού,
δηλαδή της δηµιουργίας αυτής της βαβυλωνιακής κοινωνίας.

Η ανοικτή κοινωνία, δηλαδή η µη ύπαρξη συνόρων, εξηγεί και
την ερώτηση του συναδέλφου, γιατί δεν υπάρχουν συνοριοφύ-
λακες στα σύνορα. Μα, γιατί τους θέλουµε να µπουν µέσα!
Παλιά, έλεγαν ότι τους θέλουµε, για να δουλέψουν. ∆εν είναι
αυτό. Θα µπορούσαν να έρχονται οργανωµένα, µε χαρτιά και να
είναι εποχικοί εργάτες, αν ήταν αυτό το θέµα. ∆εν τίθεται εκεί το
ζήτηµα. Όπως επίσης, δεν µπορούµε να δεχθούµε –ψηφίζεται
νόµος- να πάνε στα Σώµατα Ασφαλείας και αλλοδαποί.

Εδώ τίθεται ένα µεγάλο θέµα και µάλιστα, µε ειδική αναφορά
ότι θα µας προτείνει η κοινότητα και τους διερµηνείς. ∆ηλαδή οι
οργανωµένες συµµορίες που πέταξαν χθες τον Πακιστανό από
το µπαλκόνι, γιατί δεν έδινε τα δυόµισι χιλιάρικα µε τα οποία τον
έφεραν εδώ, θα µας υποδείξουν ποιος είναι διερµηνέας και θα
µας δώσουν και αστυνοµικούς;

Αυτά δεν πρέπει να τα δεχθείτε, κύριε Υπουργέ. Αυτές είναι οι
έµπρακτες συµπεριφορές αποτροπής από τις συνέπειες που έρ-
χονται. ∆ιότι πολύ σωστά τέθηκε το ζήτηµα και το επαναλαµβάνω
και εγώ.

Ο έχων θρησκευτική αντίρρηση είναι αντιρρησίας θρησκευτι-
κής συνείδησης. Για να παραλάβει µια κάρτα, πρέπει να έχει
εναλλακτική λύση και να µην αποτάσσεται. Υπηρεσιακά µπορεί
ορθώς η υπηρεσία να είπε «Εδώ και τώρα λύνω ένα θέµα µε προ-
σωρινό µέτρο». Πρέπει να ολοκληρωθεί µία Ε∆Ε και να υπάρξει
προσωπική δική σας µέριµνα για την προστασία του ανθρώπινου
δικαιώµατος της διαφωνίας.

Αν είναι ένας καλός υπηρεσιακός αστυφύλακας, πρέπει να συ-
νεχίσει να κάνει τη δουλειά του. Όµως, έχει µια ιδιαιτερότητα.
Είναι χριστιανός ορθόδοξος δογµατικός. Νοµίζω ότι θα δείξει µέ-
γιστη ευαισθησία και θα ωφελήσει το προσωπικό σας κύρος η
επανατακτοποίηση αυτού του ζητήµατος. Θα δείξει ότι δεν είστε
εθελοτυφλών και ότι δεν είστε µονοµερής.

Από την άλλη πλευρά, τα δραστικά µέτρα που πρέπει να παρ-
θούν είναι σαφή. Ταυτόχρονα, µε τον αστυνοµικό της γειτονιάς
και µε µέτρα που έχουν να κάνουν µε την αντιµετώπιση φαινο-
µένων στο θέµα της κίνησης που κάνει η Αστυνοµία, για να διε-
ρευνήσει και να εξιχνιάσει ζητήµατα ή εγκλήµατα, πρέπει όλος
αυτός ο κόσµος, που είναι παράνοµα στην Ελλάδα, να φύγει κα-
νονικά.

Θα σας παρακαλέσω πολύ να µη σκεφθείτε να κάνετε κέντρα
υποδοχής λαθροµεταναστών. Λέτε µεν ότι αυτά δεν θα γίνουν
σε µόνιµη βάση, αλλά ουδέν µονιµότερο του προσωρινού. Για
παράδειγµα, στην Πάτρα, που είναι πύλη εξόδου, έχει κατα-
στραφεί το λιµάνι. Είναι η χειρότερη εικόνα για τον τουρισµό που
έρχεται το καλοκαίρι. Από το λιµάνι της Πάτρας έρχεται ενάµισι
εκατοµµύριο κόσµος. Αν το βλέπει αυτό, δεν θα θέλει να ξανα-
έρθει ποτέ στη χώρα αυτή. Αισθάνεται ανασφαλής και όλη η
πόλη υποφέρει.

∆εν έχουµε τίποτα µε τους ανθρώπους. Ένα σάντουιτς, ένα
ρούχο, µια ευγενική ανθρώπινη συµπεριφορά, ναι. Όµως, σε
καµµία περίπτωση να µην ιδρύσετε κέντρα υποδοχής! Πού; Στην
πύλη εξόδου. Χωρίς χαρτιά και χωρίς έγγραφα.

Κύριε Υπουργέ, έχετε στα χέρια σας χρυσή ευκαιρία να υπε-
ρασπιστείτε τους Έλληνες απέναντι σ’ ένα συστηµατικό ανθελ-
ληνικό ρατσισµό και σε µία προπαγάνδα, η οποία συστηµατικά
διεξάγεται ενάντια στους Έλληνες ότι είναι αφιλόξενοι. Εµείς,
όταν πρωτοήρθαν οι Αλβανοί στην Ελλάδα, βάλαµε στα σπίτια
µας αυτά τα παιδιά που είχαν δραπετεύσει από εκείνο το σύ-
στηµα. ∆εν αντέχει, όµως, η κοινωνία να σηκώσει όλο το βάρος
όλων των ασιατικών και αφρικανικών µεταναστευτικών ρευµάτων
και να υπερδιογκωθεί αυτό το φαινόµενο. Πρέπει να τελειώνει, να
υπάρξει νοµιµότητα, να υπάρξει ασφάλεια στον πολίτη. Ναι, είναι
εισαγόµενο µεγάλο µέρος αυτής της νοοτροπίας. Και η νοοτρο-
πία αυτή δεν εκπολιτίζεται µε το να τους δίνουµε απλά περισσό-
τερη ευχέρεια να παραµείνουν στη χώρα µας. Πρέπει να
απελαθούν, πρέπει να καθαρίσει ο τόπος και εµείς οι Έλληνες
να είµαστε φιλόξενοι σε αυτούς που εµείς διαλέγουµε. Όπως τα
βρήκανε και όχι όπως τα ξέρανε.
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Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το λόγο έχει τώρα
ο Βουλευτής του ΛΑΟΣ κ. Άδωνις Γεωργιάδης, για πέντε λεπτά
επίσης από του Βήµατος της Βουλής.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, οι συνάδελφοι µου του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού και ο κ. Πλεύρης και ο κ. Αϊβαλιώτης, που πρόλαβα να
τους ακούσω µε προσοχή, έθεσαν τα θέµατα µε πολύ µεγάλη
ενάργεια. Εγώ θέλω να συγκεκριµενοποιήσω λίγο το τι έγινε
χθες, ως παράδειγµα. Και θέλω να πιστέψετε πως ό,τι σας πω
είναι µε πολύ µεγάλη αγωνία για το αν θα µπορέσει αυτό το κρά-
τος να ελέγξει αυτά που έρχονται, εάν ακολουθεί την τακτική που
ακολούθησε χθες.

Τι έγινε χθες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Ένα µικτό κλιµά-
κιο δηµοτικής αστυνοµίας και αστυνοµικών, ενεργώντας πλήρως
µέσα στα πλαίσια των καθηκόντων του και βάσει των εντολών
που έχει λάβει από την ελληνική δηµοκρατία και τη φυσική του
ηγεσία, πήγε να ελέγξει έναν υπαίθριο λαθροπωλητή κάποιων –
δήθεν- παπύρων και άλλων µπιχλιµπιδίων στην περιοχή των Ασω-
µάτων στην Πλάκα. Ο αστυνοµικός ζήτησε τα χαρτιά του
λαθροµετανάστη, ο οποίος ήταν από το Ιράκ. Τα χαρτιά είχαν
λήξει. Κατ’ εφαρµογή της νοµοθεσίας, που σε αυτό το ιερό Σώµα
έχουµε ψηφίσει, αποφάσισε, εφαρµόζοντας τις εντολές, να συλ-
λάβει τον Ιρακινό λαθροµετανάστη, για να εφαρµόσει τους νό-
µους περί διοικητικής απελάσεώς του.

Παράλληλα, ο δηµοτικός αστυνοµικός προχώρησε στην κατά-
σχεση των αντικειµένων, έκανε το δελτίο κατασχέσεως και, συ-
ναινώντας ο εξ Ιράκ προερχόµενος λαθροµετανάστης, υπέγραψε
στο δελτίο της κατασχέσεως. Όταν κατάλαβε, όµως, ο κύριος
αυτός ότι τον πηγαίνουν στο περιπολικό, πέραν της κατασχέ-
σεως, για να τον απελάσουν –παρακαλώ πολύ την προσοχή σας,
κύριοι συνάδελφοι- άρχισε να φωνάζει: «Μου πήρατε το Κοράνι».
∆εν υπήρχε κανένα βιβλίο µέσα στα πράγµατα. Όµως οι αστυ-
νοµικοί και της Ελληνικής και της ∆ηµοτικής Αστυνοµίας, πάλι
ευπειθώς φερόµενοι στις δικές σας εντολές –«δικές σας» εννοώ
της ηγεσίας, όχι τις προσωπικές- λόγω των παλαιών γεγονότων
που έκαψαν την Αθήνα για εκείνο το παλαιό, δήθεν, Κοράνι –να
υπενθυµίσω στο Σώµα έναν κύριο µουσουλµάνο, «συµπολίτη
µας», όπως µας έλεγαν τότε, ο οποίος τελικώς συνελήφθη ως
διαρρήκτης σπιτιών, αυτός δηλαδή ο κύριος που έκαψε την
Αθήνα, ο δήθεν θιγόµενος για το Κοράνι, ήταν ένας κοινός κλέ-
φτης, ένας διαρρήκτης- του είπαν: «Άνθρωπε µου, αν έχουµε
πάρει το Κοράνι, κακώς δεν µας είπες να µην το πάρουµε. Άνοιξε
την τσάντα και πάρτο». Ανοίγει την τσάντα αυτός, παίρνει τους
µισούς παπύρους γιατί –λέει- οι πάπυροι έχουν πάνω στίχους του
Κορανίου και αφού έχουν στίχους του Κορανίου, είναι το Κοράνι.
Του λένε, λοιπόν: «Πάρτο». Τα παίρνει. Συνεχίζουν, όµως, να τον
πηγαίνουν προς το περιπολικό.

Αυτός, καταλαβαίνοντας ότι δεν έχει σταµατήσει η διαδικασία
απελάσεώς του –προσέξτε, κύριε Υπουργέ, είναι συγκλονιστικό-
αρχίζει να φωνάζει: «Εγώ, ο Μουσουλµάνος, θα σας πάρω το κε-
φάλι. Μου πήρατε το Κοράνι». Μετά, όπως µου είπαν διάφοροι
αυτόπτες µάρτυρες, άρχισε να φωνάζει κάτι στα αραβικά, στα
µουσουλµανικά –δεν καταλάβαιναν, δηλαδή, τι έλεγε- και τον
πήγαν µε το περιπολικό της Αµέσου ∆ράσεως στο Τµήµα. Μα-
ζεύτηκαν, λοιπόν, οι υπόλοιποι συµπατριώτες του και οµόθρη-
σκοί του και οµοτράπεζοί του στη λαθροµετανάστευση και στη
λαθραγορά, έκαψαν τους κάδους στην Πειραιώς, έκλεισαν την
Πειραιώς, κατέλαβαν την Πλατεία Κοτζιά και άρχισαν να φωνά-
ζουν και να απειλούν µε εκτεταµένα επεισόδια.

Ερχόµαστε τώρα στη δική σας αντίδραση, στην αντίδραση της
ελληνικής πολιτείας. Έσπευσαν, αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι και
κύριε Τζαβάρα που θα ήθελα πολύ την κρίση σας ως προς αυτό
-γιατί ξέρω ότι είστε ένας άνθρωπος της τάξεως παρά το ότι εί-
χατε Υπουργό τον Προκόπη Παυλόπουλο- και πήγαν στο αστυ-
νοµικό τµήµα ο στρατηγός, ο επικεφαλής της ΓΑ∆Α, ταξίαρχοι
της Ελληνικής Αστυνοµίας. Φρονώ κατόπιν δική σας εντολής,
κύριε Υπουργέ. Αδυνατώ να πιστέψω ότι πήγαν µόνοι τους.

Θα πω την έκφραση, όπως µου µεταφέρθηκε από αστυνοµι-

κούς του Τµήµατος Ακροπόλεως, όπου έγιναν τα εν λόγω περι-
στατικά. Συγχωρέστε µε, ζητώ την συµπάθεια του Σώµατος, γιατί
θα χρησιµοποιήσω µια αγοραία έκφραση για τα Πρακτικά, για να
µπει η φράση όπως µου µεταφέρθηκε από τους αστυνοµικούς,
του τι ακριβώς συνέβη µε τους στρατηγούς της Ελληνικής Αστυ-
νοµίας χθες στο αστυνοµικό τµήµα. «Κατέβασαν οι στρατηγοί τα
παντελόνια τους». Θα µου πείτε: «επιτρέπεται να λέµε τέτοιες
φράσεις για στρατηγούς µε επωµίδες και αστέρια;».

Ακούστε ποιο είναι το πρόβληµα και εδώ είναι η ερώτησή µου
για να µην καταναλώνω το χρόνο. Πήγαν, λοιπόν, οι στρατηγοί.
Κέρασαν, απ’ ό,τι άκουσα, ένα σάντουιτς και έναν καφέ τον Ιρα-
κινό λαθροµετανάστη, ζητώντας του συγγνώµη για το ότι τόλ-
µησαν οι δηµοτικοί αστυνοµικοί και οι αστυνοµικοί να εφαρ-
µόσουν το νόµο. Αδιανόητο! Τόλµησαν οι αστυνοµικοί να πρά-
ξουν το καθήκον τους, κύριε Πρόεδρε! Κέρασαν ένα σάντουιτς
και έναν καφέ τον Ιρακινό λαθροµετανάστη του έδωσαν και τα
πραγµατάκια του! Τον αποχαιρέτησαν στην είσοδο του αστυνο-
µικού τµήµατος και έφυγε σαν κύριος, ο κύριος αυτός!

Και τώρα το ερώτηµα προς εσάς: Πιστεύετε ότι υπάρχει έστω
ένας αστυνοµικός να κάνει από σήµερα το καθήκον του στους
δρόµους της Αθήνας; Για πείτε µου εσείς; Αν ήταν αστυνοµικός
σήµερα ο Χρήστος Παπουτσής -δεν ήταν Υπουργός- µετά απ’
αυτό θα πηγαίνατε να ελέγξετε κανέναν λαθροµετανάστη που
έχει τις φλοκάτες µε τα πράγµατα κάτω στα πεζοδρόµια; Κατα-
λαβαίνετε τι έγινε;

Οι άνθρωποι έκαναν το καθήκον τους. Μέσα στα πλαίσια του
νόµου, συνέλαβαν έναν παράνοµο, κύριε Ευθυµίου. Ήρθαν οι
στρατηγοί της Αστυνοµίας. Εγώ φρονώ ότι ήρθαν κατόπιν εντο-
λής του Υπουργού, κ. Παπουτσή. ∆εν µπορώ να σκεφτώ ότι πα-
ρανόµησαν οι στρατηγοί χωρίς άνωθεν εντολή, αλλιώς πρέπει
σήµερα να τους διώξετε. Γιατί προφανώς οι στρατηγοί είναι εκεί,
για να εφαρµόζουν το νόµο, όχι για να παρανοµούν. Μάλιστα,
φαντάζοµαι ότι έχουν κάνει και παρανοµία, αφήνοντας ελεύθερο
έναν λαθροµετανάστη, που έχει συλληφθεί. ∆εν είχαν καν αυτό
το δικαίωµα. Αλλά, εν πάση περιπτώσει, ας πούµε ότι το έκαναν
κατόπιν εντολής της Κυβερνήσεως. Καταλάβατε τώρα για τί µι-
λάµε;

Θα κάνω αυτό το ερώτηµα και κλείνω. Θέλω όµως συγκεκρι-
µένη απάντηση. Πώς θα µπορέσει από σήµερα η Ελληνική Αστυ-
νοµία, τα όργανα της τάξεως να πράξουν το καθήκον τους, κύριε
Ευθυµίου, εφαρµόζοντας το νόµο στην Αθήνα, όταν η φυσική και
πολιτική τους ηγεσία, τους έδωσε χθες το παράδειγµα ότι αν δια-
νοηθούν να ελέγξουν έναν οποιονδήποτε λαθροµετανάστη ο
οποίος θα βάζει τις φωνές για δήθεν καταπάτηση του Κορανίου,
αυτοµάτως οι νόµοι του κράτους παύουν να ισχύουν και τον κερ-
νάνε και σάντουιτς από πάνω; Πώς δεν έβαλαν τους αστυνοµι-
κούς να πληρώσουν και από την τσέπη τους επειδή τόλµησαν να
ελέγξουν τον λαθροµετανάστη;

Ε, µε τέτοια φιλοσοφία ετοιµαστείτε για πολλά και χειρότερα,
πολύ χειρότερα τέτοια γεγονότα που δυστυχώς έρχονται και
εµείς φωνάζουµε, για να τα προλάβουµε. Αλλά µε τα µυαλά που
έχετε και τις εντολές που δίνετε, δυστυχώς προβλέπω ότι θα
θρηνήσουµε πολύ µεγάλες θύελλες στην Αθήνα. Έχω καταγγε-
λίες πολλών αστυνοµικών από χθες το βράδυ, που λένε ότι από
σήµερα δεν δέχονται πλέον να ελέγξουν κανέναν στους δρόµους
των Αθηνών, µετά την χθεσινή απαράδεκτη παρέµβαση του Χρή-
στου Παπουτσή στο έργο τους.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Γεωργιάδη.
Ο Βουλευτής του ΛΑΟΣ, κ. Ιωάννης Κοραντής, έχει το λόγο

για πέντε λεπτά επίσης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, εγώ θα ήθελα να ξεκινήσω

από την τελευταία παρατήρηση του συναδέλφου Άδωνη Γεωρ-
γιάδη, όσον αφορά το επεισόδιο µε τους αστυνοµικούς που
ήλεγξαν ή προσπάθησαν να ελέγξουν τον Ιρακινό λαθροµετανά-
στη µε τους παπύρους που περιείχαν υποτίθεται στίχους του κο-
ρανίου. ∆εν ξέρω αν οι αστυνοµικοί όφειλαν να γνωρίζουν την
αραβική, για να διαβάσουν και να ελέγξουν τι περιείχαν οι πάπυ-
ροι. Προφανώς, δεν το ήξεραν και προφανώς δεν µπορούσαν να
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το κάνουν.
Αλλά έχω ένα ερώτηµα προς εσάς, κύριε Υπουργέ. Αν δεν πε-

ριείχαν στίχους του Κορανίου, όπως ισχυρίζεται ο Ιρακινός, αλλά
περιείχαν οδηγίες για το πώς να ενορχηστρωθεί µια επίθεση ενα-
ντίον του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη ή του πώς να κα-
τασκευαστεί ένας εκρηκτικός µηχανισµός, αυτό θα άλλαζε τα
πράγµατα;

∆ηλαδή, τι θα έπρεπε να κάνει η Αστυνοµία; Με το που φωνά-
ζει ο Ιρακινός λαθροµετανάστης ή o οιοσδήποτε λαθροµετανά-
στης «κάτω τα χέρια αυτό είναι το Κοράνι», οι αστυνοµικοί θα
πουν, «απ, απ, απ µην αγγίζεις, δεν σε πειράζω, είναι ιερό»;

∆ηλαδή, τους αφήνει η πολιτεία, τους αφήνει το υπεύθυνο
Υπουργείο, του οποίου προΐστασθε, κύριε Υπουργέ, την απόλυτη
ευχέρεια να κάνουν ό,τι θέλουν µε την επίκληση της θρησκείας
τους; Οµολογώ ότι µένω έκπληκτος.

Κύριε Υπουργέ, η Αθήνα έχει δύο πρόσωπα, τα δύο πρόσωπα
του Ιανού. Από την µια µεριά είναι το λαµπερό µουσείο της Ακρό-
πολης, είναι τα πολυτελή ξενοδοχεία στην Πλατεία Συντάγµατος
και από την άλλη, σε απόσταση ένα έως τρία χιλιόµετρα από
εδώ, είναι η άλλη Αθήνα, της ανήλικης πορνείας, του πεζοδρο-
µίου εγχρώµων, κυρίως, γυναικών, της διακίνησης ναρκωτικών,
των ενόπλων ληστειών, των κλοπών, της αρπαγής πορτοφολιών
και κοσµηµάτων, ακόµη και ευτελούς αξίας -το έχουµε ζήσει και
το ξέρετε ασφαλώς από τα αστυνοµικά δελτία- του ξεκαθαρί-
σµατος λογαριασµών µεταξύ αντιπάλων συµµοριών, των αιµα-
τηρών συµπλοκών µεταξύ λαθροµεταναστών. Με λίγα λόγια,
όλες τις εκφάνσεις της βίας και της παρανοµίας.

Η παλιά καλή Αθήνα -δεν το λέω αυτό µε µια αίσθηση ροµα-
ντισµού, αλλά µε µια πραγµατιστική αντίληψη- έχει γίνει ένα
πραγµατικό γκέτο, ένα κράτος εν κράτει.

Αποδεικνύεται, κύριε Υπουργέ, ότι η πολιτεία εδώ και χρόνια
είναι λίγη, πολύ λίγη, άβουλη, ανίκανη, απρόθυµη. Σας αφήνω τα
χαρακτηριστικά. Νοµίζω ότι αυτό αποτελεί µια κοινή διαπίστωση
του µέσου πολίτη που ζει σε αυτήν τη πόλη -αλλά όχι µόνο σε
αυτήν την πόλη- για το γεγονός ότι η πολιτεία δεν µπορεί να επι-
βάλει το νόµο και την τάξη.

Βεβαίως, θα µου πείτε ότι γίνονται οι λεγόµενες «σκούπες».
Μάλιστα, κύριε Υπουργέ, έγινε µια «σκούπα». Μισή ώρα µετά ξα-
ναγύρισε η κατάσταση, όπως ήταν.

Γνωστοί, επώνυµοι Αθηναίοι -και ο συνάδελφος Κωστής Αϊβα-
λιώτης έδωσε µια ολόκληρη σειρά από στοιχεία- που ζουν στον
Κεραµικό, στο Μεταξουργείο, στην Πλατεία Κουµουνδούρου,
στου Ψυρρή, στον Άγιο Παντελεήµονα έχουν καταθέσει δηµό-
σια την αγωνία τους γι’ αυτήν την κατάσταση. Πηγή του κακού;
Μας αρέσει, δεν µας αρέσει είναι µια λέξη: Λαθροµετανάστευση.

Αυτή είναι η ωµή πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ. Και το πε-
λώριο αυτό πρόβληµα δεν φαίνεται να βρίσκει τη λύση του, του-
λάχιστον όχι στο άµεσο µέλλον. Ενώ από δυσµάς η Ελλάδα
προσπαθεί να φράξει, να σφραγίσει τα σύνορά της λόγω του δια-
βόητου κανονισµού «∆ουβλίνο ΙΙ», που υπενθυµίζω είχε υπογρά-
ψει ο προκάτοχός σας τώρα -και τότε Υπουργός ∆ηµοσίας
Τάξεως- κ. Μιχάλης Χρυσοχοΐδης. Από ανατολάς τα σύνορα είναι
ένα πραγµατικό «τρυπητό» από όπου εισρέει καθηµερινά ένα
τσουνάµι λαθροµεταναστών.

Θα µπορούσα να σας περιγράψω σκηνές, τις οποίες έχω ζήσει
µε την προηγούµενη ιδιότητα µου, κύριε Υπουργέ, όπου είχα επι-
σκεφτεί, όπως αντιλαµβάνεστε και τα νησιά και τον Έβρο. Είχα
διαπιστώσει το τι τραβάγανε οι λιµενικοί µε τα πενιχρά µέσα τα
οποία διέθεταν, µε το ένα εκ των δύο περιπολικών -στη Μυτιλήνη,
παραδείγµατος χάριν- όπου βάσει µιας πληροφορίας ότι έβγαι-
ναν οι λαθροµετανάστες στο βόρειο άκρο του νησιού, τρέχανε
για να διαπιστώσουν ότι την ίδια ώρα ένας πολύ µεγαλύτερος
αριθµός έβγαινε στο νότο.

Τι να σας περιγράψω; Τις πορείες; Ότι τους δίνουν το ροζ χαρ-
τάκι για να φύγουν εντός ενός µηνός, υποτίθεται, οικειοθελώς
από την Ελλάδα; Μα για να πάνε που; Και να βγούνε που; Να σας
περιγράψω τις σκηνές;

Θα µπορούσε κάλλιστα να σας τις αναφέρει και ο συνάδελφος
Αλέκος Χρυσανθακόπουλος όπου είναι σκαρφαλωµένοι στην
Πάτρα, στα κιγκλιδώµατα του λιµανιού, περιµένοντας µε
αγριωπό ύφος πότε θα µπορέσουν να εισχωρήσουν σε ένα σκά-

φος. Είναι αυτή µια εικόνα η οποία τιµά την Ελλάδα, η οποία προ-
βάλει την εικόνα της στο εξωτερικό;

Οι εξελίξεις µε την FRONTEX. Είδαµε πράγµατι, κύριε
Υπουργέ, τα επίσηµα στοιχεία, ότι µειώθηκε η ροή λαθροµετα-
ναστών στα νησιά του Αιγαίου. Ναι, πράγµατι. Μόνο που διοχε-
τεύτηκε πάνω στον Έβρο. Πράγµατι, ενεργοποιήθηκε η
FRONTEX στον Έβρο και είδαµε τα πρώτα επίσηµα στοιχεία των
επιτυχιών της. Πλην, όµως, διαβάζω από επίσηµα στοιχεία του
ΓΕΕΘΑ ότι καταγράφεται αυτήν τη στιγµή η µεγαλύτερη παρά-
νοµη ζωή ξένων πολιτών στη χώρα από την εποχή του Β’ Πα-
γκοσµίου Πολέµου. Στον Έβρο µόνο το περασµένο Σάββατο και
την Κυριακή µπήκαν από το ποτάµι εξακόσιοι σαράντα τρεις άν-
θρωποι. Σπάµε κάθε ρεκόρ.

Που είναι οι συνοριοφύλακες; ∆όθηκαν τα στοιχεία πριν. Είναι
στο Κολωνάκι; Εάν αυτή είναι η επίσηµη απάντηση ποιος έλαβε
τα µέτρα τα απαραίτητα για να πάνε εκεί όπου έπρεπε να είναι;
Μήπως περιµένουµε, κύριε Υπουργέ, από την FRONTEX να τα
κάνει όλα; Μήπως πρέπει πρώτα από όλα να δούµε τι µπορεί να
κάνει η πολιτεία, για να περισώσει την κατάσταση;

Θα ήθελα ένα πράγµα µόνο να σηµειώσω, διότι αυτό ενδιαφέ-
ρει ειδικότερα εσάς, κύριε Υπουργέ, που έχετε και την κοινοτική
εµπειρία και την ελληνική πολιτική εµπειρία: Η ριζοσπαστικοποί-
ηση.

Χθες είχαµε τα άγρια επεισόδια στην οδό Μενάνδρου. Εγκλη-
µατικότητα, όµως, κύριε Υπουργέ, και ριζοσπαστικοποίηση συν-
δυαζόµενα οδηγούν σε άλλες ατραπούς, που έχουν σχέση µε
την τροµοκρατία. Και είµαι πολύ προσεκτικός µε τα λόγια µου,
για λόγους που είµαι βέβαιος ότι αντιλαµβάνεστε.

Ψάξτε τι γίνεται µέσα στις φυλακές, κύριε Υπουργέ. Θα µου
πείτε ότι δεν είναι δική σας αρµοδιότητα, είναι του συναδέλφου
σας κ. Καστανίδη. Στον πληθυσµό του 60% που είναι οι αλλοδα-
ποί, το µέγιστο ποσοστό είναι µουσουλµάνοι. Ειδικότερα –ανέ-
φερε άλλος συνάδελφος νωρίτερα ότι µεταξύ των νέων, το 90%
είναι αλλοδαποί- η ριζοσπαστικοποίηση είναι ένα φαινόµενο διά-
χυτο. Αυτοί οι άνθρωποι θα βγουν κάποια στιγµή από τη φυλακή.
Τότε θα πρέπει εσείς να τους ελέγξετε, µε δική σας ευθύνη. Είναι
έτοιµοι προς βορά.

∆εν θέλω να είµαι µάντης κακών. Ας κοιτάξουµε λίγο τι έχει
γίνει στην Ισπανία το 2004, ας κοιτάξουµε λίγο τι έγινε στη Με-
γάλη Βρετανία το 2005 και ας διδαχθούµε, ούτως ώστε, κύριε
Υπουργέ, να µη φθάσει ποτέ η Ελλάδα στο σηµείο όπου βρέθηκε
η Ισπανία και η Μεγάλη Βρετανία, που είχαν βεβαίως εντελώς
διαφορετικούς λόγους και διαφορετική προϊστορία.

Στη δευτερολογία µου θα συµπληρώσω την οµιλία µου.
Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Κοραντή.
Πριν δώσω το λόγο στον επόµενο οµιλητή, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα
άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού
πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου της
Βουλής και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της, σαράντα
δύο µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί από την
Επαγγελµατική Σχολή Βοηθών Νοσηλευτών του Κρατικού Νο-
σοκοµείου Νικαίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο επόµενος οµιλητής που είναι από τη Μακεδονία, από το
Νοµό Θεσσαλονίκης, ο κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης, έχει το λόγο
για τρία λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε µία κοινωνία στην οποία το

20% των πολιτών ζει κάτω από το όριο της φτώχειας µε τις εξα-
κόσιες χιλιάδες εγγεγραµµένους ανέργους και µε άγνωστο
αριθµό µη εγγεγραµµένων ανέργων, µε τους εκατοντάδες χιλιά-
δες παράνοµους αλλοδαπούς να περιφέρονται στον ελλαδικό
χώρο, χωρίς να είναι καταγεγραµµένοι πουθενά, χωρίς ταυτό-
τητα, άγνωστοι µεταξύ αγνώστων και άρα χωρίς τους άτυπους
κοινωνικούς ελέγχους που ισχύουν για τους άλλους πολίτες και
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µε µία Αστυνοµία ανεκπαίδευτη, χωρίς η ίδια να ευθύνεται, µε
ξεπερασµένο εξοπλισµό και καταρρακωµένο, χωρίς η ίδια να ευ-
θύνεται, κύρος, η έξαρση της εγκληµατικότητας είναι το φυσικό
επακόλουθο αυτού του εκρηκτικού κοινωνικού µείγµατος, που
έχει γίνει µάστιγα, δίδοντας τη χαριστική βολή σε µία καταρρέ-
ουσα ελληνική κοινωνία, που βάλλεται πολλαπλώς.

Σε απάντηση, κύριε Πρόεδρε, που έλαβα από τον παριστάµενο
αξιότιµο κύριο Υπουργό σε σχέση µε τα στοιχεία της εγκληµατι-
κότητας στη Θεσσαλονίκη, µεταξύ άλλων ενθαρρυντικών, σε
σχέση µε τις παραπέρα ενέργειες που προτίθεται το Υπουργείο
να πράξει απέναντι στο ζήτηµα αυτό, αναφέρεται και κάτι άλλο,
ότι κατά το πρώτο οκτάµηνο του έτους 2010, σε σχέση µε το
αντίστοιχο οκτάµηνο του έτους 2009, σηµειώθηκε αύξηση κατά
7,14% στις ληστείες στη Θεσσαλονίκη, ενώ το ποσοστό εξιχνία-
σης ήταν µόλις 25,52%.

Το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής).

Το πρόβληµα, όπως όλοι αντιλαµβάνονται, είναι πολυσύνθετο
και οι αιτίες πολλές, όµως ένας από τους καθοριστικούς παρά-
γοντες που οδήγησε στην έκρηξη της εγκληµατικότητας είναι η
ανεξέλεγκτη λαθροµετανάστευση. Για όσους βιαστούν, όπως το
έχουν πράξει κατά το παρελθόν, να µας χαρακτηρίσουν ρατσι-
στές ή ξενοφοβικούς θα αναφερθώ στα επίσηµα στοιχεία της Ελ-
ληνικής Αστυνοµίας. Σύµφωνα µε αυτά, λοιπόν, η συµµετοχή η
αλλοδαπών στην κάθε µορφής παραβατικότητα ξεπερνά το 50%,
η δε συµµετοχή τους στη βαριά εγκληµατικότητα είναι υπερ-
πολλαπλάσια του ποσοστού τους στον πληθυσµό.

Είτε µας αρέσει είτε όχι αυτό, είναι µια πραγµατικότητα στην
οποία επί σειρά ετών έκλειναν τα µάτια οι κυβερνήσεις. Για να
µην αναφερθώ στη συµµετοχή των αλλοδαπών παρανόµων ή εκ
των υστέρων νοµιµοποιηθέντων στο παρεµπόριο, που είναι η ευ-
γενική ερµηνεία του λαθρεµπορίου, η οποία έδωσε τη χαριστική
βολή, µαζί µε τα µύρια όσα χτύπησαν το νόµιµο στεγασµένο
εµπόριο, οδηγώντας στο κλείσιµο εκατοντάδες επιχειρήσεις και
στην ανεργία χιλιάδες ανθρώπους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ ζητώ την ανοχή σας για ένα
λεπτό.

Θα αναφερθώ στην FRONTEX, η οποία µε τον τρόπο που λει-
τουργεί βεβαίως απέτρεψε κατά ποσοστό 20% τους µυριάδες
λαθροµετανάστες που έρχονταν από την Τουρκία. Αυτοί, όµως,
βρήκαν έναν άλλο τρόπο, να πηγαίνουν από τη Βουλγαρία, κάτι
το οποίο θα πρέπει να αντιµετωπίσει ο κύριος Υπουργός.

Η γνωστή συµφωνία του ∆ουβλίνου θεωρεί όλους όσους ει-
σέρχονται στη χώρα ως προερχόµενοι από χώρα εισόδου και εν-
διαµέσου προορισµού, κάτι το οποίο σηµαίνει ότι αν πάνε σε
άλλες χώρες της Ευρώπης, θα πρέπει να ξαναγυρίσουν στην Ελ-
λάδα, αφού δεν επαναπροωθούνται απευθείας από τα σύνορα
κι έρχονται εδώ στην Αθήνα.

Τέλος, θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε –και ολοκληρώνω µε αυτό-
να αναφέρω τα λόγια κάποιων αστυνοµικών, οι οποίοι κατέθεσαν
τις απόψεις τους σε σχετική ερώτηση που τους έκανα, προκει-
µένου να διερευνήσω το τί συµβαίνει ακριβώς. Ένας αστυνοµι-
κός είπε τα εξής: «Ζητάτε από τον αστυνοµικό να πιάσει τον
κλέφτη, τον έµπορο ναρκωτικών µε το τριανταοχτάρι, που είναι
θέµα αν ρίχνει, µε το αυτοκίνητο που δεν έχει λάστιχα, που δεν
έχει φρένα, που έχει τριακόσιες χιλιάδες χιλιόµετρα».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Ελπίζω ο κύριος Υπουργός, ο οποίος προσφάτως ανέλαβε το
Υπουργείο αυτό, να φροντίσει ώστε αυτά τα ζητήµατα που ήδη
αναφέρθηκαν -και όσα στη συνέχεια αναφερθούν- να τα αντιµε-
τωπίσει κατά τρόπο αποτελεσµατικό, διότι δεν αντέχουν πλέον
οι πόλεις. Η Θεσσαλονίκη, δυστυχώς, έχει αλλάξει όψη. Αν πε-
ράσετε στην παλιά παραλία και δείτε πως έχει µετατραπεί από το
παρεµπόριο, ειλικρινά κι εσείς θα ενοχληθείτε για ό,τι δείτε.

Σας ευχαριστώ θερµά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κολοκοτρώνη.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-

µού στο Νοµό Μαγνησίας κ. Παύλος Μαρκάκης.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ασφαλώς και γνωρίζετε ότι όλοι οι δείκτες της

εγκληµατικότητας στη χώρα µας είναι ανεβασµένοι. Εξάλλου,
ό,τι στοιχεία παίρνουµε εµείς από τα αστυνοµικά δελτία, τα παίρ-
νετε κι εσείς. Και δεν αµφιβάλλω ότι γνωρίζετε και τις αιτίες που
δηµιουργούν την αύξηση της εγκληµατικότητας, ακόµη κι αν δεν
τις οµολογείτε. Ακόµη όµως, και αν δεν τα γνωρίζατε, τα µάθατε
σήµερα από τις τοποθετήσεις των συναδέλφων µου. Επίσης, δεν
αµφιβάλλω ότι οι αιτίες και τα προβλήµατα είναι περισσότερα
στην Αθήνα. Εξάλλου, τα προβάλλουν πιο έντονα τα Μέσα Μαζι-
κής Ενηµέρωσης και δίνουν έµφαση και δηµοσιότητα.

Εγώ όµως, κύριε Υπουργέ, είµαι Βουλευτής επαρχίας και θα
αναφερθώ στην εγκληµατικότητα έξω από την περιοχή της πρω-
τεύουσας. Χθες µόλις, την Πέµπτη, η εφηµερίδα «ΑΓΓΕΛΙΟΦΟ-
ΡΟΣ» από τη Θεσσαλονίκη, είχε ένα πρωτοσέλιδο δηµοσίευµα
που έλεγε: «Το έγκληµα πάει επαρχία». «Πέταξαν από το µπαλ-
κόνι Πακιστανό µετανάστη». «Νεκρός από τα πυρά ληστή έπεσε
διευθυντής τράπεζας». «∆ύο αδέλφια από τη Βουλγαρία και οι
δράστες της στυγερής δολοφονίας» κ.λπ..

Το καταθέτω στα Πρακτικά της Βουλής.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Μαρκάκης καταθέ-

τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όλες αυτές, λοιπόν, οι περιπτώσεις, που είναι φυσικά ενδει-
κτικές και δείχνουν από πού προέρχεται κατά κύριο λόγο η
εγκληµατικότητα -Πακιστανοί, Βούλγαροι κ.λπ.- δείχνουν ότι το
φαινόµενο για την επαρχία είναι ιδιαιτέρως ανησυχητικό. Και
είναι πιο έντονο, γιατί σηµαντικά γεγονότα σε πολύ µικρές κοι-
νωνίες, όπως µία ληστεία, ένας φόνος, µια κλοπή τραπέζης, είναι
«το!» γεγονός, σε αντίθεση µε την πρωτεύουσα που τείνει να
γίνει ρουτίνα.

Θα αναφερθώ σ’ έναν επαρχιακό νοµό και θα αναλύσω τα
στοιχεία που δείχνουν την αύξηση της εγκληµατικότητας και δεύ-
τερον την αδυναµία της πολιτείας να οργανώσει καλύτερα σ’ ένα
περιφερειακό νοµό την αστυνόµευση. Θα αναφερθώ στο Νοµό
Μαγνησίας, όχι επειδή είναι η περιφέρειά µου, αλλά γιατί τα µορ-
φολογικά στοιχεία της Μαγνησίας είναι η µικρογραφία της Ελ-
λάδος, δηλαδή έχει ορεινούς όγκους, αλλά έχει και µεγάλο
παραθαλάσσιο µέτωπο, έχει εισόδους, έχει λιµάνια στο Βόλο και
τις Σποράδες, έχει δύο αεροδρόµια στην Αγχίαλο και τη Σκιάθο.
Εν πάση περιπτώσει, έχει και τουρισµό έντονα όπου ο πληθυ-
σµός πολλαπλασιάζεται το καλοκαίρι και κατά την τουριστική πε-
ρίοδο.

Το εντυπωσιακό σ’ αυτά τα µεγέθη ξέρετε ποιο είναι; Ο αριθ-
µός της αστυνοµικής δύναµης που καλείται να αντιµετωπίσει όλα
αυτά τα προβλήµατα της εγκληµατικότητας είναι πάρα πολύ µι-
κρός. Έχει τετρακόσια µόνο άτοµα, τα οποία δεν απασχολούνται
όλα στην αστυνόµευση, όταν συγκριτικά ο γειτονικός νοµός Λά-
ρισας –είναι και ο κ. Ροντούλης εδώ και το ξέρει- έχει σχεδόν το
διπλάσιο αριθµό: επτακόσια.

Εποµένως, τα στοιχεία για την εγκληµατικότητα στην περιφέ-
ρεια τα έδωσαν από τα αστυνοµικά δελτία. Μόνο οι ληστείες, σε
σχέση µε το 2009, διπλασιάστηκαν, οι δε διαρρήξεις –που ήταν
εβδοµήντα τέσσερις- έγιναν διακόσιες είκοσι εννιά, δηλαδή τρι-
πλασιάστηκαν. Παρά τις φιλότιµες προσπάθειες που καταβάλλει
η Αστυνοµία για τη δίωξη του εγκλήµατος και των ναρκωτικών, οι
περιπτώσεις των ναρκωτικών στην επαρχία έχουν ξεπεράσει τις
εκατόν πενήντα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω και τα δύο λεπτά της δευτερολογίας
µου.

Όµως ήθελα να θίξω και µια άλλη πτυχή της λαθροµετανά-
στευσης η οποία δεν αντιµετωπίζεται. Είναι αυτή της –ας πούµε-
νόµιµης µετανάστευσης, δηλαδή από αυτούς που έρχονται από
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τις γειτονικές χώρες που είναι στην Ευρωπαϊκή Ένωση, όπως
είναι οι γυφτοβούλγαροι, παραδείγµατος χάριν, οι οποίοι έχουν
πιάσει όλη την ελληνική επαρχία και τις πόλεις και επιδίδονται
στη ζητιανιά, δηλαδή στην επαγγελµατική επαιτεία και στο πα-
ραεµπόριο. Τις βραδινές ώρες γίνεται πορνεία ιδίως ανήλικων
παιδιών και κατασκηνώνουν σε υπαίθριους χώρους µε πολύ µε-
γάλες συνέπειες για τη δηµόσια υγεία.

∆είτε και το εξής οξύµωρο. Σε µια πλατεία που κατασκηνώ-
νουν αυτοί οι λαθροµετανάστες, την άλλη µέρα έχει λαϊκή αγορά
οικολογικών προϊόντων και απέναντι είναι η ιχθυαγορά! Και βέ-
βαια, αυτοί καθοδηγούνται από αρχηγούς –δεν είναι επαίτες-
που τους εκµεταλλεύονται και είναι λυπηρό το φαινόµενο, η ελ-
ληνική πολιτεία να σηκώνει τα χέρια και να µην µπορεί, παρά τις
αντιδράσεις των τοπικών κοινωνιών, να τους αντιµετωπίσει.

Εσείς έχετε κάνει στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Έχετε δει ποτέ στις
πλατείες των Βρυξελλών τέτοια φαινόµενα, να κατασκηνώνουν
ανενόχλητοι πολίτες της Ευρωπαϊκής Ένωσης; ∆εν επεµβαίνουν
οι αστυνοµικές αρχές; Εγώ έχω την εντύπωση ότι όποιος τολµή-
σει, θα εξαφανιστεί την ίδια στιγµή.

Τελειώνοντας, θα ήθελα να αναφερθώ στην οργάνωση των
αστυνοµικών σταθµών στην περιφέρεια, στο νοµό, στην επαρ-
χία. Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι τα περισσότερα αστυνοµικά τµή-
µατα –έχω ιδία γνώµη γιατί τα γύρισα και πολλές φορές τα
επισκέπτοµαι- έχουν µόνο δύο αστυνοµικούς, οι οποίοι δεν µπο-
ρούν, δεν είναι ικανοί ούτε το κτήριο να φυλάξουν. Αµφιβάλλω αν
µπορούν να το φυλάξουν και αυτό.

Εποµένως, η οργάνωση των αστυνοµικών σταθµών στην περι-
φέρεια πρέπει να γίνει πιο οργανωµένα, να έχουν υλικοτεχνική
υποδοµή µε περιπολικά, ασυρµάτους και ανθρώπινο δυναµικό,
τουλάχιστον τριάντα-τριάντα πέντε άτοµα, για να δίνουν την αί-
σθηση ότι µπορούν να καλύψουν ολόκληρη την περιοχή.

Αυτό νοµίζω ότι πρέπει να το δείτε, να το οργανώσετε και να
το κάνετε γρήγορα. Γιατί αν πάτε µε τη ραθυµία που διακατέχει
την Κυβέρνησή σας -και την οποία βλέπουµε καθηµερινά- θα
έχουµε δηµοσιεύµατα όπως «Λήστεψαν γιαγιά ενενήντα χρόνων
και την βρήκαν δεµένη µετά από δύο εικοσιτετράωρα». Φαντά-
ζοµαι, κύριε Υπουργέ, ότι αυτή η γιαγιά δεν θα θέλατε να είναι
µητέρα Υπουργού, γιατί τότε θα είχατε άλλη ευαισθησία.

Θα παρακαλούσα, λοιπόν, να έχω απαντήσεις τουλάχιστον για
την οργάνωση και την αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας στην
περιφέρεια.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαρκάκη.

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού, κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

Πόσο χρόνο θέλετε, κύριε Καρατζαφέρη;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): ∆εν θα χρειαστώ πολύ χρόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆ηλαδή, πέντε ή δέκα

λεπτά; Θα έχετε, πάντως, άνεση χρόνου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, τέτοιες ηµέρες σαν και αυτή, κοντά στις 17
Νοεµβρίου, σκέφτοµαι το καλοκαίρι της Μεταπολίτευσης και
αναρωτιέµαι έντονα ένα πράγµα, εάν αυτά τα παιδιά που τότε
ξεσηκώθηκαν, αλλά και όλοι εµείς που πήραµε από ένα κερί και
περιµέναµε τον Καραµανλή ή τον Παπανδρέου στους δρόµους,
πιστεύαµε ότι αυτό που θα ερχόταν τριάντα επτά χρόνια µετά, θα
ήταν αυτό το οποίο σήµερα ζούµε, δηλαδή απελπισία. Απελπι-
σία! Πάρτε έναν πολίτη αυτής της πόλεως, έναν πολίτη ο οποίος
πήγε φαντάρος, έφτιαξε µία οικογένεια, είχε το όνειρό του να
περπατήσει η ζωή του και δείτε τι έχει να αντιµετωπίσει σήµερα.
Έχει να αντιµετωπίσει µία οικονοµική καχεξία, µία καλπάζουσα
ανεργία, λουκέτα, ακρίβεια, διπλάσιες τιµές στα σούπερ µάρκετ
από ό,τι ήταν πριν από δύο χρόνια, καταχνιά, καµµία ελπίδα, απο-
λύσεις, ενώ ταυτοχρόνως έχει να αντιµετωπίσει µία εξαιρετικά
αυξανόµενη εγκληµατικότητα, τους λαθροµετανάστες να έχουν
πιάσει το ζωτικό του χώρο µέσα στην πρωτεύουσα, να µη µπορεί
να κυκλοφορήσει, να είναι ηρωισµός το ότι πέρασε χθες στις 10

το βράδυ από την Οµόνοια. Ηρωισµός, σαν να έχει πολεµήσει
στον πόλεµο του ’40!

Σήµερα υπάρχουν γκετοποιηµένες περιοχές. Οι γυναίκες δεν
µπορούν να περπατήσουν σε δρόµους της Αθήνας µε ιστορικά
ονόµατα, όπως είναι η Σοφοκλέους, η Μενάνδρου, η Ευριπίδου.
Αυτός, λοιπόν, είναι ο περιβάλλων κόσµος, το περιβάλλον που
ζει ένας Έλληνας πολίτης, ο οποίος περίµενε µε µεγάλες προσ-
δοκίες και οράµατα τη Μεταπολίτευση. Και καλώς την περίµενε,
διότι βεβαίως του είχε στερηθεί το ύψιστο αγαθό της ελευθε-
ρίας.

Εµείς τι του προσφέραµε; Βάζω το «εµείς», για να σας γλυ-
κάνω λίγο τη διαδικασία, καθώς εµείς δεν είχαµε καµµία ευθύνη.
Εσείς τα κάνατε όλα. Τι κάνατε εδώ και τριάντα επτά χρόνια; Εί-
χατε µια γενιά µπροστά σας τα δύο µεγάλα κόµµατα, ΠΑΣΟΚ και
Νέα ∆ηµοκρατία, ο διπολισµός, οι µονοκράτορες της πολιτικής
µας ζωής και τι προσφέρατε; Για ποιο πράγµα θα πρέπει να σας
πει αύριο «µπράβο» η Ιστορία; Θα σας πει: «Μπράβο σας, έχουµε
ένα ωραίο οικονοµικό περιβάλλον, πήραµε την Ελλάδα και την
κάναµε Ελβετία»; Όχι, πήρατε την Ελλάδα και την κάνατε Μο-
ζαµβίκη! «Έχουµε ελευθερία, δεν φοβόµαστε, πετάξαµε τη µία
κλειδαριά που είχαµε στο σπίτι µας, έχουµε ανοιχτές πόρτες»;
Όχι. Κάνατε την Ελλάδα Σικάγο του Μεσοπολέµου. ∆είτε τα σπί-
τια. Έχουν µεταµορφωθεί σε κελιά. Παράθυρα µεγάλα και φεγ-
γίτες, όλα έχουν κάγκελα. Πείτε µου εσείς ένα σπίτι που να
υπάρχει η κλειδαριά την οποία παρέδωσε ο κατασκευαστής της
πολυκατοικίας. Έχουν τρεις και τέσσερις κλειδαριές.

Αυτή είναι η κατάντια της χώρας εξαιτίας ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆η-
µοκρατίας «υµών» και «υµών». Εσείς φέρατε τη χώρα σε αυτήν
την κατάσταση. Η ντροπή είναι όλη δική σας και η απολογία δική
σας. Είχατε όλες τις δυνατότητες. Ένας λαός υπάκουος, όπως
απέδειξε τώρα µε τα αναγκαστικά µεν, αλλά σκληρότατα και βά-
ναυσα µέτρα, που σας έδειξε ότι είναι υπάκουος, ένας λαός ο
οποίος πλάθεται, αλλά εσείς είστε κατώτεροι των προσδοκιών.
Τα κεριά που ανάψαµε δεν έπιασαν τόπο!

Τι τους δίνετε; Φόβο και πείνα. Αυτά έχουν. Τώρα, εάν φταίει
περισσότερο ο ένας ή φταίει περισσότερο ο άλλος, αυτό δεν έχει
καµµία σηµασία. Σηµασία έχει το αποτέλεσµα, ότι ο Έλληνας δεν
ζει καλά. Και δεν ζει καλά, όχι γιατί του φταίει ο τόπος του, όχι
γιατί ο τόπος του είναι πάνω στη Σαχάρα και δεν παράγει τίποτα,
όχι γιατί δεν είναι εύφορος, όχι γιατί δεν έχει πολιτισµό, όχι γιατί
δεν έχει κουλτούρα. Αυτός ο τόπος γέννησε τους µεγαλύτερους
του πνεύµατος και του πολιτισµού, πράγµα που σήµερα δυστυ-
χώς αυτός ο τόπος δεν παράγει, λόγω του αποπνικτικού περι-
βάλλοντος, που ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία από κοινού έχουν
επιβάλει.

Και όποιος σηκώνει το ανάστηµα, όποιος θέλει να πει «όχι» βρε
παιδί µου σ’ αυτόν το δρόµο, σ’ αυτό το κατεστηµένο, σ’ αυτήν
την καθεστηκυία τάξη της µίζας και της λωποδυσίας, τον λένε
φασίστα, ρατσιστή, ξενοφοβικό. Οι έτοιµες κουβέντες!

Άκουσα πριν από λίγο από τους Βουλευτές µου να φέρνουν
παραδείγµατα. Η εκπληκτική ηθοποιός, µε όλη της την κουλ-
τούρα, η κ. Άννα Βαγενά, είναι ρατσίστρια; Αποφάσισε να ζήσει
στο κέντρο της Αθήνας και δεν µπορεί να βγει έξω από το σπίτι
της. Θέλει να φύγει να πάει έξω, αλλά δεν µπορεί. Γιατί της το
απαγορεύετε εσείς µε τον τρόπο που διοικείτε αυτόν τον τόπο;
Γιατί; Τι το κακό έκανε η Άννα Βαγενά, για να µην µπορεί να βγει
έξω από το σπίτι της; Να θέλει να αναπνεύσει και να µην µπορεί;
Να θέλει κάποιος να βγάλει το σκυλάκι του και να µην µπορεί;
Για ποιο λόγο; Γιατί; Τι φταίνε οι πολίτες που τους φέρατε σ’
αυτήν την κατάσταση; Τι φταίει ο νοικοκύρης, που έφυγε το πρωί
από τη δουλειά του, πήγε να ανοίξει την τράπεζα και µπήκε ο
άλλος και τον εκτέλεσε; Γιατί;

∆εν πληρώνει φόρους, κύριε Υπουργέ; Μέσα στους φόρους
που πληρώνει είναι και η ασφάλειά του. Γιατί δεν του την παρέ-
χετε; Γιατί αυτήν τη στιγµή εσείς κάνετε υπεξαίρεση των χρηµά-
των που µετά κόπου καταβάλλει στην πολιτεία; Γιατί, εάν δεν του
προσφέρετε το λόγο για τον οποίο σας δίδει τα χρήµατα, αυτό
είναι υπεξαίρεση, είναι πολιτική υπεξαίρεση. Γιατί, λοιπόν, ο
άλλος δεν µπορεί να ζει ελεύθερα σ’ αυτόν τον τόπο;

∆εν ζούµε ελεύθερα! Ποιος από εµάς ζει ελεύθερα; Εσείς
ζείτε ελεύθερα; Εγώ ζω ελεύθερα; Ο Πρόεδρος ζει ελεύθερα; Ο
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Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ζει ελεύθερα; Πείτε µου αν ζείτε
ελεύθερα; Πείτε µου, εάν εσείς κι εγώ µπορούµε ένα βράδυ να
βγούµε έξω χωρίς την ασφάλειά µας; Που καταντήσατε τη χώρα,
να µην µπορεί ο απλός πολίτης να βγει έξω, από το φόβο του
εγκληµατία, που συνήθως είναι λαθροµετανάστης. Αλλά κι εµείς
οι πολιτικοί ταγοί που φέραµε τη δηµοκρατία στον τόπο, που διώ-
ξαµε την κακιά τη χούντα, την επάρατη, πού ζούµε; Σ’ ένα ασφυ-
κτικό κλοιό, µε το αστυνοµικό εδώ κι εκεί, να µπαίνει µπροστά να
κοιτάζει.

Αυτή είναι η κατάσταση, εκεί τα φέρατε τα πράγµατα. Μπορεί
να είστε υπερήφανοι; Όλοι µας, όσο και να µην πέφτει µερίδιο
ευθύνης σ’ εµάς, γιατί ουδέποτε κυβερνήσαµε, δεν έχουµε µία
υποχρέωση να επαναφέρουµε τα πράγµατα εκεί που ήταν, στην
ανοιχτή την πόρτα, στην αυλή που µπορούσαµε να µιλάµε;

Θυµάµαι ότι όταν ήµουν παιδί, κύριε Υπουργέ, κοιµόµασταν
στον κήπο, έξω. Τώρα υπάρχει ένας πολίτης που σκέπτεται ότι
µπορεί το βράδυ να κοιµηθεί έξω; Γιατί αυτή η κατάσταση;

Πριν από εννέα χρόνια σ’ αυτήν την Αίθουσα θυµάµαι ότι
έθεσα ένα ιατρικό θέµα. Μου φαίνεται –δεν θυµάµαι- ότι τότε
ήταν Υπουργός η κ. Τσουρή. Είχα πει για τη φυµατίωση. Είχαµε
ένα µεγάλο νοσοκοµείο για τη φυµατίωση, το Νοσοκοµείο «Σω-
τηρία», αλλά επειδή νικήσαµε τη φυµατίωση, έγινε κανονικό νο-
σοκοµείο, όπως όλα τα άλλα.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Πνευµονικών παθήσεων.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Πνευµονικών παθήσεων, όπως το λέτε
εσείς. Το είπα πιο εκλαϊκευµένα, για να καταλαβαίνει και ο πολί-
της στην περιφέρεια.

Σήµερα στο νοσοκοµείο αυτό ήρθε εισερχόµενη η φυµατίωση.
Λέει εδώ η Υπηρεσία Υγείας των Ενόπλων ∆υνάµεων ότι ένας
στους τρεις λαθροµετανάστες έχει φυµατίωση.

Σας λέω, λοιπόν, ότι µπαίνει στο λεωφορείο. ∆εν έχει το δικαί-
ωµα να µπει στο λεωφορείο; Ήρθε στην Ελλάδα και µπαίνει στο
λεωφορείο. Ο άλλος, όµως, ο φουκαράς που πληρώνει τους φό-
ρους του, τι φταίει µε ένα φτέρνισµα να γίνει και αυτός φυµατι-
κός; Τι φταίει; Καλπάζει η φυµατίωση λένε στο «Σωτηρία».

Θέλω να µου πείτε, λοιπόν, αυτός ο πολίτης, ο οποίος δου-
λεύει, είναι νοµιµόφρων, πήγε φαντάρος, φύλαξε τα σύνορα, τι
φταίει αυτή τη στιγµή; ∆εν µιλάω για τις άλλες ασθένειες τις µε-
ταδοτικές, διά της επαφής. Αλλά µε τη φυµατίωση, τι γίνεται;
Πάει το παιδί στο σχολείο, φτερνίζεται το άλλο παιδάκι που κόλ-
λησε από τον πατέρα του, ο οποίος δεν ασχολείται µε το θέµα.
Κολλάει το παιδί του, αλλά κολλάει και το δικό σου παιδί.

Πείτε µου, λοιπόν, γιατί; Γιατί αυτή η ποιότητα ζωής στους Έλ-
ληνες;

Κύριε Υπουργέ, εγώ τουλάχιστον εσάς δεν µπορώ να σας κα-
ταδικάσω και να σας καταγγείλω, γιατί είσθε νέος σ’ αυτό το
Υπουργείο. Όµως, πρέπει να σας πω ότι παρατηρούµε πολύ το
χώρο σας και ευελπιστούµε για κάποιο αποτέλεσµα. Πρέπει να
έχουµε κάποιο αποτέλεσµα. ∆εν µπορεί να συνεχίσει ο Έλληνας
να ζει έτσι. ∆εν µπορεί να οδηγούµε τα πράγµατα εκεί.

Παρακαλώ και λίγο τη προσοχή σας για το θέµα του τζαµιού.
∆εν είµαστε εναντίον της εκτελέσεως των θρησκευτικών καθη-
κόντων, για όνοµα του Θεού, αλλά όχι ένα ισλαµικό κέντρο που
θα γίνει το άντρο της τροµοκρατίας, όπως λένε οι ίδιοι οι εκ-
πρόσωποι των µουσουλµανικών κοινοτήτων! Προσέξτε µη γίνει
ισλαµικό κέντρο. Και δεν το λαµβάνετε υπ’ όψιν. Έχουν χώρους
λατρείας διάσπαρτους στην Αθήνα. Να κοιτάξουµε να πληρούν
κάποιους όρους, µην καούν κάποιοι και τρέχουµε, αλλά βεβαίως
δεν θα καταστήσουµε την Ελλάδα όµηρο του ισλαµισµού. Εισα-
γωγή ακραίων φαινοµένων ισλαµισµού δεν έχουµε καµµία όρεξη
εµείς να κάνουµε. Πρέπει να προσέξουµε. Όλη αυτή η «λαγνεία»
για τους λαθροµετανάστες, µε την οποία η Κυβέρνησή σας µετά
πλείστης εναγκαλιάσεως τροφοδοτεί την Ελλάδα, είναι πρό-
βληµα.

Το πρόβληµα το είδατε στη Θράκη, στις τελευταίες εκλογές
και θα το δείτε αύριο και στην Ελλάδα. Μην παραδώσετε την Ελ-
λάδα, κύριε Υπουργέ, στα εγκληµατικά στοιχεία. Μην παραδώ-
σετε την Ελλάδα σε αυτούς που διώχνονται από τις χώρες τους
ως εγκληµατίες και έρχονται εδώ να κάνουν καριέρα. Σώστε την
Ελλάδα, σώστε τον πολιτισµό, σώστε την κοινωνία µας. Μας

έχουν ζώσει τα προβλήµατα, «µας έχουν ζώσει τα φίδια» της
εγκληµατικότητας και εσείς έχετε υποχρέωση, από τον τοµέα
που σας εµπιστεύθηκε ο ελληνικός λαός, να φροντίσετε για τη
σωτηρία της κοινωνίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Καρατζαφέρη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα, ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και τέσ-
σερις εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο και Λυκειακές Τάξεις
Λεχαίου Κορινθίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχω τη τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι την προσεχή
Πέµπτη 25 Νοεµβρίου, µετά τη συζήτηση των επικαίρων ερωτή-
σεων, θα ακολουθήσει οµιλία µε θέµα τη βία κατά των γυναικών,
µε αφορµή τη διεθνή ηµέρα για την πάταξη της βίας κατά των
γυναικών. Για την οργάνωση της συζητήσεως προανακοινώνω
ότι θα µιλήσουν ο Πρόεδρος της Βουλής, οι εκπρόσωποι των
κοµµάτων ή ένας Βουλευτής από κάθε κόµµα και εφόσον τα κόµ-
µατα επιθυµούν, προτιµητέο είναι να µπορούν να ορίσουν γυ-
ναίκα οµιλήτρια, καθώς και εκπρόσωπος της Κυβέρνησης, για
πέντε λεπτά ο καθένας. Αυτοί είναι οι οµιλητές της ηµέρας εκεί-
νης.

Παρακαλείται τώρα ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ.
Χρήστος Παπουτσής, να λάβει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από πεντέµισι χρόνια διακυ-
βέρνησης της χώρας από τη Νέα ∆ηµοκρατία, η ευνοιοκρατία, η
κοµµατικοποίηση, η συγκάλυψη της διαφθοράς και η εγκατά-
λειψη των Σωµάτων Ασφαλείας στην τύχη τους αποδιοργάνωσαν
µε γεωµετρική πρόοδο κάθε λειτουργία.

Μετά από την αλλαγή της κυβέρνησης τον Οκτώβριο του 2009,
όπου ξεκίνησε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ένα τιτάνιο έργο ανα-
συγκρότησης του κράτους -και όπως ήταν αυτονόητο έδωσε ει-
δική προτεραιότητα στα Σώµατα Ασφαλείας- ευρισκόµεθα
σήµερα ενώπιον σας, επερωτώµενη η Κυβέρνηση από τους συ-
ναδέλφους του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού για την αύξηση
της εγκληµατικότητας.

Με την ευκαιρία, θέλω να πω ότι αισθανόµαστε το ιδιαίτερο
ενδιαφέρον του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού από τις συνε-
χείς ερωτήσεις των συναδέλφων Βουλευτών στο πλαίσιο του κοι-
νοβουλευτικού ελέγχου.

Και όπως έχετε διαπιστώσει, σύµφωνα µε την εντολή, την
οποία έχουν οι υπηρεσίες -και ακολουθώ πιστά, γιατί είναι εντολή
του Πρωθυπουργού- οι απαντήσεις µας είναι αναλυτικές, συ-
γκεκριµένες για κάθε περίπτωση.

Θέλω, όµως, πέραν όλων αυτών τα οποία αναλυτικά έχουµε
επισηµάνει σε όλες τις απαντήσεις, τις οποίες έχουµε δώσει, να
πω ότι το έργο που έχουµε αναλάβει είναι εξαιρετικά δύσκολο,
όχι µόνο λόγω της φύσης του προβλήµατος, αλλά διότι υπάρχει
η δυσµενέστατη οικονοµική συγκυρία, την οποία βιώνουµε από
τα τέλη του 2009, που δεν έχει σχέση µε καµµία άλλη περίοδο
της χώρας.

Η αλήθεια είναι ότι η οικονοµική κρίση έχει εκτοξεύσει την
ανεργία, εξωθώντας ένα µεγάλο µέρος του πληθυσµού στη φτώ-
χεια και ενίοτε µάλλον δηµιουργεί ένα πιο εύκολο πεδίο για να
προχωρήσει κάποιος σε έκνοµες πράξεις. Αυτό δεν σηµαίνει σε
καµµία περίπτωση φυσικά ότι η εγκληµατικότητα όπου αυξάνε-
ται, αυξάνεται µόνο λόγω της οικονοµικής κρίσης, αλλά είναι,
όµως, µία παράµετρος, την οποία κανείς δεν µπορεί να αγνοήσει.

Το Υπουργείο µας προωθεί δέσµες πολιτικών σε νοµοθετικό,
αλλά και σε επιχειρησιακό επίπεδο µε στόχο τον εκσυγχρονισµό
και την αποτελεσµατικότητα της Αστυνοµίας. Γιατί; Γιατί πέραν
της δυσµενούς οικονοµικής συγκυρίας, πέραν της δυσµενούς,
απ’ όλες τις απόψεις, συγκυρίας όσον αφορά την ένταση των µε-
ταναστευτικών ροών, που έχουν κι εκείνες τις επιπτώσεις τους
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και τις επιδράσεις τους στο σύνολο της ευρωπαϊκής κοινωνίας,
υπάρχει και η διαρκής ενίσχυση του οργανωµένου εγκλήµατος
σε διεθνές επίπεδο χρησιµοποιώντας µέσα υψηλής τεχνολογίας
µε τα οποία διευκολύνει τη δράση του. Πέραν αυτών υπάρχει και
η υποχρέωση όλων µας να εφαρµόσουµε αυτό το οποίο επιτάσ-
σει το Σύνταγµά µας, το ότι η ασφάλεια είναι δικαίωµα για κάθε
πολίτη και σε αυτό θα επιµείνουµε και θα επιµείνουµε αποφασι-
στικά.

Επιχειρησιακά για την Ελληνική Αστυνοµία όλοι γνωρίζετε το
έργο που προσφέρουν στην αντιµετώπιση του καθηµερινού
εγκλήµατος οι διάφορες οµάδες της Αστυνοµίας, είτε αυτές είναι
οι πεζές περιπολίες είτε είναι η οµάδα «∆ΙΑΣ», η οµάδα «∆ΕΛΤΑ»
και βεβαίως έχετε στη διάθεσή σας όλα τα στατιστικά στοιχεία,
τα οποία είτε δηµοσιοποιούνται είτε περιλαµβάνονται στις απα-
ντήσεις, τις οποίες το Υπουργείο µας δίνει στις ερωτήσεις κοι-
νοβουλευτικού ελέγχου.

Από την άλλη πλευρά η Κυβέρνηση προωθεί µία δέσµη νοµο-
θετικών πρωτοβουλιών έχοντας δώσει προτεραιότητα στην αντι-
µετώπιση του οικονοµικού εγκλήµατος κι έτσι πολύ σύντοµα θα
ολοκληρωθεί η νοµοθετική πρωτοβουλία µας για τη σύσταση
µιας νέας υπηρεσίας δίωξης του οργανωµένου οικονοµικού
εγκλήµατος, που θα στελεχωθεί µε εξειδικευµένους αστυνοµι-
κούς και επιστήµονες, έχοντας πανελλήνια εµβέλεια και ευθύνη
για ολόκληρη την επικράτεια.

Επίσης, να µην έχετε καµµία αµφιβολία ότι για εµάς κάθε
µορφή οργανωµένου εγκλήµατος αποτελεί πεδίο διαρκών ανα-
ζητήσεων και ερευνών µέχρι την οριστική αντιµετώπισή του. Βα-
σικό, όµως, εργαλείο σε αυτά δεν είναι απλώς η καθηµερινότητα,
η καθηµερινή επαφή, η οποία βεβαίως και είναι η καθηµερινή
αντιµετώπιση του οργανωµένου εγκλήµατος, αλλά είναι και η µε-
λέτη, είναι η παρακολούθηση των διεθνών εξελίξεων, είναι η συ-
νεργασία µε τους διεθνείς φορείς ασφάλειας, η οποία γίνεται σε
πολύ συστηµατικό βαθµό. Αυτή ακριβώς η κατεύθυνση είναι που
βοηθά σηµαντικότατα στην αντιµετώπιση της οργανωµένης και
διεθνοποιηµένης εγκληµατικότητας, αναπόσπαστο µέρος της
οποίας αποτελούν η τροµοκρατία, η διακίνηση των ναρκωτικών
και η λαθροµετανάστευση, για να επιβεβαιώσω και τον κ. Κορα-
ντή, ο οποίος αναφέρθηκε προηγουµένως στα συγκεκριµένα θέ-
µατα.

Θα εµµείνω, όµως, στο τελευταίο θέµα διότι πράγµατι αποτε-
λεί ξεχωριστό ερώτηµα των Βουλευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού. Αναφέρθηκε και στη σηµερινή συζήτηση επανει-
ληµµένα και συνδέεται άρρηκτα µε το εξίσου σηµαντικό ζήτηµα
της γκετοποίησης –όπως χαρακτηριστικά αναφέρεται- περιοχών
στα µεγάλα αστικά κέντρα.

Κατ’ αρχάς, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, για να σταµατήσει την
ανεξέλεγκτη ροή των λαθροµεταναστών, πήρε πρωτοβουλίες σε
διεθνές επίπεδο ξεκινώντας αντίστροφα από εκεί που µέχρι τώρα
ασκείτο η πολιτική. ∆ηλαδή, φέραµε την Ευρώπη στα σύνορά
της. Ζητήσαµε από τους Ευρωπαίους εταίρους να ορίσουν επι-
τέλους έµπρακτα ότι το πρόβληµα αυτό δεν είναι τοπικό, δεν
είναι ελληνικό αλλά καθαρά ευρωπαϊκό. Έτσι, µε τη δύναµη της
FRONTEX η Ευρώπη δείχνει πλέον την αλληλεγγύη της προς την
Ελλάδα έχοντας αναλάβει παράλληλα µε τις ελληνικές αρχές την
εφαρµογή της συνθήκης του Σένγκεν όσον αφορά τους µετα-
νάστες που εισέρχονται παράνοµα στη χώρα µας αναζητώντας
ελπίδα για το αύριο. Εµείς από την πλευρά µας –εννοώ το
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη και η Ελληνική Αστυνοµία και
το Λιµενικό Σώµα- όχι µόνο ενισχύουµε µε τη συνεργασία µας µε
το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας και τον στρατό για την πιο αποτε-
λεσµατική φύλαξη των συνόρων, αλλά ταυτόχρονα θα πάρουµε
και όλα εκείνα τα απαραίτητα µέτρα τα οποία θα καταστήσουν τη
διέλευση ακόµα πιο δύσκολη.

Όµως, σε όλα τα νούµερα στα οποία αναφέρεστε και τα οποία
είναι γνωστά και σε σας και σε µας µέσα από τις διαδικασίες του
κοινοβουλευτικού ελέγχου θέλω να διευκρινίσω κάτι. Αυτά είναι
στοιχεία τα οποία αφορούν µετανάστες που έχουν συλληφθεί.
Για να είµαστε σαφείς. ∆εν µιλούµε γενικώς και αορίστως ποιοι
έχουν περάσει, διότι εδώ πρώτον δεν γνωρίζει κανείς. Μπορεί να
υπάρχουν και άλλοι. Ελπίζουµε να µην υπάρχουν άλλοι.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Υπάρχουν πολλοί.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Μπορεί. Μπορεί να υπάρχουν και άλλοι. Όµως, δεν υπάρχει στοι-
χείο επ’ αυτού. Υπάρχει η πραγµατικότητα την οποία βιώνουµε
όλοι µας σε όλη τη χώρα. Τα στοιχεία όµως στα οποία αναφέρε-
στε και είναι τα βασικά στοιχεία πάνω στα οποία κάνουµε αξιο-
λόγηση και σχεδιασµό πολιτικής αφορούν αυτούς που έχουν
συλληφθεί και αφού έχουν συλληφθεί, έχουν ταχθεί στις διαδι-
κασίες που προέβλεπε και προβλέπει ακόµα και σήµερα αλλά όχι
µέχρι χθες η ελληνική νοµοθεσία. Λέω το «όχι µέχρι χθες» γιατί
από χθες αλλάζουµε, γιατί µπαίνουµε σε νέα φάση, γιατί ήδη το
υπουργικό συµβούλιο προχώρησε στην έγκριση της νέας νοµο-
θετικής δέσµης όσον αφορά τις πρωτοβουλίες µας για τη διαδι-
κασία ασύλου. Αλλά εκεί θα έρθω λίγο αργότερα. Τα λέω, όµως,
αυτά γιατί χρειάζεται να µιλούµε µε πραγµατικούς όρους και
αναφερόµενοι στην πραγµατική κατάσταση.

Επιπλέον πέραν αυτών των πρωτοβουλιών, πέραν της συνερ-
γασίας της Ελληνικής Αστυνοµίας µε το στρατό και τη FRON-
TEX, προχωρούµε και στην αναβάθµιση και τη µετεξέλιξη του
Λιµενικού Σώµατος σε µια σύγχρονη και αποτελεσµατική Ακτο-
φυλακή για τη φύλαξη και των θαλασσίων συνόρων µας. Συνε-
πώς, χερσαία και θαλάσσια σύνορα θα εξοπλιστούν µε την
καλύτερη δυνατή φύλαξη, µε ανθρώπινο δυναµικό, µε στελέχη
και µε µέσα. Σε συνδυασµό δε και µε την ευρωπαϊκή συνεργασία
σε υψηλό επίπεδο πιστεύουµε ότι θα καταφέρουµε ένα ισχυρό
χτύπηµα στα οργανωµένα κυκλώµατα που εµπορεύονται τις ελ-
πίδες των ανθρώπων αυτών.

Επιπλέον, είναι δεδοµένη η πολιτική µας βούληση για συνερ-
γασία όχι µόνο µεταξύ των κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης αλλά και µε τρίτες χώρες, όπως είναι η Τουρκία, στο θέµα
της επαναπροώθησης των λαθροµεταναστών. Βεβαίως, γνωρί-
ζετε, όµως, όλοι την απροθυµία των τουρκικών αρχών στο να
εφαρµόσουν τη διµερή συµφωνία. Γι’ αυτό και επιµένουµε στην
ανάγκη της επίτευξης συµφωνίας µεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης και της Τουρκίας στο ζήτηµα αυτό έτσι ώστε και η Τουρκία
αναλόγως να φερθεί, αλλά κυρίως η Ευρωπαϊκή Ένωση να συµ-
βάλει στην κατεύθυνση της υλοποίησης αυτής της συµφωνίας.

Πιστεύω όµως ότι µε το πλαίσιο το οποίο διαµορφώνεται µε
την παρουσία της FRONTEX µε την ενίσχυση των δικών µας συν-
θηκών φύλαξης και των υποδοµών στα σύνορά µας, τελικώς θα
πετύχουµε και µια ευρωπαϊκή συµφωνία µε την Τουρκία, προκει-
µένου να διαµορφώσουµε ένα ασφαλέστερο δίκτυο συνεργα-
σίας. Επιµένω στο ασφαλέστερο δίκτυο συνεργασίας µε την
Τουρκία γιατί δεν είναι µόνο το θέµα της συνεργασίας στα ζητή-
µατα της επαναπροώθησης των µεταναστών.

Είναι απαραίτητη προϋπόθεση η συνεργασία µε την Τουρκία
για να χτυπήσουµε τα κυκλώµατα των διακινητών λαθροµετανά-
στευσης. ∆ιότι το κύριο θέµα είναι αυτό. Γιατί οι διακινητές λα-
θροµετανάστευσης είναι δικτυωµένοι σε διεθνές επίπεδο. ∆εν
είναι µόνο σε εθνικό επίπεδο, δεν υπάρχουν µόνο στην Ελλάδα
και στην Τουρκία, αλλά έχουν πλοκάµια παντού, σε πολλές
χώρες, κι επιπλέον διασυνδέονται µε το οργανωµένο έγκληµα
και σε ορισµένες περιπτώσεις και µε διακινητές ναρκωτικών. Από
την άποψη αυτή χρειαζόµαστε τη διεθνή αστυνοµική συνεργα-
σία, καθώς και τη διακρατική συνεργασία για την αντιµετώπιση
αυτών των κυκλωµάτων.

Χθες παρουσίασα στο Υπουργικό Συµβούλιο, όπως σας είπα
προηγουµένως, το σχέδιο νόµου µε το οποίο θα αναβαθµιστεί το
σύστηµα εξέτασης των αιτηµάτων ασύλου και θα συντονιστεί η
χώρα µε τα ευρωπαϊκά πρότυπα και τις διεθνείς Συνθήκες.

Το λέω αυτό γιατί; Θα µου πείτε: «Μα, τι µας λέτε τώρα; Θα
ικανοποιήσετε τα αιτήµατα ασύλου;» Όχι. Το θέµα ποιο είναι;
Είναι ότι ένας µεγάλος αριθµός των ανθρώπων οι οποίοι κυκλο-
φορούν στους δρόµους αυτήν τη στιγµή ή διαβιούν σε συνθή-
κες άθλιες και γίνονται σε πολλές περιπτώσεις και αντικείµενο
εκµετάλλευσης, πολλαπλής εκµετάλλευσης -οικονοµικής, πολι-
τικής και ιδεολογικής εκµετάλλευσης- από διάφορους Έλληνες
πολίτες –γιατί αυτό γίνεται και το γνωρίζουµε όλοι πολύ καλά-
ορισµένοι εξ αυτών, λοιπόν, καλύπτονται από τις διεθνείς συµ-
βάσεις -όπως είπατε προηγουµένως, ο Οργανισµός Ηνωµένων
Εθνών παρακολουθεί συνεχώς τις εξελίξεις αυτές- και πιέζουν
ασφυκτικά την ελληνική Κυβέρνηση γιατί δήθεν, όπως λένε, εµείς
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δεν σεβόµαστε τα ανθρώπινα δικαιώµατα και τα δικαιώµατα που
κατοχυρώνονται από τις διεθνείς συνθήκες. Αναφέροµαι σε εκεί-
νους οι οποίοι βρίσκονται στο καθεστώς της αναµονής εξέτασης
αιτήµατος ασύλου για µήνες και για χρόνια.

Παράδειγµα –αυτό στο οποίο αναφερθήκατε προηγουµένως-
είναι το χθεσινό περιστατικό. Γιατί ανέφεραν κάποιοι: «Μα, είναι
δυνατόν να µην συλληφθεί; Γιατί δεν συνελήφθη ο Ιρακινός, ο
οποίος ήταν ο πρωταγωνιστής του επεισοδίου;» Αντίστοιχη πε-
ρίπτωση ήταν. Ο συγκεκριµένος είχε υποβάλει αίτηµα ασύλου
και η υπηρεσία του είχε δώσει σειρά προτεραιότητας µε προ-
θεσµία που έληξε στις 10 του Νοέµβρη. Λόγω των εκλογών οι
υπηρεσίες ορθώς δεν του ανανέωσαν την προθεσµία, όπως
όµως είχε δικαίωµα αυτός να ζητήσει. Όµως οι υπηρεσίες είχαν
τις εκλογές. Γι’ αυτό λοιπόν χθες, αφού τον συνέλαβαν ουσια-
στικά τον έστειλαν –γιατί άσκησε το δικαίωµά του- να πάει να
ανανεώσει την προθεσµία για την υποβολή αυτού του αιτήµατος.
Αυτή είναι µία καθ’ όλα νόµιµη διαδικασία.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τα παράνοµα προϊόντα, κύριε
Υπουργέ, παράγουν και πράξεις.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ένα λεπτό, κύριε συνάδελφε.

Εάν αυτό δεν το είχε κάνει, εάν δεν είχε ασκήσει αυτό το δι-
καίωµα, σήµερα, όπως γίνεται επανειληµµένως όλη αυτή την πε-
ρίοδο, θα ήµασταν ξανά στην κριτική του διεθνούς Τύπου και των
διεθνών οργανισµών.

Και επιπλέον ας µην ξεχνάµε επίσης, όταν συζητούµε, και τη
χώρα προέλευσής του. Η περίπτωση αυτή δεν αναφέρεται στις
χώρες όπου η απέλαση είναι εφικτή. Ως εκ τούτου, υπάρχουν
πολλές δυσκολίες.

Σας έφερα το παράδειγµα αυτό γιατί είναι συγκεκριµένο.
Έτυχε χθες. Θα µπορούσε να µην είχε συµβεί.

Από εκεί και πέρα βεβαίως εγώ συµµερίζοµαι τη δική σας ανη-
συχία για το τι έγινε µετά, δηλαδή για εκείνους οι οποίοι µαζεύ-
τηκαν και ήθελαν να εκφράσουν την αλληλεγγύη τους µε τον
τρόπο που την εξέφρασαν. Και εκεί υπάρχει απάντηση. Η απά-
ντηση είναι ότι η Ελλάδα δεν είναι ξέφραγο αµπέλι. Η απάντηση
είναι ότι η δική µας δέσµευση είναι ότι στην Ελλάδα δεν θα υπάρ-
ξει κανείς που δεν θα έχει νόµιµο δικαίωµα να βρίσκεται στη
χώρα. Αυτό όµως δεν γίνεται ούτε µε τον αυτόµατο πιλότο, ούτε
πατώντας ένα κουµπί. Γίνεται µε διαδικασίες ουσιαστικές, πολι-
τικές, αποφασιστικές, στις οποίες οι πάντες συµµετέχουν και όχι
µόνο η Ελληνική Αστυνοµία. Οι πάντες: η Τοπική Αυτοδιοίκηση,
οι πολίτες, η κοινωνία. ∆ιότι άκουσα µε πολύ µεγάλη προσοχή –
τα είχα διαβάσει κι εγώ βέβαια- τις αναφορές των συναδέλφων
στα διάφορα δηµοσιεύµατα. Κι εγώ τα έχω διαβάσει, αλλά έχω
διαβάσει και άλλα, τα οποία εσείς δεν τα αναφέρατε. Θα τα ανα-
φέρω όµως εγώ. Υπάρχουν κι άλλα δηµοσιεύµατα για εκείνους
τους Έλληνες πολίτες οι οποίοι µε τα Καγιέν πάνε για να πάρουν
τα µισθώµατα από τα σπίτια στον Άγιο Παντελεήµονα και στις
άλλες περιοχές και οι οποίοι εκµεταλλεύονται µε το κεφάλι, σε
δυάρια και τριάρια πενήντα και εξήντα ανθρώπους οι οποίοι είναι
µέσα εκεί.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Σωστά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πολύ σωστά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Και αυτοί πρέπει να αντιµετωπιστούν!
Και είµαι απόλυτα βέβαιος, ότι όλες οι πτέρυγες της Βουλής

θα συµφωνήσουν σε αυτήν την κατεύθυνση.
Η προσπάθεια, λοιπόν, είµαι βέβαιος ότι είναι κοινή. ∆εν το

θεωρώ ότι είναι προσπάθεια της Κυβέρνησης. Είναι προσπάθεια
της ελληνικής κοινωνίας πρώτα απ’ όλα να εγγυηθεί την ασφά-
λεια για κάθε πολίτη, για τον καθένα Έλληνα πολίτη, να εγγυη-
θούµε την υγιεινή και την ασφάλεια παντού, σε ολόκληρη την
επικράτεια.

Έχετε δίκιο ότι υπάρχουν σοβαροί κίνδυνοι σε πολλές περι-
πτώσεις. Και το Υπουργείο Υγείας, βρίσκεται αυτήν τη στιγµή σε
τροµερή επαγρύπνηση επί του θέµατος αυτού, στα µέτρα του
δυνατού πάντοτε. Ήδη έχουµε ζητήσει οικονοµική βοήθεια από
την Ευρωπαϊκή Ένωση, προκειµένου να ενισχύσουµε και αυτούς
τους µηχανισµούς. Και θα το κάνουµε. Και µάλιστα, µε ταχύτα-
τους ρυθµούς.

Το θέµα της αντιµετώπισης των µεταναστευτικών ροών, µε την
όποια µορφή τους, ακριβώς λόγω των πολλαπλών κινδύνων που
υπάρχουν -και αναφερθήκατε, όλοι οι συνάδελφοι που πήρατε
το λόγο προηγουµένως και ο Πρόεδρος ο κ. Καρατζαφέρης,
ακριβώς σε αυτή την κατάσταση- αποτελεί θέµα πρώτης προτε-
ραιότητας για τη χώρα µας. ∆ιότι, δεν είναι µόνο αυτά τα οποία
αφορούν την ελληνική κοινωνία. ∆εν είναι µόνο το θέµα της ανα-
σφάλειας που µπορεί να δηµιουργείται στην καθηµερινότητα του
Έλληνα πολίτη. Υπάρχει και άλλο θέµα. Το νόµισµα έχει δύο
όψεις.

Η Ελλάδα κατηγορείται ότι δεν είναι ικανή να εκπληρώσει τις
υποχρεώσεις της στη Συνθήκη του Σένγκεν, µε ότι αυτό συνε-
πάγεται για το κύρος και τη δυνατότητα της χώρας µας να συµ-
µετάσχει ισότιµα στο ευρωπαϊκό γίγνεσθαι.

Το τονίζω αυτό, γιατί θα ήθελα να παρακαλέσω όλους αυτήν
την πτυχή, η οποία για διάφορους λόγους δεν έχει αναδειχθεί
στη δηµόσια συζήτηση, να την λάβουµε πάρα πολύ σοβαρά υπ’
όψιν µας. ∆εν θα µπορούσα ποτέ να δεχθώ -έχετε δίκιο, ο κ. Αϊ-
βαλιώτης νοµίζω το θύµισε, εγώ προσωπικά, που έχω γνωρίσει
και ξέρω τι σηµαίνει γκέτο- να έχω την ευθύνη ενός χώρου, όπου
θα δροµολογεί τη δηµιουργία γκέτο. Όχι! Ακριβώς το αντίθετο.
Εγώ τροµάζω µε την ιδέα του να υπάρχει γκέτο στην Ελλάδα.
Ευτυχώς, ακόµα δεν υπάρχει. Όµως βρισκόµαστε σε δύσκολες
καταστάσεις. Αντιµετωπίζουµε δύσκολες καταστάσεις.

Πράγµατι, υπάρχουν περιοχές οι οποίες αντιµετωπίζουν πρό-
βληµα. Η απάντηση όµως, θα είναι σαφής, καθοριστική και συ-
γκεκριµένη. Και η απάντηση είναι ότι εµείς θα εγγυηθούµε το
δικαίωµα του κάθε Έλληνα πολίτη στην ασφάλεια και στην ποι-
ότητα ζωής του. Και θα το πράξουµε µε αποφασιστικό τρόπο.

Αλλά την ίδια στιγµή πρέπει να έχουµε καλύψει και τα νώτα
µας. Πρέπει να έχουµε καλύψει την ανάγκη του κράτους να εγ-
γυηθεί το κύρος και την αξιοπιστία του στους διεθνείς οργανι-
σµούς και στα διεθνή φόρα. ∆εν αντέχει άλλο η Ελλάδα! είµαστε
σε εξαιρετικά δύσκολη θέση, εξασθενηµένη, θα έλεγα, θέση από
οικονοµικής απόψεως. Και την ίδια στιγµή δεν αντέχει να δέχεται
κατηγορίες ότι δεν τηρεί τη Συνθήκη του Σένγκεν, ότι παραβιά-
ζει τα ανθρώπινα δικαιώµατα. Είµαστε συνέχεια πρώτο πλάνο σε
όλες τις αποφάσεις των Ευρωπαϊκών ∆ικαστηρίων.

Ξέρετε γιατί σταµατούν την εφαρµογή της Συνθήκης του
«∆ουβλίνο ΙΙ» τα άλλα Ευρωπαϊκά κράτη, µε ποιο αιτιολογικό, σε
όλες τις αποφάσεις και δεν στέλνουν εδώ πέρα στην Ελλάδα
ξανά πίσω τους µετανάστες τον τελευταίο καιρό; ∆ιότι, τους προ-
στατεύουν, λέει, από την Ελλάδα που δεν παρέχει τις συνθήκες
για την ασφαλή διαβίωσή τους και που παραβιάζει τα ανθρώπινα
δικαιώµατα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Έχουµε τρελαθεί όλοι µας, κύριε
Υπουργέ!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Και επιπλέον, για πρώτη φορά στην ιστορία της χώρας, δε-
χθήκαµε πριν από είκοσι ηµέρες την επίσκεψη του ειδικού
ερευνητή του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών για τα βασανιστή-
ρια. Λες και η Ελλάδα είναι κάποια χώρα, η οποία κάνει βασανι-
στήρια. Ήρθε βέβαια ο άνθρωπος εδώ, έκανε µια έκθεση, έκανε
τη διαπίστωση της δυσκολίας την οποία αντιµετωπίζουµε. Αλλά
διαπίστωσε και το κενό το οποίο υπάρχει µε την απουσία της ευ-
ρωπαϊκής πολιτικής. Και πρέπει να σας πω, ότι τελικά αυτό βοή-
θησε, διότι όταν η έκθεσή του είδε το φώς της δηµοσιότητας στα
ξένα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, αυτοµάτως, την επόµενη
ηµέρα, κινητοποιήθηκαν οι πάντες και ξαφνικά όλοι ευαισθητο-
ποιήθηκαν για να βλέπουν το πρόβληµα στην Ελλάδα.

Όµως την ηµέρα που εγώ δεχόµουν τον εκπρόσωπο του Ορ-
γανισµού Ηνωµένων Εθνών, ειδικό ερευνητή για τα βασανιστή-
ρια, πρέπει να σας πω ότι δεν ένιωθα απλώς αµήχανα, αλλά
αισθανόµουν εξαιρετικά άσχηµα. Εξαιρετικά άσχηµα.

Παρ’ όλα αυτά, εγώ θεωρώ ότι αυτό το πρόβληµα είναι ένα
πρόβληµα τεράστιο για όλους µας. Εγώ αντιλαµβάνοµαι τις δυ-
σκολίες που αντιµετωπίζει ο κάθε Έλληνας πολίτης, ιδιαίτερα
στις περιοχές που και εγώ µεγάλωσα εδώ στην Αθήνα και σε
άλλες πόλεις φυσικά. Γιατί, ας µην ξεχνιόµαστε, δεν είναι µόνο η
Αθήνα. Σε όλες τις πόλεις υπάρχουν τέτοιου είδους θέµατα. Σε
καµµία περίπτωση, όµως, µη θεωρήσουµε ότι οι µετανάστες είναι
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ταυτισµένοι είτε µε την τροµοκρατία είτε µε το έγκληµα. ∆εν είναι
έτσι. ∆εν είναι! Θα ήµασταν άδικοι και πιστεύω ότι κανείς δεν
θέλει να είναι άδικος σε µια κατάσταση, η οποία είναι εξαιρετικά
σύνθετη και δύσκολη.

Από εκεί και πέρα, υπάρχει το παρεµπόριο. Μέγα θέµα. Μέγα
θέµα το παρεµπόριο! Οι προσπάθειες, τις οποίες καταβάλλουµε,
ιδιαίτερα µάλιστα µετά τη νοµοθετική ρύθµιση που επιτρέπει τη
στενή συνεργασία µε τα µικτά κλιµάκια µε τη ∆ηµοτική Αστυνο-
µία, θα είναι συχνές, πολλές και σηµαντικές. Όµως και πάλι θα
έχουµε ένα µέτωπο ανάλογα µε τις περιόδους, ανάλογα µε τις
περιπτώσεις.

∆εν πιστεύω να ήθελε κανείς να κάνουµε καµµιά επιχείρηση
«σκούπα» την προηγούµενη µέρα – για παράδειγµα- της προ-
χθεσινής προσευχής. Το λέω αυτό ως στοιχείο, το οποίο καλό
είναι καµµιά φορά να το µελετούµε. ∆εν είµαστε παρατηρητές
των γεγονότων, ιδιαίτερα όταν µιλούµε για θέµατα ασφαλείας.
Είναι καλό να λαµβάνουµε πάντοτε υπ’ όψιν µας τη συγκυρία και
να λαµβάνουµε υπ’ όψιν µας και τις πραγµατικές διαστάσεις.

Έρχοµαι σε ένα τελευταίο θέµα και κλείνω µε αυτό. Αφορά το
θέµα του τζαµιού, το οποίο έθεσε και ο Πρόεδρος, κ. Καρατζα-
φέρης. Ο νόµος υπάρχει. Η πολιτεία έχει αναλάβει τις δεσµεύ-
σεις της και πρέπει να προχωρήσουµε.

Θέλω, όµως, να καταθέσω εδώ στη Βουλή τη δική µου προ-
σωπική εµπειρία: Το 2002, προετοιµαζόµενος για το πρόγραµµα
των δηµοτικών εκλογών, θέλησα να ασχοληθώ και µε αυτό το
θέµα. Έτσι, επισκέφτηκα την εποχή εκείνη τον Μακαριστό, σή-
µερα, Αρχιεπίσκοπο Χριστόδουλο και είχα µια πολύ ανοιχτή και
ειλικρινή συζήτηση µαζί του, γιατί ακριβώς ήθελα να καταλάβω
και να δω ποια είναι η αντιµετώπιση της Εκκλησίας σε ένα θέµα
εξαιρετικής ευαισθησίας, ιδιαίτερα µάλιστα εκείνη την περίοδο.
Αν θυµάστε, το 2002 υπήρχε µια έντονη αντίδραση της Εκκλη-
σίας για το σχέδιο δηµιουργίας ενός τζαµιού στα Σπάτα.

Ο Μακαριστός, σήµερα, Χριστόδουλος µου είπε ότι διαφω-
νούσε πλήρως µε το τζαµί στα Σπάτα, αλλά υπερασπίστηκε µε
τόση θέρµη το δικαίωµα των Μουσουλµάνων να έχουν λατρευτι-
κούς χώρους, που µε έπεισε ότι αυτό θα πρέπει να είναι ένα θέµα
πρώτης προτεραιότητας για την Αθήνα ιδιαίτερα. Και ήταν εκεί-
νος που υπέδειξε, αν θέλετε, εκείνη την εποχή και το συγκεκρι-
µένο χώρο, όπου σήµερα σχεδιάζεται να γίνει, δηλαδή το
Βοτανικό.

Τα λέω αυτά γιατί κάποτε θα πρέπει να βάλουµε τα πράγµατα
στη θέση τους, µε µετριοπάθεια, αναγνωρίζοντας το δικαίωµα
των ανθρώπων να έχουν τους λατρευτικούς χώρους. Πάντως,
εγώ προτιµώ να υπάρχει λατρευτικός χώρος νόµιµος και οργα-
νωµένος, παρά να υπάρχουν παράνοµοι λατρευτικοί χώροι που
δεν ελέγχει κανείς ή που ελέγχονται από άλλα κέντρα, όπως
ξέρει ο κ. Κοραντής.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Νοµιµοποιήστε τους!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Όχι, δεν έχουµε να νοµιµοποιήσουµε τίποτα, κύριε Κοραντή,
τους λατρευτικούς χώρους που γνωρίζετε καλά. Όχι!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Κατευθύνονται αυτοί οι χώροι και το
ξέρετε!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ως εκ τούτου, υπάρχουν οι νόµοι που πέρασαν από τη Βουλή
των Ελλήνων. Αυτοί οι νόµοι θα εφαρµοστούν.

Από εκεί και πέρα, εµείς δεν έχουµε να κάνουµε τίποτε άλλο
παρά να περιφρουρήσουµε την ορθή εφαρµογή του Συντάγ-
µατος που προβλέπει την ελευθερία στη θρησκεία.

Όσον αφορά τον παραλληλισµό τον οποίο έκαναν ορισµένοι
συνάδελφοι µε το θέµα των αστυνοµικών, οι οποίοι αρνήθηκαν να
πάρουν τις ταυτότητές τους…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Για θρησκευτικούς λόγους.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

…για θρησκευτικούς λόγους, εδώ δεν πρόκειται περί αντίστοιχης
περίπτωσης ούτε περί άσκησης του δικαιώµατός τους για την
ελευθερία της θρησκείας τους. Είναι εντελώς διαφορετική
περίπτωση, γιατί ως προς το αν και κατά πόσο υπάρχει
θρησκευτική ευαισθησία ή όχι έχει κριθεί για τα συγκεκριµένα
δελτία ταυτότητος.

∆εύτερον, υπάρχουν οι όροι, οι προϋποθέσεις, ο τύπος της

ταυτότητας, το τι περιλαµβάνει και τι όχι, που βασίζονται στους
νόµους του κράτους και τις αποφάσεις του Αρχηγού της
Ελληνικής Αστυνοµίας.

Η διαταγή, είναι διαταγή για τον ένστολο. Η απόφαση να µην
εφαρµόσει µια διαταγή είναι δική του, αλλά γνωρίζοντας ποιες
είναι οι συνέπειες. Και απ’ αυτές τις συνέπειες δεν µπορεί να
υπάρξει παρέκκλιση.

Σε κάθε περίπτωση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να
σας πω ότι πέρα από την προετοιµασία µου για τη σηµερινή συ-
ζήτηση, οι τοποθετήσεις των συναδέλφων, οι οµιλίες τους και η
αγόρευση του Προέδρου κ. Καρατζαφέρη, δηµιούργησαν ακόµη
πολλά θέµατα και πολλά πεδία στα οποία θα µπορούσαµε να συ-
νεχίσουµε τη συζήτηση. Είναι τόσο πολύ µεγάλης σηµασίας το
θέµα της αντιµετώπισης της εγκληµατικότητας και κυρίως -για
να το παίρνουµε από τη θετική του πλευρά- το θέµα της ενίσχυ-
σης της ασφάλειας των πολιτών, στο οποίο έχω την αίσθηση ότι
θα χρειαστεί πολύς χρόνος και στη Βουλή των Ελλήνων και στις
επιτροπές. Αλλά θα τον έχουµε έτσι κι αλλιώς, γιατί πολλές νο-
µοθετικές πρωτοβουλίες είναι καθ’ οδόν.

Τελειώνοντας, θέλω να πω ένα πράγµα, διότι σήµερα πραγ-
µατικά στενοχωρήθηκα. Και στενοχωρήθηκα από πολιτικής από-
ψεως. ∆ιαπίστωσα ότι ο αγαπητός κ. Καρατζαφέρης, ο Πρόε-
δρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, άλλαξε τακτική. Εγκα-
τέλειψε την τακτική της πολυκατοικίας και µπήκαµε στη λογική
της αποδόµησης του οτιδήποτε έχει µείνει όρθιο στη χώρα. Μπή-
καµε στη λογική της ισοπέδωσης. Μπήκαµε στη λογική ενάντια
στο δικοµµατισµό και της ακύρωσης των πάντων. Φτάσαµε ου-
σιαστικά σε µία ουσιαστική αµφισβήτηση της δηµοκρατίας µας,
ξεκινώντας µάλιστα την οµιλία του από την προχθεσινή επέτειο
του Πολυτεχνείου.

∆εν είναι αλήθεια. Η προχθεσινή ηµέρα ήταν πράγµατι ηµέρα
τιµής και µνήµης για όλους εκείνους, οι οποίοι αγωνίστηκαν και
για τους νεκρούς µας εκείνων των ηµερών. Ταυτόχρονα, όµως,
ήταν και είναι πάντοτε η επέτειος του Πολυτεχνείου και ηµέρα
περισυλλογής για τα πεπραγµένα εκείνης της γενιάς, εκείνων
των χρόνων, αυτών των χρόνων που ζούµε σήµερα, των πε-
πραγµένων δηλαδή, της δηµοκρατίας µας.

Νοµίζω ότι αδικούµε και την ιστορία µας και πάνω απ’ όλα τη
δηµοκρατία µας όταν ακυρώνουµε τα πάντα. ∆ιότι η ουσία είναι
µία: Η δηµοκρατία στην Ελλάδα αποκαταστάθηκε. Η σύγχρονη
ελληνική πολιτεία είναι µια σύγχρονη δηµοκρατία. Είναι ένα ευ-
ρωπαϊκό κράτος µε καθαρό αξιακό πλαίσιο, το οποίο προσπα-
θούµε να το ενισχύσουµε ακόµα περισσότερο. Και όλος ο
αγώνας µας είναι σε αυτήν την κατεύθυνση.

∆εν είναι αυτό, πάντως, που περιέγραψε ο κ. Καρατζαφέρης
και ορισµένοι εκ των συναδέλφων του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού, που πήρατε το λόγο. Αυτό που εσείς παρουσιάσατε,
είναι µια άλλη Ελλάδα. Είναι η µαύρη Ελλάδα. Εµείς δεν έχουµε
καµµία σχέση µε τη µαύρη Ελλάδα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, πριν δώσω το λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, έχω την τιµή να ανακοι-
νώσω προς το Σώµα ότι ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας
και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων διεβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε
το άρθρο 86 του Συντάγµατος και το ν. 3126/2003 «Ποινική ευ-
θύνη των Υπουργών», πέντε δικογραφίες.

1. ∆ικογραφία κατά του πρώην Υπουργού Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων Ευριπίδη Στυλιανίδη.

2. ∆ικογραφία κατά των πρώην Υπουργών Μεταφορών και Επι-
κοινωνιών Κωνσταντίνου Χατζηδάκη και Ευριπίδη Στυλιανίδη.

3. ∆ικογραφία κατά του πρώην Υπουργού Εµπορικής Ναυτι-
λίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής, Αναστασίου Παπαλη-
γούρα.

4. ∆ικογραφία κατά του τέως Υφυπουργού Εθνικής Άµυνας,
Κωνσταντίνου Τασούλα.

5. ∆ικογραφία κατά του τέως Πρωθυπουργού, Κωνσταντίνου
Καραµανλή.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης, προς τον οποίον
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έχω υποχρέωση να υπενθυµίσω ότι επειδή οµίλησε ο Αρχηγός
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, έχει περιορισµένο χρόνο.

Συγκεκριµένα, κύριε Ροντούλη, έχετε τα έξι λεπτά της δευτε-
ρολογίας σας και τα τρία λεπτά της τριτολογίας σας. Λαµβάνετε
τώρα τα έξι λεπτά.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είµαι βέβαιος ότι η

σοβαρότητα του ζητήµατος θα σας επιτρέψει και ένα περιθώριο
ολιγόλεπτης ανοχής στον οµιλητή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα έχετε την ανοχή,
αλλά όχι καταχρηστική ανοχή.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι διαστρεβλώνετε την πραγµατικό-

τητα. Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού δεν δη-
µιούργησε µια εικόνα µαύρης Ελλάδας, όπως χαρακτηριστικά
είπατε. Μίλησε ρεαλιστικά, µε πραγµατισµό και απέδωσε τη ση-
µερινή αληθινή Ελλάδα της καθηµερινότητας που όλοι οι Έλλη-
νες πολίτες βιώνουν.

Αυτά που είπε έχουν πλήρη αντιστοίχιση µε αυτά που ζει ο
κάθε Έλληνας πολίτης. ∆εν χρειάζεται επιβεβαίωση από εσάς,
ούτε από εµάς. Εάν ρωτήσετε τον κόσµο στο πεζοδρόµιο, επι-
κροτούν πλήρως τις θέσεις, τις απόψεις που πριν από λίγο ακού-
σατε εκ µέρους του Προέδρου του Λαϊκού Ορθοδόξου Συνα-
γερµού.

Επειδή, όµως, αναφερθήκατε και σε θέµατα δηµοκρατίας, θα
ήθελα να πω τα εξής: Κανείς δεν αµφιβάλλει για το δηµοκρατικό
µας πολίτευµα. Έχουµε, όµως, µια αγωνία. Και νοµίζω ότι κι εσείς
πρέπει να την έχετε. Ποια είναι αυτή η αγωνία; Να δώσουµε ή να
επαυξήσουµε την ποιοτική διάσταση του δηµοκρατικού µας πο-
λιτεύµατος.

Στο πλαίσιο αυτό, κύριε Υπουργέ, πρέπει να σας υπενθυµίσω
ότι εµείς έχουµε να σας καταθέσουµε πάµπολλα αποδεικτικά των
δηµοκρατικών µας ευαισθησιών. Μόνο ένα, όµως, θα σας πω: Εί-
µαστε το µοναδικό κόµµα στη Βουλή –αν θέλετε το «µοναδικό»
το βάζω εντός εισαγωγικών- που πλειστάκις έχουµε ζητήσει την
προσφυγή στο λαό, δηλαδή δηµοψηφισµατικές διαδικασίες για
µεγάλα ζητήµατα που ταλανίζουν και προβληµατίζουν την ελλη-
νική κοινωνία. Αυτό δεν το λαµβάνετε καθόλου υπ’ όψιν; ∆εν λαµ-
βάνετε υπ’ όψιν ότι ένα κόµµα σαν το Λαϊκό Ορθόδοξο
Συναγερµό ζητά την προσφυγή στη λαϊκή ετυµηγορία και άλλοτε
εσείς, άλλοτε η Νέα ∆ηµοκρατία, µπλοκάρετε τέτοιου είδους
δηµοψηφισµατικές διαδικασίες;

Από τη στιγµή που µιλάω για δηµοψήφισµα, θα σας κάνω
ακόµα µια πρόταση για να έρθω και στο θέµα της συζητήσεως:
Γίνεται µια συζήτηση στην Ελβετία -και θα το κάνουν- για να προ-
καλέσουν δηµοψήφισµα για την αναγκαστική απέλαση µετανα-
στών όταν παρανοµούν. Σας την καταθέτουµε κι εµείς.
Προσέξτε: ∆εν χρησιµοποιώ τον όρο «λαθροµετανάστες» ή ο,τι-
δήποτε άλλο. Κάνω λόγο για δηµοψηφισµατική διαδικασία που
θα έχει ένα ερώτηµα. Συµφωνείτε ή όχι να απελαύνονται ανα-
γκαστικά εκείνοι εκ των αλλοδαπών, αλλογενών, που παρανο-
µούν; Γιατί δεν το κάνετε; Σας το καταθέτουµε. Άντε, να δούµε
τώρα ποιος είναι αυτός µε την περίσσια δηµοκρατική ευαισθη-
σία. Το ΠΑΣΟΚ ή ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός; «Ιδού η
Ρόδος, ιδού και το πήδηµα». Πάρτε θέση επ’ αυτής της προτά-
σεως.

Έρχοµαι τώρα για να απαντήσω ένα-ένα σε ό,τι είπατε.
Πρώτο ζήτηµα: Εσκεµµένα για την είσοδο των λαθροµετανα-

στών -παραδείγµατος χάριν από τον Έβρο- χρησιµοποιείτε τον
όρο «σύλληψη». Λάθος, κύριε Υπουργέ. Να σας πω ποια είναι η
αλήθεια. ∆εν είναι σύλληψη, είναι παράδοση. Οι άνθρωποι αυτοί,
δηλαδή -που µπαίνουν τριακόσιοι, τριακόσιοι πενήντα, τετρακό-
σιοι κατά µέσο όρο ηµερησίως από τα ανατολικά µας σύνορα
στον Έβρο- περνούν στο ελληνικό έδαφος και το µόνο που κάνει
η FRONTEX ή οι εκεί ελληνικές αρχές είναι να τους καταγρά-
φουν. Ξέρετε τι γίνεται στη συνέχεια, µετά από αυτή την οικιο-
θελή τους παράδοση; Επί τρεις µέρες, αγαπητοί συνάδελφοι,
µπαίνουν σε ένα Κέντρο Υποδοχής Λαθροµεταναστών και στη
συνέχεια, αφού περάσει και το τριήµερο, τους φορτώνουν στα
λεωφορεία, πληρώνουν και το αντίτιµο του εισιτηρίου, τους φέρ-
νουν, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, στην Αθήνα και έκτοτε η τύχη

τους αγνοείται. Θα µας πείτε, αυτοί οι άνθρωποι πού πάνε; Πού
ζουν; Πού κοιµούνται; Πώς τρώνε; Πώς βιοπορίζονται τα βασικά
τους είδη και αγαθά;

Περιµένουµε απαντήσεις.
∆εύτερον: Είπατε, επίσης -κι εσείς και άλλοι συνάδελφοί σας

έκαναν λόγο- για µια συνεργασία µε την Τουρκία για να λυθεί ή
να αµβλυνθεί αυτό το ζήτηµα της ακατάσχετης ροής λαθροµε-
ταναστών είτε από τα ελληνικά νησιά, είτε από τον Έβρο.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να καταλάβουµε κάτι: Η Τουρκία χρη-
σιµοποιεί ως στρατηγικό όπλο εναντίον της χώρας µας τη λα-
θροµετανάστευση. Και το κάνει αυτό συνειδητά.

Το κάνει συνειδητά, γιατί θέλει να αλλοιώσει την πληθυσµιακή
σύνθεση του ελληνικού λαού και να αποδοµηθεί, µε το µοχλό της
λαθροµετανάστευσης, το φρόνηµα, η φυλετική και πολιτισµική
ταυτότητα του Έλληνα.

Να είστε βέβαιος ότι αυτοί οι άνθρωποι, που κατά παράνοµο
τρόπο κάνουν αυτό το εµπόριο ψυχών και ανθρώπων –οι Τούρ-
κοι που τους βοηθούν να περάσουν τα σύνορα- βρίσκονται σε
αγαστή συνεργασία και συνεννόηση µε το επίσηµο τουρκικό κρά-
τος, µε τις επίσηµες τουρκικές στρατιωτικές αρχές. Είτε αυτό το
καταλάβετε και πάρουµε τα µέτρα µας είτε όχι, το αποτέλεσµα
είναι το ίδιο.

Εµείς, λοιπόν, εισηγούµαστε σφράγισµα των συνόρων µε τη
χρήση των στρατιωτικών µας δυνάµεων. Βρισκόµαστε σε εµπό-
λεµη κατάσταση. Έχει εισβάλει –και χρησιµοποιώ κατά κυριολε-
ξία τον όρο- ο µεγαλύτερος αριθµός ξένων πολιτών που έχει
φθάσει ποτέ σε ελληνικό έδαφος από το Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο
και µετά και µάλιστα χωρίς να έχουµε πολεµική αναµέτρηση.

Έρχοµαι τώρα στο «∆ουβλίνο ΙΙ». Εδώ τώρα θα τρελαθούµε
όλοι. Μας κατηγορούν οι Ευρωπαίοι, γιατί «κακοµεταχειριζόµα-
στε» τους λαθροµετανάστες. Μα, εδώ έχουµε πλήρη µετα-
στροφή της πραγµατικότητας. Το «∆ουβλίνο ΙΙ» γνωρίζετε πολύ
καλά –και απ’ ό,τι είδα και από τα λεγόµενά σας κάνατε και αυ-
τοκριτική- επιβαρύνει τη χώρα µας, γιατί µας εξαναγκάζει ως
πρώτη χώρα υποδοχής να έχουµε εµείς και µόνον εµείς τη δια-
χείριση του λαθροµετανάστη, χωρίς να µπορεί αυτός να µετακι-
νηθεί σε µια άλλη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ζητάµε από
την ελληνική Κυβέρνηση να κάνει αγώνα σε επίπεδο Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, προκειµένου να αρθούν αυτές οι κατάπτυστες και
εθνοκτόνες δεσµεύσεις που αναλάβαµε, βάσει του «∆ουβλίνο ΙΙ».
Και ποιος τις ανέλαβε; Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Άρα, καλά κά-
νατε πριν και κάνατε την αυτοκριτική σας, έστω και συγκεκα-
λυµµένα.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε –και ευχαριστώ για την ανοχή σας-
µε το εξής: REAL ESTATE. Έχετε δίκιο. Υπάρχει διασύνδεση µε-
ταξύ παραγόντων της κτηµαταγοράς και της αύξησης της
εγκληµατικότητας σε συγκεκριµένες περιοχές των Αθηνών. Ξέ-
ρουµε και γιατί γίνεται, γιατί είπατε ότι δεν το έχουµε µελετήσει
το φαινόµενο. Το έχουµε µελετήσει.

Γίνεται εσκεµµένα. Κάποιοι µεγαλοπαράγοντες µε εκατοµµύ-
ρια προωθούν µπουλούκια, οµάδες λαθροµεταναστών σε συ-
γκεκριµένες περιοχές, ούτως ώστε σε µία πρώτη φάση να
πέσουν οι τιµές των ακινήτων, να αγοράσουν πάµφθηνα τα ακί-
νητα και σε µια δεύτερη φάση, όταν θα προχωρήσει ο δήµος, πα-
ραδείγµατος χάριν, στην ανάπλαση των περιοχών αυτών, να
ξαναπουλήσουν τις περιοχές αυτές αποκοµίζοντας τεράστια
κέρδη.

Ναι, αλλά ο λόγος σας είναι διαπιστωτικός. Αυτός ο διαπιστω-
τικός λόγος που µόλις πριν από λίγο εξέφερα αρµόζει σε ένα
κόµµα της Αντιπολιτεύσεως. Εσείς δεν έχετε την πολυτέλεια να
διαπιστώνετε ούτε δηµοσιογράφος είστε. Εσείς έχετε την υπο-
χρέωση, κατ’ αρχάς, να δώσετε λύση στο πρόβληµα, αφού το
έχετε διαπιστώσει. Λύσεις περιµένουµε να ακούσουµε από εσάς,
τις οποίες και δεν ακούσαµε.

Τελειώνω µε αυτό που είπατε για το τζαµί. Κοιτάξτε να δείτε.
Όποιος έχει διαβάσει έστω και λίγο τη νεότερη ελληνική ιστορία
–ο αγαπητός µου συνάδελφος κ. Γεωργιάδης είµαι σίγουρος ότι
την έχει διαβάσει πάρα πολύ καλά- θα σας πει ότι οι Έλληνες
αγωνιστές του ’21 είχαν ένα εθνικό τάµα.

Ποιο ήταν το εθνικό τάµα των αγωνιστών του ’21; Ότι αν απε-
λευθερωνόταν η πατρίδα, θα δηµιουργούνταν συµβολικά ένας
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τεράστιος ναός του Σωτήρος, γιατί µε τη θεία επίνευση σώθηκε
ο ελληνικός λαός και το ελληνικό έθνος.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ε, όχι!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας ενοχλεί, κύριε συνάδελφε;
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Σας διαφεύγουν κρίσιµα ζητήµατα,

κύριε Ροντούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Καλά, θα µας τα πείτε στη συνέχεια.

∆εν µου διαφεύγουν καθόλου και διαψεύστε αυτό που λέω.
Η ελληνική πολιτεία ξέχασε αυτό το εθνικό τάµα. Απεναντίας,

αγαπητοί συνάδελφοι, δεν ξεχνάµε καθόλου να κάνουµε τα
πάντα, να χωροθετήσουµε, να πληρώσουµε και από την τσέπη
µας εκατοµµύρια ευρώ, προκειµένου να στηθεί ένα µεγαλοπρε-
πέστατο τέµενος στην καρδιά των Αθηνών.

Όχι τζαµί. Τέµενος.
Ξέρετε τι είναι το τέµενος, κύριε Παπουτσή; Είναι η Θεολογική

Σχολή του µουσουλµανικού κόσµου, να το πω έτσι, η οποία θα
προβάλλει και τον µουσουλµανικό πολιτισµό. Περί αυτού πρό-
κειται. Φανταστείτε τι θα εκπέµπει συµβολικά αυτό το τέµενος.

Εµείς σας λέµε το εξής: Υπάρχει και η άλλη λύση, που δεν
είναι και ευρωβόρος και µπορεί τα πράγµατα να τα βάλει σε µία
τάξη. Σας άκουσα πριν που είπατε: «Μα, οι άνθρωποι αυτοί δεν
πρέπει να εκπληρώνουν τα θρησκευτικά τους καθήκοντα, να εκ-
φράζουν τις θρησκευτικές τους ευαισθησίες;». Ναι. Ποιος είπε
«όχι»; Γιατί, λοιπόν, να µην κάνουµε µια πλειάδα ευκτηρίων οίκων,
µέσα στους οποίους θα προσέρχονται οι άνθρωποι αυτοί και θα
τελούν εν πλήρει ελευθερία και µε κάθε νοµιµότητα τα θρη-
σκευτικά τους καθήκοντα;

Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ για τη µεγάλη σας ανοχή.
Βλέπετε, λοιπόν, ότι εµείς έχουµε συγκεκριµένες θέσεις για

συγκεκριµένα ζητήµατα, σας κάνουµε συγκεκριµένες προτάσεις,
µόνο που από εσάς δεν παίρνουµε καµµία απολύτως απάντηση.
Αυτή είναι η διαφορά του ΠΑΣΟΚ από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συ-
ναγερµό. Εσείς λέτε µόνο κουβέντες και παχιά λόγια στον ελλη-
νικό λαό. Εµείς προτείνουµε, αλλά δυστυχώς, εις ώτα µη
ακουόντων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ροντούλη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ.
Πέτρος Ευθυµίου.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, προφανώς η λαϊκή
εντολή µας στέλνει όλους µέσα εδώ, αλλά συνταγµατικά κάθε
Βουλευτής εκπροσωπεί το συµφέρον του ελληνικού λαού κατά
τις επιταγές της συνείδησής του. Νοµίζω, λοιπόν, ότι µπορώ σε
ένα πρώτο σκέλος της τοποθέτησής µου να µιλήσω, όσο είναι
δυνατόν, χωρίς κοµµατική προαίρεση και να δεχθώ τη ρητορική
των συναδέλφων του ΛΑΟΣ ότι η πατρίδα βρίσκεται εν µέσω
θυελλών, κινδύνων, γιγάντιας φουρτούνας. Ας δεχθώ αυτή την
αναλογία, ότι είµαστε σε ένα σκάφος και πορευόµαστε µέσα στις
δυσχέρειες της ιστορικής συγκυρίας.

Εάν, λοιπόν, είµαστε σε αυτό το σκάφος, µέσα σε τόσο τρο-
µερή θύελλα και κινδυνεύουµε, κανείς δεν βοηθά µε το να υπο-
δύεται το ρόλο του προκαλούντος τον πανικό. Μέσα στη θύελλα,
αυτός που τρέχει πέρα-δώθε και φωνάζει «χανόµαστε», όχι
απλώς δεν προσφέρει, αλλά αντίθετα δυσκολεύει το πρόβληµα.
Και δεύτερο και χειρότερο, όταν µέσα σε αυτή τη δυσκολία, όχι
απλώς σπέρνει γενικά τον πανικό, τρέχοντας πέρα-δώθε και φω-
νάζοντας «χανόµαστε, βυθιζόµαστε, τελειώνουµε», ανακαλύπτει
και την αιτία του προβλήµατος που είναι κάποιοι άλλοι, οι οποίοι
βρίσκονται στο ίδιο σκάφος. Στη συγκεκριµένη περίπτωση, αν
πετάγαµε στη θάλασσα όλους τους λαθροµετανάστες που είναι
στην Ελλάδα, προφανώς η πατρίδα θα λυτρωνόταν από αυτό τον
κίνδυνο. Αυτό το µείγµα είναι µείγµα βαθιά επικίνδυνο για ένα
λαό, ο οποίος, επειδή πράγµατι το σκάφος βρίσκεται σε τέτοια
δυσκολία, χρειάζεται πριν από όλα σωφροσύνη, ωριµότητα και
συγκεκριµένη ανάλυση της συγκεκριµένης κατάστασης για το
πώς θα πάµε µπροστά µε ασφάλεια και πώς θα δώσουµε σε όλα
τα προβλήµατα το µέτρο της αντιµετώπισής τους.

Συνεχίζοντας, επίσης, µε την ίδια επιχειρηµατολογία του σκά-
φους, ο κ. Καρατζαφέρης καθόλου τυχαία και όλοι οι αγορητές

του κόµµατός του δηµιούργησαν ξανά µια κατασκευή, που υπη-
ρετείται και από άλλες δυνάµεις µε άλλους στόχους στο Κοινο-
βούλιο, ότι εδώ και τριάντα έξι χρόνια στη Μεταπολίτευση
υπάρχει µια συγκυβέρνηση ΠΑΣΟΚ-Νέας ∆ηµοκρατίας. Ποια
είναι, όµως, η αλήθεια; Η αλήθεια είναι ότι σε αυτό το κοινό σκά-
φος που ζούµε, πράγµατι στο τιµόνι, δηλαδή στην κατεύθυνση
του σκάφους, σε αυτά τα τριάντα έξι χρόνια, δεκαεννιά χρόνια
έχει την ευθύνη το ΠΑΣΟΚ και δεκαεπτά η Νέα ∆ηµοκρατία.
Ήταν ίδια η πορεία; ∆ηλαδή, όταν κυβερνούσε το ΠΑΣΟΚ, είχαµε
την ίδια πορεία µε αυτή που είχαµε στην περίοδο των διακυβερ-
νήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας; Η πορεία ήταν σαφώς διαφορε-
τική. Και σαφώς διαφορετικές ήταν οι συνθήκες για τον ελληνικό
λαό σε αυτή τη διάρκεια της µιας και της άλλης διακυβέρνησης.

Ακόµα περισσότερο δε από αυτό που συµβαίνει σήµερα στη
χώρα είναι ότι η τελευταία περίοδος της διακυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας έριξε το σκάφος στα βράχια, έτσι ώστε να
έχουµε και το πρόσθετο πρόβληµα ότι το σκάφος είναι σε θέση
επικίνδυνη γιατί µπάζει από παντού νερά. Αυτό σηµαίνει το έλ-
λειµµα 14,5%. Αυτό σηµαίνει ο δανεισµός των 300 δισεκατοµµυ-
ρίων. Αυτό σηµαίνει η πτώση της ανταγωνιστικότητας της χώρας
κατά είκοσι τέσσερις θέσεις σε διάρκεια έξι χρόνων.

Και υπάρχει και µια άλλη κρίσιµη διαφορά. Ενώ πράγµατι την
ευθύνη της κατεύθυνσης του σκάφους έχει κάθε φορά ο κυβερ-
νήτης, ο καπετάνιος, την ποιότητα ζωής µέσα στην κοινωνία µας
την φέρουν όλοι ακέραιη. Όλες οι πολιτικές δυνάµεις είναι ταγοί
και έχουν ευθύνη για την διαµόρφωση του κλίµατος της ποιότη-
τας, των κοινωνικών και πολιτικών σχέσεων. Γι’ αυτό, λοιπόν, το
ρόλο του αθώου που καταδικάζει όλους τους άλλους δεν δικαι-
ούται να έχει κανείς σ’ αυτήν την αίθουσα γιατί όλοι έχουν µερί-
διο και στα θετικά και στα αρνητικά της πορείας.

Θα έλεγα, επίσης, ότι σ’ αυτό το κλίµα, το τελευταίο πράγµα
που χρειάζεται είναι να µην έχουµε την καίρια διάκριση ανάµεσα
σε ανώµαλες περιόδους που πέρασε ο τόπος και τη δηµοκρατία
που κατέκτησε µετά το 1974. Μια δηµοκρατία που δεν ήρθε από
τον ουρανό. Ήρθε από έναν αγώνα του ελληνικού λαού στην πε-
ρίοδο 1967-1974 µε κορυφαία στιγµή το Πολυτεχνείο. Και αυτή
η δηµοκρατία µετά το 1974 είναι η καλύτερη περίοδος που γνώ-
ρισε ιστορικά η πατρίδα από το 1821. Και κανείς δεν δικαιούται
να διαµορφώνει σύγχυση ανάµεσα σε ανώµαλες περιόδους και
ανάµεσα σε µια περίοδο όπου ο λαός ανεπηρέαστα, ελεύθερα,
για πρώτη φορά, µε τέτοιο τρόπο στη σύγχρονη ιστορία µπορεί
να προσδιορίσει τη µοίρα του.

Κύριε Ροντούλη, πράγµατι έχει σηµασία κάποιος άνθρωπος να
διαβάζει σε σχέση µε κάποιον που δεν διαβάζει. Αλλά ακόµα µε-
γαλύτερη σηµασία έχει να καταλαβαίνει αυτά που διαβάζει. Και
ακόµα µεγαλύτερη είναι να διαβάζει τα πάντα και όχι ό,τι τον εξυ-
πηρετεί.

Αναφερθήκατε στο «τάµα του έθνους» που έκαναν οι αγωνι-
στές του ’21 και είπατε ότι κανείς δεν το θυµήθηκε ενώ η Κυ-
βέρνηση αυτή ενδιαφέρεται για το τέµενος. Κάνετε πολύ µεγάλο
λάθος.

Ένα από τα πιο χαρακτηριστικά δείγµατα της αθλιότητας του
καθεστώτος της χούντας ήταν ότι επέβαλε αναγκαστική συνει-
σφορά του ελληνικού λαού εις χρήµα και κυρίως από τους δη-
µοσίους υπαλλήλους, για να κατασκευάσει ακριβώς, τάχα, το
«τάµα του έθνους» των αγωνιστών του ’21. Χρήµατα που δεν
βρέθηκαν ποτέ πουθενά. Όπως φυσικά και δεν χτίστηκε ποτέ και
αυτό το περίφηµο τάµα του έθνους, που επέπρωτο να γίνει κατά
τον Γεώργιο Παπαδόπουλο στις κορυφές των Τουρκοβουνίων
για να αντιµετωπίζει από παντού την εκπλήρωση του εθνικού
οράµατος.

Έρχεστε δεύτερος.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν σας αρέσει να γίνει δηλαδή; ∆εν

σας αρέσει η ιδέα να γίνει ο ναός αυτός;
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Έρχεστε δεύτερος. Και επαναλαµβάνω

αν πρέπει να διαβάζει κανείς, να διαβάζει τα πάντα. Και αν πρέ-
πει να κρίνει, να κρίνει από θέση γνώσης, αν υποθέσουµε ότι
υπάρχει άλλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Η δηµοκρατία δεν πρέπει, κύριε Ευ-
θυµίου, να το κάνει;

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Η δηµοκρατία έκανε το καλύτερο που
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όφειλε σε όλους τους αγωνιστές της ανεξαρτησίας και της δη-
µοκρατίας του τόπου. ∆ηλαδή, να πραγµατώσει τη δηµοκρατία,
έτσι ώστε ο ναός του Σωτήρος να είναι παντού, σε κάθε ελλη-
νική οικογένεια που απολαµβάνει για πρώτη φορά τα αγαθά που
αγωνίστηκαν γενιές Ελλήνων και το ’21 και σε όλη τη διαδροµή
του τόπου. Οι απόντες µπορούν να µην καταλαβαίνουν αυτήν την
αξία. Όσοι όµως συνέβαλλαν, καταλαβαίνουν ότι το τάµα του
έθνους έγινε πράξη στη δηµοκρατία αυτού του έθνους.

Και ένα τελευταίο, γιατί ο Υπουργός ήταν πλήρης στην απά-
ντησή του.

Η Κυβέρνηση δεν κλείνει τα µάτια στα προβλήµατα. Το αντί-
θετο. Η Κυβέρνηση στρατεύει όλες τις δυνάµεις, όχι µόνο του
κράτους αλλά και της Ευρώπης, που είναι δέσµια συµφωνιών
που πρέπει να υλοποιηθούν, ώστε να αντιµετωπιστούν όλα τα
προβλήµατα που οι συνάδελφοι του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού επεσήµαναν. Και τα προβλήµατα δεν ανήκουν σε κανέ-
ναν. Τα υφιστάµεθα όλοι και πρέπει να τα επιλύσουµε όλοι µε
κορυφαία ευθύνη της Κυβέρνησης. Αναλυτικά και συγκεκριµένα
ο κύριος Υπουργός εξήγησε και το σχεδιασµό και τα βήµατα. Και
µάλιστα θα έλεγα ότι είχαµε και την πρόσθετη επιτυχία, µε δικιά
του ενεργοποίηση προσωπική, να επεκταθεί η FRONTEX και στα
χερσαία σύνορα, που αποδείχτηκε ότι µετεβλήθησαν σε µια νέα
πηγή παράνοµης µετανάστευσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ελλάδα δεν είναι ξέφραγο
αµπέλι. Τα σύνορα έχουν θωρακιστεί. Κανείς δεν θα µπαίνει στην
Ελλάδα παράνοµα. Κανείς! Θα τελειώσουν όλα τα παράθυρα
που αβελτηρίες επέτρεψαν, όπως για παράδειγµα στο θέµα του
ασύλου, η Ελλάδα να έχει τα προβλήµατα που τόσο όλοι γνωρί-
ζουµε ότι κοστίζουν. Από εκεί και πέρα, όπως, να µην εµπλεκό-
µαστε µε κάτι άλλο.

Το αξιακό πλαίσιο της Ελλάδας δεν απειλείται από κανέναν.
Και για αυτό το αξιακό πλαίσιο επιβάλλει να έχουµε στο πλαίσιο
της ανεξιθρησκίας και τη δυνατότητα έκφρασης των θρησκευτι-
κών πεποιθήσεων των Μουσουλµάνων.

Καµµία, όµως, σχέση δεν έχει η έκφραση των θρησκευτικών
πεποιθήσεων µε οποιοδήποτε φαινόµενο είτε λαθροµετανά-
στευσης είτε εγκληµατικής συµπεριφοράς, το οποίο θα αντιµε-
τωπιστεί µε αποφασιστικότητα στον πυρήνα του και στα
κοινωνικά αίτια και στα διωκτικά πλαίσια.

Για αυτό αν έχει η πατρίδα δυσκολίες -και έχει πολλές- για
αυτά τα νέα παιδιά που έρχονται -δεν ξέρω από ποιο σχολείο
είναι, θα µας ενηµερώσει ο Πρόεδρος- για τις τωρινές γενιές,
αλλά και για αυτές τις γενιές, πρέπει να λύσουµε τα προβλήµατα
και όχι να τα παροξύνουµε. Πρέπει να λύσουµε τα προβλήµατα,
ώστε να πάµε σε µια κοινωνία αλληλεγγύης, σε µια κοινωνία
ισχυρή ώστε να προασπίζει τα συµφέροντα της και σε µια πα-
τρίδα, που θα επιβάλει την παρουσία της µε δύναµη και αξιο-
πρέπεια και µέσα στη χώρα και έξω από τα σύνορα, τα οποία την
περιβάλλουν.

Αυτός είναι ο στόχος µας. Αυτός είναι ο σχεδιασµός µας και µε
σταθερότητα και συνέπεια θα τον πετύχουµε. Θα τον πετύχουµε
ακόµα καλύτερα αν γύρω από όλα αυτά τα ζητήµατα αναπτυ-
χθούν οι αναγκαίες συναινέσεις. Και η συναίνεση δεν είναι αί-
τηµα να συµµεριστείτε το κόστος του προβλήµατος, είναι αίτηµα
να συµµεριστούν όλες οι πολιτικές δυνάµεις τη φύση του προ-
βλήµατος.

Αυτό θα πάει µπροστά τον τόπο και θα πάει αποφασιστικά
µπροστά την επίλυση των προβληµάτων, στα οποία είµαστε
στρατευµένοι και τα οποία θα πετύχουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ευθυµίου.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά
θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξε-
ναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου της Βουλής
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της, πενήντα φοιτη-
τές και φοιτήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το Σύλλογο Φοιτη-
τών του Πολιτικού Τµήµατος της Νοµικής Σχολής Αθηνών.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-

µοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ακούγοντας προηγουµένως τον κύριο Υπουργό, αγορεύοντα

από του Βήµατος αυτού, θυµήθηκα τους στίχους του Μανώλη
Αναγνωστάκη ή µάλλον αναλογίστηκα την αξία τους. «Σαν πρό-
κες να καρφώνονται οι λέξεις, να µην τις παίρνει ο άνεµος».

Θεωρώ ότι πάνω από όλα αυτοί που έχουν την ευθύνη της δια-
κυβέρνησης αυτού του τόπου, ένα χρέος έχουν όσον αφορά τα
λόγια που εκστοµίζουν σε αυτήν την Αίθουσα, να µην είναι γενι-
κόλογα, να µην είναι αόριστα, να µην αποτελούν ευχολόγια, να
µην είναι οµολογίες πίστεως, να µην είναι λόγια του αέρα. Να
είναι λόγια που αποδίδουν µια συγκεκριµένη αναφορά στα συ-
γκεκριµένα ζητήµατα που θίγει κάθε τόσο, όταν χρειάζεται, ο κοι-
νοβουλευτικός έλεγχος, τον οποίο καλούνται να αντιµετωπίσουν.

Άλλα µέσα στα λόγια του Υπουργού θα ήµουν άδικος εάν δεν
αναγνώριζα και τη σπουδαιότητα που έχει η αναφορά στη λει-
τουργία του δηµοκρατικού πολιτεύµατος, αυτού που ξεκινάει
ιστορικά µετά από την εξέγερση, την ηρωική θυσία των φοιτη-
τών του Πολυτεχνείου, της 17ης Νοεµβρίου του 1973.

Πράγµατι, κύριε Υπουργέ, ορόσηµο, συµβάν ιστορικό, πέριξ
του οποίου οικοδοµήθηκε µια µυθοπλασία τέτοια, που µας
έδωσε το δικαίωµα να έχουµε µια διαδροµή δηµοκρατική δηµό-
σιου βίου, που φτάνει µέχρι των ηµερών µας, ή θα έλεγα αν µου
επιτρέπετε για να είµαι συγκεκριµένος, που έχει σταµατήσει εδώ
και κάποια χρόνια, γιατί θα σας θέσω τώρα συγκεκριµένα το ερώ-
τηµα.

Είστε ευχαριστηµένος από την ποιότητα της δηµοκρατίας
στην οποία ζούµε και την οποία υπηρετούµε ως αντιπρόσωποι
του ελληνικού λαού όλοι σ’ αυτήν την Αίθουσα; Είστε ικανοποιη-
µένος, δηλαδή, για να γίνω ακόµη πιο συγκεκριµένος, από το γε-
γονός ότι ζούµε σε µια δηµοκρατία η οποία µεταξύ των είκοσι
επτά δηµοκρατιών της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι τελευταία σε
ελευθεροτυπία; ∆εν σας εντυπωσιάζει το γεγονός ότι αυτό που
σήµερα και εδώ και κάποια χρόνια λέγεται «κατευθυνόµενη δη-
µοσιογραφία» είναι ο παράγων ο εξωθεσµικός, ο παράγων ο µη
νοµιµοποιηµένος δηµοκρατικά που επιβάλλει τι πρέπει κάθε
µέρα να λέγεται και σε πόση δόση, πώς πρέπει να ενηµερώνεται
ο ελληνικός λαός και µέχρι ποιου σηµείου, αν πρέπει να µαθαίνει
ο λαός αυτό που του συµβαίνει;

Ή ακόµη χειρότερα, δεν σας εντυπωσιάζει το γεγονός ότι όλοι
εµείς που είµαστε γενιά του Πολυτεχνείου ανεχθήκαµε να υπάρ-
ξει ένα φαινόµενο που είναι πράγµατι φαινόµενο «δηµοκρατίας»,
µέσω του οποίου έχει ιδιωτικοποιηθεί ο δηµόσιος χώρος, ο
χώρος στον οποίο κάποτε όλοι πίστευαν ότι αξίζει ως πολιτικές
δυνάµεις, ως εκπρόσωποι φορέων, ως κόµµατα επαναστατικής
ιδεολογίας να ανοίγεται αυτό που λέγεται «πεδίο πολιτικής»,
αυτό που είναι ο µικρόκοσµος της πολιτικής;

Σ’ αυτό το µικρόκοσµο σήµερα ποιοι κατοικούν, ή αν θέλετε
καλύτερα, σας θέτω το ερώτηµα: ποιοι είναι αυτοί που καθορί-
ζουν το ποιος θα εµφανιστεί και το ποιος θα αφανιστεί;

Ζούµε, λοιπόν, σε µια δηµοκρατία η οποία έχει ανεχθεί να απο-
τελεί πεδίο πολιτικής δράσης, κατά πρώτο λόγο, αυτών που προ-
έρχονται από πολιτικές δυναστείες και εκείνων οι οποίοι έχουν
σχέση µε την υποστήριξη και την προάσπιση µεγάλων συµφερό-
ντων.

Αυτό µήπως πρέπει να µας προβληµατίσει; Πάνω σ’ αυτό
µήπως πρέπει να ξεκινήσει ένας διάλογος, τουλάχιστον εξ αφορ-
µής και του αποτελέσµατος του δεύτερου γύρου των αυτοδιοι-
κητικών εκλογών, που εσείς βέβαια το οικειοποιηθήκατε µε ένα
κοµµατικό ναρκισσισµό πρωτοφανή, χωρίς να σας απασχολήσει
το γεγονός ότι ο ∆ήµαρχος Αθηναίων βγήκε µε εβδοµήντα χι-
λιάδες ψήφους ή ο ∆ήµαρχος Θεσσαλονίκης βγήκε µε κάποιο
ανάλογο ποσό ψήφων;

Αυτή η αποστράτευση η πολιτική του λαού µήπως πρέπει να
µας σηµάνει την ώρα ότι υπάρχει µια αντιστροφή σ’ αυτή τη δη-
µοκρατία, µια κρίσιµη αντιστροφή, µια αντιστροφή η οποία έχει
καταστήσει την πολιτική όχι αγώνα, όχι αγωνιστική διαθεσιµό-
τητα για ιδεολογίες, αλλά δυστυχώς την έχει καταστήσει µια δια-
δικασία στην οποία ο καθένας µε συµµάχους αυτούς οι οποίοι
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είναι ιεροφάντες της πολιτικής πραγµατικότητας και έχουν στην
κατοχή τους τα µέσα παραγωγής εντυπώσεων, µε τη βοήθεια τέ-
τοιων επαγγελµατιών έχουν οδηγήσει τη δηµοκρατία σε µια συρ-
ρίκνωση αγωνιστική και ιδεολογική; Την έχουν κάνει να υπηρετεί
την σκηνοθεσία της διαφοράς και επ’ εσχάτων θα έλεγα και την
ουσία της διαφθοράς.

Άρα λοιπόν, µήπως θα πρέπει τα λόγια µας από αυτό το Βήµα
να είναι τέτοια, που να µπορούν να εκδηλώνουν και µια κακία αρ-
χική απέναντι σε παράγοντες, τους οποίους έχουµε ανεχθεί να
λειτουργούν έστω και αν δεν έχουν καµµία δηµοκρατική νοµιµο-
ποίηση και να έχουν οδηγήσει στο να είµαστε εµείς οι πολιτικοί,
οι αντιπρόσωποι του ελληνικού λαού, εµάς που ο λαός µας εµπι-
στεύθηκε την παρουσία µας και τη λειτουργία µας εδώ, η πιο συ-
κοφαντηµένη κατηγορία των πολιτών;

Πέρα από όλα αυτά, αυτό που αξίζει είναι ότι εσείς που έχετε
την ευθύνη της διακυβέρνησης, βεβαίως όπως προλάλησε ο
εκλεκτός Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ θα πρέπει
να έχετε συνείδηση του ότι είστε κυβερνήτης ενός σκάφους. Και
αυτό το σκάφος για να πλοηγηθεί δεν απαιτεί µόνο να έχει καύ-
σιµα, απαιτεί να έχει και ένα τιµονιέρη, να έχει ένα καπετάνιο, ο
οποίος ξέρει να προδιαγράφει πορείες και ξέρει στις πορείες
αυτές να είναι σταθερή η πλεύση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Από αυτή την άποψη θα ήθελα να σας ρωτήσω: Είστε ικανο-
ποιηµένοι; Γιατί πλέον και εσείς ως κυβέρνηση έχετε µια ηλικία.
Αναφέρεστε επίµονα, θα έλεγα µε µονοµανία στα πεντέµισι χρό-
νια διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Βεβαίως και η κρι-
τική στη δηµοκρατία επιβάλλεται να γίνεται, αλλά δεν µπορεί η
κριτική στη Νέα ∆ηµοκρατία να είναι το άλλοθι, να είναι η οδός
της διαφυγής από τα συγκεκριµένα προβλήµατα, τα οποία κα-
λείστε να λύσετε. Εδώ ακριβώς πρέπει να τοποθετηθείτε: Τί
έχετε κάνει για αυτές τις µορφές, τις ιδιότυπες, τις πρωτοφανείς
της εγκληµατικότητας, οι οποίες πράγµατι παραβιάζουν ανθρώ-
πινα δικαιώµατα;

Θα µου επιτρέψετε µε πολύ σεβασµό και εκτίµηση να σας πω
ότι συνταγµατικό δικαίωµα στην ελπίδα µέχρι σήµερα δεν υπάρ-
χει σε αυτήν τη δηµοκρατία που υπηρετείτε. Υπάρχει όµως, συ-
νταγµατικά κατοχυρωµένο δικαίωµα στην περιουσία, στην τιµή,
στην υπόληψη, στη ζωή, στη σωµατική ακεραιότητα. Για όλα
αυτά τι έχετε κάνει µέχρι σήµερα;

Το γεγονός λοιπόν ότι σύρεστε ως ένοχοι και απολογούµενοι
για το πώς λειτουργεί η διαδικασία του ασύλου σε αυτές τις
αρχές της Ευρωπαϊκής Ένωσης αποτελεί κάτι για το οποίο δεν
πρέπει να είµαστε υπερήφανοι. ∆ιότι, αυτοί οι οποίοι σας δηµι-
ουργούν την υποχρέωση να ανταποκριθείτε, πρώτα απ’ όλα στην
προστασία ανθρωπίνων δικαιωµάτων, ανθρώπων που έρχονται
από αλλού είναι εκείνοι που δεν µπορούν να αντιληφθούν ότι
πρωταρχική υποχρέωση και καθήκον της Κυβέρνησης είναι να
προστατεύσει αυτούς, οι οποίοι συνδέονται µε την πολιτεία την
οποία υπηρετούν µε δεσµούς νοµικούς τέτοιους που τους δίνουν
το δικαίωµα να απαιτούν από την εκάστοτε κυβέρνηση την προ-
στασία της ζωής τους, την προστασία της υπόληψής τους, της
τιµής τους και όλων αυτών των δικαιωµάτων.

Θεωρώ λοιπόν ότι εδώ και µε βάση την αρχή της αναλογικό-
τητας -εάν θέλουµε να εφαρµόσουµε και το Σύνταγµα- θα πρέ-
πει να καθορίσετε προτεραιότητες. Και αυτές τις προτεραιότητες
θα πρέπει να έχετε τη δύναµη που απαιτείται να τις ιεραρχείτε.

Γιατί µη µου πείτε, κύριε Υπουργέ, ότι αισθάνεστε υπερήφανος
από τον τρόπο µε τον οποίο παραβιάστηκαν ανθρώπινα δικαιώ-
µατα προχθές από την Ολοµέλεια της Βουλής σε αυτήν την Αί-
θουσα, όταν τελικά διαπιστώθηκε ότι τα κόµµατα της Αριστεράς
και το δικό σας κόµµα µε µία τεχνητά διαµορφωµένη πλειοψη-
φία παρέπεµψαν στο ∆ικαστικό Συµβούλιο πρώην συναδέλφους;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Μπορεί βεβαίως, αυτοί οι οποίοι καθορίζουν το πώς θα λεχθεί
ή –αν θέλετε- αυτοί που καθηµερινά υπερκαθορίζουν στο πλαίσιο
της παραγωγής αυτό που έλεγε ο Τζόρτζ Όργουελ «επίσηµο
ψεύδος» ή αυτό που έλεγε ο Ζαν Μποντριγιάρ «ολοκληρωτικό
µήνυµα», στο πλαίσιο αυτής της λειτουργίας που πράγµατι έχει

καταστήσει τη δηµοκρατία ένα είδωλο του εαυτού της του πραγ-
µατικού, αυτοί ακριβώς που µας λένε πως πρέπει να το διατυ-
πώνουµε εδώ και σε ποια έκταση είναι εκείνοι που προτίµησαν να
µην αναφέρουν, να µην ενηµερώσουν τον ελληνικό λαό γι’ αυτό
που έγινε εδώ.

Βεβαίως, θεωρώ ότι δεν είναι από τις πιο τιµητικές εµπειρίες
που έχουµε σ’ αυτήν τη Βουλή και πιστεύω ότι αυτό θα παρα-
µείνει στον αιώνα τον άπαντα σαν ένα αρνητικό σηµάδι της λει-
τουργίας του δηµοκρατικού πολιτεύµατος, το οποίο ανεχθήκαµε
και δυστυχώς, µε την παράλειψή µας να το επανορθώσουµε, δώ-
σαµε την εντύπωση ότι δεν ενδιαφερόµαστε για τα σπουδαία και
τα σηµαντικά, αλλά µόνο για τα επικοινωνιακά και τα θεαµατικά.
Αυτό κάποτε θα το πληρώσουµε, όµως, όλοι µαζί.

Αυτά είχα να πω και να µε συγχωρήσετε, κύριε Πρόεδρε, που
δεν ήµουν ιδιαίτερα αναλυτικός στα ζητήµατα της εγκληµατικό-
τητας. Θεωρώ, όµως, ότι ήταν πιο σπουδαία αυτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας ερµηνεύω ως εξής,
κύριε Τζαβάρα: Η παρουσία των φοιτητών στα θεωρεία σας πα-
ρέσυρε σε ακαδηµαϊκά πεδία περισσότερο και έτσι βρεθήκατε
να µην είστε εντός του θέµατος, εις τον πυρήνα του θέµατος.
Σας ερµηνεύω και σας κατανοώ.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδος, κ. Σπυρίδων Χαλβατζής, που ελπίζω
να µην πάθει το ίδιο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ δίνω άλλη ερµηνεία στην τοποθέτηση του κ. Τζαβάρα. ∆εν

θέλει να συγκρουστεί µε το ΛΑΟΣ, δεν θέλει να βάλει µία άλλη
παράµετρο σε αυτό το ζήτηµα. Αυτό είναι το πρώτο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Έτσι είναι, εάν έτσι νοµίζετε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Η εκτίµησή µου είναι!
∆εύτερον, έκανε κάποιες ανακαλύψεις ο κ. Τζαβάρας για τα

Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και είπε ότι στην Ελλάδα είναι χει-
ρότερα από την Ευρώπη. Μα, ό,τι ξεκινά από το State Depart-
ment, πάει σε όλο τον κόσµο µε την ίδια ταχύτητα και αποφασι-
στικότητα. Ναι, είναι η εµφάνιση και η εξαφάνιση. Ό,τι θέλουν να
εµφανίζουν, το εµφανίζουν και ό,τι θέλουν να εξαφανίζουν, το
εξαφανίζουν. Τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης είναι στα χέρια της
αστικής τάξης και των εκάστοτε κυβερνήσεων. Και αυτοί που
έχουν τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης στα χέρια τους, µεγαλο-
εκδότες, µεγαλοκαναλάρχες, συνδέονται άµεσα µε τους τραπε-
ζίτες, τους βιοµήχανους, τους εφοπλιστές. Τι κάνουµε;
Κρούουµε ανοικτές θύρες.

Προχθές, τη ∆ευτέρα, έγινε ένα συλλαλητήριο στο κέντρο της
Αθήνας, στο Σύνταγµα. Κατά την εκτίµηση όλων, πέραν του ΚΚΕ,
είχε τόσο πολύ κόσµο που δεν είχε ξαναδεί για πολλά χρόνια το
Σύνταγµα. Ήταν την επόµενη ηµέρα των εκλογών, που είχαν γίνει
κινητοποιήσεις επί κινητοποιήσεων κ.λπ.. Είδατε τίποτα εσείς
στις τηλεοράσεις; Πόσοι το είδατε στον Τύπο; Εάν έρχονταν,
όµως, δύο πόρνες πολυτελείας στο αεροδρόµιο «Ελευθέριος Βε-
νιζέλος», όλα τα κανάλια θα ήταν εκεί και βεβαίως θα παρουσία-
ζαν σκηνές επί σκηνών απείρου κάλλους, γιατί θα ήθελαν να
σκεπάσουν οπωσδήποτε οτιδήποτε γίνεται.

Πόσες λαϊκές εργατικές κινητοποιήσεις γίνονται; Τι βγαίνει
στον αφρό; Ποιες δείχνουν; Πόσες ερασιτεχνικές δραστηριότη-
τες αναπτύσσονται στα σχολειά, σε πολιτιστικούς και άλλους
συλλόγους; Αυτό το υγιές, το ζωντανό, το συλλογικό δεν πα-
ρουσιάζεται, αλλά παρουσιάζεται η αµερικανική υποκουλτούρα.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Τώρα να µπούµε στο θέµα, για να µην ξεχαστούµε, κύριε Πρό-
εδρε.

Η αύξηση της εγκληµατικότητας, κατά την άποψή µας, δεν
είναι τίποτα λιγότερο και τίποτα περισσότερο από την έκφραση
της κρίσης και της σαπίλας του εκµεταλλευτικού καπιταλιστικού
συστήµατος. Υπάρχει εγκληµατικότητα στην Ελλάδα, υπάρχει
εγκληµατικότητα σε όλες τις καπιταλιστικές χώρες, σε όλες τις
καπιταλιστικές µητροπόλεις µε τις οποίες τα κόµµατα του κεφα-
λαίου πολύ συχνά συγκρίνουν την Αθήνα και άλλες ελληνικές πό-
λεις. Οι Βρυξέλλες, που είναι η µητρόπολη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, είναι στην κορυφή των ευρωπαϊκών πόλεων ως προς
τους δείκτες εγκληµατικότητας και πρώτη στις ανθρωποκτονίες.
Τι ανακαλύψεις κάνουµε, δηλαδή;
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Πολύ εύκολα, κυρίως και πρωτίστως ο ΛΑΟΣ, αλλά και στε-
λέχη της σηµερινής και της χθεσινής Κυβέρνησης συνδέουν την
εγκληµατικότητα µε την αύξηση της µετανάστευσης και των προ-
σφύγων. Οι εκάστοτε κυβερνητικοί εκπρόσωποι προσπαθούν να
κρύψουν τις ευθύνες τους για τη διόγκωση της µετανάστευσης
και την αθλιότητα στην οποία ζει ένα µεγάλο µέρος των µετανα-
στών και των προσφύγων.

Τι θέλουµε να σηµειώσουµε; Όλοι, µα όλοι, µιλούν για τη µι-
κροεγκληµατικότητα. Αποσιωπούν ότι υπάρχουν οργανωµένα κυ-
κλώµατα του υποκόσµου, ότι υπάρχουν εγκληµατικές εταιρείες,
διάφορα κυκλώµατα του οικονοµικού εγκλήµατος, κυκλώµατα
διακίνησης ναρκωτικών, παιδικής πορνογραφίας και παιδοφιλίας,
στην οποία συµµετέχουν ευυπόληπτοι πολίτες υπεράνω πάσης
υποψίας. Και είναι Έλληνες αυτοί οι ευυπόληπτοι πολίτες που
αποκαλύπτονται συχνά, αλλά ονόµατα δεν βγαίνουν στον αφρό.

Φυσικά, το οργανωµένο έγκληµα προσπαθεί να στρατολογεί
και πεινασµένους και λούµπεν στοιχεία. Οπωσδήποτε η εξα-
θλίωση ενός µέρους του πληθυσµού στο οποίο ανήκουν και αρ-
κετοί από τους µετανάστες οδηγεί στην αύξηση της λεγόµενης
µικροεγκληµατικότητας του δρόµου. Εµείς καθόλου δεν υποτι-
µάµε αυτή τη µορφή εγκληµατικότητας, γιατί ξέρουµε τι σηµαί-
νει για τον φτωχό εργαζόµενο να του κλέψουν τα λίγα χρήµατα
που του έχουν αποµείνει, µετά την κλοπή που έχει υποστεί από
το κεφάλαιο και από το κράτος.

Όµως, όποιον εκγληµατολόγο και εάν ρωτήσετε, θα σας πει
ότι αυτή η εγκληµατικότητα που προέρχεται από εξαθλιωµένους
ανθρώπους, δεν αντιµετωπίζεται µε την καταστολή, αλλά µόνο
µε µέτρα κοινωνικού χαρακτήρα. Εµείς είµαστε, όχι µόνο ενάντια
στο κοινό ποινικό έγκληµα, αλλά παλεύουµε για να κοπεί η ρίζα
που το τροφοδοτεί, δηλαδή, η σχέση εκµετάλλευσης και οι ταξι-
κές ανισότητες που προκαλούν. Είµαστε το κόµµα που έχουµε
µηδενική ανοχή απέναντι στη µάστιγα των ναρκωτικών και είµα-
στε αντίθετοι µε τη λογική και την πρακτική της υποκατάστασης
που εξυπηρετεί ο ΟΚΑΝΑ.

Σε ό,τι αφορά το λαθρεµπόριο και ειδικά ορισµένες πτυχές,
θα πρέπει να σταµατήσουν την κοροϊδία και να σταµατήσει και η
µέγιστη υποκρισία που εµφανίζεται. Το Σ∆ΟΕ έχει παραδεχθεί
ότι τα προϊόντα που πωλούνται από τους πλανόδιους µικροπω-
λητές έχουν εισαχθεί νόµιµα στη χώρα και δεν µπορούµε να
εµποδίσουµε την εισαγωγή τους, γιατί θα έρθουν σε αντίθεση –
λέει- µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, µε το Μάαστριχ, µε µία από τις
τέσσερις γνωστές ελευθερίες του.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ποιος τα λέει αυτά;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Το Σ∆ΟΕ. Είναι επίσηµη απάντηση.
Λέµε εµείς τώρα, εάν θέλουν έλεγχο του παρεµπορίου, να

πάνε να τον ελέγξουν στην πηγή, στις µεγάλες µεταφορικές εται-
ρείες και αποθήκες. Εάν ενδιαφέρονται για την ενίσχυση των µι-
κροεµπόρων, να πάρουν µέτρα ανακούφισης για τους ίδιους
τους µικροέµπορους και τους αυτοαπασχολούµενους.

Σε ό,τι αφορά τη λεγόµενη αποτελεσµατικότητα των αστυνο-
µικών µονάδων δίκυκλης αστυνόµευσης –της οµάδας «∆ΙΑΣ»,
όπως ονοµάζονται- για την οποία υπερηφανεύεται η Κυβέρνηση,
εµείς έχουµε συχνά καταγγείλει και πρέπει να το λάβει υπ’ όψιν
του και ο κύριος Υπουργός, ότι η ένταση της αστυνοµοκρατίας
σε αρκετές περιπτώσεις κάνει αφόρητη τη ζωή εργαζόµενων και
νέων ανθρώπων που αγωνίζονται για τα δικαιώµατά τους.

Έχουµε να σηµειώσουµε, επίσης, ότι δεν είναι µόνο η σηµε-
ρινή επερώτηση. Οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ αναπτύσσουν, υπερ-
προβάλλουν την µικροεγκληµατικότητα και ταυτόχρονα κινδυνο-
λογούν µε όλες τις παρεµβάσεις τους. Οι αναφορές τους είναι
πάντα στους µετανάστες. Ναι, ο ρατσισµός τους είναι ανοιχτός
καθώς και η ξενοφοβία. Ένας οµιλητής είπε, ότι στον τάδε νοµό
το βράδυ συχνάζουν γυφτοβούλγαροι. Εµείς έχουµε χαρακτηρι-
σµό γυφτοέλληνες; Γιατί έχουµε γύφτους στην Ελλάδα, καθώς
και τσιγγάνους.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ροµά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Έχουµε γύφτους, οι οποίοι κατοι-

κούν οκτακόσια χρόνια στην Ελλάδα. Γιατί, λοιπόν, αυτοί οι απα-
ξιωτικοί χαρακτηρισµοί; Λέει ότι το βράδυ κάθονται εκεί και το
άλλο πρωί γίνεται λαϊκή µε οικολογικά προϊόντα. ∆ηλαδή, δεν
µπορούν να συνυπάρχουν οι γυφτοβούλγαροι, που µας είπε, µε

τα οικολογικά προϊόντα;
Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, µε δύο παρατηρήσεις. Υπάρ-

χουν πολλές εγκληµατικές δραστηριότητες, οι οποίες συχνά
ούτε καν αναφέρονται στα εγκλήµατα.

Tα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης –λείπει ο κ. Τζαβάρας- µιλούν
πολύ συχνά για κάποιο έγκληµα ή για κάτι τέτοιο και λένε «δεν
ξέρουµε αν ήταν αλλοδαπός ή Έλληνας». Πάντα βάζουν αυτό το
πρόσηµο µπροστά.

Έχουµε άλλες εγκληµατικές δραστηριότητες µε το λαθρε-
µπόριο καυσίµων, δραστηριότητες και εγκληµατικές ενέργειες
µε την τοκογλυφία και τη σωµατεµπορία. Μιλήσαµε για την παι-
δεραστία και την πορνοβιοµηχανία, το εµπόριο και το λαθρε-
µπόριο όπλων, είναι όµως και η εγκληµατικότητα στη βιοµηχανία
διασκέδασης. Υπάρχουν πάρα πολλά δίκτυα κλεπταποδοχής, τα
οποία πολλές φορές τα ξεχνάτε και αναφέρεστε πάντα στην
εγκληµατικότητα στον καθηµερινό κόσµο, σε αυτούς τους εξα-
θλιωµένους ανθρώπους που προσπαθούν να ζήσουν.

Επίσης, αναπτύσσεται µία εγκληµατικότητα, η οποία σχετίζεται
µε διάφορες χώρες που δηµιουργήθηκαν τα τελευταία χρόνια
και µε τη Βοσνία και µε το Κοσσυφοπέδιο και µε την πρώην Γι-
ουγκοσλαβική ∆ηµοκρατία της Μακεδονίας και µε την Αλβανία
κι έχουµε δραστηριότητες και παρεµβάσεις, όχι µε στρατιωτικά
ρούχα, αλλά µε πολιτικά των «ουτσεκάδων» και βεβαίως έχουµε
τέτοιες εγκληµατικές δραστηριότητες.

∆εν γίνεται καµµία αναφορά στις αιτίες των µεταναστευτικών
ρευµάτων των τελευταίων χρόνων και στις ιµπεριαλιστικές επεµ-
βάσεις των Αµερικάνων, του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Αυτές οι επεµβάσεις εναντίον λαών και χωρών, καθώς και οι βάρ-
βαροι πόλεµοι και οι βοµβαρδισµοί, η εξαθλίωση τεραστίων τµη-
µάτων των λαών διαφόρων περιοχών στην Ασία, στην Αφρική,
οδηγούν εκατοµµύρια ανθρώπους στη µετανάστευση.

Η Κυβέρνηση γνωρίζει καλύτερα από εµένα βεβαίως και από
τον καθένα τα στοιχεία που λένε ότι εάν οι Αµερικανοί προχω-
ρήσουν στους σχεδιασµούς τους, τους πραγµατοποιήσουν και
κάνουν µία επέµβαση στο Ιράν, πολλά εκατοµµύρια Ιρανοί, απ’
ό,τι λένε πάνω από επτά εκατοµµύρια οκτακόσιες χιλιάδες περί-
που, θα φύγουν, θα εγκαταλείψουν τη χώρα και θα έρθουν προς
την Ευρώπη. Από πού θα περάσουν; Θα περάσουν από την Τουρ-
κία, θα περάσουν από την Ελλάδα. Γιατί η Κυβέρνηση δεν πάει
κόντρα στο «∆ουβλίνο ΙΙ» ώστε να προωθεί αυτούς που θέλουν
να πάνε στην Ευρώπη, που είναι, όπως λένε τα στοιχεία, πάνω
από 80%; Θα είναι µία κάποια λύση, όπως έλεγε και ο ποιητής,
αλλά θα λύσει και το δικό τους πρόβληµα, για να µη σκοτώνο-
νται στις νταλίκες και να µην καταψύχονται στην Πάτρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Χαλβατζή.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµούλης.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η επερώτηση των βουλευτών του ΛΑΟΣ ξεκινάει από ένα

πραγµατικό πρόβληµα. Στην Ελλάδα υπάρχει έξαρση της εγκλη-
µατικότητας και πρέπει όλοι να κάνουµε την ασφαλή πρόβλεψη
ότι καθώς τα επόµενα χρόνια θα είναι χρόνια που θα ενταθεί η οι-
κονοµική και κοινωνική κρίση και θα µεγαλώσει τις ανισότητες,
θα µεγαλώσει τις ζώνες αποκλεισµού, αυτή η εγκληµατικότητα
θα αυξηθεί.

Το ζητούµενο, λοιπόν, είναι οι αποτελεσµατικές πολιτικές για
την καταπολέµηση του εγκλήµατος όλων των µορφών και όχι οι
ακραίες κραυγές για λόγους πολιτικής δηµαγωγίας και ψηφο-
θηρίας. Η ασφάλεια είναι ένα από τα δικαιώµατα του πολίτη και
ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς λέει «ναι» στην προ-
στασία αυτού του δικαιώµατος του πολίτη, όπως λέει το ίδιο κα-
θαρά «όχι» στο πολιτικό εµπόριο του φόβου από ακραίες φωνές
που προσπαθούν να µιζάρουν πολιτικά κερδοσκοπώντας πάνω
στο φόβο για µία χούφτα ψήφους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το έγκληµα, όπως και το κεφά-
λαιο, δεν έχει πατρίδα και πρέπει να διώκεται το ίδιο αυστηρά
και αποτελεσµατικά, είτε το διαπράττει Έλληνας είτε το δια-
πράττει ξένος πολίτης είτε έχει νόµιµα χαρτιά, είτε δεν έχει. Πρέ-
πει να δούµε αν οι µηχανισµοί, που υπάρχουν στο κράτος
τριάντα έξι χρόνια µετά τη µεταπολιτευτική δηµοκρατία για την
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αντιµετώπιση του εγκλήµατος, είναι αποτελεσµατικοί.
Ας πούµε, οι φυλακές µας, ως µέσο σωφρονισµού και ως µη-

χανισµός σωφρονισµού, λειτουργούν ως σωφρονιστικά ιδρύ-
µατα ή ως σχολεία εγκληµατικότητας, όπου κυβερνούνται
πολλές φορές από µεγαλοεγκληµατίες, που διατάσσουν και δο-
λοφονίες και βοµβιστικές ενέργειες µέσα από τις φυλακές, γιατί
είναι στο κόλπο µε το αζηµίωτο µαζί µε κάποιους διεφθαρµένους
δηµοσίους λειτουργούς; Η δικαιοσύνη δικάζει γρήγορα και απο-
τελεσµατικά και αυστηρά τους εγκληµατίες ή καµµιά φορά
επίορκοι δικαστές βαφτίζουν µεγαλεµπόρους ναρκωτικών ως
χρήστες και βγαίνουν έξω, ή αναβάλλουν τις δίκες τους µε
αστείες δικαιολογίες και µένουν έξω και την ίδια ώρα ένα βαπο-
ράκι φυλακίζεται ως έµπορος ναρκωτικών;

Η κοινωνική µας πολιτική βοηθάει στη µείωση των ανισοτήτων
που γεννούν παραβατικές συµπεριφορές; Βοηθάει στην επανέ-
νταξη των ανθρώπων που έκαναν ένα λάθος, πλήρωσαν και θέ-
λουν να βρουν µια µόνιµη δουλειά; Ή αυτός ο κοινωνικός
ρατσισµός και το έλλειµµα κοινωνικών πολιτικών ωθεί και πάλι
στο έγκληµα ανθρώπους που δεν έχουν τρόπο µετά από την
έκτιση της ποινής τους να ζήσουν τίµια;

∆ιώκεται αποτελεσµατικά και τιµωρείται το οικονοµικό
έγκληµα των «λευκών κολάρων», οι διεθνείς συµµορίες που βγά-
ζουν του κόσµου τα λεφτά, εµπορευόµενοι ναρκωτικά, λευκή
σάρκα; Γιατί το έγκληµα έχει προχωρήσει στο διεθνισµό του πε-
ρισσότερο ενδεχοµένως και από την Αριστερά, Σπύρο Χαλβατζή,
και έχει στα ρετιρέ τα «λευκά κολάρα» και έχει στους απλούς ρό-
λους µετανάστες, που δουλεύουν για τη διακίνηση της τελευ-
ταίας φάσης.

Εδώ έχουµε τη «SIEMENS», κορυφαία περίπτωση οικονοµικού
εγκλήµατος, οµόφωνα χαρακτηρισµένη ως οικονοµικό έγκληµα,
όπου µας δουλεύει ψιλό γαζί και αφού το έσκασαν Χριστοφορά-
κος και Καραβέλας επί Νέας ∆ηµοκρατίας, µεταξύ πρώτου και
δευτέρου γύρου, το έσκασε και ο κ. Φόλκερ Γιουνγκ. Επειδή
έχετε και µία αρµοδιότητα γι’ αυτό, θα ήθελα να µας πείτε γιατί
ήταν καρύδια και ακουγόντουσαν οι πολιτικές και οι υπηρεσια-
κές ευθύνες, όταν το έσκασε ο Χριστοφοράκος και ο Καραβέλας
και είναι σύκα και δεν ακούγονται, όταν το έσκασε ο τρίτος της
παρέας, ο οποίος είχε απαγόρευση εξόδου από τη χώρα, υπο-
χρέωση να παρουσιάζεται στο αστυνοµικό τµήµα και τώρα µας
κάνουν πλάκα τα γερµανικά µέσα ενηµέρωσης, ειρωνευόµενοι
την τρύπια ελληνική δηµοκρατία.

Είναι αποτελεσµατική η µεταναστευτική πολιτική; ∆ιαβεβαίωσε
ο κ. Ευθυµίου ότι σφραγίστηκαν τα σύνορα. Μα, αν ήταν έτσι µε
λόγια και η γιαγιά µου αν είχε καρούλια θα ήταν τρόλεϊ, που λέει
το παλιό ανέκδοτο.

Εδώ έχουµε µία αναποτελεσµατική µεταναστευτική πολιτική
και στο σκέλος της πρόληψης και στο σκέλος της αντιµετώπι-
σης, γιατί αφού µπουν µέσα, δηλώνουν αυτοί οι άνθρωποι ότι ζη-
τούν άσυλο, δεν τους παραχωρείται το άσυλο, γιατί έχουµε µία
πολιτική και επί Νέας ∆ηµοκρατίας και επί ΠΑΣΟΚ που λέει «όχι»
µετά από καθυστερήσεις και αυτοί οι άνθρωποι, που θέλουν να
πάνε στην Ευρώπη, συσσωρεύονται σε γκέτο στο κέντρο της
Αθήνας χωρίς χαρτιά, ενώ θα µπορούσαν να διευκολυνθούν να
πάνε να βρουν τους συγγενείς τους.

Το τραγικό είναι ότι αυτοί που διαµαρτύρονται και παράγουν
και εξτρεµιστικό πολιτικό λόγο, µε αφορµή την υπερσυσσώ-
ρευση µεταναστών χωρίς χαρτιά στο κέντρο της Αθήνας, είναι
οι ίδιοι που εµποδίζουν µία πολιτική ασύλου που θα τους διευ-
κόλυνε να πάνε να βρουν τους συγγενείς τους στις υπόλοιπες
ευρωπαϊκές χώρες. Αυτά, αν θέλουµε να συζητούµε σοβαρά.

Γιατί τα λέω αυτά, κύριε Υπουργέ; ∆εν θέλω να µηδενίσω τί-
ποτα αλλά πολλές όψεις, που συνδέονται µε την µεταναστευτική
πολιτική και ιδιαίτερα µε την αντιµετώπιση του εγκλήµατος, ανε-
ξάρτητα από την πατρίδα αυτού που το διαπράττει, δίνουν την ει-
κόνα ενός κράτους-µπάχαλο. Όταν απουσιάζει το κράτος
συστηµατικά από το κέντρο της Αθήνας και αφήνει το παραε-
µπόριο, το εµπόριο λευκής σαρκός, το εµπόριο ναρκωτικών
δίπλα στην Οµόνοια και ο απελπισµένος φτωχός Έλληνας θέλει
–και µε το δίκιο του- να µην τον κλέψουνε, να µην αρπάξουν την
τσάντα της γυναίκας του, θέλει να γυρίσει από το σχολείο ή από
το µάθηµα των Αγγλικών το παιδάκι του µε σιγουριά και δεν έχει

την πολυτέλεια να µένει στην Εκάλη και την Κηφισιά αλλά µένει
στην πλατεία Αττικής ή στον Άγιο Παντελεήµονα και βλέπει τη
συστηµατική απουσία του κράτους και του ∆ήµου Αθηναίων και
βλέπει ότι επί χρόνια έχει κλειδωθεί µε λουκέτο από διάφορους
Ελληναράδες µια παιδική χαρά, γιατί αυτοί αποφάσισαν να κα-
θαρίσουν, τότε το κράτος-µπάχαλο, η απουσία κράτους επιτρέ-
πει στους ναζιστές της Χρυσής Αυγής να λένε «εµείς θα σας
πουλήσουµε προστασία. Αυτό ζούµε τώρα, σκηνές από το µέλ-
λον αν δεν παρθούν µέτρα.

Επίσης, η άρνηση για δεκαετίες του κράτους να υλοποιήσει
τις δικές του δεσµεύσεις για τη δηµιουργία ενός λατρευτικού
χώρου στην Αθήνα, προκειµένου το συνταγµατικά κατοχυρω-
µένο δικαίωµα της ανεξιθρησκίας και της ελεύθερης θρησκευτι-
κής έκφρασης που το έχουµε υπογράψει και στον ΟΗΕ και σε
όλες τις διεθνείς συνθήκες να µπορεί να υπηρετείται και εδώ µε
έναν τρόπο οµαλό, µετατρέπεται σε πρόβληµα εσωτερικής πο-
λιτικής αντιδικίας. Τα αυτονόητα δηλαδή πάνω στα οποία –και
µην το υποτιµάτε- η στρατηγική της έντασης της ελληνικής
άκρας ∆εξιάς µπορεί να συναντηθεί µε την στρατηγική της έντα-
σης εξτρεµιστικών ισλαµικών κύκλων σε µια λογική αλληλοτρο-
φοδοτούµενης έντασης. Γι’ αυτό, η συµπεριφορά των οργάνων
της πολιτείας πρέπει να είναι πάρα πολύ προσεκτική, να µη δί-
νονται λαβές σε τέτοιες εντάσεις. Επίσης, αυτό που έπρεπε να
γίνει από το 2009, ας γίνει επιτέλους πολύ γρήγορα. Είναι αστείο
να ψηφίζουµε νόµους εδώ µε χρονοδιαγράµµατα, µε θεσµοθε-
τηµένους πόρους και στη συνέχεια να µην υλοποιούνται.

Τέθηκε ένα θέµα ποιότητας και αποτελεσµατικότητας της δη-
µοκρατίας. Νοµίζω ότι αυτή µετριέται µε διάφορους δείκτες. Μια
δηµοκρατία, για να είναι αποτελεσµατική και ποιοτική για τους
πολίτες της, πρέπει να µειώνει τις ανισότητες. Και µια κοινωνία
που είναι πιο δίκαιη θα αφήνει και λιγότερο χώρο για το έγκληµα.
∆εν χρειαζόµαστε ρητορική για την αντιµετώπιση του εγκλήµα-
τος και µάλιστα ακροδεξιά για λόγους ψηφοθηρίας. Χρειαζόµα-
στε αποτελεσµατικά µέτρα ανάµεσα στα οποία είναι και η
ενίσχυση της επαγγελµατικής επάρκειας και της διάταξης της
Ελληνικής Αστυνοµίας, έτσι ώστε να αντιµετωπίζει το έγκληµα.
∆ιότι αν δούµε τον αριθµό των αστυνοµικών που υπηρετούν στην
Ελλάδα σε σχέση µε τον πληθυσµό κατά κεφαλήν Ελλήνων
έχουµε αρκετά πολυάριθµη αστυνοµία αλλά ο προσανατολισµός
της, οι δείκτες αποτελεσµατικότητάς της, η εκπαίδευσή της, τα
µέσα που έχει στη διάθεση της –και δεν µέµφοµαι τους ανθρώ-
πους που υπηρετούν την αστυνοµία αλλά τον τρόπο που είναι
οργανωµένη η κατάσταση- δεν φέρνουν αποτελέσµατα.

Τέλος, να αντιµετωπίζουµε το πρόβληµα χωρίς να έχουµε την
ασφάλεια, την αλαζονεία, την προπέτεια, την επιθετικότητα του
πλούσιου και του χορτάτου. Ναι, το έγκληµα πρέπει να καταπο-
λεµάται και η παραβατικότητα πρέπει να κρίνεται και να τιµωρεί-
ται, ακόµα κι αν είναι η παραβατικότητα του Γιάννη Αγιάννη που
έκλεψε µια φρατζόλα ψωµί. Προσέξτε όµως. Οι Ευρωπαίοι πολί-
τες, οι πλούσιοι, οι χορτάτοι µε τα νόµιµα χαρτιά ξόδεψαν πέρσι
για τα σκυλιά και τις γάτες τους –και το λέω µε κάθε εκτίµηση
στη ζωοφιλία- 30.000.000.000 ευρώ. Πρέπει να δούµε σε αυτήν
την κοινωνία που αύριο θα έχει πιο πολλή ανεργία, πιο πολλές
ανισότητες, πιο πολλή φτώχια, πώς θα έχουµε πολιτικές, που και
το έγκληµα θα καταπολεµούν και θα φτιάξουν εκείνο το δίχτυ
κοινωνικής προστασίας και ένταξης, έτσι ώστε τους ανθρώπους
που τιµωρούνται, να µπορεί να τους ξαναεντάσσει και κάποιους
που η ανέχεια και η απελπισία τους σπρώχνει στο έγκληµα να
µπορεί να τους κρατάει.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Παπαδηµούλη.
Εισερχόµαστε τώρα στο στάδιο των δευτερολογιών.
Πρώτα θα πάρει το λόγο ο κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης γιατί θα

ταξιδέψει για τη Θεσσαλονίκη, θα ακολουθήσει ο κ. Κοραντής,
στη συνέχεια ο κ. Πλεύρης και ο κ. Χρυσανθακόπουλος θα κλεί-
σει τον κατάλογο των δευτερολογούντων.

Ορίστε, κύριε Κολοκοτρώνη, έχετε το λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, οι ελληνικές κυ-

βερνήσεις επί µακρά σειρά ετών αντιµετώπιζαν τα θέµατα της
λαθροµετανάστευσης µόνο από καθαρά ανθρωπιστική πλευρά
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και ποτέ από άποψη εθνικής ασφαλείας, παρά τις αγωνιώδεις
κραυγές µερίδας του ελληνικού λαού. Έτσι είχαµε εναποθέσει
τις ελπίδες µας στον ευρωπαϊκό οργανισµό για τη φύλαξη των
εξωτερικών συνόρων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τη γνωστή
FRONTEX.

Επειδή θα πρέπει να ξεκαθαριστούν ορισµένα πράγµατα -ανα-
φέρθηκε τόσο ο αξιότιµος κύριος Υπουργός όσο και ο αξιότιµος
συνάδελφος κ. Ροντούλης- θέλω να πω τα εξής. Πράγµατι, δια-
κόσια στελέχη της FRONTEX που τοποθετήθηκαν πρόσφατα
στον Έβρο, µε σκοπό την ανακοπή του ρεύµατος των λαθροµε-
ταναστών, κατάφεραν από την πρώτη εβδοµάδα να µειώσουν τη
ροή λαθροµεταναστών κατά 25%. Βέβαια, οι δουλέµποροι της
Τουρκίας δεν άργησαν να βρουν άλλη είσοδο, µέσω Βουλγαρίας.
Νοµίζω ότι αν ήµασταν λίγο πιο προνοητικοί θα µπορούσαµε να
το αντιµετωπίσουµε πριν εκδηλωθεί, κύριε Πρόεδρε. Η δύναµη
αυτή να πω ότι δεν έχει κανένα µέσο απαγόρευσης εισόδου των
λαθροµεταναστών στην Ελλάδα, ούτε και λαµβάνει µέτρα απο-
τροπής. Τις περισσότερες φορές οι λαθροµετανάστες παρου-
σιάζονται µόνοι τους στους Έλληνες και ξένους συνοριο-
φύλακες, περιµένοντας απλώς να κάνουν αυτό που τους έχουν
δασκαλέψει οι Τούρκοι δουλέµποροι, να τους προωθήσουν δη-
λαδή στην Αθήνα µε λεωφορεία της Αστυνοµίας. Γιατί, µε βάση
την επίσηµη ελληνική πολιτική ή την έλλειψη οδηγιών περί του
αντιθέτου, αυτό κάνει η ελληνική πλευρά.

Το άλλο που κάνει η πολυδιαφηµισµένη FRONTEX είναι ακόµη
χειρότερο. Τα στελέχη της προχωρούν σε λεπτοµερή καταγραφή
ονοµάτων, βιοµετρικών στοιχείων, εθνικοτήτων κ.λπ., που ση-
µαίνει ότι όσοι απ’ αυτούς διαφύγουν εκτός Ελλάδος για άλλες
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και συλληφθούν εκεί, θα τους
επαναπροωθήσουν στην Ελλάδα ως χώρα αρχικής εισόδου στην
Ευρωπαϊκή Ένωση. Εδώ είναι η κορύφωση του δράµατος. Κά-
ποιοι υπέγραψαν τη γνωστή συµφωνία του ∆ουβλίνου, µε την
οποία οι παράνοµοι µετανάστες επαναπροωθούνται στη χώρα
αρχικής εισόδου. Με άλλα λόγια, όχι µόνο δεν αποτρέπεται ου-
σιαστικά το κύµα των λαθροµεταναστών, αλλά µετά την κατα-
γραφή τους στα ελληνοτουρκικά σύνορα, τους χρεώνεται η
Ελλάδα, µε αποτέλεσµα σε όποια χώρα της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης συλληφθούν να τους ξαναστέλνουν πίσω στην Ελλάδα ως
χώρα αρχικής εισόδου. ∆ηλαδή η Ελλάδα από χώρα εισόδου και
ενδιάµεσου προορισµού µετατρέπεται σε χώρα τελικού προορι-
σµού.

Επιτέλους, κύριε Υπουργέ, είναι ώρα να δώσετε µία λύση! ∆εν
θέλουµε ειλικρινά να αµφισβητήσουµε τις καλές σας προθέσεις,
αλλά απαιτούνται άµεσα µέτρα τώρα και όχι αύριο!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κολοκοτρώνη.

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Κοραντής.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα πιάσω ορισµένα θέµατα κατά κεφάλαια.
Λαθροµετανάστευση. Αναφέροµαι στον Έβρο. Υπάρχει ένα

πρωτόκολλο συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου Προστασίας
του Πολίτη και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, το οποίο καθο-
ρίζει τις αρµοδιότητες αστυνοµικής και στρατιωτικής φύλαξης
των συνόρων -αυτό µου το ξεκαθάρισε κι ο Υπουργός Εθνικής
Άµυνας κ. Βενιζέλος- πλην όµως είναι σαφές ότι υπάρχουν κα-
νόνες εµπλοκής. Υποθέτω ότι υπάρχουν κανόνες εµπλοκής. Με
τη σηµερινή κατάσταση και την πραγµατική εισβολή, την οποία
υφιστάµεθα, αόπλων ίσως, αν κι όπως ασφαλώς γνωρίζετε, κά-
ποιοι -λίγοι είναι αλήθεια- εξ αυτών των λαθροµεταναστών στο
παρελθόν ήσαν οπλισµένοι, µήπως θα έπρεπε να ξαναδείτε το
πώς εφαρµόζονται και υλοποιούνται οι κανόνες εµπλοκής; Αυτό
είναι το ένα.

∆εύτερον, όσον αφορά πλέον την αποτροπή της λαθροµετα-
νάστευσης από θαλάσσης, το Λιµενικό αντιµετωπίζει προβλή-
µατα και το ξέρετε. Το ήµισυ των περιπολικών ουσιαστικά είναι
εκτός ενεργού χρήσεως.

Τι µέτρα προτίθεστε να λάβετε προκειµένου να τεθούν σε
πλήρη και αποτελεσµατική λειτουργία τα σηµερινά διαθέσιµα
πλωτά του ελληνικού Λιµενικού και ενδεχοµένως να αυξηθούν;

∆εν αναφέροµαι στο θέµα των οικονοµικών απολαβών των λιµε-
νικών, το οποίο το γνωρίζετε κάλλιστα. Τα λέω αυτά θεωρώντας,
αν κρίνω από τα αναγνώσµατα του Τύπου, ότι το Λιµενικό πε-
ριέρχεται υπό την δικαιοδοσία σας, εάν τελικά η Κυβέρνηση έχει
αποφασίσει σε ποιον θα περιέλθει.

Τρίτο σηµείο, µια που µιλάµε για το παρεµπόριο, µία πρακτική
πρόταση κύριε Υπουργέ:

Σε συνεργασία µε το Υπουργείο Οικονοµικών -το είχα ήδη ει-
σηγηθεί και στον Υφυπουργό, τον κ. Σαχινίδη- γιατί δεν στέλνετε,
αν θέλετε, µεικτά κλιµάκια των αρµοδίων υπηρεσιών να ρίξουν
µία µατιά, παραδείγµατος χάριν, στην οδό Μυλλέρου; Η οδός
Μυλλέρου ξεκινάει από την Πειραιώς και καταλήγει, εάν θυµά-
µαι καλά, λίγο µετά την Αχιλλέως. ∆εξιά και αριστερά σε µήκος
τουλάχιστον πεντακοσίων, εξακοσίων µέτρων, θα δείτε άσπρα
ηµιφορτηγάκια, βανάκια, µε ιταλικές πινακίδες τα οποία οδηγούν
Κινέζοι. Θα ήταν ενδιαφέρον να ερευνήσουν οι υπηρεσίες σας
το περιεχόµενό τους, που καταλήγουν αυτά τα προϊόντα και από
πού προέρχονται.

Τέλος όσον αφορά το τζαµί, πράγµατι, ψηφίστηκε ο νόµος το
2006, κύριε Υπουργέ, και από τη Νέα ∆ηµοκρατία και από το
ΠΑΣΟΚ και σήµερα είµαστε στο 2010 και νοµίζω ότι οι καταστά-
σεις έχουν αλλάξει πάρα πολύ.

Το τζαµί στον Βοτανικό, εάν και όταν τελικά οικοδοµηθεί, πρώ-
τον, θα είναι ένα κέντρο, ένας πόλος έλξης Μουσουλµάνων και
συνεπώς διασποράς διαφόρων ιδεών και δεύτερον, θα αφορά
τους Σουνίτες. Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά και από τις υπηρεσίες
του Υπουργείου σας –εικάζω- ότι οι Σιίτες, οι οποίοι δεν τρέφουν
και τα καλύτερα των αισθηµάτων για τους οµόδοξούς τους,
έχουν προβάλλει αιτήµατα και ζητάνε κι εκείνοι να ικανοποιηθούν
οι δικές τους λατρευτικές ανάγκες χωριστά. Αυτό θα σας έλθει
σύντοµα.

Συνεπώς γιατί δεν αφήνετε τον καιρό να χρησιµοποιήσει το
χρόνο του και να επιτρέψετε τη λειτουργία νοµίµων ευκτήριων
οίκων, κάποιων συγκεκριµένων, που έχουµε ήδη εισηγηθεί, που
αναφέρθηκε και ο κ. Ροντούλης νωρίτερα -ξέρω ότι υπάρχουν
πάρα πολλοί σήµερα στην Αθήνα, αλλά αυτό είναι ένα θέµα λο-
γικής, ορθής κρίσης και αποτελεσµατικών µέτρων- ούτως ώστε
και οι Μουσουλµάνοι να έχουν το δικαίωµα να ασκήσουν τα λα-
τρευτικά τους καθήκοντα και δικαιώµατα -και πρέπει να τους το
αναγνωρίζουµε- αλλά και να προστατευθεί η καλή σχέση µεταξύ
χριστιανών γενικώς και µουσουλµάνων αφ’ ετέρου; ∆εν το θέτω
τόσο στο επίπεδο µεταξύ Ελλήνων και αλλοδαπών.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Υπουργέ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κοραντή.

Το λόγο έχει τώρα ο πρώτος επερωτών, κ. Αθανάσιος Πλεύ-
ρης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα ξεκινήσω µε κάτι που δεν έχει άµεση σχέση

µε την συζητούµενη επερώτηση, αλλά στην αποστροφή του
λόγου του ο κ. Παπαδηµούλης είπε κάτι που πραγµατικά εγώ
εξεπλάγην να το ακούω από Βουλευτή της Αριστεράς µάλιστα.

Αναφερόµενος στα χρήµατα τα οποία δίνουν οι Ευρωπαίοι πο-
λίτες χαρακτηριστικά, όπως είπε, «για σκυλιά και γατιά 30 δισε-
κατοµµύρια ευρώ». Θα πρέπει να καταλάβουµε εδώ πέρα ότι τα
ζώα έχουν δικαιώµατα. Και αν σε αυτήν εδώ τη χώρα κάθε µέρα
κρεµάνε σκύλους και γάτες κάποιοι οι οποίοι δεν έχουν ούτε παι-
δεία, ούτε ευαισθησία και το κράτος δεν κάνει γι’ αυτό τίποτα,
δεν δίνει όµως δικαίωµα σε κανέναν να το σχολιάζει έτσι απα-
ξιωτικά. Και τα 30 δισεκατοµµύρια ευρώ δεν δίνονται µόνο για
να ταΐζονται, αλλά δινονται και για µία άλλη σειρά από δράσεις
που έχουν να κάνουν µε τη ζωοφιλία.

Ερχόµαστε τώρα στην επερώτηση.
Το πρώτο θέµα που θα ήθελα να θέσω είναι ότι ακούστηκε για

το παρεµπόριο κάτι από τον κ. Χαλβατζή, που θα ήθελα να το
σχολιάσω. Είπε ότι όλα αυτά είναι νόµιµα προϊόντα που έρχονται
από έξω. Εδώ, όµως, υπάρχουν δύο θέµατα, τα οποία δεν έθιξε
ο κ. Χαλβατζής. Πρώτον, δεν είναι µόνο νόµιµα -είναι και νόµιµα,
θα συµφωνήσω, που έρχονται νόµιµα από την Ιταλία µέσω Κίνας-
αλλά υπάρχουν και τα παράνοµα, οι περίφηµες «µαϊµούδες» που
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λέµε, και είναι καθαρά παράνοµο προϊόν, είναι οι αποθήκες που
σας είπε λίγο πριν ο κ. Κοραντής και εκεί πέρα µπορεί να επέµ-
βει το κράτος.

∆εύτερο και σηµαντικότερο, κύριε Υπουργέ, είναι το γεγονός
-και αυτό θα συνδεθεί µε τον Ιρακινό που είπατε πριν, κύριε
Υπουργέ κι εγώ εξεπλάγην από την τοποθέτησή σας για ποιο
λόγο αφέθη ελεύθερος- ότι ακόµα και νόµιµα να έχει έρθει ένα
προϊόν, δεν δίνει το δικαίωµα σε κανέναν να ρίξει µία κουρελού
και να πουλήσει. Αυτό από µόνο του είναι αυτοτελές αδίκηµα.

Σχηµατίστηκε δικογραφία στον Ιρακινό γι’ αυτό το αδίκηµα,
κύριε Υπουργέ; Σχηµατίστηκε ή δεν σχηµατίστηκε; Να µας πείτε.
∆ιότι εάν µου λέτε ότι αφέθη ελεύθερος -κι εγώ δεν σας λέω για
το λόγο, ότι είχε εισέλθει παράνοµα στη χώρα –και µας εξηγή-
σατε σωστά ότι υπήρχε αυτή η διαδικασία- για το αυτοτελές αδί-
κηµα που είναι ότι πωλούσε παράνοµα προϊόντα, σχηµατίστηκε
δικογραφία; Και για ποιο λόγο δεν κρατήθηκε ως αυτόφωρο αδί-
κηµα;

Αυτήν τη νοµική διάσταση έχει. Και θα περιµένω, διότι αν τα
πράγµατα είναι έτσι όπως τα λέτε, σηµαίνει ότι κάποιοι δεν κά-
νουν σωστά τη δουλειά τους και έχουν ευθύνη.

∆εν είναι δυνατόν να συµβαίνει αυτό. Αν αύριο το πρωί ο Έλ-
ληνας έµπορος, κύριε Υπουργέ, άπλωνε µια κουρελού απέξω και
πωλούσε προϊόντα, σας πληροφορώ ότι θα ήταν ποινικό αδίκηµα
και αυτός θα είχε όλες τις κυρώσεις του νόµου.

Στην περίπτωση του Ιρακινού –άσχετα µε το νόµιµος, παρά-
νοµος- υπάρχει το γεγονός ότι κάνει αυτοτελή παράνοµη πράξη,
πουλά δηλαδή παράνοµα προϊόντα. Για ποιο λόγο αυτοτελώς
δεν του ασκήθηκε –αν δεν του έχει ασκηθεί- η διαδικασία; Και
δεν µιλώ για την κατάσχεση των προϊόντων. ∆εν µιλώ ενδεχοµέ-
νως για άλλες παραβάσεις. Μιλώ για την ποινική διαδικασία.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι προστατευόµε-
νος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θέλω να αναφερθώ τώρα σε ένα
θέµα που αναπτύχθηκε.

Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά –και οφείλω να το πω αυτό και
εγώ θα επιβεβαιώσω αυτό που λέτε, γιατί τα θετικά πρέπει να λέ-
γονται- οι απαντήσεις που λαµβάνουµε από εσάς και από πολ-
λούς άλλους Υπουργούς στη νέα Κυβέρνηση, είναι πραγµατικά
αναλυτικές, άσχετα αν συµφωνούµε ή διαφωνούµε. Τέλος πά-
ντων, µας απαντούν στο ερώτηµα.

Θίξατε το θέµα του Αγίου Παντελεήµονα µε τις κατοικίες. Θα
έχετε δει πόσες ερωτήσεις σας έχουµε κάνει που σας λέµε συ-
γκεκριµένα στο τάδε κτήριο. Και τι κυρώσεις υπάρχουν για τον
ιδιοκτήτη; ∆ιότι θα συµφωνήσω µαζί σας ότι εκεί πέρα δύο είναι
οι κρίκοι σε αυτήν την υπόθεση: Ο οµαδάρχης των παρανόµων
µεταναστών που κανονίζει µε τον ιδιοκτήτη και τους µαζεύει και
ο ιδιοκτήτης, ο οποίος βεβαίως είναι Έλληνας.

Εκεί υπάρχουν κυρώσεις. Πρέπει, όµως, να γίνει και αυστηρο-
ποίηση των κυρώσεων. Πρέπει µαζί µε την Αστυνοµία, όταν έχετε
αυτές τις καταγγελίες, να πηγαίνει και το Σ∆ΟΕ και να επιβεβαι-
ώνει εκείνη τη στιγµή ότι δίνουν τρία, τέσσερα και πέντε ευρώ το
κεφάλι, είναι πενήντα-εξήντα άνθρωποι µέσα και άρα παίρνει
εκατόν ογδόντα ευρώ την ηµέρα. Και τι δηλώνει ως µίσθωµα;

Όλα αυτά, λοιπόν, οπωσδήποτε είναι στην κατεύθυνση που
πρέπει να κινηθείτε.

Αυτό το οποίο γίνεται, κύριε Υπουργέ και το ζείτε γιατί εκτός
του ότι µεγαλώσατε στην περιοχή, κατεβήκατε και ως δήµαρχος,
πολιτεύεστε άλλωστε, είναι ότι δεν απέχουµε πολύ από την γκε-
τοποίηση. Αυτή είναι µια πραγµατικότητα. ∆εν θα σας πω εγώ
ότι έχουµε φθάσει σε αυτό το σηµείο, αλλά κάποια σηµεία, ει-
δικά κάποιες ώρες, δεν απέχουν πολύ. Είναι ουσιαστικά γκετο-
ποιηµένα.

Αυτό που εγώ πιστεύω ότι µπορεί να γίνει σε αυτήν τη φάση –
γιατί δεν µπορούµε να περιµένουµε τα πάντα από την Ευρώπη
και πότε θα δράσει- είναι ότι θα πρέπει και µέσα στις αρχές αφ’
ενός να κόψει τη ροή –που είναι το βασικότερο- και αφ’ ετέρου
να υπάρχει και µια διαχείριση του κόσµου που είναι εδώ.

∆εν µπορεί αυτός ο κόσµος που είναι παράνοµα εδώ πέρα και
πρέπει να επαναπροωθηθεί, ώσπου να επαναπροωθηθεί, να πη-
γαίνει σε συγκεκριµένες µόνο περιοχές. Αυτό που λέµε για την
Ευρώπη –εµείς ζητάµε ποσόστωση, αναλογική ποσόστωση, ανά-

λογα µε τον πληθυσµό- θα πρέπει σε πρώτη φάση να γίνει και
στην επικράτεια.

Εγώ θα το πω ξεκάθαρα. ∆εν µπορεί δηλαδή για να µην πλήτ-
τεται το Ψυχικό και η Φιλοθέη –που µάλιστα απ’ ό,τι είδα βγά-
ζουν και δήµαρχο που στηρίζεται από το ΣΥΡΙΖΑ και τη
∆ηµοκρατική Αριστερά- να τραβά όλο το ζόρι ο Άγιος Παντελε-
ήµονας και η Κυψέλη. Πάµε, λοιπόν, σε µια αναλογική ποσό-
στωση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ ολοκληρώ-
στε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Μάλιστα.
Για να ολοκληρώσω, κύριε Υπουργέ, θα αναφερθώ µόνο στο

θέµα για το τζαµί, για µην κάνω κατάχρηση του χρόνου. Το γε-
γονός ότι υπάρχει ένας νόµος, δεν σηµαίνει ότι είναι Σύνταγµα.
Έχουν αλλάξει οι συνθήκες από το 2006. Μπορούµε να επανε-
ξετάσουµε τους όρους και τις προϋποθέσεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Πλεύρη.
Το λόγο έχει ο τελευταίος των δευτερολογούντων συναδέλ-

φων κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα, κύριε

Υπουργέ, να σας επισηµάνω το εξής και απευθύνοµαι και στον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ: το θέµα της κατα-
σκευής µιας εκκλησίας, του Σωτήρος Θεού, είναι θέµα της Εκ-
κλησίας. Και είναι δικό της αίτηµα και είναι θέµα, το οποίο έχει
θέσει κατ’ επανάληψη η µεριά της Εκκλησίας.

Μην απαντάτε έτσι σε εµάς. Απαντήστε στους αγιορείτες µο-
ναχούς και στην ελληνική Εκκλησία, η οποία επιµένει ότι η ελλη-
νική πολιτεία δεν έκανε το καθήκον της. Το τι έκλεψε η χούντα και
το τι έκανε ο καθένας πριν, δεν δικαιολογεί τη δική σας απο-
στροφή σε αυτό το σηµείο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και επ’ ευκαιρία, κύριε Ευθυµίου, θα ήθελα να σας πω το εξής.

Στην Ελλάδα αυτή τη στιγµή λειτουργεί παράνοµα εκκλησία της
σαϊεντολογίας. Και η Κυβέρνηση δεν έχει πάρει καµµία πρωτο-
βουλία για να την κλείσει. Οι συγκεκριµένοι υπόδικοι εκείνης της
στρατολογικής ιστορίας, οι οποίοι διεσώθησαν µε πολλές πα-
ρεµβάσεις παρ’ ότι έκαναν κατασκοπεία σε βάρος της χώρας
µας, δεν έχουν υποστεί καµµία συνέπεια. Κυκλοφορούν ελεύθε-
ροι και κάνουν τώρα προσηλυτισµό µε το πρόσχηµα παροχής
υπηρεσιών.

Θα ήθελα, λοιπόν, επ’ αυτού η Κυβέρνηση να είναι σαφής: Με
ποιους έχουµε να κάνουµε; Και να είµαστε συγκεκριµένοι. Εγώ
ήµουνα ενάντια στο τζαµί και το 2000. Ήµουν ο µοναδικός τότε
που σήκωσε ανάστηµα. Ναι, δεν χρειαζόµαστε να γίνει άντρο
τροµοκρατίας.

Και, βέβαια, δεν έχουµε βάλει θέµα σε κάθε Μουσουλµάνο,
που έρχεται στη χώρα, να υπογράψει ένα χαρτί ότι αποποιείται
τη ρήση του Κορανίου ότι εάν κόψει το λαιµό ενός απίστου, θα
πάει παράδεισο. Και ας απαντάει σήµερα ο κ. Ανδριανόπουλος,
σηµαντικός σύµµαχος και σύµβουλος και αυτής της Κυβέρνησης
και της προηγούµενης, Υπουργός στο παρελθόν Υπουργός και
Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στη συνέχεια. Του µεταλλαγµένου
ΠΑΣΟΚ.

Θα ήθελα να σας πω, επίσης, κύριε Υπουργέ, ότι µας απαντάτε
λάθος και δίχως καµµία ευαισθησία στο θέµα των αστυνοµικών
αντιρρησιών συνείδησης για την ηλεκτρονική ταυτότητα. Έχει
επάνω θρησκευτικό σύµβολο, το 666. Μπορεί εµένα να µην µε
συγκινεί, αλλά αυτοί το πιστεύουν. Και τους φέρεστε βάναυσα.

Θα ήθελα να δω εδώ µέσα, τι θα λέγατε εσείς στο απλό ζή-
τηµα: Μπαίνει ο λαθροµετανάστης. Τον συναντάµε, του βάζουµε
ένα ηλεκτρονικό περιβραχιόνιο, το οποίο δουλεύει µε το σύ-
στηµα GPS, για να ξέρουµε πού γυρνάει. Φασισµός, θα πείτε
αµέσως. Τι λέτε στον άνθρωπο; Είναι ανθρώπινο δικαίωµα; Του
βάζετε περιβραχιόνιο; Όπως βάζουνε στον ασθενή στα νοσοκο-
µεία, για να µην τον χάσουνε και να ξέρουνε και ποιος είναι. Απλά
πράγµατα. ∆εν έχει ταυτότητα ή την έχει κρύψει ή δηλώνει
ψευδή στοιχεία.
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Σε αυτήν, λοιπόν, την περίπτωση πώς απαντάτε; Ότι πρόκειται
περί βασικής θεµελιώδους παραβίασης της προσωπικότητας,
διότι αυτός απέκτησε ένα τσιπάκι. Το ίδιο σου λέει και ο αστυνο-
µικός που αρνήθηκε την ηλεκτρονική κάρτα, την οποία του πα-
ραδίδουν. Και λέει: Κύριοι, όχι. Έχω υπηρεσιακά καθήκοντα.
Έχετε χίλιους τρόπους να επικοινωνείτε ανά πάσα στιγµή µαζί
µου. ∆εν σας δίνω GPS και δεν βάζω τσιπάκι, όπως λένε µερικοί.

Άρα απέναντι σ’ αυτό το θέµα –και να µην το βλέπουµε για
αστείο- δεν είναι φασισµός και ηλεκτρονικό φακέλωµα που θα
µας δώσουν και κάρτα αγοράς προϊόντων για να ξέρουν τι ψω-
νίζει ο καθένας, τι πληρώνει, πόσο και πού πηγαίνει ανά πάσα
στιγµή;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, κλείστε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτά που βλέπαµε

σαν θέµατα επιστηµονικής φαντασίας πριν από δέκα χρόνια,
όπου ο δορυφόρος έβρισκε το πού βρίσκεται ανά πάσα στιγµή ο
καθένας µε βάση τα ηλεκτρονικά του στοιχεία, τα οποία χρησι-
µοποιεί, όπως είναι το κινητό του, τη κάρτα αγοράς, την ανάληψη
χρηµάτων; ∆εν είναι αυτό φασισµός;

Είστε περήφανοι για τη σηµερινή δηµοκρατία, στην οποία ο
πολίτης δεν µπορεί να ανοίξει το παράθυρό του, δεν µπορεί να
έχει ξεκλείδωτη την πόρτα του, δεν µπορεί να κυκλοφορήσει
δίχως συνοδεία ο γέροντας µόλις πάρει τη σύνταξή του, που
πλέον µετράµε τις πιθανότητες, που πλέον δεν είναι είδηση η λη-
στεία µετά φόνου;

∆εν νοµίζω ότι έχετε επαρκή ανακλαστικά πάνω στο θέµα. Και
µη µιλάτε για ευαισθησία δίχως αποτελέσµατα. Πρόκειται περί
παταγώδους αποτυχίας αυτών που εγώ ζητάω και πρεσβεύω και
µεγίστης επιτυχίας όλων εσάς, που πετύχατε να κάνετε την Ελ-
λάδα µία σύγχρονη Βαβυλωνία µε συνεπαγόµενες εθνικές συµ-
φορές, µετά από λίγο διάστηµα, αφού έχετε γονατίσει τον
κόσµο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Χρυσανθακόπουλο.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ το λόγο, για ένα
λεπτό, για µια αναγκαία διευκρίνιση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Ευθυ-
µίου, έχετε το λόγο.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, το ισλαµικό τέµενος
αφορά µία κατά το Σύνταγµα αναγνωρισµένη θρησκεία. Είναι,
λοιπόν, ριζικά διαφορετικό από το θέµα, για παράδειγµα, της σαϊ-
εντολογίας, η οποία δεν είναι θρησκεία. Είναι µία αµφιλεγόµενη,
επικίνδυνη οργάνωση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συγγνώµη, να σας δια-
κόψω. Όταν ήµουν στο Συµβούλιο της Ευρώπης, ελήφθη ψήφι-
σµα καταδικάζον αυτή τη συγκεκριµένη οργάνωση.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Όχι, απλώς αυτό.
Για να είναι ενήµερος ο κύριος συνάδελφος, δύο φορές ως

Υπουργός Παιδείας αρνήθηκα την αναγνώρισή της ως θρη-
σκείας. Θα διαφωνούσα, δε, σε οποιαδήποτε περίπτωση για την
αναγνώριση ως θρησκείας του φαινοµένου σαϊεντολογίας, που
αφορά µια αδιαφανή οργάνωση µε αµφιλεγόµενες πρακτικές.

∆εν πρέπει λοιπόν να συνδέεται σε καµµία περίπτωση η σαϊε-
ντολογία µε το θέµα µιας αναγνωρισµένης από το Σύνταγµα θρη-
σκείας, όπως είναι ο Ισλαµισµός.

Το αναφέρω για λόγους καθαρά τάξεως και διευκρίνησης.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ησυχία, παρακαλώ.
Παρακαλείται ο Υπουργός κ. Χρήστος Παπουτσής να λάβει το

λόγο, προκειµένου να δευτερολογήσει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Παρακολουθώντας τους συναδέλφους του Λαϊκού Ορθόδο-

ξου Συναγερµού έµεινα µε την εντύπωση ότι επιµένουν πως η
«µαύρη» Ελλάδα έχει τα χαρακτηριστικά είτε της Βαβυλωνίας,
όπως είπε προηγουµένως ο κ. Χρυσανθακόπουλος…

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τα έχει: Ανατολίτικο
παζάρι και Βαβυλωνία.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
… ή του Σικάγου του Μεσολοπολέµου, όπως είπε ο Πρόεδρος, ο
κ. Καρατζαφέρης.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Κάτι από τα δύο, εν πάση περιπτώσει. Κάπου εκεί.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, µη διακό-

πτετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Συνεχίζει, όµως, κατά τη δική µου εκτίµηση, να είναι η «µαύρη»
Ελλάδα, όπως την εµφανίζετε εσείς.

Από την άποψη αυτή, επιτρέψτε µου να αρνηθώ την πραγµα-
τικότητα, την οποία εσείς παρουσιάζετε, λέγοντας ότι η ποιότητα
της δηµοκρατίας µας δεν αµφισβητείται, όπως δεν αµφισβητεί-
ται και η διάθεση, η αποφασιστικότητα όλων µας –και η δική σας
και η δική µας και όλων- να ενισχύσουµε ακόµη περισσότερο την
ποιότητα της δηµοκρατίας µας ανάλογα µε τις δυνατότητες που
έχει η χώρα, ανάλογα µε τις αντοχές της κοινωνίας µας, ανάλογα
µε τις δυνατότητες που έχει το θεσµικό µας πλαίσιο. Και να είστε
απολύτως βέβαιοι ότι σ’ αυτήν την κατεύθυνση θα κινηθούµε.

Ένα δεύτερο σχόλιο, το οποίο θα ήθελα να κάνω, είναι η γενι-
κότερη κατάσταση την οποία περιγράψατε. ∆εν υπάρχει καµµιά
απολύτως αµφιβολία ότι είναι µια εξαιρετικά δύσκολη κατάσταση
για τη χώρα το γεγονός ότι είµαστε η πύλη της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης και οι πρώτοι αποδέκτες των ισχυρών µεταναστευτικών
ροών προς την Ευρωπαϊκή Ένωση. Ελάχιστοι εκ των ανθρώπων,
οι οποίοι παρανόµως επιχειρούν να εισέλθουν στην Ευρωπαϊκή
Ένωση διά της χώρας µας –γιατί αυτή είναι η σωστή διατύπωση-
επιθυµούν να παραµείνουν στην Ελλάδα. Στα κελιά – γιατί περί
κελιών πρόκειται- στα φυλάκια υποδοχής των µεταναστών, τα
οποία εσείς αρνηθήκατε προηγουµένως, θα διαπιστώσετε ότι
υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι το µόνο που διεκδικούν είναι να
πάνε στις άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Είχα την ευκαιρία πριν από λίγες ηµέρες να επισκεφθώ το φυ-
λάκιο µαζί µε τον Γάλλο Υπουργό, τον κ. Μπεσόν και την αρµό-
δια Επίτροπο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την κ. Μάλµστροµ, όπου
επέµεναν να µιλήσουν µε κάποιους που µπορούσαν να µιλήσουν
στη γαλλική γλώσσα. Τελικώς, βρήκαν κάποιους, οι οποίοι µι-
λούσαν στη γαλλική γλώσσα. Και τους ρώτησαν: «Εδώ η Ελλάδα,
δεν είναι ωραία χώρα; ∆εν θα θέλατε να µείνετε εδώ;». Τους
είπαν: «Όχι, εµείς δεν ήρθαµε για να µείνουµε εδώ. Εµείς θέ-
λουµε να πάµε ή στη Γαλλία ή στη Γερµανία ή στην Ιταλία». «Μα»
-λέει - «δεν µπορείτε να πάτε εκεί, διότι τώρα έχετε συλληφθεί,
διότι υπάρχει το Σένγκεν, διότι υπάρχουν κανόνες, διότι υπάρχει
η ευρωπαϊκή πολιτική για το άσυλο. ∆εν έχετε κανένα απολύτως
δικαίωµα». «Καλά, καλά» -απαντάει ο άλλος στο Γάλλο Υπουργό
µέσα από τα κάγκελα του κελιού- «θα τα πούµε στο Παρίσι».

Η πραγµατικότητα είναι όταν κάποιος ξεκινάει από τη χώρα
του -και είµαι απόλυτα βέβαιος ότι όλοι αντιλαµβανόµαστε ότι
κανείς δεν ξεκινάει µόνος του από τη χώρα του, κάποιο κύκλωµα
υπάρχει το οποίο του εγγυάται ότι θα φτάσει στον προορισµό
του ή τουλάχιστον θα τον διευκολύνει µέχρι κάποιο σηµείο για να
φτάσει στον προορισµό του- είναι απολύτως βέβαιος ότι µε το
χρήµα -το οποίο δεν ξέρω πού το βρίσκει, µπορεί να ξεπουλάει
όλα τα περιουσιακά του στοιχεία και αυτό γίνεται τις περισσότε-
ρες φορές, ξεπουλούν ό,τι έχουν και δεν έχουν-...

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Και όπλα και ναρκωτικά …
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ή εµπλέκονται σε τέτοιου είδους περιπτώσεις και συνδυάζουν
αυτή τη διαδροµή µε το trafficking των ναρκωτικών και των
όπλων. Ναι, βεβαίως. Έχετε δίκιο.

Γι’ αυτό επιµένω ότι ο κύριος στόχος της διεθνούς αστυνοµι-
κής συνεργασίας –µόνοι µας τίποτα δεν µπορούµε να κάνουµε,
ούτε η Τουρκία µπορεί να κάνει κάτι µόνη της- πρέπει να είναι το
κύκλωµα διακίνησης των λαθροµεταναστών. Να είστε απολύτως
βέβαιοι ότι αν χτυπηθεί αποφασιστικά αυτό το κύκλωµα -το
οποίο, επαναλαµβάνω, είναι διεθνές- είναι απολύτως βέβαιο ότι
οι µεταναστευτικές ροές θα σηµειώνουν διαρκώς µειούµενη
ένταση.
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Όσον αφορά το άλλο θέµα το οποίο θέσατε και το οποίο
αφορά τους αστυνοµικούς, έχω την αίσθηση ότι επιχειρείτε να
δηµιουργήσετε µια νέα υπόθεση ταυτοτήτων. ∆εν πρόκειται περί
αυτού. Γιατί; Γιατί οι αστυνοµικοί εφοδιάζονται υποχρεωτικά από
την υπηρεσία τους και κάποιος που είναι στην Αστυνοµία, γνω-
ρίζει ότι έχει την υποχρέωση να εφοδιαστεί µε ειδικό δελτίο ταυ-
τότητας που χορηγείται από την υπηρεσία τους µε βάση το ν.
127/1969, µε βάση το ν. 1599/1986, µε βάση το άρθρο 7 του ν.
3021/1953 και βεβαίως µε βάση την κοινή υπουργική απόφαση
του 2005, που ορίζει ακριβώς όλο αυτό το πλαίσιο.

Επιπλέον, ο κάθε αστυνοµικός γνωρίζει ότι η παράγραφος 1,
του άρθρου 177, του π.δ. 141/1991, παρέχει την εξουσιοδότηση
στον αρχηγό της Ελληνικής Αστυνοµίας να καθορίσει το υπό-
δειγµα αυτής της αστυνοµικής ταυτότητας, πράγµα το οποίο
έγινε. Με απόφαση του αρχηγού καθορίστηκε το υπόδειγµα και
επιπλέον στις 29 Ιουλίου 2009 –σηµειώστε, κύριε Ροντούλη, την
ηµεροµηνία για γενικότερη χρήση…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Είχαµε κάνει ερώτηση και τότε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Απλώς συστήνω στον κ. Ροντούλη, ως Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο, να σηµειώσει αυτήν την ηµεροµηνία για γενικότερη
χρήση στη γενική συνέλευση της «πολυκατοικίας» µε τη Νέα
∆ηµοκρατία και τη ∆εξιά γενικότερα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τη σηµείωσα!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τους το έχουµε χρεώσει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Μιλάµε, λοιπόν, για την 29η Ιουλίου 2009, όπου µε διαταγή του
αρχηγού της Ελληνικής Αστυνοµίας καθορίστηκε ο τύπος των
υπηρεσιακών αυτών δελτίων .

Επιπλέον, ακριβώς µε βάση την απόφαση της εγκυκλίου
διαταγής της 24ης Οκτωβρίου 2009, δηλαδή ένα µήνα µετά τις
εκλογές, πάλι από τον αρχηγό της Ελληνικής Αστυνοµίας
δηµιουργήθηκε η υποχρέωση στο ένστολο προσωπικό του
σώµατος να εφοδιαστούν µε τα νέου τύπου υπηρεσιακά δελτία
ταυτότητος.

Επειδή σας βλέπω ότι επί της ουσίας έχετε υιοθετήσει ήδη τις
αιτιάσεις ορισµένων ελαχίστων αστυνοµικών για τους φόβους
τους, που θεωρούν ότι είναι ο αριθµός του σατανά και άλλες
τέτοιες ιστορίες για αγρίους, σας λέω…

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν σας καταλαβαί-
νουν στο Άγιο Όρος!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Οι άνθρωποι αυτοί έχουν
θρησκευτική συνείδηση. Πρέπει να την τιµάµε, ή όχι;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Απολύτως.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν την τιµάτε, όµως. Τους
χλευάζετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Απολύτως τιµούµε τη θρησκευτική ευαισθησία. Όµως, η
θρησκευτική ευαισθησία, αγαπητέ κύριε Ροντούλη, δεν µπορεί
να γίνεται γενικώς και αορίστως, όταν ορισµένοι προσπαθούν να
την εκµεταλλευτούν πολιτικά. Κι εκείνοι που, πράγµατι, µε
ειλικρινή τρόπο θέλουν να µην εκµεταλλευθούν πολιτικά την
ευαισθησία, αλλά αντίθετα να στηρίξουν και να διασφαλίσουν
ένα καθαρό πλαίσιο, τότε θα άκουγαν και την αλήθεια.

Και η αλήθεια, λοιπόν –για να φθάσω στην αλήθεια- είναι ότι η
µηχανικώς αναγνωρίσιµη ζώνη που εµφανίζεται στο πίσω µέρος
του δελτίου ταυτότητας περιέχει ορισµένα από τα εκτυπωµένα
επί του δελτίου στοιχεία. Πέραν αυτών, κανένα άλλο στοιχείο δεν
περιλαµβάνει το δελτίο, ούτε φέρει µαγνητική ταινία, ούτε
ηλεκτρονικό µικροκύκλωµα, όπως αναφέρατε εσείς εδώ
υιοθετώντας όλα αυτά που γενικώς λέγονται και γράφονται,
πολύ δε περισσότερο δεν υπάρχουν αριθµοί ή σύµβολα που
µπορεί να θεωρηθεί ότι θίγουν την πίστη στο θεό.

Καταλάβατε, λοιπόν, γιατί υπάρχει και θρησκευτική
ευαισθησία, αλλά και ευαισθησία στην αλήθεια; Γι’ αυτόν
ακριβώς το λόγο. Και γι’ αυτό επιτρέψτε µου να πω για ποιους
λόγους ακριβώς θεωρώ ότι υπάρχει πολιτική εκµετάλλευση από
την πλευρά του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

Άκουσα, επίσης, προηγουµένως τον κ. Πλεύρη να αναφέρεται
πάλι στο χθεσινό παράδειγµα και να επιµένει εκεί. Στην
πραγµατικότητα και ο κ. Ροντούλης θέλει να σας θυµίσει κάτι που
λέµε στην πατρίδα µας, τη Λάρισα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Είναι και η µάνα µου από εκεί!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Βεβαίως, είστε και εσείς από εκεί. Έχετε δίκιο.
Προσπαθείτε να βγάλετε από τη µύγα ξίγκι. Επιµένετε,

δηλαδή, να βγάλετε µια αλήθεια που δεν υπάρχει, να κατασκευά-
σετε µια πραγµατικότητα και επί του κατασκευάσµατος να
ασκήσετε έλεγχο στην Κυβέρνηση και στην Ελληνική Αστυνοµία.

Είµαι, όµως, απόλυτα βέβαιος, κύριε Πλεύρη, ότι ως έγκριτος
νοµικός γνωρίζετε ότι το συγκεκριµένο θέµα, δηλαδή το υπαίθριο
εµπόριο και ακόµη και οι λαϊκές αγορές ρυθµίζονται από τις
διατάξεις του ν. 2323/1995, όπως τροποποιήθηκε και συµπληρώ-
θηκε από το ν. 3190/ 2003 και το ν. 3377/ 2005, καθώς και τις
αποφάσεις του Υπουργείου Ανάπτυξης, που εκδόθηκαν κατ’
εξουσιοδότηση αυτών των νόµων, βάσει των οποίων για τις
παραβιάσεις αυτές δεν προβλέπονται ποινικές κυρώσεις παρά
µονό διοικητικές κυρώσεις, δηλαδή µόνο πρόστιµα.

Εποµένως, µε αυτόν τον τρόπο µου δίνετε εµένα το δικαίωµα
-και δεν θα το ήθελα- να σας πω ότι ενώ γνωρίζετε την αλήθεια,
γιατί δεν αµφιβάλλω ότι είσαστε έγκριτος νοµικός, επιχειρείτε να
κάνετε πολιτική εκµετάλλευση και πάλι για ένα γεγονός, το οποίο
είναι απλό, δεδοµένο και επιπλέον, αφορά έναν άνθρωπο, ο
οποίος προέρχεται από το Ιράκ και στον οποίον -όπως σας είπα
και προηγουµένως και το ξέρετε και είµαι απόλυτα βέβαιος ότι
συµφωνείτε- δεν επιτρέπεται απέλαση. Η χώρα µας δεν απελαύ-
νει προς το Ιράκ και προς ορισµένες άλλες χώρες.

Ολοκληρώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω ότι αυτή η συ-
ζήτηση, η οποία ήταν συζήτηση επί της επερώτησης του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού για την εγκληµατικότητα και µετετράπη
–µε ευθύνη, φυσικά, όλων και µε µεγάλη χαρά δική µου, γιατί
όπως ξέρετε, ήταν αµέσως µετά τη νοµοθετική πρωτοβουλία της
Κυβέρνησης- σε συζήτηση για την αντιµετώπιση των παράνο-
µων εισερχοµένων µεταναστών στη χώρα µας, θέλω να επανα-
λάβω µε την ευκαιρία αυτής της συζήτησης ένα µήνυµα, το οποίο
κατά τη γνώµη µου πρέπει σύσσωµη η ελληνική πολιτεία και ο
πολιτικός κόσµος να στέλνει προς τη ∆ιεθνή Κοινότητα και τους
διεθνείς οργανισµούς.

Πρώτα από όλα η Ελλάδα δεν είναι ξέφραγο αµπέλι. Έχουµε
υποχρέωση να υλοποιήσουµε και να σεβαστούµε τους νόµους
του ελληνικού κράτους. Και θα τους σεβαστούµε. Έχουµε υπο-
χρέωση να σεβαστούµε τις διεθνείς συνθήκες στις οποίες έχει
προσχωρήσει η χώρα. Και θα τις σεβαστούµε. Έχουµε υποχρέ-
ωση να εκδηλώσουµε και να ενισχύσουµε ακόµα περισσότερο
το αξιακό µας πλαίσιο, αυτό που βασίζεται στην παράδοση του
Έλληνα, του ελληνικού λαού, αλλά και στις αξίες του ευρωπαϊ-
κού πολιτισµού.

Είµαστε απόλυτα βέβαιοι ότι όλος ο πολιτικός κόσµος αντι-
λαµβάνεται τις δυσκολίες της εποχής µας. ∆υσκολίες, οι οποίες
δεν έχουν σχέση µόνο µε τη χώρα µας, αλλά γενικότερα µε την
παγκόσµια και τη διεθνή οικονοµική συγκυρία. Την ίδια στιγµή,
όµως, το µήνυµα, το οποίο θέλουµε να στείλουµε προς όλες τις
κατευθύνσεις είναι ότι τα ελληνικά σύνορα φυλάσσονται και θα
φυλάσσονται µε τον πιο αποτελεσµατικό τρόπο.

Σε αυτήν την κατεύθυνση τόσο η Αστυνοµία, όσο και το Λιµε-
νικό Σώµα θα επιµείνουν στην απόλυτη εφαρµογή του νοµικού
πλαισίου που διέπει τις σχέσεις της χώρας µας και τη διέλευση
των συνόρων. Θα είµαστε απόλυτα συνεπείς, όσον αφόρα τις
υποχρεώσεις µας στη Συνθήκη του Σένγκεν και πέραν αυτού, θα
εγγυηθούµε µε κάθε τρόπο και µε τον πιο αποφασιστικό τρόπο
το δικαίωµα του Έλληνα πολίτη στην ασφάλεια και στην ποιό-
τητα της ζωής του.

Αυτό το µήνυµα ας φτάσει παντού, εκεί στις χώρες από όπου
ξεκινούν οι µετανάστες, σε κάθε µετανάστη που φιλοδοξεί να πε-
ράσει µέσω της Ελλάδος στα κράτη της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
ας φτάσει εκεί που είναι τα κέντρα των διακινητών των λαθρο-
µεταναστών, του παρεµπορίου και των ναρκωτικών, του παρά-
νοµου εµπορίου των όπλων, ας φτάσει σε όλα τα µήκη και τα
πλάτη.
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Στην Ελλάδα στο εξής θα γίνει µια τεράστια προσπάθεια, µια
µεγάλη εκστρατεία από τις κρατικές αρχές, από τις υπηρεσίες
ασφαλείας, από την Τοπική Αυτοδιοίκηση και από όλους τους
ενεργούς πολίτες, προκειµένου να εξασφαλίσουµε όχι µόνο τη
συνοχή και την αλληλεγγύη της ελληνικής κοινωνίας, αλλά ταυ-
τόχρονα το απόλυτο δικαίωµα στην ασφάλεια όσων έχουν το νό-
µιµο δικαίωµα να βρίσκονται στη χώρα µας. Οι υπόλοιποι, µε τον
έναν ή µε τον άλλο τρόπο, θα βρουν το δρόµο της επιστροφής.
Τελεία και παύλα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Πριν δώσω το λόγο για µια σύντοµη δευτερολογία, που είναι

για το κόµµα του ουσιαστικά τριτολογία, στον κ. Ροντούλη, έχω
να κάνω µία ανακοίνωση.

Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία πα-
ρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου της Βουλής και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της, τριάντα µαθητές και µα-
θήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το Γενικό Λύκειο Πλατυκά-
µπτου Λαρίσης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Είναι στην ευθύνη του Προεδρείου να σηµειώσει ότι από τη
Λάρισα, αγαπητά µας παιδιά, είναι ο παριστάµενος Υπουργός
Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής.

Από τη Λάρισα είναι και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ κ. Ευθυµίου. Ειδικώς δε για τον Πλατύκαµπο, ο κ. Αστέ-
ριος Ροντούλης αισθάνεται υπερήφανος, διότι από εκεί κατάγο-
νται οι γονείς του. Είναι και ο κ. Πλεύρης µε λαρισαϊκή καταγωγή.
Έτσι, λοιπόν, είναι πολύ συναισθηµατικά φορτισµένη η συνά-
ντησή µας, δηλαδή η υποδοχή που κάνουµε στα παιδιά από τον
Πλατύκαµπο.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να προσθέσω ότι
ο προπάππους µου από τη µητέρα µου, Κωνσταντίνος Βακάλης
ή Γκουντής, Μακεδονοµάχος, ήταν ∆ήµαρχος Πλατυκάµπου το
χίλια εννιακόσια τόσο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Είναι ωραία αυτή η ανα-
φορά στην ιστορία του Πλατυκάµπου και της Λαρίσης. Το Προ-
εδρείο εκτιµά όλες τις πληροφορίες που συνενήχθησαν, δηλαδή
εισφέρθηκαν στη συζήτηση.

Θα κλείσει –όχι απολύτως, γιατί ο συµπερασµατικός λόγος
ανήκει στον κύριο Υπουργό- ο κ. Ροντούλης µε την τριτολογία
του, σύντοµη, πειθαρχηµένη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόε-
δρε.

Επιτρέψτε µου να καλωσορίσω και εγώ τα παιδιά που ήρθαν
από τον Πλατύκαµπο στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

Κύριε Υπουργέ, έχετε δίκιο. Τα ελληνικά σύνορα φυλάσσονται.
Φυλάσσονται, όµως, από µέσα προς τα έξω και όχι από έξω προς
τα µέσα, για να µην µπερδευόµαστε.

Έχουµε και µια άλλη παροιµία στα χωριά της Λαρίσης, κύριε
Πρόεδρε, µιας που µίλησε έτσι ο κύριος Υπουργός, που λέει:
Μπάτε σκύλοι, αλέστε και αλεστικά µη δίνετε. Εδώ ταιριάζει πλή-
ρως στην κατάσταση που βιώνει σήµερα ο ελληνικός λαός σε
σχέση µε το θέµα της λαθροµετανάστευσης.

Και βεβαίως επιτρέψτε µου, επειδή κλιµακώσατε την αντιπα-
ράθεση µε το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, και δεν υπήρχε λόγος
και πολλαπλώς µας προκαλέσατε, να σας ενθυµίσω τούτο: Έχετε
προκαλέσει εσείς –όχι εσείς ως Παπουτσής, εννοώ ως ΠΑΣΟΚ-
ποικιλοτρόπως το ύστατο καταφύγιο που έχουµε έναντι της
εγκληµατικότητας, δηλαδή την Ελληνική Αστυνοµία. Θα σας θυ-
µίσω πρόσφατη δήλωση του Αντιπροέδρου της Κυβερνήσεως
σας, του κ. Πάγκαλου, ο οποίος είπε, κύριε Πρόεδρε, ανερυ-
θρίαστα, ότι οι ένστολοι, δηλαδή Ελληνική Αστυνοµία, Ένοπλες
∆υνάµεις, Πυροσβεστική, Λιµενικό Σώµα είναι το πιο αντιπαρα-
γωγικό τµήµα του ελληνικού λαού.

Θέλω, λοιπόν, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, να σας ρωτήσω, ήταν

µήπως παραγωγικός ο κ. Πάγκαλος στην περίπτωση της κρίσεως
των Ιµίων; Ήταν παραγωγικός ο κ. Πάγκαλος στην περίπτωση
της παράδοσης Οτσαλάν; Ήταν παραγωγικός ο κ. Πάγκαλος
όταν είπε την περιλάλητη φράση «τα φάγαµε όλοι µαζί»;

Άρα, λοιπόν, αφήστε τα ωραία λόγια τα µεγάλα για την Ελλη-
νική Αστυνοµία. Έχετε καταβαραθρώσει µε τέτοιου είδους συ-
µπεριφορά το ηθικό των ανδρών, των γυναικών και όλων των
στελεχών της Ελληνικής Αστυνοµίας. Προκαλείτε πλέον τη θυ-
µηδία και µε αυτά που λέτε και µε τις συµπεριφορές σας έναντι
των ενστόλων και ειδικότερα έναντι των στελεχών της Ελληνικής
Αστυνοµίας.

Κλείνω µε το ζήτηµα των ταυτοτήτων. Κάνατε ένα µεγάλο ατό-
πηµα, κύριε Υπουργέ. Από εσάς δεν το περίµενα, γιατί σας έχω
παρακολουθήσει σε όλη τη διάρκεια του κοινοβουλευτικού βίου
–εννοώ από τότε που είµαι στη Βουλή- και εκτιµώ τον κοινοβου-
λευτικό σας λόγο. Μιλήσατε για ιστορίες µε αγρίους σε σχέση µε
το ζήτηµα των ταυτοτήτων και την ευαισθησία που δείχνουν κά-
ποιοι αστυνοµικοί έναντι αυτού. Και τι µας είπατε; «Μα, εµείς
ακολουθήσαµε την πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας». Αυτό είπατε
ουσιαστικά. Μπράβο, λοιπόν, και σε σας και στη Νέα ∆ηµοκρα-
τία.

Αλλά σας παρακαλώ πάρα πολύ πείτε µου τώρα το εξής:
Υπήρξαν κάποιοι αστυνοµικοί που εκτελούσαν άψογα τα καθή-
κοντά τους µέχρι τότε.

Ξύπνησαν ένα πρωί, κύριε Πρόεδρε, είδαν τις ταυτότητες και
είπαν: «Α, τώρα δεν µας αρέσουν αυτές, θα παίξουµε κορώνα-
γράµµατα την καριέρα µας». Και αντέδρασαν.

Ξέρετε εσείς, κύριε Υπουργέ, εάν ένας άνθρωπος δεν έχει την
πίστη –σωστό-λάθος δεν έχει σηµασία- των ανθρώπων αυτών σε
τέτοιες εποχές οικονοµικής δυσπραγίας να παίζει την καριέρα
του, το εισόδηµά του κορώνα-γράµµατα; Γιατί; Για ποιο λόγο;

Να σας πω και κάτι άλλο: Υπήρξε µια πάνδηµη αντίδραση επί
αυτού του ζητήµατος. Και εσείς εδώ πριν από λίγο σηκωθήκατε
και είπατε: «∆εν υπάρχει ζήτηµα». Τότε γιατί αναφερθήκατε, υπό
µία οπτική ενοχής των πραγµάτων, στο τι έκανε η Νέα ∆ηµο-
κρατία; Εκτός εάν συµφωνείτε µε αυτά που έκανε η Νέα ∆ηµο-
κρατία. Γιατί µας τα αναφέρατε; Επιµερισµό ευθυνών κάνατε.

Για το λόγο αυτό σας λέω: ∆εν µας ενδιαφέρουν οι ευθύνες
σας. Μας ενδιαφέρει η κατοχύρωση της θρησκευτικής ελευθε-
ρίας των ανθρώπων. Αύριο, µεθαύριο, κύριε Υπουργέ, εσείς πι-
θανόν να προσλάβετε µουσουλµάνους αστυνοµικούς. Κατά τον
ίδιον τρόπο θα συµπεριφέρεστε στους ανθρώπους αυτούς; Ή
µήπως αυτοί θα έχουν, ως µουσουλµάνοι, µια προνοµιακή αντι-
µετώπιση που δεν έχουν σήµερα οι ορθόδοξοι στην Ελληνική
Αστυνοµία;

Νοµίζω, λοιπόν, ότι κάνατε ένα ατόπηµα. Μπορείτε να πάρετε
πίσω το λόγο αυτό. Να πείτε ότι ήταν ιστορίες για αγρίους. Εµείς
δεν θα σας µεµφθούµε. Κατά τη ροή του λόγου υπάρχουν και
ατοπήµατα. Σε κάθε περίπτωση, όµως, προσωπικά περιµένω από
εσάς, από τον Παπουτσή, από τον Υπουργό µε το εγνωσµένο
ήθος, να επανατοποθετήσει τα πράγµατα στην ορθή τους βάση.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κύριε Ροντούλη.

Το συµπερασµατικό λόγο έχει ο Υπουργός Προστασίας του
Πολίτη, κ. Χρήστος Παπουτσής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Συµπερασµατικός λόγος, κύριε Πρόεδρε, σε ελάχιστο χρονικό
διάστηµα, στην τριτολογία, εγκαλούµενος από τον Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο κ. Ροντούλη για να διορθώσω το ατόπηµά
µου, είναι λίγο δύσκολο. Εποµένως, επιλέγω να θέσω ερωτή-
µατα:

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μη διακόπτετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολί-

της): Είναι ατόπηµα να αποκαθιστώ την αλήθεια; Είναι ατόπηµα
να υποδεικνύω ποιο είναι το πλαίσιο µέσα στο οποίο εξελίχθηκε
αυτή η υπόθεση, έτσι ώστε –βλέπω υπάρχει µεγάλη αναταραχή-
και ο ίδιος ο πολιτικός χώρος σας να προστατευθεί από λανθα-
σµένους δρόµους και λανθασµένες κατευθύνσεις όπου κινείται ο
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προβληµατισµός του;
Είναι ατόπηµα να θέσουµε ερωτήµατα όχι για την ευαισθησία

όσον αφορά τις θρησκευτικές πεποιθήσεις των αστυνοµικών -
των συγκεκριµένων, ελαχίστων, δυο, τριών, πέντε αστυνοµικών,
πόσοι ακριβώς είναι- αλλά επί του γεγονότος ότι ούτε θέλησαν
να µάθουν ούτε θέλησαν να ακούσουν, όταν τους δόθηκαν οι
εξηγήσεις από την ιεραρχία τους, το νοµικό και διοικητικό πλαί-
σιο µέσα στο οποίο κινούνται επί µιας υποθέσεως, η οποία στη
συνέχεια είδαµε ότι έπαιρνε µεγάλη έκταση;

Και αναρωτιέται κανείς: Για ποιο λόγο αυτή η έκταση; Για ποιο
λόγο γίνεται αυτή η συζήτηση ξανά; Για ποιο λόγο τα διάφορα
κηρύγµατα ακόµα και από άµβωνος; Γιατί; Για ποιο λόγο; Τι επι-
χειρούµε να κάνουµε επ’ αυτού; ∆ιότι τα κηρύγµατα δεν είναι
µόνο εντός της Βουλής, είναι και από άµβωνος επί του συγκε-
κριµένου θέµατος. Και αναρωτιέµαι: Σε ποια βάση γίνονται αυτά;
Για ποιο λόγο, όταν δεν υπάρχει λόγος; Όταν στην εξήγηση επί
των λεπτοµερειών, των τεχνικών προδιαγραφών, των συγκεκρι-
µένων αναφορών και των συγκεκριµένων αιτιάσεων υπήρχε απά-
ντηση; Υπήρχε απάντηση από την ιεραρχία της Αστυνοµίας που
έλυνε ακριβώς το θέµα. Άρα προς τι συνεχίζουµε αυτήν την κου-
βέντα;

∆εν έχω απάντηση εγώ. Γι’ αυτό και θέτω τα ερωτήµατα. Ούτε
καν τολµώ να κάνω τις οποιεσδήποτε σκέψεις, ούτε καν να προ-
σεγγίσω τις οποιεσδήποτε εικασίες. ∆εν θέλω να το κάνω.

Ένα πράγµα, όµως, θέλω να πω: Όσον αφορά τη δοµή, τη λει-
τουργία της Ελληνικής Αστυνοµίας, οι νόµοι θα εφαρµόζονται.
Και θα εφαρµόζονται όπως ακριβώς προβλέπεται από το Σύ-
νταγµα της χώρας και το νοµικό πλαίσιο µέσα στο οποίο κινού-
µαστε και αποδεχόµαστε. Αυτό είναι το νοµικό πλαίσιο της
δηµοκρατίας µας.

Κανείς δεν πρόκειται να το διασπάσει και κανείς δεν πρόκειται
να το ευτελίσει. Βεβαίως, και δεν το δέχοµαι. Τέλος!

Όσον αφορά το άλλο σχόλιο το οποίο έκανε ο κ. Ροντούλης
για τον κ. Πάγκαλο, θέλω να σας πω το εξής: Ο Αντιπρόεδρος
της Κυβέρνησης κρίνεται –και απ’ ό,τι φαίνεται θετικά- τα τελευ-
ταία τριάντα µε τριάντα πέντε χρόνια, εκλεγόµενος από τον ελ-
ληνικό λαό σταθερά και δίνοντάς του ο ελληνικός λαός τη
δυνατότητα να προσφέρει στην ελληνική πολιτεία τις θέσεις του,
τις γνώσεις του και το θάρρος του σε πολλές περιπτώσεις, που
λειτούργησε θετικά για τη χώρα µας. Από την άποψη αυτή, έχω
την αίσθηση ότι ολόκληρος ο πολιτικός κόσµος τιµά την πολιτική
παρουσία του κ. Θεόδωρου Πάγκαλου στην ελληνική πολιτική
ζωή και στο Κοινοβούλιο.

Όσον αφορά την προσπάθεια, η οποία γίνεται µε πολύ µεγάλη
προσοχή, οφείλω να πω, και µε µεγάλη επιµονή από το Λαϊκό Ορ-
θόδοξο Συναγερµό, προκειµένου να εκµεταλλευθούµε µία δια-
τύπωση που έγινε σε κάποια στιγµή, εγώ δεν θέλω να σταθώ στη
διατύπωση, αλλά θα ήθελα να σας πω κάτι άλλο. Επειδή έχει
τύχει µε την παρουσία του Προέδρου σας, όταν είχε την ευγενή
καλοσύνη να µε επισκεφθεί στο Υπουργείο Προστασίας του Πο-
λίτη, µαζί, από κοινού, να κάνουµε δηλώσεις, απαντώντας στο
ίδιο ερώτηµα στο οποίο θέτετε εσείς, γιατί δεν στέκεστε στην
επίσηµη δήλωση της Κυβέρνησης; Γιατί δεν στέκεστε στην επί-
σηµη δήλωση του Κυβερνητικού Εκπροσώπου, αλλά και γιατί δεν
στέκεστε στις επίσηµες επανειληµµένες δεσµεύσεις και δηλώ-

σεις του ιδίου του Πρωθυπουργού για τον τρόπο µε τον οποίο
αντιµετωπίζει η Κυβέρνηση τα Σώµατα Ασφαλείας;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Γιατί δεν στέκεστε στις έµπρακτες αποδείξεις όσον αφορά
στην αντιµετώπιση του πενθηµέρου, της ηθικής και πολιτικής ικα-
νοποίησης, την οποία απολαµβάνουν αυτήν τη στιγµή όλοι οι
άντρες και οι γυναίκες της Ελληνικής Αστυνοµίας και του Λιµενι-
κού Σώµατος; Γιατί δεν στέκεστε στην ειδική µεταχείριση που
υπήρξε σε σχέση µε ολόκληρο το δηµόσιο τοµέα όσον αφορά
τις οικονοµικές απολαβές, πράγµατι, ως ελαχίστη αναγνώριση
της επικινδυνότητας του δικού τους επαγγέλµατος και λειτουρ-
γήµατος;

Γιατί, λοιπόν, όλα αυτά δεν σας οδηγούν στο συµπέρασµα ότι
η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ τιµά και σέβεται τη λειτουργία των Σω-
µάτων Ασφαλείας και της προσφοράς τους στην ελληνική κοι-
νωνία, αλλά επιδιώκετε µε κάθε τρόπο, εγκαλώντας την
Κυβέρνηση να απαντήσει επί των δηλώσεων του κ. Παγκάλου,
να ψάχνετε να βρείτε κάτι διαφορετικό, µία µικρή διαφοροποί-
ηση, σε ένα περίεργο πολιτικό παιχνίδι εντυπώσεων; ∆εν θέλω
να µπω σ’ αυτήν τη συζήτηση. Επιµένω σε αυτά που επισήµως η
Κυβέρνησή µας, όχι µόνο έχει δηλώσει, αλλά έχει πράξει.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, τριάντα ένας µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί
από το 2ο Γυµνάσιο Ηγουµενίτσας.

Πληροφορούµε τους µαθητές ότι τώρα βρισκόµαστε στο
τέλος µιας µακράς συνεδρίασης κοινοβουλευτικού ελέγχου.
Έτσι, λοιπόν, σας καλωσορίζουµε και σας ευχόµεθα «καλή πρό-
οδο».

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τρί-

της 19 Οκτωβρίου 2010 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Τρίτης 19 Οκτωβρίου 2010 επικυρώθηκαν.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 6/14-

10-2010 επερώτησης των Βουλευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού προς τους Υπουργούς Προστασίας του Πολίτη και
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης,
σχετικά µε την εγκληµατικότητα.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.25’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 22 Νοεµβρίου 2010 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευτικό
έλεγχο: συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 19 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1437

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ



1438 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)


